

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာနအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရပ်ကွက်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန (NRPC) သို့ ရောက်ရှိပြီး အဆောက်အအုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန (NRPC) သို့ ရောက်ရှိလာရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ ဒေါက်တာမေမြင့်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ ဦးခင်မောင်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန(NRPC)ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်က အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန (NRPC)၏ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ NRPC Umbrella ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဆက်လက်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ Peace Process Orientation Course သင်တန်းဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု (၂၁) ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေး ကျင်းပရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ သို့ ☸



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန အဆောက်အအုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စ ရန်ဟိလီအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့်ကိစ္စများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စ ရန်ဟိလီနှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁)ရာစုပင်လုံ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်မှုအပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ၊ လူ့အခွင့်အရေးမြှင့်တင်ကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့်ကိစ္စများ၊ တည်ဆဲဥပဒေများကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းနှင့်အညီ ပြန်လည် သုံးသပ်မှုများ ပြုလုပ်သည့်ကိစ္စနှင့် ဥပဒေကြမ်းရေးဆွဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ကျင့်ကြံမှုနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဒေသ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☐



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

မြောက်

ပြိုင်တူတွန်းလျှင် ရွှေနိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နိစ္စစုဝသွားလာနေကြသော ခရီးသွား ပြည်သူများအကျိုးအတွက် အပြောင်းအလဲတစ်ရပ်ကိုဖော်ဆောင်လိုက်ရာ လက်တွေ့တွင် အခက်အခဲများရှိနေသဖြင့် အဆိုပါအခက်အခဲများအား ဝိုင်းဝန်းဖြေရှင်းနေကြသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

ရွှေကာလက မူလတန်းဖတ်စာအုပ်တွင်ပါရှိခဲ့သည့် “လှည်းဘီး နှံထဲကွဲနေသည် ကူ၍တွန်းပေးကြပါ။ လေးလွန်း၍မတွန်းနိုင်ဘူးလား၊ ပြိုင်တူတွန်းလျှင် ရွှေနိုင်ပါသည်”ဟူသော စာသားလေးတွင် ခရီးသွားလှည်း တစ်စီး၏ ကြုံတွေ့ရသောအခက်အခဲကို စုစည်းညီညွတ်သောအားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သောအခါ အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်ပုံကို နမူနာယူသတိပြု သင့်သည်။

ယခုခရီးသွားသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်တစ်ခုအား အရွှေ့တစ်ခုသို့ ရောက်အောင် အားလုံးပြိုင်တူတွန်းရွှေနေကြသည်ကိုတွေ့ရသဖြင့် အချိန် အတိုင်းအတာတစ်ခုသို့ရောက်သောအခါ ရည်မှန်းချက်သို့ မလွဲမသွေ ရောက်ရှိနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

အပြောင်းအလဲတစ်ခုကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သည့်အပြောင်း အလဲမှ ချက်ချင်းလက်ငင်း အဆင်ပြေသွားသည်ဟူ၍မရှိပါ။ အများ ပြည်သူတို့နှင့်အံဝင်ခွင့်ကျဖြစ်မည့် အစီအမံများကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပေါ်လာသော အခက်အခဲများကို စိတ်ရှည်သည်းခံကြကာ အားလုံး နားလည်မှုရှိရှိ ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြပါက တဖြည်းဖြည်းနှင့်အဆင်ပြေ ချောမွေ့လာနိုင်ပါသည်။

လတ်တလောတွင် အစပိုင်းဖြစ်၍ ခရီးသွားအရေအတွက်နှင့် ပြေးဆွဲယာဉ် မမျှတခြင်း၊ ယာဉ်လမ်းကြောကို ကောင်းစွာမသိသေးခြင်း၊ ခရီးလမ်းကြောင်းကို နှစ်ဆင့်၊ သုံးဆင့်ပြောင်းစီးရ၍ အချိန်ကြာမြင့်ခြင်း၊ အပိုကုန်ကျခြင်းတို့နှင့်အတူ အချို့ခရီးသွားများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အလုပ်အကိုင်များတွင် အဆင်မပြေဖြစ်ခြင်း စသည့်အခက်အခဲများရှိနေ သော်လည်း အပြောင်းအလဲအတွက် စိတ်ရှည်သည်းခံကာ လိုက်ပါစီးနင်း ကြသည့် ပြည်သူများအား ကျေးဇူးတင်ရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ပင်ကိုယ်လေ့စရိုက်အတိုင်း အခက်အခဲ ပေါ်ပေါက်လျှင် ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးတတ်သည့် အပြုအမူများမှာ နှစ်လွယ်ဖြစ်သည်။ ခရီးသွားပြည်သူများက စိတ်ရှည်သည်းခံကာ နားလည်မှုရှိရှိ သွားလာနေကြသလို ဝန်ကြီးချုပ်အပါအဝင် တာဝန်ရှိသူများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူ များ၊ စေတနာရှင်များနှင့် မော်တော်ယာဉ်ကြီး/ငယ်ပိုင်ရှင်များက အခမဲ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်မှာ အားရဖွယ်ဖြစ်သည်။

တစ်ယောက်အားနှင့်ယူသော်မရ၊ တစ်သောင်းအားနှင့်ယူသော် ရသကဲ့သို့ စုပေါင်းအားဖြင့် ပြိုင်တူတွန်းလျှင် မလွဲမသွေရွှေရမည်သာဖြစ် သည်။ တစ်လတန်သည် ခြောက်လတန်သည်၊ တစ်နှစ်တန်သည် ကြာသော အခါ ရန်ကုန်မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းမှာ အသားကျလာပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိပြည်သူများ သွားလာမှုလွယ်ကူချောမွေ့ လာမည်ဖြစ်သည်။

စနစ်ကြီးတစ်ခုလုံးကို ပြောင်းလဲရာတွင် ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးတည်း၊ အစိုးရအဖွဲ့တစ်ခုတည်း၊ ရန်ကုန်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့ တစ်ခုတည်းက ပြောင်းလဲ၍ ရနိုင်မည်မဟုတ်ချေ။ ဖြစ်ပေါ်လာသော အခက်အခဲများအား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ကြ သူများနှင့် ပြည်သူလူထုကြီးတစ်ရပ်လုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီမှုမှာ အထူးအရေးကြီးပါသည်။

ယခုပြောင်းလဲနေသောကာလတွင် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးမှာ စိတ်ရှည်သည်းခံစွာဖြင့် ပါဝင်နေကြပြီး စေတနာရှင်ပြည်သူများကလည်း တက်တက်ကြွကြွပူးပေါင်းပါဝင်၍ အခမဲ့ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြသဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်သစ် လုံးဝအောင်မြင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ အရွှေ့တစ်ခုအား ပြိုင်တူတွန်းကာ အရောက်သွားကြသော လှည်းပုံပြင်ကဲ့သို့ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ ညီညွတ်သောစွမ်းအားဖြင့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံသစ်ကို မလွဲမသွေရောက်ရှိနိုင်ပါသည်။ ။



နိဘယ်လ်-မြန်မာ စာပေပွဲတော် ၂၀၁၇၊ ရသစာပေ ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ ၂၂၊ ၂၃၊ ၂၄ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၌ ပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၈ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် အထက(၂) အောင်ဆန်းသူရိယာ လှသောင်း တပ်မတော် အထက်တန်းကျောင်း၌ အသက်(၁၀)နှစ်ပြည့်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ် ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အောင်ဆန်းသူရိယာလှသောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်ဦးက နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဒေဝနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား ပြုလုပ် ကတ်ကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသီးသီး ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဌေးကြိုင်)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းထုတ်ပြန်ချက် ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့်သတင်းအချက်အလက်စီလုပ်ငန်းများအား ခွင့်ပြုပေးနေမှုအခြေအနေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၄၈/၂၀၁၄)ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ ပြီးနောက် လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်လျှောက်ထားလာပါက ပုံနှိပ်ခြင်း နှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများနှင့်အညီစိစစ်၍ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များကို ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ (၁၇-၁-၂၀၁၇)ရက်နေ့က ပြုလုပ်သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် (၁၂-၁-၂၀၁၆)ရက်နေ့မှ (၃၀-၁-၂၀၁၆)ရက်နေ့ထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်လျှောက်ထားလာသည့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက် ထားသူ ၁၀ ဦးကိုလည်းကောင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက် ထားသူ ၁၀ ဦးကိုလည်းကောင်း၊ မဂ္ဂဇင်းတစ်စုံနှင့် အထွေထွေ ၁၁ ဦး ပေါင်း ၁၃ ဦး ကိုလည်းကောင်း၊ သတင်းအချက်အလက်စီလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူ သုံးဦးကိုလည်း ကောင်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများပြဋ္ဌာန်းသည့် (၁၀-၁၀-၂၀၁၄)ရက်နေ့မှစ၍ ယနေ့အထိပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၁၄၀၅ ဦး၊ ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်း ၂၀၀၇ ဦးနှင့် သတင်းအချက်အလက်စီလုပ်ငန်း ၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ပုံနှိပ်ခြင်း၊

ထုတ်ဝေခြင်းနှင့်သတင်းအချက်အလက်စီလုပ်ငန်း ၃၄၆၇ ဦးအား အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များ စိစစ်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါသည်။ ပုံနှိပ်သက်တမ်းတိုးလျှောက်ထားသူ တစ်ဦးနှင့် ဂျာနယ်အသစ်လျှောက်ထားသူတစ်ဦးတို့အား အချက်အလက်များ စိစစ်ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ခွင့်ပြုပေးမှုများထဲမှ အချို့သောပုံနှိပ်သူ၊ ထုတ်ဝေသူ လုပ်ငန်းရှင်များသည် လုပ်ငန်းဆက်လက် လုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်းမရှိတော့ပါသဖြင့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို မူပိုင်ခွင့်နှင့်မှတ်ပုံတင်ဌာနခွဲသို့ ပြန်လည်အပ်နှံ လာကြရာ (၃၀-၁-၂၀၁၆)ရက်နေ့အထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ပြန်လည်အပ်နှံလာသည့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၄ ဦး၊ ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်းအတွက် ဂျာနယ် ၁၇ ဦး၊ မဂ္ဂဇင်းရှစ်ဦးနှင့် အထွေထွေ ငါးဦး စုစုပေါင်း ၄၄ ဦးရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။ (ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန)

မြန်မာ့လျှင်ဘေးလျှော့ချရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁၈ ကြောင့် မြေသားထု ရုတ်တရက် လျင်မြန်စွာတုန်ခါရာမှ ငလျင်လှုပ် ခန်းမ၌ ပဲခူးတက္ကသိုလ် ဘူမိဗေဒ ဌာနမှဦးစီး၍ မြန်မာ့လျှင်ဘေး လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။ ပဲခူးတက္ကသိုလ် တာဝန်ခံပါမောက္ခ ချုပ် ဒေါက်တာမင်းအောင်က အဖွင့် အမှာစကားနှင့် ဆရာကြီး ဒေါက်တာ သိန်း၏ အတ္ထုပ္ပတ္တိကိုဖတ်ကြားပြီး ဆရာကြီးဒေါက်တာသိန်းက မြန်မာ့ ငလျင်ဘေးလျှော့ချရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။ ငလျင်လှုပ်ခြင်းသည် မြေအောက်ရှိ ကျောက်များ ကျိုးပြတ်ရွေ့လျားမှု ကြောင့် မြေသားထု ရုတ်တရက် လျင်မြန်စွာတုန်ခါရာမှ ငလျင်လှုပ် ရသည်။ မြေသားထု စတင်တုန်ခါ သောနေရာကို ငလျင်ဗဟိုချက်ဟု ခေါ်ပြီး အဓိကအားဖြင့် မြေသားထု အတွင်းရှိနေသော ပြတ်ရွေ့များ တစ်လျှောက် အထက်နှင့် အောက် (သို့) ဘေးတိုက်ကျိုးပြတ်ရွေ့လျားမှု ကြောင့် ငလျင်အငယ်စားများ ဖြစ်ပေါ်ပြီး သမုဒ္ဒရာအောက် ကြမ်းခင်းပြင် မြေသားထုတွင် ပြတ်ရွေ့သည် အထက်(သို့)အောက် သို့ကျိုးပြတ်ပြီး ငလျင်ကြီးများ လှုပ် သောအခါ ဆူနာမီလိုင်းကြီးများ ဖြစ်ပေါ်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



မြောက် နေ့စဉ်သတင်းစာ စာတည်းများ - ဦးခင်မောင်ကျော်စင်၊ ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်၊ သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်၊ ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်း၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ အေးအေးစိုး၊ အောင်ကျော်ကျော်၊ စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ခင်ခင်သက်၊ ဦးအေးသန်း၊ မေလှသင်း၊ စန္ဒာဝင်း၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - တိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်၊ ပြူးစန္ဒာမြင့်၊ သီသီမင်း၊ အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - အောင်ကျော်ဦး၊ ခင်ဇာလီ၊ ခင်စုစုလှိုင်၊ အေးအေးမြင့်၊ မာတ်ပုံသတင်းထောက် - ခင်မောင်ဝင်း၊ အထူးသတင်းထောက် - ဆူနင်းလှ

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ငြိမ်းချမ်းရေးအထိမ်းအမှတ် သံလွင်ပင်စိုက်ပျိုးထားမှုကို ကြည့်ရှုနေစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေက တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးစာချုပ်(NCA)အရ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ Peace Process Orientation Course အတွက် သင်တန်း နည်းပြများ၊ သင်တန်းသားများရွေးချယ်ထားရှိမှု၊ တည်းခိုနေထိုင်ရေး၊ စားသောက်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်သွားလာရေးတို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ငြိမ်းချမ်းရေး ရန်ပုံငွေအခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်းရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတက သိလိုသည်များကိုမေးမြန်းပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ငြိမ်းချမ်းရေးသည် အဓိကကျသည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား အဆင်ပြေချောမွေ့စွာဖြင့် အမြန်ဆုံး အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ပါစေဟု ဆန္ဒပြုပါကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့်လည်း တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ အစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် စိတ်ရောကိုယ်ပါ ပါဝင်ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြသူအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC)အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်း ပြသကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ရွှေမှ

အခြေအနေနှင့် ယင်းဒေသများတွင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီပေးမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုများအပေါ် အထူး အစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူအနေဖြင့် ပြင်းထန်စွာရှုတ်ချကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး နယ်မြေရှင်းလင်းရေး၊ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထွက်ပေါ် နေသည့် စွပ်စွဲပြောဆိုချက်များနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လိုအပ်သည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများ တိုးမြှင့်ပေးနိုင် ရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ(ကရင်) ပထမနေ့ကျင်းပ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၈

လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲ (ကရင်) ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဘားအံမြို့ သီရိဘားအံဟိုတယ်၌ စတင်ကျင်းပ သည်။

လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို ဖားစည်တီး ကျွဲချိုဟိုတယ်၌ ဖွင့်လှစ်ပြီး တက်ရောက်လာသော တိုင်းရင်းသား တို့က နိုင်ငံတော်အလံနှင့် ကရင်အမျိုးသားအလံ တို့ကို အလေးပြုကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်၊ ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး၊ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ် မျိုးဝင်း၊ UPDJ/PC အတွင်းရေးမှူး ဦးခင် ဇော်ဦးတို့က အမှာစကားပြောကြားကြပြီး ဘားအံ မြို့ သုမေဓာရာမ ကြားတောရဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝန္တာဝရက ကရင်အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲ ပြီးမြောက်အောင်မြင်ရေးအတွက် ဩဝါဒစကား ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် သဘာပတိ ပဒိုမန်း

ငြိမ်းမောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကရင် ပြည်နယ် လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျရောက်၊ ကယား၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များနှင့် KPP ပါတီတို့မှ ပေးပို့ သော သဝဏ်လွှာများအား ဖတ်ကြားမှတ်တမ်း တင်ကာ ကျင်းပရေးကော်မတီမှ ပဒိုစောလှထွန်းက ကရင်အမျိုးသား နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုဖြစ်စဉ်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။

ယင်းနောက် ဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ နိုင်ငံရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ စာတမ်းများအား KNU မှ ပဒိုစောဆဲဝေ၊ KNU/KNLA(PC)မှ စောကူးကူး၊ KNU မှ ပဒိုစောအိဝါ၊ DKBA မှ စောမစ်ဒွန်းတို့က လည်းကောင်း၊ လူမှုရေးကဏ္ဍ ဆိုင်ရာ စာတမ်းများအား KNU မှ ပဒိုအယ်ကလူ ရွှေဦး၊ KUPC အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်နန်းစေးအွာ၊ KNU မှ ပဒိုစောအယ်မူးကြီးတို့က လည်းကောင်း၊ စီးပွား ရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ စာတမ်းများအား KNU မှ ပဒိုမန်းဘထွန်း၊ ပဒိုစောမြမောင်၊ KNU/KNLA မှ စောကိုကြီးကျော်တို့က လည်းကောင်း ဖတ်ကြား ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် စီးပွားရေးပညာရှင် ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်က စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ အား အကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြပြီး သဘာပတိ ပဒိုမန်းငြိမ်းမောင်က နိဂုံးချုပ်စကားပြောကြားကာ ပထမနေ့ ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို အောင်မြင်စွာ ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

စာအုပ်စာစောင်များတွင် ပုံနှိပ်မှတ်တမ်းပြည့်စုံစွာဖော်ပြရေး အသိပေးကြေညာချက်

ပုံနှိပ်သူနှင့်ထုတ်ဝေသူများသည် မိမိလုပ်ငန်းနှင့်သက်ဆိုင်သော ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကိုလိုက်နာရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်း လုပ်ငန်း နည်းဥပဒေကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ နည်းဥပဒေ ၁၇ အရ နိုင်ငံအတွင်း ပုံနှိပ်သည့် သတင်း စာ၊ သတင်းလွှာ၊ သတင်းစဉ်၊ စာစောင်၊ ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းနှင့်စာအုပ်များ၏ ပုံနှိပ်မှတ်တမ်းတွင် ပုံနှိပ်တိုက်အမည်နှင့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် အမှတ်၊ ထုတ်ဝေသူအမည်နှင့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်အမှတ်၊ စာပေတိုက်အမည်နှင့် လိပ်စာတိုက် တိကျမှန်ကန်စွာ ဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထုတ်ဝေသူအမည်ကို ပုံနှိပ်မှတ်တမ်းတွင် ပြည့်စုံစွာဖော်ပြခြင်းကြောင့် နောင်တွင်ပိုင်ဆိုင်မှု အငြင်းပွားခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပုံနှိပ်သူများနှင့် ထုတ်ဝေသူများအနေဖြင့် မိမိတို့ထုတ်ဝေ သော စာအုပ်စာစောင်များတွင် ပုံနှိပ်မှတ်တမ်းကို နည်းဥပဒေ ၁၇ ပါ ထုတ်ပြန်ချက်အတိုင်း ပြည့်စုံစွာထည့်သွင်းဖော်ပြပါရန် အသိပေးကြေညာအပ် ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ကလေးငယ်များ စာပေဖတ်ရှုမှုနှင့် စာဖတ်စွမ်းရည်တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

မြောက်ဦး ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် မြောက်ဦးမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကင်းဆိပ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းတို့ပူးပေါင်း၍ နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်နှင့်စာအုပ် ပြပွဲကို ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီက ကင်းဆိပ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးနှင့် ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ခင်းကျင်းပြသထားသော စာအုပ် စာစောင်များကို စိတ်ပါဝင်စားစွာလေ့လာခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်ဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်း သူ လူငယ်များ ကျောင်းစာအုပ်ပြင် ဗဟုသုတရရှိစေမည့် စာပေများနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်မှုရရှိစေရန်၊ စာဖတ်ခြင်းအလေ့အကျင့်များရရှိစေရန် သုတ၊ ရသစာပေများကို ငှားရမ်းခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကလေးများ စိတ်ဓာတ်ရွှင်လန်းစေမည့် ပုံတူပန်းချီရေးဆွဲခြင်းများကို ကင်းဆိပ်ကျေးရွာ အခြေခံ ပညာမူလတန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တပျော်တပါးပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက်နှင့် စာအုပ်ပြပွဲတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးနှင့် ဆရာမများက နောင်တွင်လည်း ယခုကဲ့သို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လူငယ်များ၏ အသိပညာဗဟုသုတ ပိုမိုတိုးပွား စေရန် လာရောက်၍ ခင်းကျင်းပြသစေလိုကြောင်းနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၀၅ ဦး စိတ်ပါ ဝင်စားစွာ ဖတ်ရှုလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)



လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်ရေးကို အကြိတ်အနယ်ကာကွယ်မည်ဟု ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖိုရမ်၌ တရုတ်သမ္မတပြော

ဒါဗီဒ် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဒါဗီဒ်မြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်က ကျင်းပသော ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ဖိုရမ်၌ တရုတ်သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် လွတ်လပ်သော ကုန်သွယ်ရေးကို အကြိတ်အနယ်ကာကွယ်မည်ဟု ပြောကြားလိုက်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းဌာနက ရေးသားဖော်ပြသည်။

ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ အဲလ်ဘ်တောင်တန်းဒေသရှိ ဒါဗီဒ်မြို့၌ ကျင်းပသော ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်ညီလာခံသို့ နိုင်ငံတကာမှ နိုင်ငံရေး ခေါင်းဆောင်များ၊ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်များနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသည် ယင်းတို့၏ အမျိုးသားရေးအကျိုးစီးပွားများအား မျက်ကန်းယုံကြည်ချက်ဖြင့် ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုသင့်ကြောင်း တရုတ် သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က အမေရိကန်သမ္မတအဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခံထားရသူ ဒေါ်နယ်ထရန်အား ရည်ညွှန်း၍ ပြောကြားသည်။

ကုန်သွယ်ရေးအရ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့မည့်လမ်းကြောင်း အတိုင်း လျှောက်လှမ်းမည်ဟု ထရန်က မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလက ပြောကြား ခဲ့ပြီး “အမေရိကန်က ပထမ”ဟူသော မူဝါဒကိုကျင့်သုံးမည်ဟု ဆိုခဲ့သည်။

နိုင်ငံပေါင်းစုံပါဝင်သည့် ကုန်သွယ်ရေးသဘောတူညီချက်များကို ဖျက်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပမှတင်သွင်းသော ကုန်ပစ္စည်းများအပေါ် အကောက်ခွန်နှုန်းသစ်များ ချမှတ်ခြင်းဖြင့် အမေရိကန်လုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံခြားယှဉ်ပြိုင်မှုမှ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ထရန်က မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလတွင် သန့်ဋ္ဌာန်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကာကွယ်ရေးဝါဒဆိုသည်မှာ ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် မည်ဟူသော စိုးရိမ်စိတ်ဖြင့် မှောင်မိုက်နေသော အခန်းတစ်ခန်းအတွင်း တစ်ဦးတည်းပုန်းအောင်းနေပုံမျိုးနှင့်တူညီကြောင်း၊ အလင်းရောင်လည်းမရှိ



လေလည်းမရှိသည့်နေရာတွင် တစ်ယောက်တည်း နေထိုင်ရပုံမျိုးဖြစ်ကြောင်း သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က ပုံမာမေး၍ ပြောကြားသည်။ ကုန်သွယ်ရေးစစ်ပွဲတွင် အောင်နိုင်သူဟူ၍ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မရှိနိုင်

ကြောင်း သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က တစ်နာရီနီးပါးမျှကြာမြင့်သည့်မိန့်ခွန်းတွင် ဖော်ပြသည်။ သမ္မတရှီကျင့်ဖျင်က ပြောကြားသော ခန်းမဆောင်အတွင်း ပရိသတ်နှင့်အတူ အမေရိကန်ဒုတိယသမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်လည်း ရှိနေသည်ဆို၏။ ရိုက်တာ။

ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် ပက်ဒရယ်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် ထပ်မံရွေးချယ်ခံနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းမည်

ဘာလင် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် ဖက်ဒရယ် ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ် အိန်ဂျလာမာကဲလ်က စတုတ္ထမြောက် ရာထူးသက်တမ်းအတွက် ထပ်မံ ရွေးချယ်ခံနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းအခြေစိုက် နေထိုင်မှုကို ဆန့်ကျင်သော နိုင်ငံရေး ပါတီဖြစ်သည့် ဂျာမနီအတွက် ရွေးလမ်းအမည်ရှိ ပါတီသည် ပါလီ မန်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပထမဆုံး အကြိမ် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။



ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ် ရွေးကောက်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ကျင်းပရန် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က သမ္မတထံသို့ တင်ပြထားပြီး အစိုးရ အဖွဲ့၏ အဆိုပြုချက်အတိုင်း သမ္မတ က အပြီးသတ်ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ် မည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း အစိုးရ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စတီဖင်ဆီးပတ်က လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာဖြစ်သော တွစ်တာ မှတစ်ဆင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

နိုင်ဂျီးရီးယားတွင် ဒုက္ခသည်စခန်းကို မှားယွင်းဖုံးကြံတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ၅၂ ဦးသေဆုံး

အဘူဂျာ ဇန်နဝါရီ ၁၈

နိုင်ဂျီးရီးယားတွင် စစ်တပ်က ဒုက္ခသည်စခန်းကို မှားယွင်းဖုံးကြံ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၅၂ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ ဖုံးကြံတိုက်ခိုက်မှုမှာ နိုင်ဂျီးရီးယား အစိုးရက ဘိုကိုဟာရမ်အစွလာမစ် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ကို ထိုးစစ်ဆင်

တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ဂျီးရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့မြောက် ပိုင်းရှိ ဒုက္ခသည်စခန်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် တိုက်လေယာဉ်များက ဖုံးကြံမှုကြောင့် ဒုက္ခသည်များနှင့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သား အနည်းဆုံး ၁၂၀ ခန့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း နယ်စည်းမခြားဆရာဝန်များအဖွဲ့က နယ်စည်းမခြားဆရာဝန်များအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် ထိခိုက် ပြောကြားသည်။ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာပြီး ခုခံနိုင် စွမ်းမရှိသည့် လူများအပေါ် အကြီး အကျယ်ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်မှုကို လက်ခံနိုင်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်း နယ်စည်း မခြားဆရာဝန်များအဖွဲ့က ပြောကြား သည်။ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် ထိခိုက်



ဒဏ်ရာရရှိသူများစာရင်းတွင် ဒုက္ခ သည်စခန်း၌ စားနပ်ရိက္ခာများ ဖြန့်ဝေ ပေးနေသူ ဒေသခံဝန်ထမ်းခြောက်ဦး ပါဝင်သည်ဟု နိုင်ငံတကာကြက်ခြေနီ ကော်မတီက ပြောကြားသည်။ နိုင်ဂျီးရီးယားအစိုးရက အဆိုပါ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုမှာ ဘိုကိုဟာ ရမ်စစ်သွေးကြွများကို ရှင်းလင်း ချေမှုန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုက္ခသည် များကို မှားယွင်းတိုက်ခိုက်မိသည့် အတွက် ဝမ်းနည်းဖွယ်ရာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ် အစိုးရ၏ ထိုးစစ် ဆင်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဘိုကိုဟာရမ် တို့၏ ပိုင်နက်နယ်မြေအတော်များများ ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ သို့သော် ဘိုကိုဟာရမ် အဖွဲ့သည် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု များ ပြုလုပ်နေဆဲဖြစ်သကဲ့သို့ အစိုးရ တပ်နှင့် အပြင်းအထန်တိုက်ခိုက်လျက် ရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချီကော။

ဒေါ်နယ်ထရန် သမ္မတရာထူးကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲသို့ တရုတ်တိုင်ပင် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား တက်ရောက်ခွင့်မပြုရန် တရုတ်တောင်းဆို

ပေကျင်း ဇန်နဝါရီ ၁၈

အမေရိကန်အစိုးရအဖွဲ့သစ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးတွင် တင်းမာမှုဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့်အတွက် ဒေါ်နယ်ထရန်၏ သမ္မတရာထူးဆက်ခံ သည့် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲအခမ်းအနားသို့ တရုတ်တိုင်ပင်ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား တက်ရောက်ခွင့်မပြုရန် တရုတ်နိုင်ငံက အမေရိကန်နိုင်ငံကို တိုက်တွန်းလိုက်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ဒေါ်နယ်ထရန်သည် အမေရိကန်သမ္မတများက ဆယ်စုနှစ်များစွာ ထိန်းသိမ်းလာခဲ့သည့်အစဉ်အလာကို ချိုးဖောက်ကာ လွန်ခဲ့သည့်လအတွင်းက ၎င်းရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရမှုအတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း တရုတ် တိုင်ပင်သမ္မတဆိုင်အင်းဝန်၏ တယ်လီဖုန်းဆက်သွယ်ပြောကြားခြင်းကို လက်ခံပြောကြားခဲ့သည်။ ဒေါ်နယ်ထရန်သည် တရုတ်တစ်နိုင်ငံတည်းမူဝါဒနှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် အချိန်ဖြစ်သည်ဟုလည်း ပြောကြားခဲ့ရာ တရုတ်နိုင်ငံက ဒေါသတကြီးတုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

ဒေါ်နယ်ထရန်၏ သမ္မတအဖြစ် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲသို့ တရုတ်တိုင်ပင် ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်းယူရှီကွမ်းဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တက်ရောက် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် တရုတ်တိုင်ပင်အမျိုးသား လုံခြုံရေးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လွှတ်တော်အမတ်အချို့ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်တိုင်ပင်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်သမ္မတကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပွဲသို့ တရုတ်တိုင်ပင်အတိုင်း ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို စေလွှတ်ခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အမေရိကန်သမ္မတသစ်၏ ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆို ပွဲသို့တက်ရောက်ရန်သာဖြစ်ပြီး ထရန်၏အစိုးရအဖွဲ့သစ်နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး မည့် အစီအစဉ်မရှိကြောင်း သမ္မတရုံး၏ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြား သည်။

တရုတ်တိုင်ပင်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှ ခွဲထွက်သည့်ပြည်နယ်တစ်ခုအဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံက သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံနှင့်မျှ သံတမန် ဆက်ဆံရေး ထူထောင်ခွင့်မရှိဟု ဆိုသည်။

ဆင်ဟွာ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

အဖိုးတန်သယံဇာတသစ်များကို တရားမဝင်ခိုးထုတ်ရာလမ်းကြောင်း၌ အဓိကထိန်းချုပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့် KIA စခန်းများအား သိမ်းပိုက်ရရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မံစိမြို့နယ်အတွင်း မန်ပိန်းကြီးကျေးရွာ၏ အနောက်တောင်ဘက် ၂၄ မိုင်ခန့်အကွာ မံဂမ်ကျေးရွာအနီး၌ တရားမဝင်သစ်မှောင်ခိုလှုံငန်းများကို အဓိကထိန်းချုပ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့် KIA တပ်မဟာ (၃) တပ်ရင်း (၁၂) ဌာနချုပ်စခန်းအပါအဝင် စခန်းသုံးခုကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် သိမ်းပိုက်ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အင်အားများဖြင့် နိုင်ဘာ ၂၃ ရက်အထိ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အဖွဲ့များဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ကောင်းငယ်စခန်းရှိ တပ်မတော်သားများက မဆုတ်မနစ်သော ဇွဲလွဲလှမှုဖြင့် ရွှံ့ရွှံ့ခွဲခွဲခွဲခွဲအောင် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်း၊ စစ်ကူနှင့်ပစ်ကူများ အချိန်မီရောက်ရှိခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ဘာ ၂၈ ရက်

တွင် ဖရိုဖရဲ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ ဆုတ်ခွာသွားသူများနောက်သို့ မြေပြင်နှင့် ဝေဟင်အဆက်မပြတ်သတင်းဖော်ထုတ် ထောက်လှမ်းချက်များအရ မံဂမ်ကျေးရွာအနီးတစ်ဝိုက်၌ အခြေပြုလှုပ်ရှားနေသည့်ကို ဖော်ထုတ်ရရှိသဖြင့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက ၎င်းနယ်မြေအတွင်း

ရှင်းလင်းခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ထိတွေ့တိုက်ပွဲ ငါးကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် KIA တပ်ရင်း (၁၂) ဌာနချုပ်စခန်းများကို သိမ်းပိုက်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

KIA တပ်မဟာ (၃) တပ်ရင်း (၁၂) ဌာနချုပ်စခန်းနေရာသည် ၎င်းတို့အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် နယ်မြေမဟုတ်ဘဲ ရှမ်းပြည်နယ် နယ်နိမိတ်အစပ်ထိ ဝင်ရောက်တပ်စွဲကာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နေထိုင်ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မဘိမ်းမြို့နယ်အတွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် အဖိုးတန်သစ်များ၊ ကျွဲ၊ နွားများကို တစ်ဖက်နိုင်သည့် တရားမဝင်ပို့ဆောင်ရာလမ်းကြောင်းတွင် အဓိကတည်ရှိ နေသည့် နေရာဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်ရရှိသည်။

ယခုကဲ့သို့ KIA တပ်မဟာ (၃) တပ်ရင်း (၁၂) ဌာနချုပ်စခန်းနေရာကို တပ်မတော်မှ သိမ်းပိုက်ရရှိခြင်းအားဖြင့် မိုးမိတ်မြို့နယ်နှင့် မဘိမ်းမြို့နယ်အတွင်းမှ တရားမဝင်ဖြတ်သန်း၍ မြန်မာ့အဖိုးတန်သယံဇာတသစ်များကို တစ်ဖက်နိုင်သည့် တရားမဝင်ခိုးထုတ်မည့် အဓိကလမ်းကြောင်းနေရာတစ်ခုအား ပိတ်ဆို့ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးလျက်ရှိသူများနောက်သို့ လည်းကောင်း၊ အခြားသော တရားမဝင်လမ်းကြောင်းများ အပါအဝင် အဓိကနေရာများအား လည်းကောင်း ဆက်လက်ရှင်းလင်းဖော်ထုတ်ဆဲဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

အဆိုပါ တိုက်ပွဲများတွင် တပ်မတော်မှထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိဘဲ လူနေအဆောက်အအုံ အလုံး ၂၀၊ သစ်မျိုးစုံ ၁၀၈ တန်ခန့်၊ သစ်တင်ယာဉ်လေးစီး၊ ဂျစ်ကား နှစ်စီးနှင့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီး၊ ငွေစာရင်းစာအုပ်များ၊ ဆက် ကြေးကောက်ခံရရှိသည့် ပြေစာဖြတ်ပိုင်းများ၊ ၆၀ မမ စိန်ပြောင်းတစ်လက်အပါအဝင် လက်နက်ငါးလက်နှင့် ခဲယမ်းအမြောက်အမြားတို့အား သိမ်းပိုက်ရရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါ KIA တပ်ရင်း(၁၂)မှ KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နှင့် တပ်ရင်း(၂၇)မှ လက်နက်ကိုင်အင်အား ပူးပေါင်း၂၀၀ ခန့်သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် မိုးကိုးဖြစ်စဉ်နှင့်တစ်ပြိုင်တည်း နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် မံစိမြို့နယ် မန်ပိန်းကြီးကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် လေးမိုင်ခွဲခန့်အကွာ ကောင်းငယ်ကျေးရွာရှိ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ တပ်စုတစ်စုခန့် နယ်မြေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေးအတွက် ပိတ်ဆို့ထားသည့် စခန်းနေရာကို သာလွန်



ငါးခြောက်တင်ပို့မည့် စက်လှေပေါ်သို့ ကုန်ပစ္စည်းများတင်ဆောင်နေစဉ်။

မောင်တောနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၄၉၂ သန်း တင်ပို့နိုင်ခဲ့

မောင်တော ဇန်နဝါရီ ၁၈

မောင်တောနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှတစ်ဆင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ ငါးခြောက်၊ ဝါးအစရှိသည့် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၄၉၂ သန်းအထိ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း မောင်တောနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်းတာဝန်ခံ ဦးခင်ကျော်မြင့်က ပြောသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသအတွင်း အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ပိတ်ထားခဲ့ရသော မောင်တောနယ်စပ်ဂိတ်ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ နယ်စပ်ဂိတ်စတင်ဖွင့်လှစ်ပြီး လက်ကုန်အထိ ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့နိုင်ခြင်းမရှိသေးဘဲ ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ စတင်ကာ ငါးခြောက်မျိုးစုံ၊ ရေငန်ပုစွန်၊ ဝါး၊ ဆီးယို၊ သကြား၊ စောင်ပါး၊ ပဲလှော်၊ ဆပ်ပြာနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၄၉၂ သန်းအထိ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဓိကအားဖြင့် ငါးခြောက်မျိုးစုံတင်ပို့မှုကို နေ့စဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့မြောက်ဒေသ မိုးကုန်းမြို့အတွင်း ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက လက်နက်ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မိုးကုန်းမြို့အတွင်း တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက နယ်မြေရှင်းလင်းလျက်ရှိရာ ဟေမိုးလုံကျေးရွာ၏

အနောက်တောင်ဘက် နှစ်မိုင်ခန့်အကွာရှိ ချုံအတွင်းမှ လက်ပစ်ဗုံးကိုးလုံး၊ တိုက်မိုင်းတစ်လုံးနှင့် အာပီဂျီဗုံးသီးတစ်လုံးတို့ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲခန့်တွင် တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ အဆိုပါ နေရာတစ်ဝိုက်အား တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက နယ်မြေရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှုနည်းပါးသော နေရာများတွင် လွှမ်းခြုံမှုမြင့်မားစေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့် ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှုနည်းပါးသော နေရာများတွင် လွှမ်းခြုံမှုမြင့်မားစေရန်အတွက် မည်ကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြမည်ကို ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးကြရန်ဖြစ်ပါကြောင်း ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသော ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှုမြင့်မားစေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ပြောကြားသည်။

လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများမှခေါင်းဆောင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများတွင် ပါဝင်သူများကို နားလည်အောင် ရှင်းပြခြင်းအားဖြင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လွှမ်းခြုံမှုများကို ပြန်လည်မြှင့်တင်ရာတွင် အရေးပါသည့် ယုံကြည်မှုနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများမှ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကို ပြန်လည်ရရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘာသာပေါင်းစုံ ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတို့နှင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစိုးရအဖွဲ့မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများ၏ ဆွေးနွေးမှုများအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုတိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာထွေးထွေးလင်းက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကာကွယ်ဆေး လွှမ်းခြုံမှုနည်းပါးသော နေရာများတွင် လွှမ်းခြုံမှုမြင့်မားလာစေရန် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာက ပြည်နယ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့နှင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှု အားနည်းသော လူအုပ်စုများတွင် ပိုမိုလွှမ်းခြုံထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန တိုးချဲ့ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများ၊ အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ UNလက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပလူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

ဖားကန့်မြို့နယ် လုံးခင်းကျေးရွာအုပ်စု ဆန်ခါကျေးရွာမှ ပြည်သူတစ်ဦး သေနတ်ထိမှန်သေဆုံး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ဖားကန့်မြို့နယ် လုံးခင်းကျေးရွာအုပ်စု ဆန်ခါကျေးရွာမှ ကျောက်အရောင်းအဝယ် လုပ်ကိုင်သူတစ်ဦး ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခံရပြီး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဗိုလ်တိုးဆိုသူသည် ၎င်း၏နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း ယမန်နေ့ ညနေ ၄ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ကျောက်စိမ်းရိုင်းရေဆေးနေစဉ် အမည်မသိ အမျိုးသားနှစ်ဦး ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ၎င်းတို့နှင့် လိုက်ခဲ့ရန်

ခေါ်ရာမှ ဗိုလ်တိုးသည် ငြင်းဆန်သဖြင့် တစ်ဦးက သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ ဦးခေါင်းသေနတ် နှစ်ချက် ထိမှန်ဒဏ်ရာဖြင့် သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သေဆုံးသူ၏အလောင်းအား ဆန်ခါကျေးရွာ လူမှုကူညီရေး မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လုံးခင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ဆက်လက်အရေးယူနိုင်ရေး လုံးခင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြောင်းလဲခြင်း

အောင်ကျော်ညို(ဆင်ချဆိပ်)

ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့၊ ရန်ကုန်မြို့၏ ထူးခြားသောနေ့တစ်နေ့။ ရန်ကုန်မြို့တွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင် ယခင် မထသမှ ယခု YBS (Yangon Bus Service) သို့ အသွင်ပြောင်းလဲ စတင်ကျင့်သုံးသောနေ့။ ဤနေ့သည် ရုံးများဖွင့်ရက်။ ကျောင်းတက်ရက်နေ့ဖြစ်၍ ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) မြောက် ဥက္ကလာသို့သွားနေရသည့် သားငယ်အား ကျောင်းနေကိစ္စအဖို့ စောစောစီးစီးကျောင်းသို့ ကြိုလွှတ်ရသည်။

ငါးမိနစ်ခြား တစ်စီးစီလာမည် ဆိုထားသည်။ လက်တွေ့မှာ ဖြစ်မလာသေး။ အမေလုပ်သူမှာက ကားငှားမည် စီစဉ်သေးသည်။ သာကေတမှ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂) သို့ ကျပ် ၅၀၀၀၊ သားငယ်က လက်မခံ။ လိုင်းကားစောင့်စီးမည် ဖြစ်နေ၍ သားငယ်ဆန္ဒကို လိုက်လျောပေးခဲ့ရသည်။ ၁၅ မိနစ်လောက်မှ မြောက်ဥက္ကလာအပိုင်းကား ရောက်လာ၍ အဆင်ပြေ သွားသည်။

မိမိကိုယ်တိုင်ကလည်း ယနေ့မှရွှေတိဂုံဘုရားသို့ သွားရမည့် ကိစ္စက ရှိနေသည်။ စနေနေ့က အိမ်ရှိဘုရားရုပ်ပွားတော်ကို ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပို့ သွားအပ်ထားရာ ဒီနေ့လာယူပါဟု ဆိုသည်။ ယခင်ကဆို အခက်အခဲမရှိ။ သာကေတ(၇)ဈေးမှတ်တိုင်မှ (၃၅) ဘတ်စ်ကားစီးကာ ကုန်ဈေးတန်းမှ ယခင် ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်းသို့ နည်းနည်းလမ်းလျှောက်လိုက်လျှင် အဆင်ပြေ သွားပြီ။ ဘုရားသို့သွားမည့်ကားများက အသင့်စောင့်ကြိုလျက်။ သူကားစီးပါ။ ငါ့ကားစီးပါနှင့် အလှအပတ်။ ကြိုက်သည့်ကားတက်စီး၊ ဘုရားမြောက်ဘက် မုခ်ထိ ကျပ် ၂၀၀။ ယခင်က ခရီးစဉ်။

ယခုထိုသို့မဟုတ်ပြီ။ ခရီးစဉ်များကို ပြောင်းလဲလိုက်ပြီ။ ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခရီးစဉ်နှင့် ပြေးဆွဲမည့် လိုင်းကားအရောင်နှင့် အမှတ်စဉ်များကို နိုင်ငံပိုင် သတင်းစာများတွင် ကြိုတင်ကြေညာပေးထားသည်။ ထိုနည်းတူ ကားရပ်ရာ မှတ်တိုင်တိုင်းတွင်လည်း YBS ၏ ခရီးစဉ်နှင့် ကားနံပါတ်များပါ ကြော်ငြာ များကို အခိုင်အမာစိုက်ထူအသိပေးထားသေးသည်။ ထို့ပြင် မှတ်တိုင်တိုင်း တွင် YBS စာရွက်များကို ဖြန့်ဝေပေးနေသည့်အပြင် ခရီးသွားများ

အဆင်ပြေစေဖို့ အကူအညီပေးနေကြသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများကလည်း အသင့်ရှိနေကြသည်။ စီစဉ်ထားသူများဘက်မှ အစစလိုလေသေးမရှိဟု ဆိုရမည်။

သို့သော် အဟောင်းနှင့်အသစ် အပြောင်းအလဲကာလ စပ်ကူးမပ်ကူးမှာ အဆင်မပြေမှုများက အနည်းနှင့် အများရှိစမြဲပါ။ မိမိခါတိုင်းစီးနေကျ သာကေတ(၇)ဈေးမှတ်တိုင်မှာ (၃၅)မိနစ်ဘတ်စ်မတွေ့ရတော့ပြီ။ လမ်းကြောင်း ပြောင်းပြေးဆွဲလာသော (၃၄)ဘတ်စ်ကားကြီးကို တိုးဝှေ့တက်စီးရသည်။ ကားပေါ်မှာ ကားမောင်းသူရော၊ ကားစပယ်ယာများပါ လူသစ်များဖြစ်နေ ကြသည်။ ကားလမ်းကြောင်းခရီးစဉ်စာရွက်ကိုကြည့်ပြီး မောင်းနေရသည်။ ခရီးသည်များ အမေးစကားကိုလည်း လမ်းညွှန်စာရွက်ကြည့်ပြီး ဖြေနေရ သည်။

သာကေတရုပ်ရှင်ရုံမှတ်တိုင်ပြီးလျှင် ရုံးရှေ့မှတ်တိုင်၊ ပြီးမှ စာတိုက်၊ ဆီဆိုင်။ ယခု ထိုသို့မဟုတ်။ ရုပ်ရှင်ရုံပြီးလျှင် ဘီအိုစီ(ဆီဆိုင်)ဟု ရေးထားရာ အခက်ကြုံရပြန်သည်။ ခရီးသည်များရှင်းပြမှ ကားစပယ်ယာသိသည်။ ခရမ်း သုံးခွအရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်ပြီးလျှင် သာကေတ၊ ဗိုလ်တထောင်ထိ ၃၄ ခရီးစဉ်။ ယခင်က ၃၄ ခရီးနှင့် တခြားစီ။ ကားစီးခ ကျပ် ၂၀၀၊ ကြားမှတ်တိုင်ဆုံးလျှင် ကျပ် ၂၀၀ ထားဟုပြောသည်။ လက်ခံပေးသည်။ ခရီးသွားနှင့် ကားသမားကြားမှ သဟဇာတတရား။

ဗိုလ်တထောင်ဘုရားမှတ်တိုင်ရောက်တော့ ရွှေတိဂုံသို့ကားမရှိ၍ ကုန်သည်လမ်းသို့ပြန်တက်ရသည်။ လမ်း ၅၀ မှတ်တိုင်မှ ၅၆ ပြောင်းစီးကာ လမ်း ၃၀ ထိလာရသည်။ ယင်းမှ မဟာဗန္ဓုလလမ်းကိုဖြတ်ကျော်ကာ အနော်ရထာ လမ်းသို့ ခြေကျင်ခရီး။ ခါတိုင်းစီးနေကျဘုရားလမ်းသို့ရောက်လည်း မပြီးသေး။ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းကိုဖြတ်ကာ ဆောက်လုပ်ရေးမှတ်တိုင်ရှိရာသို့ ဆက်လျှောက်ရပြန် သည်။ မှတ်တိုင်မှာ ဝိတ်ထိုးစောင့်နေသော ၁၁ နံပါတ် မိနစ်ဘတ်စ်ကို စီးရင်း ဘုရားခြေတော်ရင်းသို့လာခဲ့ရသည်။ ယခင်က ကားနှစ်ဆင့်စီးခရီး ယခု ကားသုံးဆင့်စီးမပြီးသေး။ အမောတကော လမ်းလျှောက်ရသေးသည်။

ဘုရားကိုရွှေသင်္ကန်းကပ်ပေးသော ဆိုင်ရှင်က လာရတာ အဆင်ပြေ လားတဲ့။ ကုသိုလ်ပိုထူးသည်ဟု ပြောခဲ့နိုင်သည်။ အပြန်မှာလည်း ကား သုံးဆင့်စီးခရီးပါ။ သို့သော် လာတုန်းကလောက် မပင်ပန်း။ ဘုရားမှတ်တိုင် မှ လင့်လမ်း၊ ယင်းမှမင်္ဂလာဈေး၊ အသင့်စောင့်ကြိုလျက်ရှိနေသော သာကေတ- ၃၄ကားကို စီးရင်းပြန်ခဲ့သည်။

ဘုရားသို့အသွားမှာ မိမိကောင်းခဲ့သည်။ ခရီးသွားများက ငါးပိသိပ် ငါးချဉ်သိပ်ဆိုလည်း စီးကြရပေမည်။ နောက်မှတ်တိုင်များဆိုလျှင် လူဖြတ်သိပ် နေ၍တံခါးပိတ်မောင်းလာခဲ့ရသည်။ မှတ်တိုင်များမှာ ခရီးသွားများ စုပြုံတိုးဝှေ့ နှင့် ယခင်က မမြင်ခဲ့ရသောမြင်ကွင်း။ အစဉ်ပါ။ နောက်ဆိုလျှင် လိုအပ်ချက်ကို ပြုပြင်အဆင်ပြေသွားပါလိမ့်မည်။ မည်သည့်အရာတွင်မဆို ခြောက်ပြစ်ကင်း စင်းလုံးချော့ဟူ၍မရှိ။ အမှားအယွင်းနှင့် အားနည်းချက်ရှိစမြဲ။ “စိတ်ရှည် သည်းခံလမ်းကြောင်းမှန် မောင်းရန်မော်တော်ကား” ဆောင်ပုဒ်ကဲ့သို့ပင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်သူ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် စိတ်ရှည်သည်းခံလျက် လမ်းကြောင်း မှန်နိုင်ကြရပါမည်။ အကြောင်းက ရန်ကုန်မြို့တွင် မြို့တွင်းသယ်ယူပို့ဆောင် ရေးလုပ်ငန်းသည် ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီမို့ ပြောင်းလဲနေခြင်းပင် မဟုတ် ပါလား။ ကောင်းမွန်သော ပြောင်းလဲခြင်းဆိုလျှင် မိမိတို့ကလက်ခံနိုင်ကြရ မည်သာ။ ။

ပြောစည်မတီးတဲ့အလှူ

❖ ဆိုးပြီးမကောင်းမှတော့

တစ်မျိုးပြောင်းမှ တော်မည်

ရည်ရွယ်သည်က အများအတွက်

အစတော့ ခက်ဖွယ်။

❖ တာအထွက်ဝယ် မမေ့သာ

မှတ်တိုင်မှာ ပွေးပွေးလှုပ်

ဘဲအုပ်ကမနည်း၊ မပေဒါမှာ ပေါ်လာခဲ

မျှော်နေဆဲ တွေ့လိုက်ရ

အခမဲ့ဆိုပါကလား၊ ဒါနပြုကားတွေက

အားပါးတရခေါ်၊ ကုသိုလ်တော်အစစ်

အမျိုးချစ်တဲ့ စိတ်ဓာတ်

စာနာတတ်တာ တို့မြန်မာ

ဇာမချဲ့ အသံမမြည်

ပြောစည်မတီးတဲ့ အလှူ ။ ။

တင့်လွင်ဦး(စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်)

(၁၆. ၁. ၂၀၁၇ ရက်နေ့၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် စနစ်သစ်ဖြင့် လိုင်းကားများစတင်ပြေးဆွဲရာတွင် စေတနာအပြည့်ဖြင့် အခမဲ့ကူညီပေးပါသော မော်တော်ယာဉ်များအားလုံးသို့ ဂုဏ်ပြုအမှတ်တရ)

ရန်ကုန်မြို့တွင် မြို့တွင်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းသည် ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီမို့ ပြောင်းလဲနေခြင်းပင် မဟုတ်ပါလား။ ကောင်းမွန်သော ပြောင်းလဲခြင်းဆိုလျှင် မိမိတို့က လက်ခံနိုင်ကြရမည်သာ။

ပင်စင်ထုတ်ရက် ခံစားချက်

မော်(နေပြည်တော်)

ဒီနေ့ ၂၁-၁၂-၂၀၁၆ ပင်စင်စားများ ပင်စင်ထုတ်တဲ့နေ့လေးပါ။ နှစ်တစ်နှစ်ရဲ့ နောက်ဆုံးလဆိုတော့ စုပြီးမှ ထုတ်တဲ့သူတွေ၊ တစ်လချင်းထုတ်တဲ့သူတွေ အပြီးထုတ်ကြတာဆိုတော့ တာမေမြို့နယ် မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်က အစိုးရတက်လေးမှာ လှုပ်လှုပ်ရှားရှားနဲ့သွားလာနေကြတာ စည်စည်ကားကားလေးဖြစ်နေပါတယ်။

ဘဏ်ရှေ့မှာတော့ ကားနဲ့လာတဲ့သူ၊ ဆိုက်ကားနဲ့လာတဲ့သူ၊ ခြေကျင်လျှောက်လာတဲ့သူတွေနဲ့ အတော်လေးကို ရှုပ်ယှက်ခတ်နေတာပဲ။ ဒီထဲမှာ ကျွန်မလည်းအပါအဝင်ပေါ့။

ဘဏ်အဆောက်အအုံထဲဝင်လိုက်ပြီဆိုရင်ပဲ ဖျတ်လတ်နေသေးတဲ့သူ၊ အတော်လေးအိုမင်းနေတဲ့သူ၊ ကျန်းမာရေး မကောင်းလို့ တွဲခေါ်ပြီးလာတဲ့သူတွေ အမျိုးမျိုးမြင်ရပါတယ်။ ပင်စင်ထုတ်တယ်ဆိုတော့ များသောအားဖြင့် အသက် (၆၀)ကျော်ပိုင်းတွေပါပဲ။ ဒါပေမယ့် တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ဘဝပေးအခြေအနေတွေက မတူကြတော့ ကျန်းမာ ဖျတ်လတ်နေတဲ့သူတွေရှိသလို အိုမင်းမစွမ်းတော့တဲ့သူတွေလည်း တွေ့ရပါတယ်။

အခုအခါမှာတော့ ပင်စင်သွားထုတ်ရတာ ခဏတဖြုတ်လေးပဲ ထိုင်စောင့်ရုံနဲ့ လွယ်ကူမြန်ဆန်စွာထုတ်နိုင်ပါပြီ။ ဝမ်းသာစရာ တိုးတက်လာမလေးပါ။ ခဏတဖြုတ်ထိုင်စောင့်နေရတဲ့အချိန်အတွင်း ကောင်တာဘေးနားတွေမှာတော့ မိမိတို့အတွေးကိုယ်စီနဲ့ ငြိမ်ငြိမ်သက်သက်ရှိနေပါတယ်။ မိတ်ဆွေတွေတွေ့ရင်လည်း ခေါင်းငြိမ်ပြီးပြပြီး နှုတ်ဆက်နေ ကြပါတယ်။ အာလာပသလွှာပတွေ ကျယ်ကျယ်လောင်လောင်နဲ့ စကားတင်းဆိုးပြောကြားနေကြခြင်းမရှိပါဘူး။ ဘဏ်ဝန်ထမ်းများ အနှောင့်အယှက်မဖြစ်အောင် လူတိုင်းစောင့်ထိန်းတဲ့ ပင်ကိုစည်းကမ်းလေးပါ။

ပင်စင်လာထုတ်တဲ့သူတွေထဲမှာတော့ သက်ပြည့်ပင်စင်ထုတ်တဲ့သူတွေ၊ လုပ်သက်ပြည့်ယူသူ၊ ဆေးပင်စင်ယူသူ၊ မိသားစုပင်စင်ထုတ်သူတွေ အမျိုးမျိုးပါပဲ။ “ကိုယ့်နာမည်အခေါ် နားစွင့်ရင်း ခဏတဖြုတ်ထိုင်နေချိန်မှာတော့ မိမိရဲ့ စိတ်လေးတွေက အတိတ်ကို ရောက်မိသွားကြပါတယ်။” ကျွန်မအပါအဝင် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ကတော့ မိမိတို့ ဝန်ထမ်းဘဝဖြတ်သန်းခဲ့တာလေးတွေကို လွမ်းမိကြမှာပါ။

ဝန်ထမ်းဖြစ်ခဲ့ကြတဲ့သူတိုင်းမှာတော့ ပျော်ရွှင်စရာ၊ ငိုချင်စရာ၊ မခံချင်စရာ၊ ပူပင်ကြောင့်ကြစရာ၊ ဒေါသဖြစ်စရာ

တွေ တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခုကတော့ ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရသူချည်းပါပဲ။ ဌာနတိုင်းက ဝန်ထမ်းတွေတိုင်း ခံစားခဲ့ကြရတယ်။ မိမိကြောင့် တစ်ဖက်သားထိခိုက်နှစ်နာသွားရသလို အဆင်ပြေကောင်းစားသွားကြတဲ့သူတွေလည်း ရှိကြတယ်။ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ကိုလည်း ရောက်ဖူးခဲ့ကြရတယ်။ လူမျိုးစုံတွေနဲ့ဆက်ဆံကြရတော့ စိတ်ဓာတ်တွေအမျိုးမျိုးတွေ့ရသလို အတူယူစရာ၊ သင်ခန်းစာယူစရာတွေ၊ ဘယ်အရာမှ မမြဲခြင်းတရားတွေကိုတွေ့ရတယ်။

ပင်စင်ဆိုတာ မိမိရဲ့နိုင်ငံအတွက် ကိုယ်တတ်မြောက်သင်ယူထားတဲ့ပညာတွေကိုအသုံးပြုပြီး တာဝန်ကျေကျေ သစ္စာရှိရှိ၊ စွမ်းစွမ်းတစ်ထမ်းဆောင်ပေးခဲ့လို့ အသက်ကြီးသွားတဲ့အခါ ချီးမြှင့်တဲ့ထောက်ပံ့မှုလေးလို့ ခံယူမိပါတယ်။ ပင်စင်ထုတ်တဲ့ရက်ရောက်တိုင်းလည်း မိမိတို့လုပ်ကိုင်ခဲ့တဲ့ဌာန၊ မိမိတို့ တာဝန်ကျေကျေ စွန့်လွှတ်အနစ်နာခံလုပ် ခဲ့တဲ့ လုပ်ရပ်လေးတွေ ပြန်တွေ့ပြီး ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ လိပ်ပြာလည်းသန့်ပါတယ်။

မိသားစုပင်စင်သမားတွေဆိုလည်း မိမိတို့ရဲ့ခင်ပွန်းက တခြားဘဝကူးသွားပေမယ့် မိမိတို့အပေါ် ပေးဆပ်မှုလေး ထားခဲ့နိုင်တယ်။ တွေးမိတိုင်းလည်း သူတို့အတွက် ကုသိုလ်ဒါနလေးတွေပြုလုပ်နိုင်တယ်။ ကောင်းတာတွေရှိသလို ဆိုးတာတွေလည်းရှိခဲ့ကြပေမယ့် ခွင့်လွှတ်နားလည်ပေးနိုင်ကြပါတယ်။

ဝန်ထမ်းဘဝမှာ (သိက္ခာ)နဲ့ (ရိက္ခာ)ကို နားလည်ပြီး နေထိုင်ကြတဲ့ လူတွေရှိသလို မခွဲခြားနိုင်တဲ့လူတွေလည်း ရှိကြတယ်။ မိမိတို့ရဲ့ ရိက္ခာပြည့်ဝဖို့ လိုလားတဲ့သူတွေကတော့ ဘယ်သူသေသေ ငတေမာပြီးရော နင်းခြေကျော်ဖြတ် အကျင့်ပျက်ခြစားမှုတွေနဲ့သဘာဝလည်နေတယ်။ အဲဒီလိုလုပ်ခဲ့တဲ့လူတွေကတော့ ပင်စင်ထုတ်ချိန်မှာ လိပ်ပြာသန့်ချင်မှ သန့်ကြလိမ့်မယ်။ မည်သူမဆို မိမိတို့ရဲ့လုပ်ရပ်လေးတွေက ကောင်းတဲ့လုပ်ရပ်ဖြစ်စေ၊ မကောင်းတဲ့လုပ်ရပ်ဖြစ်စေ စိတ်အာရုံမှာ အမြဲပေါ်ပါတယ်။ ဘယ်တော့မှ မပျောက်ပျက်သွားပါဘူး။ သေဆုံးခါနီးအထိပါပဲ။

ပင်စင်ယူချိန်မှာ ဝန်ထမ်းတိုင်းကြုံတွေ့ရမယ့်နေ့လေးပါ။ အဲဒီအချိန်မှာ လိပ်ပြာသန့်ဖို့နဲ့ နောင်တရစရာမရှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ပင်စင်မယူသေးတဲ့သူတွေလည်း သတိရှိစေချင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ကတော့ ဝန်ထမ်းဘဝကတော့ ပင်စင်သွား ထုတ်တဲ့အချိန်မှာ ခေါင်းမောရင်ကော့ပြီး မိမိတို့ရဲ့ပင်စင်လစာကို လိပ်ပြာသန့်သန့်နဲ့ ပျော်ရွှင်စွာ ထုတ်ယူနိုင်တဲ့သူ တွေဖြစ်အောင်၊ အခုကတည်းက (သိက္ခာ)နဲ့ (ရိက္ခာ)ကို ခွဲခြားနိုင်အောင် ကျင့်ကြံနေထိုင်ကြပါလို့ပါပဲ။ အဲဒါမှ ပင်စင်ယူပြီး ပင်စင်လစာသွားထုတ်တဲ့အခါမှာ မိမိရဲ့ခံစားချက်တွေဟာ ထာဝရလှပနေကြမှာပါ။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျောပိုးမှ

ပူးပေါင်းကာ ခေတ်မီနည်းပညာအကူအညီပေးနိုင်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရတနာပျဉ်စိုက်ပျိုးရေးခြံ အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ယင်းနောက် ရမည်းသင်းမြို့ ရွှေဒါးတိုက်နယ်ရှိ အမှတ် (၈) အထည်စက်ရုံ ခွဲသို့ ရောက်ရှိကြရာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ စက်ရုံမှူးက စက်ရုံ၏ ကုန်ထုတ် လုပ်မှုအခြေအနေ၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လအလိုက်ထုတ်လုပ်မှု၊ ရောင်းချမှု အခြေအနေများ၊ ဖြစ်ပေါ်လာမည့် မျှော်မှန်းအကျိုးရလဒ်၊ ဘဏ္ဍာ နှစ်အလိုက် ကုန်သွယ်မှုစာရင်းနှင့် ငွေသားစာရင်း၊ ထုတ်ကုန်များ ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနိုင်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယသမ္မတက လိုအပ် သည်များကို လမ်းညွှန်ပြည့်စုံစွာမှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် စက်ရုံအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ စက်ရုံ မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စက်ရုံအတွင်း လုပ်ငန်းလည်ပတ် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်-မန္တလေး ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး၊ ရမည်းသင်း လမ်းပိုင်းရှိ ရေဆင်း (၁) စင်မြို့နေကြာ မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်သည့် စိုက်ခင်းသို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက စိုက်ခင်းအတွင်း စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဒုတိယသမ္မတက မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ထားရှိမှုနှင့် နေကြာစိုက်ခင်းကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ တပ်ကုန်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနခြံသို့ ရောက်ရှိ ကြရာ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် သုတေသနလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများနှင့် ပြောင်းဖူးကို သုတေသန စိုက်ပျိုးထားရှိမှု အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြောင်းဖူးသီးနှံသုတေသနစိုက်ခင်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ တန် ၂၀၀ ကျ ဆာတာကေး ဆန်စက်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး စက်ရုံလည်ပတ်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စ ရန်ဟီလီ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံ



မစ္စ ရန်ဟီလီ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့် အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီ ရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စ ရန်ဟီလီ သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်း ခေ့၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးတို့နှင့် ယနေ့တွင် နေပြည် တော်ရှိ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၌ သီးခြားစီ သွားရောက်တွေ့ဆုံသည်။

မစ္စ ရန်ဟီလီသည် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းခေ့နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ရွှေ့ပြောင်း လုပ်သားများနှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေအနေများ၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ် သမားတို့နှင့် ပတ်သက်၍ ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ILO တို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ သန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ အချက် အလက်များ ထုတ်ပြန်နိုင်ရေး ဆောင် ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ပတ် သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်းနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသည့် ပဋိပက္ခများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ၊ လူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စစ်ဘေး ရှောင်ဒုက္ခသည်များအရေးကိစ္စနှင့် မြေမြှုပ်မိခြင်း ရှင်းလင်းရေး ကိစ္စရပ်တို့ ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်နှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့ (မြောက်ပိုင်း)ရှိ နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကချင်

ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ စစ်ဘေးရှောင် ဒေသခံပြည်သူလူထု များသို့ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု ရိက္ခာအကူအညီများ ထောက်ပံ့ပေး နေမှုအခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင် ပြည်နယ်အတွက် လူသားချင်းစာနာမှု သွားရောက်ထောက်ပံ့မှု အခြေအနေ၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ နေရပ်စွန့်ခွာ ရွှေ့ပြောင်းသူများ အခြေအနေ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး အရေးကြီးမှုနှင့် ပြည်သူလူထုမှ ဘေးဒဏ်လျော့ပါးရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် တင်ရေးဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ဆွေးနွေး ခဲ့သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံပညာရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ ဆောင်ရွက်နေမှု များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများအတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ ပညာသင်ယူမှုအခွင့် အလမ်း တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (သတင်းစဉ်)

ဂျပန်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲအစီအစဉ်များ ထုတ်လွှင့်နိုင်မည့်အခြေအနေ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်အေး၊ ဂျပန်နိုင်ငံ ပြည်တွင်းရေးရာနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဒုတိယဝန်ကြီး Ms. Megumi KANEKO နှင့် အဖွဲ့သည် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနညွှန်ကြားမှုဌာန လာရောက် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် MRTV အတွက် နည်းပညာအကူအညီ ပေးနေမှုများနှင့် ဂျပန်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲအစီအစဉ်များ ထုတ်လွှင့်နိုင်မည့် အခြေအနေ၊ Shanti Volunteer

Association (SVA)နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များနှင့် ကလေးစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ၊ National Institute of Information and Communications Technology (NICT) နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စက်ဖြင့် ဘာသာပြန် သည့် Voice Tra Application Software စနစ်အတွက် စတင်လုပ်ဆောင်နေမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက်က နေပြည်တော် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဇေယျာသိရိမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရာအိမ်မှူးများက နေပြည်တော် ဇေယျာသိရိမြို့နယ် အလျင်လိုကျေးရွာရှိ နေအိမ်များသို့ တစ်အိမ်တက်ဆင်း သွားရောက်ပြီး ပြည်သူပုဂ္ဂိုလ်၊ ရဲလုပ်ငန်းစနစ်ကို စတင်ဆောင်ရွက်စဉ်။ ကိုကိုရူပ(နေပြည်တော်)

တရုတ်ပိတ်ခေါ် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ မြန်မာနှင့် ယူကရိန်း ယနေ့ကစားမည်

တရုတ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးပွားကျင်းပမည့် ၂၀၁၇ တရုတ်ပိတ်ခေါ် အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဆင့် ပထမ နေ့ကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယူကရိန်းအသင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင် တရုတ်လက်ရွေးစင်အသင်း၊

အာဆီယံဒေသမှ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ထိုင်း လက်ရွေးစင်အသင်း၊ ဥရောပမှ ယူကရိန်းလက်ရွေးစင် အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကာ ပတ်လည်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုအဆင့်ပထမနေ့အဖြစ် ယနေ့ မြန်မာစတင်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် မြန်မာအသင်းနှင့် ယူကရိန်းအသင်း၊ ညနေ ၆ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် အိမ်ရှင် တရုတ်အသင်းနှင့် ထိုင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲမှာ ၁၉၉၈ ခုနှစ်က စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့အမျိုးသမီးဘောလုံးအင်အားကြီးနိုင်ငံများဖြစ်သည့် အမေရိကန်၊ ဂျာမနီ၊ ပြင်သစ်၊ နော်ဝေစသည့် အသင်းများ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ဖူးသည့် အဆင့်မြင့်မားသော ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲတွင်လည်း အာရှထိပ်သီးတရုတ်၊ ဥရောပမှ ယူကရိန်း၊ အာဆီယံဒေသတွင်း ပြိုင်ဘက် ထိုင်းအသင်းတို့ ပါဝင်နေရာ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းအတွက် အတွေ့ အကြုံကောင်းများ ရရှိမည့် ပြိုင်ပွဲဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ဧပြီလတွင်ယှဉ်ပြိုင် ရမည့် အာရှလားရှေးစစ်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်သည့်အနေ ဖြင့် ယခုပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယခုနှစ်တွင် အဓိကနိုင်ငံ တကာပြိုင်ပွဲများယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး အာရှလားရှေးစစ်ပွဲ အပြီးတွင် ၂၀၁၇ အာဆီယံအမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲနှင့် (၂၉) ကြိမ်မြောက် ဆီးရီးပြိုင်ပွဲတို့ ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် တရုတ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ထိုင်းတို့နှင့် ထပ်မံကစားရမည်ဖြစ်ကာ ပြိုင်ပွဲ၏ လက်ရှိချန်ပီယံ အသင်းမှာ တရုတ်အသင်းဖြစ်သည်။



တရုတ်ပိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာအသင်း။

သတင်း၊ဓာတ်ပုံ-ဦးထွန်းထွန်း

ဆင်ဆာလက်မှတ်အသေးကပ်ထားသည့် ပီဒီယိုတိပ်ခွေ၊ ပီဒီယိုလေဆာဓာတ်ပြားများကိုသာ အသုံးပြုရန် နှိုးဆော်

ပြည်တွင်းပီဒီယိုထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများမှ ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပီဒီယိုဆင်ဆာအဖွဲ့က စစ်ဆေးခွင့်ပြုပြီးသော မြန်မာပီဒီယိုဇာတ်လမ်း၊ ကာရာအိုကေသီချင်း၊ ပီဒီယိုတိပ်ခွေ၊ ပီဒီယိုလေဆာဓာတ်ပြားများတွင် ပီဒီယိုဆင်ဆာအဖွဲ့ကထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုအမှတ်စဉ်ပါရှိသော ပီဒီယိုဆင်ဆာလက်မှတ်အသေးကို ကပ်ထားရမည် ဖြစ်ကြောင်း ရုပ်မြင်သံကြားနှင့်ပီဒီယိုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ (ခ)တွင် ဖော်ပြထားရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဆင်ဆာလက်မှတ်အသေး မပါရှိသည့် ပီဒီယိုတိပ်ခွေ၊ ပီဒီယိုလေဆာဓာတ်ပြားများကို ကူးယူခြင်း၊ ဖြန့်ချိခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ပြသခြင်း ဆောင်ရွက်သဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစွာစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကိုထောက်ဒဏ် (၃)နှစ်အထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် ၁၀၀၀၀၀ (ကျပ်တစ်သိန်း)အထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်စလုံးကိုဖြစ်စေ၊ ချမှတ်နိုင်သည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်သော ပစ္စည်းများကိုလည်း ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းနိုင်ကြောင်း၊ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့်ပီဒီယိုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၂ အရ သတ်မှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ မိမိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပီဒီယိုပြသရေးလုပ်ငန်း၊ ပီဒီယိုတိပ်ခွေဖြန့်ချိရေးလုပ် ငန်း၊ ပီဒီယိုတိပ်ခွေငှားရမ်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပီဒီယိုတိပ်ခွေကူးယူခြင်းလုပ်ငန်း၊ ပီဒီယိုကာရာအိုကေလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသော ပီဒီယိုတိပ်ခွေများ၊ ပီဒီယိုလေဆာဓာတ်ပြားများတွင် ပီဒီယိုဆင်ဆာလက်မှတ်အသေးကပ် ထားရန်နှင့် ပီဒီယိုဆင်ဆာလက်မှတ်အသေးပါရှိသည့် ပီဒီယိုတိပ်ခွေများ၊ ပီဒီယိုလေဆာဓာတ်ပြားများကိုသာ အသုံးပြုကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ပီဒီယိုလုပ်ငန်းစိစစ်ကြီးကြပ်ရေးပုဂ္ဂိုလ်မဟုတ်၊ ရုပ်ရှင်နှင့်ပီဒီယိုဆင်ဆာအဖွဲ့၊ ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသ၌ အဓမ္မပြုကျင့်မှု၊ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုစသည့် ထွက်ပေါ်နေသောသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မစ္စရန်ဟီလီတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဦးဆောင်သည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံလူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းသူ မစ္စရန်ဟီလီ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့သည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံကြသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက မိမိတို့ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များသည် နယ်ပယ်အသီးသီးမှ ကိုယ်စားပြုသော အတွေ့အကြုံရှိကြသည့် ပညာရှင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းတာဝန်အရ နယ်မြေသို့ ကွင်းဆင်းစုံစမ်း စစ်ဆေးသည့်အခါ တစ်ဦးချင်းတာဝန်ယူမှုနှင့် အဖွဲ့လိုက်တာဝန်ယူမှုကို ပေါင်းစပ်သော ဆောင်ရွက်သည့်ပုံစံဖြင့် လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက်၊ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်နှင့် ၁၃ ရက်တို့ တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဖြစ်စဉ်များသည် ယခင်က ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ဖြစ်ပွားသော ဖြစ်စဉ်များနှင့် သဘောသဘာဝမတူပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ လုံခြုံရေးအဖွဲ့ အစည်းများကို ကာယကံမြောက် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်၍ နိုင်ငံတော် ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးသည့်ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ မိမိတို့ကို တာဝန်ပေးထားသည့် တာဝန်(၇)ရပ်အတိုင်း ဖြစ်စဉ်အတွင်း၌ အဓမ္မ ပြုကျင့်မှု၊ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု၊ ဥပဒေနှင့်မညီညွတ်သော ဆောင်ရွက်မှု များ ရှိ၊ မရှိ၊ နောင်အလားတူဖြစ်စဉ်မျိုး ထပ်မံမပေါ်ပေါက်စေရေးအတွက် အကြံပြုရန်တို့ကို အလေးထား၍ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ ကြားဖြတ်အစီရင်ခံစာကိုလည်း ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအပြီးသတ်အစီရင်ခံစာကို ပြုစုနေပါကြောင်း စသည်ဖြင့် ကော်မရှင်၏ လုပ်ငန်းသဘာဝနှင့် ကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းချိန်မှ ယခုအချိန်အထိ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ကုလသမဂ္ဂ၏ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ မစ္စရန်ဟီလီကလည်း



ဒုတိယသမ္မတတစ်ဦးက မောင်တောဒေသစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် မိမိကိုလက်ခံတွေ့ဆုံခြင်းအတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း ပြောကြားပြီး မောင်တောဒေသ၌ သတင်းထွက်ပေါ်နေသော အဓမ္မပြုကျင့်မှု၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်းအား ပြောကြားမှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သိရှိလိုသည်များကို ရင်းနှီးစွာမေးမြန်းဆွေးနွေးသည်။

ပွင့်လင်းစွာ အသေးစိတ်ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်ကြည်၊ ဦးထွန်းမြတ်၊ ဒေါက်တာဒေါ်သက်သက်ဇင်၊ ဦးညွန့်ဆွေ၊ ဦးသာဉာဏ်၊ ဒေါ်ကျိန်နိုက်မန်၊ ဦးစောသလေးစော၊ ရဲချုပ်ဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်နိုင်နှင့် ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဦးဇော်မြင့်ဖေတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ စတုတ္ထပုံမှန် အစည်းအဝေးများ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ပဟိုကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက် အအုံ ဇေယျသီရိဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် လွှတ်တော် အစည်းအဝေးများကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာ အောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ အစည်းအဝေးများ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်း ကော်မတီများအလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်း များကို ယခင်အတွေ့အကြုံများအပေါ် အခြေခံ၍ ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် ပါကြောင်း၊ ကော်မတီများအနေဖြင့် မည်သည့်ကိစ္စ ရပ်ကိုမဆို အတူပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပါက လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများအတွက် နည်းပညာ ပိုင်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပစ္စည်းများ ဝယ်ယူ

ဖြည့်တင်းခြင်း၊ အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်ကာလ အတွင်း ချို့ယွင်းမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးကြိုတင် စစ်ဆေးပြင်ဆင်ထားရန် လိုသကဲ့သို့ ချို့ယွင်းမှု ဖြစ်ပေါ်ပါက အမြန်ဆုံးပြုပြင်နိုင်ရေးနည်းလမ်းများ စီမံဆောင်ရွက်ထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် လုံခြုံရေးအပိုင်းကိုလည်း အထူးအလေးထားဆောင် ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ယခု ကျင်းပမည့် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးမတိုင်မီ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်တွင် စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဘတ်ဂျက်စီစစ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ဆောင် ရွက်သွားရန်ရှိသည့်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအား ကြိုတင်ဖိတ်ကြားထားပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပ နေစဉ်အတွင်း လုံခြုံရေးအသိနှင့်သတိကို အထူး ဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြော ကြားသည်။

ထို့နောက် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေးပဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ပဟိုကော်မတီနှင့်လုပ်ငန်းကော်မတီများ ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီအလိုက် စီမံ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ရှိ တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ရှိ တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး (တောင်ကြီး)၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ လင်းထွဋ်၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကိုယ်စား အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးရဲနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကိုယ်စား အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးရဲနိုင်က ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ရှိ တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများအတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက လူသားချင်းစာနာထောက် ထားမှုရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများထံ ရိက္ခာများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။

အခမ်းအနား၌ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအတွက် ဆန်အိတ် ၁၂၅၀၊ ဆီပိဿာ ၂၀၀၀၊ ဆား ပိဿာ ၆၀၀၊ ပဲပိဿာ ၆၀၀နှင့် စောင်အထည် ၁၀၀၀ တို့အား ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးမှ

အချက်များဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယသမ္မတက ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတက ယနေ့ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနှင့်ဆေးပညာနယ်ပယ်တွင် လေ့လာကြည့်ပါက ဓာတုဗေဒဆေးဝါးများ အလွန်အကျွံအသုံးပြုခဲ့ရာမှ ဓာတုကင်းလွတ်သည့် သဘာဝဆေးဝါး (Herbal Medicine) များဘက်သို့ အလေးပေးဆောင်ရွက်လာခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းရင်းဆေးသုတေသနလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်နှင့် နီးနွယ်ပညာရှင်၊ လူသားအရင်းအမြစ်နှင့် ခေတ်မီနည်းပညာများ တိုးတက်လာ

အောင်ဆောင်ရွက်နေရုံသာမက နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များနှင့်လည်း သုတေသနလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေမြေတောတောင်ဒေသအတွင်းတွင် ပေါက်ရောက်နေသည့် အစွမ်းထက်ဆေးပင်များကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းရန်၊ တစ်ဆင့်တက်ပြီး မျိုးပွားရန်၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ တိုင်းရင်းဆေးဝါး ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို Good Manufacturing Practice ဟုခေါ်သည့် GMP နည်းစဉ်နှင့် အဆင့်မြင့်အောင်ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် အောင်မြင်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီ၊ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များသည် အတ္တ-ပရ ညီညွတ်မှုတရား ဆောင်ရွက်ရန်ဦးတည်ပြီး စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက (၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံသို့ပေးပို့သည့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် (၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ ညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာသည့် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ၊ ဧည့်သည်တော်များနှင့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ခန်းမအတွင်းပြသထားသည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးများအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ဒုတိယသမ္မတသည် ညပိုင်းတွင် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်ရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကျင်းပသည့် (၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ ညီလာခံ ညစာစားပွဲသို့တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

တိုင်းရင်းဆေးပညာ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်အသီးသီးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

(၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်- နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ပင်ရှင်းဗဟိုဌာန(၂)တွင် ယနေ့ကျင်းပရာ ညီလာခံသို့ တက်ရောက်သူအချို့အား မေးမြန်းခဲ့သည်များကို

ဦးမြင့်ဦး ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီဝင် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းဆေးပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကထားလုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ ကော်မတီအနေနဲ့တိုင်းရင်းဆေးကောင်စီဥပဒေကို အသစ်ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပထမမူကြမ်းအနေနဲ့ လွှတ်တော်ကိုရောက်နေပါပြီ။ တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်တွေရဲ့ အကြံပြုချက်တွေကိုလည်း တောင်းခံထားပါတယ်။ ပြီးရင်ကော်မတီကနေ သက်ဆိုင်ရာတွေကို တင်ပြရပါမယ်။ ဒီဥပဒေကို စနစ်တကျရေးဆွဲနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့ လက်ရှိတက်လာတဲ့ အစိုးရနဲ့ လွှတ်တော်ဟာ ပြောင်းလဲချိန်တန်ပြီဆိုတဲ့ ကြွေးကြော်ချက်နဲ့တက်လာတဲ့ အစိုးရဖြစ်တဲ့အတွက် တိုင်းရင်းဆေးဟာလည်း အများကြီးပြောင်းလဲဖို့ လိုအပ်နေပါတယ်။ တိုင်းရင်းဆေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်တဲ့အခါမှာ အခက်အခဲတွေတော့ရှိမှာပါ။ ဒီအတွက်လည်း အကြံပေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ ဖွဲ့ဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာရှိပါတယ်။ ဒီနှစ်ညီလာခံက ခါတိုင်းနှစ်ညီလာခံတွေနဲ့မတူ ထူးခြားတာက အဆို၊ အထောက်အပံ့ဟာ ပြောင်းလဲလာတာ တွေ့ရတယ်။ ဒါပေမယ့် တိုင်းရင်းဆေးလောကသားတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားအတွက် သူတို့ရဲ့ လိုလားချက်တွေတော့ ပြည့်ပြည့်စုံစုံပါတာမတွေ့ရပါဘူး။ နောက်နှစ်တွေမှာ တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ ညီလာခံလို့ ခေါင်းစဉ်တပ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များရဲ့ ဘဝတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းရင်းဆေးလောကသားတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားအကူအကွယ် ရရှိရေးနဲ့ ပြည်သူလူထုကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု တိုးတက်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် အစီအစဉ်တွေ ပါဝင်ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။

တင်သွင်းတာပါ။ ယနေ့အချိန်မှာ စီးပွားရေးဈေးကွက်အရ အချို့သော တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်ဆိုင်ရာ ဗဟုသုတစာပေတွေ ဆေးဝါးကြော်ငြာတွေဟာ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများနဲ့ ကိုက်ညီမှုမရှိဘဲ လွန်လွန်ကဲကဲ ကြော်ငြာနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဒါတွေကို ထိထိရောက်ရောက်ထိန်းချုပ်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်မေမယ့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသင့်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနအနေနဲ့ ပြည်သူတွေကို မှန်ကန်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်၊ အသိအမြင် တွေပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဥပမာ ဆေးနည်းတစ်ခုကို facebook မှာ တင်လိုက် တယ်။ ဒါကို တွေ့တဲ့သူက ဟုတ်မှားဆိုပြီး သုံးကြည့်တယ်။ တကယ်တမ်း မပျောက်ကင်းတဲ့အခါကျတော့ တိုင်းရင်းဆေးကို လူတွေက ယုံကြည်မှုမရှိတော့ ဘူးဖြစ်ကုန်တယ်။ ဒါကြောင့် တိုင်းရင်းဆေးပညာ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်အသီးသီးက စည်းစည်းလုံးလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သင့် ပါတယ်။



ဦးမြင့်ဦး



ဦးတင်ထွဋ်

တိုးတက်ရေးအတွက် တစ်တပ်တစ်အားပါဝင်ဆောင်ရွက်ရင်း အခုလိုမြန်မာ့ တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံကို နှစ်စဉ်တက်ရောက်နေမှာပါ။

ဒေါ်ဌေးဌေးရီ ကေသီပန်တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံမှာ ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ရော၊ ဆေးဝါးပြခန်းအနေနဲ့ရော ပါဝင်အားဖြည့်ပေးထားပါတယ်။ နှစ်တိုင်းလည်း ညီလာခံအတွက် လိုအပ်တဲ့ကဏ္ဍကနေ ပါဝင်ကူညီခဲ့ပါတယ်။ ဒီနှစ်ကတော့ အရင်နှစ်တွေနဲ့စာရင် စာတမ်းအဆိုတွေကထူးခြားတယ်လို့ ပြောလို့ရပါတယ်။



ဒေါ်မိုးမိုးအိ



ဦးထွန်းရွှေ



ဦးကျော်သက်နိုင်



ဒေါက်တာဝိဝိပါ



ဒေါ်ဌေးဌေးရီ



ဒေါ်မိုးမြညီမြညီဖြိုး

ဦးတင်ထွဋ် (တင်ထွဋ်-အစိုးရတိုင်းရင်းဆေး) နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနဲ့ပတ်သက်လို့ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ကတည်းက နှစ်စဉ်တက်ရောက်ခဲ့သလို ထဲထဲဝင်ဝင်လည်း ပါဝင်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးဟာ မိရိုးဖလာရေးရိုးရာပညာရပ်ဖြစ်လို့ မတိမ်ကောမကွယ် ပျောက်သင့်တဲ့အရာဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းဆေးနဲ့ပတ်သက်ရင် သုတေသန လုပ်ငန်းဟာအလွန်လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါမှလည်း အတွေ့အကြုံအခြေပြု တိုင်းရင်း ဆေးကနေ ခိုင်လုံတဲ့အထောက်အထားအခြေပြု တိုင်းရင်းဆေးဝါးဖြစ်လာ မှာပါ။ ဒီကနေ့အချိန်မှာ ဓာတုဆေးဝါးတွေသုံးစွဲမှုကြောင့် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးတွေ နဲ့ ကြုံတွေ့နေရပါတယ်။ ဒါကြောင့် သဘာဝသစ်ပင်၊ သစ်ဥတွေကနေထုတ်လုပ် တဲ့ ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေးကို အားထားလာကြပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုင်းရင်းဆေး နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သုတေသနလုပ်ငန်းတွေကို တစိုက်မတ်မတ်ဆောင်ရွက်ပြီး တိုင်းရင်းဆေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်မိုးမိုးအိ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် အတွင်းရေးမှူး ဒီနေ့ကျင်းပတဲ့ညီလာခံမှာ ကျင့်ဝတ်နှင့်ညီ၍ တိုင်းရင်းဆေးပညာပိုင်း ဆိုင်ရာအရ မှန်ကန်မှုရှိသော တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်ဆိုင်ရာ စာအုပ်၊ စာပေ များ၊ ကြော်ငြာများထွက်ပေါ်လာရေး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရန်ဆိုတဲ့ အဆို

ဦးကျော်သက်နိုင် ရုပ်ဖျိုတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ကျွန်တော်ကတော့ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်ဆင်းတစ်ယောက်ပါ။ ယခုကျင်းပတဲ့ (၁၇)ကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံကြီး မှာ "အာဆီယံ Level မှာ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးဝါးလောက အဆင့်မီ ရင်ပေါင်တန်း လိုက်မီနိုင်ရေးအတွက် GMP Guide Line အတိုင်း အတတ်နိုင် ဆုံးကိုက်ညီအောင် ပြင်ဆင်ထားရှိဆောင်ရွက်ရန်"ဆိုတဲ့ အဆိုကိုထောက်ခံ ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးလောကဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် တိုင်းရင်းဆေး လောကသားအားလုံး အာဆီယံ Level မီအောင် လိုက်နိုင်ရုံမက ကမ္ဘာ့အဆင့် ထိတက်လှမ်းနိုင်အောင် ကြိုးစားကြဖို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့တိုက်တွန်းအားပေး ချင်ပါတယ်။

ဒေါက်တာဝိဝိပါ မတ္တရာ ဒေါ်ထူးထူးတိုင်းရင်းဆေးလုပ်ငန်း ကျွန်တော်က အနောက်တိုင်းဆေးပညာဘွဲ့ရ ဆရာဝန်တစ်ယောက်ပါ။ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးကို မိရိုးဖလာအရရော၊ ပင်ကိုစိတ်အရရော ယုံကြည်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် အများပြည်သူကျန်းမာရေးအတွက် တိုင်းရင်းဆေးဝါးလုပ်ငန်းကို ကျေကျေနပ်နပ်လုပ်ကိုင်နေတာပါ။ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးလောက ဖွံ့ဖြိုး

တိုင်းရင်းဆေးဝါးတွေကို ISO၊ GMP စနစ်တွေနဲ့အညီ ထုတ်လုပ်ဖို့တွေပါ တယ်။ စည်းကမ်းပိုင်းအနေနဲ့ ကြော်ငြာတွေကို စိစစ်ဖို့လိုတယ်ဆိုတာပါတယ်။ ဦးစီးဌာနအနေနဲ့ အသေးစိတ်မကြီးကြပ်နိုင်တဲ့ အပိုင်းတွေရှိတယ်။ ထုတ်လုပ် မှုအပိုင်းမှာလည်း အာဆီယံကို ဝင်ဆံ့နိုင်ဖို့အတွက် System တွေပြောင်းဖို့ ဆွေးနွေးတဲ့အပိုင်းမှာ တွေ့လာရတဲ့အတွက် တိုင်းရင်းဆေးလောကသားတွေ အတွက် အားတက်စရာကောင်းပါတယ်။

ဒေါ်မိုးမြညီမြညီဖြိုး မုံရွာဆရာမိုးတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ခုလိုမျိုး တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံကို နှစ်စဉ်နီးပါး တက်ရောက်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းဆေးပြခန်းမှာလည်း ကျွန်မတို့ဆေးတိုက်က ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ ဆေးဝါးတွေကို ပါဝင်ပြသပါတယ်။ အဓိကအားဖြင့်တော့ ပြည်သူအများရဲ့ ကျန်းမာရေးကို အလေးထားပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများရဲ့ စံချိန်စံညွှန်းမီအောင် ထုတ်လုပ်ထားပါတယ်။ ထုတ်လုပ်တဲ့အခါမှာလည်း အနောက်တိုင်းဆေးဝါး အရောအနှောမပါဘဲ သဘာဝတိုင်းရင်းဆေးစစ်စစ် ထုတ်လုပ်ပါတယ်။ ညီလာခံတွေတက်ရောက်တဲ့အတွက် တိုင်းရင်းဆေးလောက သားအချင်းချင်း ရင်းနှီးတွေ့ဆုံခွင့်ရသလို အသိအမြင်များလည်း ဖလှယ်ခွင့် ရရှိပါတယ်။ (ကြေးမုံသတင်းအဖွဲ့)

ရန်ကုန်ဘတ်စ်ကားလိုင်း စနစ်သစ်ပြောင်းလဲမှု တတိယနေ့ မြင်ကွင်း



ရန်ကုန်မြို့ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံရှေ့ ကားမှတ်တိုင်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ အဆင်ပြေစေရန် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲတပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့မှ မော်တော်ယာဉ်များ အခမဲ့ပြေးဆွဲရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို တွေ့ရစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်)



ခရီးသွားပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ်စေရန်နှင့် အကူအညီပေးရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြသည့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ရစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်)



ရန်ကုန်မြို့ ပုဇွန်တောင်ကားမှတ်တိုင်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ ဘတ်စ်ကားစီးနင်းရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း)



ရန်ကုန်မြို့ မြေနီကုန်းကားမှတ်တိုင်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ အခမဲ့ယာဉ်ပေါ်သို့ တက်ရောက်စီးနင်းကြစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း)

ရန်ကုန်မြို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအတွက် ဘတ်စ်ကားအသစ်များ အမြန်ဆုံးဝယ်ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ရန်ကုန်မြို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွင် ယာဉ်အစီးရေ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ဘတ်စ်ကားအသစ်များ အမြန်ဆုံးဝယ်ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။
 ရန်ကုန်မြို့ပြ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးတွင် ယာဉ်အစီးရေနှင့် လူဦးရေ မျှတမှုမရှိဘဲ ယာဉ်လိုအပ်ချက်များ ရှိနေရာ ယင်းကိုဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များ အမြန်ဆုံးဝယ်ယူနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။
 “ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုအပ်ချက်က ရှိနေဆဲပါ။ အရင်ကတည်းက ခရီးသည်နဲ့ ကားနဲ့ လိုလောက်မှုမရှိ ခဲ့ပါဘူး။ အခု စနစ်သစ်အပြောင်းအလဲမှာ ကားပိုင်ရှင်တချို့ကလည်း

တွက်ခြေမကိုက်ဘူးဆိုပြီး အနစ်နာမခံချင်ကြဘူး။ ဒါကလည်း အများပိုင်ကုမ္ပဏီအဆင့်ကို ရောက်သွားရင်တော့ ဒီစနစ်နဲ့ ကိုင်တွယ်ရတာ လွယ်သွားပါတယ်။ အခုက တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်း ယာဉ်တွေကို အများပိုင်ကုမ္ပဏီ ဖွဲ့နိုင်ရင် အဆင်ပြေသွားပါလိမ့်မယ်။ ယာဉ်တွေ လိုအပ်ချက်ရှိနေတော့ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့ ယာဉ်အသစ်တွေ အမြန်ဆုံး ဝယ်ယူနိုင်ဖို့ လုပ်နေပါတယ်။ ဒီဘဏ္ဍာနှစ်မကုန်မီ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာမောင်အောင်က ပြောသည်။
 ရန်ကုန်မြို့ ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးလမ်းကြောင်းသစ်များ စတင်ခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အစီးရေ ၂၈၀၀ ခန့်သာ ပြေးဆွဲခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် အစီးရေ ၃၄၀၀ ကျော်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် အစီးရေ ၃၄၀၀ ကျော် ပြေးဆွဲခဲ့ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ယာဉ်အစီးရေ လိုအပ်ချက်ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရ

သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့တွင်းပြေးဆွဲလျက်ရှိသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်အစီးရေ ၆၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး နေ့စဉ် ခရီးသည် ၂ သန်းကျော် စီးနင်းလျက်ရှိသည်ဟု စာရင်းများအရ သိရသည်။
 ယင်းကြောင့် လိုအပ်ချက်ရှိနေသော ခရီးသည်တင်ယာဉ်အစီးရေ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် ယာဉ်အသစ်များ ဝယ်ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသည့်အပြင် YPBC အများပိုင် ဘတ်စ်ကားလိုင်းကုမ္ပဏီ (ယခင် BRT Lite ယာဉ်လိုင်း)အနေဖြင့်လည်း ယာဉ်အစီးရေ ၁၀၀ ထပ်မံတိုးချဲ့ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခဲ့သည့် ဘတ်စ်ကားခွင့်ပြုအနေအထားအရ အများပြည်သူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍအတွက် ဘဏ္ဍာငွေသုံးစွဲဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

YBS ယာဉ်လိုင်းအမှတ်(၆) ယာဉ်နောက်လိုက်က ကားပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်လင်မယားအား ထိုးကြိတ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ဒဂုံရော့အဝေးပြေးမှ ဒဂုံ (တောင်)မြို့နယ် သိမ်ချောင်းလမ်းဆုံသို့ ပြေးဆွဲသည့် YBS ယာဉ်လိုင်းအမှတ်(၆) ယာဉ်အမှတ် ID---- ဟွန်ခိုင်းယာဉ်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စော်ဘွားကြီးကုန်းမှတ်တိုင်အရောက်တွင် ယာဉ်နောက်လိုက်က ကားပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်လင်မယားအား ထိုးကြိတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ဖြစ်စဉ်မှာ လှိုင်သာယာဇီဝကုမ္ပဏီမှ အင်းစိန်မြို့နယ်စော်ဘွားကြီးကုန်းမှတ်တိုင်သို့ လှိုင်သာယာမြို့နယ်နေ အသက်(၄၇)နှစ်အရွယ်ရှိ ကိုမင်းထိုက် (အလူမီနီယံလုပ်သား)နှင့် ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ အသက်(၄၅)နှစ်အရွယ်ရှိ မခင်မြနှစ်(ဈေးရောင်း)တို့ စီးနင်းလိုက်ပါလာကြောင်း ယာဉ်စီးခ နှစ်ယောက်စာ ၅၀၀ ကျပ် ပေးထားရာ ပြန်အမ်းရငွေကျပ် ၁၀၀ အား ယာဉ်နောက်လိုက် ဖြစ်သူအောင်နိုင်မိုး (၂၁)နှစ်ထံ ပြန်လည်တောင်းခံရာ အောင်နိုင်မိုးက ၎င်းသည် ပိုက်ဆံကောက်သော ယာဉ်နောက်လိုက်မဟုတ်ကြောင်း၊ ပိုက်ဆံကောက်သော ယာဉ်နောက်လိုက်ထံမှသာ ပြန်အမ်းငွေကျပ် ၁၀၀ အား ပြန်လည်တောင်းခံရန် ပြောကြားရာမှ စကားများခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် ယာဉ်နောက်လိုက် အောင်နိုင်မိုးက ထိုးကြိတ်သဖြင့် ကိုမင်းထိုက်တွင် မျက်နှာနာကျင်၊ ယာတ်တောင်နာကျင်၊ ခါးနာကျင်ဒဏ်ရာများနှင့် ဇနီးဖြစ်သူ မခင်မြမှာ ပါးရိုက်ခံရသဖြင့် ဝဲပါး နာကျင်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့၍ အင်းစိန်ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြဿနာဖြစ်ပွားခဲ့သည့် မှတ်တိုင်တွင် ယာဉ်လမ်းကြောရှင်းလင်းရေးလုပ်နေသည့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စည်ပင်သာယာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် လုပ်အားပေးအဖွဲ့များ လည်းရှိနေကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသာအောင်ထံမှ သိရသည်။
 “ယာဉ်ကြောပိတ်ဆိုလို့ ရှင်းလင်းပြောဆိုနေတုန်းမှာ YBS ယာဉ်လိုင်းအမှတ်(၆) ရောက်လာတယ်။ ရုတ်ရုတ်သဲသဲ ဖြစ်နေတယ်ဆိုပြီး သွားလိုက်တော့ ယာဉ်နောက်လိုက် တစ်ယောက်က ခရီးသည်လင်မယားကို ထိုးကြိတ်နေတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရောက်တော့ ထိုးကြိတ်တာက ပြီးသွားပြီ။ ခရီးသည် လင်မယားက ဘာမှပြန်မလုပ်ဘဲ ကားစပယ်ယာကပဲ ထိုးကြိတ်တယ်လို့ ပြောကြတယ်။ နောက်ယာဉ်နောက်လိုက် တစ်ယောက်က ကားကြမ်းတုံးကိုင်ပြီး လူမိုက်စကားပြောတယ်။ ယာဉ်နောက်လိုက်က အဲဒီနှစ်ယောက်တင် မကဘူး။ နောက်တစ်ယောက်လည်း ပါတဲ့ပုံရှိတယ်။ ရဲက အဲဒီလူတွေကို ဖမ်းသွားတယ်။ ယာဉ်ကိုတော့ ခရီးသည်တွေ အခက်အခဲမဖြစ်အောင် ဆက်လက်မောင်းနှင်စေခဲ့တယ်”ဟု လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသာအောင်က ပြောသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး အများပြည်သူ စိတ်ပျိုမြင်အောင် ဆဲဆိုထိုးကြိတ်သော ယာဉ်နောက်လိုက် အောင်နိုင်မိုးအား နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် အင်းစိန်မြို့မရဲစခန်းက (ပ)၉၇/၂၀၁၇၊ ရန်ကုန်ရဲအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၁/၁၄ ဖြင့် အရေးယူထားရှိကြောင်း သိရသည်။ **မင်းသစ်(သတင်းစဉ်)**

ပူးတွဲသတင်း

မိုးကောင်းမြို့တွင်မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၍ နေအိမ်လေးလုံးဆုံးရှုံး

မိုးကောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့ အရှေ့ရပ်ကွက် အမှတ် (၁၆၀)ရှိ ဒေါ်သီတာ၏ ၁၀ ပေပတ်လည်သုံးခန်း သွပ်မိုး၊ ထရက်၊ ယူဗ်ခင်းနေအိမ်အပေါ်ထပ်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲခန့်က လျှပ်စစ်မီးပလပ်ခုံအပူလွန်ကဲ၍ လျှပ်စစ်ဝါယာကြိုးရှေ့ဖြစ်ရာမှ မီးစတင်လောင်ကျွမ်းပြီး နေအိမ်လေးလုံးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။(အောက်ပုံ)
 မီးလောင်ရာသို့ တာဝန်ရှိသူများ၊ မိုးကောင်း၊ နမ္မတီး နှင့်ဆားမှော် မီးသတ်စခန်းတို့မှ သန္ဓေမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦး၊ မြို့နယ် အရန်မီးသတ်တပ်ရင်းမှ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့

ဝင် ၃၀၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သားများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက မီးသတ်ယာဉ်ငါးစီး၊ ရေသယ်ယာဉ် လေးစီးတို့ဖြင့်ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ကြရာ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် လုံးဝမီးငြိမ်းသွားသည်။
 အဆိုပါမီးလောင်မှုကြောင့် ဒေါ်သီတာ၏နေအိမ် အပြင် နေအိမ်ချင်းကပ်လျက်ရှိသည့် နေအိမ်သုံးအိမ် မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့သဖြင့် လျှပ်စစ်မီးပေါ်ဆရာ အသုံးပြုသူ ဒေါ်သီတာ(၄၁)နှစ်အား မိုးကောင်းမြို့ မြို့မရဲစခန်းက (၁)၇/၂၀၁၇၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၈၅ အရ အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (၄၉၉)



မြဝတီ-ဒိုက်ဦး ခရီးသည်တင်ယာဉ်ငယ် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်းတစ်ဖက်မှကွမ်းယာဆိုင်အား ဝင်တိုက်မိ

သထုံ ဇန်နဝါရီ ၁၈
 မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ လိပ်အင်းကုန်းဆင်း ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရှေ့ရှိ ကွမ်းယာဆိုင် တစ်ဆိုင်အား ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်က မြဝတီ-ဒိုက်ဦး ခရီးသည်တင်ယာဉ်ငယ်တစ်စီး ဝင်ရောက်တိုက်မိခဲ့ပြီး ကွမ်းယာဝယ်ယူတစ်ဦးနှင့် ယာဉ်ပေါ်ပါသူအချို့ ထိခိုက် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
 “ကုန်းအဆင်းမှာ ဘာဖြစ်တယ်တော့မသိဘူး။ ကားက လမ်းတစ်ဖက်ကိုရောက်ပြီး လက်ဖက်ရည်ဆိုင် ဆိုင်းဘုတ်ရယ်၊ ကွမ်းယာဆိုင်ခုံရယ်၊ အဲဒီနားမှာရပ်ထားတဲ့ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး ကိုပါ တိုက်မိပြီး ရှေ့က သစ်ပင်ခံနေတော့ ရပ်သွားတာ။ ကွမ်းယာလာဝယ်တဲ့သူ တစ်ယောက်နဲ့ ကားပေါ်က လူအချို့လည်းထိခိုက်မိပြီး ဒဏ်ရာရသွားလို့ ဆေးရုံကို ပို့ထားတယ်”ဟု လိပ်အင်းရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဝင်းက ပြောသည်။
 ဖြစ်စဉ်မှာ ကျိုက်ထိုဘက်မှ သထုံဘက်သို့ ခရီးသည်

လေးဦးတင်ကာ ယာဉ်မောင်း ကိုသိန်းဇော် ဒိုက်ဦးမြို့ ဖောင်တော်သီကျေးရွာနေသူ မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အမှတ် AYY-EE----AD YAN နက်ပြာရောင် မြဝတီ-ဒိုက်ဦး ခရီးသည်တင်ယာဉ်ငယ်သည် ဖြစ်စဉ်နေရာ အရောက်တွင် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်းတစ်ဖက်ရှိ ကွမ်းယာဆိုင်နှင့်အတူ ဆိုင်ရှေ့တွင်ရပ်ထားသည့် ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးနှင့် ကွမ်းယာဝယ်နေသူ တစ်ဦးတို့အား တိုက်မိကာ ရပ်တန့်သွားခဲ့ကြောင်း သထုံမြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။
 အဆိုပါ ယာဉ်မတော်တဆမှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း၊ ယာဉ်ပေါ်ပါခရီးသည်တစ်ဦးနှင့် ကွမ်းယာဝယ်သူ ကိုညီညီတို့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ(မစိုးရိမ်ရ)များရရှိခဲ့ရာ သထုံ ခရိုင်ဆေးရုံကြီးသို့ တင်ပို့ကုသထားပြီး ယာဉ်မဆင်မခြင် မောင်းနှင်သည့် ယာဉ်မောင်း ကိုသိန်းဇော်အား သထုံ မြို့မ ရဲစခန်းက ယာဉ်(၁)၆/၂၀၁၇၊ ပြစ်မှုပုဒ်မ- ၃၃၇/ ၃၃၈ ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။
သက်ဦး(သထုံ)

ဂုတ်တွင်းကားလမ်း၌ ကားတာယာတင် ၁၂ ဘီးယာဉ် တိမ်းမှောက်

ကျောက်မဲ ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ကားတာယာများတင်ဆောင်လာပြီး မူဆယ်မှမန္တလေးသို့ မောင်းနှင်လာသော ၁၂ ဘီးယာဉ်တစ်စီးသည် ကျောက်မဲဘက်ခြမ်းရှိ ဂုတ်တွင်းကားလမ်း မိုင်တိုင် အမှတ်(၅/၆)ကြားတွင် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီခန့်က တိမ်းမှောက် မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။(အောက်ပုံ)
 အခင်းဖြစ်ပွားသောနေရာသည် ယခင်ရဲကင်းဟောင်းနေရာအနီးအောက် ကွေ့နားဖြစ်ပြီး ယာဉ်များအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာသွားလာနိုင်ရေးအတွက် ကျောက်မဲအမှတ်(၁၂)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လာရောက်ရှင်းလင်းကူညီ ပေးခဲ့ကြသည်။
 အဆိုပါယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားရာအနီးတွင် ယာဉ်များကျော်တက် မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရန်နှင့် လမ်းပိတ်ဆို့မှုမရှိစေရန်အတွက် ပူးပေါင်းကူညီသော အားဖြင့် သတိပြုမောင်းနှင်သွားလာကြရန် ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စုက မေတ္တာရပ်ခံ ထားသည်။
 ယခု ၁၂ ဘီးယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့က စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။
(သီပေါကိုလတ်)



အမြန်လမ်းတွင် Honda CRV မော်တော်ယာဉ်တိမ်းမှောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၀၀/၀) နှင့် (၁၀၀/၁)အကြား ရန်ကုန်မှ နေပြည်တော်သို့ ယာဉ်မောင်း ဇော်ထွန်းလင်း မောင်းနှင်လာသော CRV အနက်ရောင်မော်တော်ယာဉ်သည် ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီ ၄၅ မိနစ်က ယာဉ်မောင်းအိပ်ငိုက်ပြီး အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်းလယ်ကျွန်းပေါ် ရောက်ရှိတိမ်းမှောက်ခဲ့သည်။
 ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယာဉ်မောင်းမှာ ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိသော်လည်း ယာဉ်မှာ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅ သိန်းခန့် ပျက်စီးသွားသည်။ ထို့ကြောင့် ယာဉ် မောင်းအား မြို့ချောင်းအမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၇၉ အရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
 ထို့အတူ ယမန်နေ့ ညနေ ၄ နာရီ ၂၅ မိနစ်က အမြန်လမ်းမကြီး၏ မိတ္ထီလာမြို့နယ် မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၈၄/၃) နှင့် (၂၈၄/၄) အကြား နေပြည် တော်မှ မန္တလေးသို့ ယာဉ်မောင်း နိုင်ထွန်းအောင် မောင်းနှင်လာသော Ford Ranger မော်တော်ယာဉ်မှာ ယာဉ်ရပ်နားကွင်းသို့ဝင်ရောက်စဉ် ဝဲရှေ့ဘီး ပေါက်၍ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်းလယ်ကျွန်းအုတ်ခုံကို တိုက်မိရပ်တန့်ခဲ့သည်။
 ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ သုံးဦးမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှု မရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်းအား သီးကုန်းအမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။
သန်းဦး (လေးမျက်နှာ)ဓာတ်ပုံ (အမြန်လမ်းရဲတပ်ဖွဲ့)

စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့် အိုက်စများသိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈
 မြဝတီမြို့မ ရဲစခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်န ဝါရီ ၁၇ ရက်က မြဝတီမြို့ရပ်ကွက် (၄) မိုးမခဘုန်းကြီးကျောင်းလမ်း သွယ်နေ မန်းအောင်ဖြိုး၏နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ နေအိမ်တွင် ရန်ပိုင်ထွန်း၊ ရှာဖွေရာ နေအိမ်တွင် ရန်ပိုင်ထွန်း၊ နိုင်ယောက်တို့အားတွေ့ရှိပြီး အိမ်ရှင် မန်းအောင်ဖြိုးနှင့်ဇနီးဖြစ်သူ မရွှေဇင် တို့မှာ အပြင်သို့သွားကြောင်း သိရ သဖြင့် ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၄၀၀၂ ပြားနှင့် အိုက်စ ၁ ဒသမ ၀၀၅၆ ကီလိုတို့ကို သိမ်းဆည်း ရမိသည်။
 ထို့အတူ ယင်းနေ့က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ စု (၂၅) တောင်ကြီးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရွှေညောင်မြို့နယ် ကုန်းသိမ်ကျေးရွာ အနီး ကျောက်တလုံး-ပင်လောင်း သွားကားလမ်းပေါ်တွင် မောင်တုတ် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၆၃၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အားမူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ် ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။
(ကြေးမုံ)

ကျောက်တံခါးမြို့နယ် တုံကန်ချောင်းအနီး တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

ကျောက်တံခါး ဇန်နဝါရီ ၁၈
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် တိုက်ကြီးစုကျေးရွာအနောက်ဘက် တုံကန်ချောင်းအနီး၌ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲက တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 တရားမဝင်သစ်များ ခိုးထုတ်သယ်ယူစုပုံထားကြောင်းသတင်းအရ ကျောက်တံခါးမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးအရာရှိ ဦးကျော်ကျော်အောင်၊ တောအုပ် ဦးဝင်းမြတ်အောင်၊ ဦးညွန့်ဝင်း၊ ဦးငွေဇော်နှင့်သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တော လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှဒုတိယထွန်းထွန်းဝင်းအေးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်းကာ တုံကန်ချောင်းဘေးတွင်စုပုံထားသော သင်ဂဗွေခွဲသား ၅၃ ချောင်း (၃ ဒသမ ၁၂၆၈တန်)အား ပိုင်ရှင်မှသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ သိမ်းဆည်းရမိသောသစ်များ ကို ကျောက်တံခါးမြို့နယ် သစ်တောရုံးသို့ သယ်ယူကုသသိမ်းသစ်တောနည်း ဥပဒေ(၈)အရအရေးယူဆောင်ရွက်ကာ သစ်ခိုးထုတ်သူများအား ဆက်လက် စုံစမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)



အားကစား

ယခုဇန်နဝါရီလအတွင်း အလုပ်ခတ်ဆုံးကိစ္စရပ်ကို လေ့လာကြည့်မယ်ဆိုရင် ပရီမီယာလိဂ်ရဲ့ ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင် ကော်စတာနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းစတား ပါယက်တို့ နှစ်ဦးရဲ့ မိမိတို့ ကလပ်အသင်းတွေကို ဆန့်ကျင်ပြီး အသင်းပြောင်းဖို့ ခြေလှမ်းပြင်နေတဲ့ ဖြစ်ရပ်နှစ်ခုလို့ အမြေထုတ်ရပါမယ်။ ကော်စတာက နောက်ကျောဒဏ်ရာ ရှိနေတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းပြချက်နဲ့ ချယ်လ်ဆီအတွက် ကစားပေးဖို့ပေါ်ပေါ်ထင်ထင်ပဲ ငြင်းခုံသလို ပါယက်ကလည်း ဝက်စ်ဟမ်းအတွက် ကစား လိုစိတ်ကို မရှိဘူးလို့ ဆိုတာကြောင့် ချယ်လ်ဆီနဲ့ ဝက်စ်ဟမ်း ပရိသတ်တွေကတော့ သူတို့နှစ်ဦးကို သစ္စာဖောက်နှစ်ဦးဆိုပြီး အမှတ်ရှုနေကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အင်္ဂလန်ဂန္ထဝင်တိုက်စစ်မှူး အလန်နိုဗားကတော့ နိုင်ငံခြား အားကစားသမားတွေ အနေနဲ့ လိဂ်တစ်ခုကို လာရောက်ကစားတာဟာ သူတို့ရဲ့ ခြေစွမ်းတွေ တိုးတက်မှုရှိဖို့၊ လစာငွေတွေ ပိုမိုတိုးမြှင့်လာဖို့တာဖြစ်တာကြောင့် အသင်းပြောင်းဖို့ ကြိုးပမ်းတာကို အပြစ်ကြီးတစ်ခုအဖြစ် မသတ်မှတ်စေလိုဘူးလို့ သူ့အယူကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဝက်စ်ဟမ်းရဲ့ ဝီလန် (သို့မဟုတ်) ပါယက်
ကော်စတာရဲ့ ကိစ္စနဲ့အပြိုင် နောက်ထပ် သတင်း စာမျက်နှာတွေထဲ နေရာယူထားတဲ့ သတင်းကတော့ ပါယက်နဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းတို့ကြား ပဋိပက္ခဖြစ်ပါတယ်။ ပါယက်က ဝက်စ်ဟမ်းအတွက် ကစားပေးလိုစိတ်မရှိဘူးလို့ ပြောခဲ့တယ်ဆိုတာ နည်းပြ ဘီလ်ကလီယံတိုင်က အတည်ပြု ခဲ့ပေမယ့် ပါယက်ရဲ့ ဇနီးဖြစ်သူ လူဒီဗိုင်းကတော့ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကသာ ပါယက်ကို ထွက်ခွာဖို့ ဖိအား ပေးနေတယ်လို့ ဆိုခဲ့တာကြောင့် ပရိသတ်တွေ ခေတ္တတော့ ဇဝေပေါ်ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

ဇီဒန်းထက် ပိုကောင်းသူလို့ အမွန်းတင်ခဲ့ကြပြီး ပါယက်ကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရခြင်းက ဝက်စ်ဟမ်းအတွက် ဆုလာဘ်ကြီး တစ်ခုလို့ ဂုဏ်ယူခဲ့ကြဖူးပေမယ့် ခုတော့ အခြေအနေတွေ က ဆန့်ကျင်ဘက် ဖြစ်ခဲ့ပါပြီ။ ပါယက်ရဲ့ ကျောနံပတ် ၂၇ ဂျာစီကို မီးရှို့တဲ့ ပရိသတ်က ရှိ၊ ခြေနဲ့ နင်းတဲ့သူက နင်းဖြစ် နေကြသလို ဝက်စ်ဟမ်းရဲ့ ကွင်းသစ်ကြီးရှေ့ နေရာ ယူထားတဲ့ ပါယက်ရဲ့ ရုပ်ပုံကို ဖျက်ဆီးခံရမှာစိုးလို့ သီးသန့် လုံခြုံရေးထားရှိတဲ့ အခြေအနေတွေအထိ ဖြစ်လာခဲ့ပါ တယ်။

အစောပိုင်းက မန်ယူ၊ အာဆင်နယ်တို့က ခေါ်ယူ လိုတယ်လို့ လူသိရှင်ကြား ပြောကြားခဲ့ပေမယ့် ပါယက် အခုလို ဝက်စ်ဟမ်းနဲ့ ပြဿနာဖြစ်နေချိန်မှာတော့ နှစ်သင်းလုံး ငြိမ်ချက်သားကောင်းနေတာကလည်း အနည်း ငယ် ထူးခြားနေပါတယ်။ ဒါက ပါယက်ဟာ အသင်းကို ပြဿနာ ရှာတတ်သူဖြစ်တာကြောင့် တစ်ချိန်ချိန်မှာ သူတို့အသင်းဆီ ရောက်လာရင်လည်း အလားတူဖြစ်ရပ်မျိုး ဖြစ်လာမှာ စိုးလို့ လက်ရွှင်လိုက်ကြသလားဆိုတာလည်း တွေးစရာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိမှာ ပါယက်က ဝက်စ်ဟမ်း အသက် (၂၃) နှစ်အောက် အသင်းနဲ့သာ လေ့ကျင့်ခန်းဆင်းခွင့်ရပြီး သူက မာဆေးလ်ကို ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ချင်တာက မိသားစုအရေးကိစ္စကြောင့်လို့ အကြောင်းပြချက်ပေး

ဖြစ်ပါတယ်။
ချယ်လ်ဆီနဲ့ လမ်းခွဲချိန် တဖြည်းဖြည်းနီးကပ်လာတဲ့ ကော်စတာ
ချယ်လ်ဆီတိုက်စစ်မှူး ကော်စတာက နည်းပြ ကွန်တီလက်ထက်မှာ ခြေစွမ်းထက်နေပြီး လက်ရှိပရီမီယာ လိဂ် ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင်ဖြစ်နေတာကြောင့် ဒီအခြေ အနေကို သူ့အနေနဲ့ ကျေနပ်တယ်လို့ ပြောခဲ့တာ လွန်ခဲ့တဲ့ ရက်သတ္တနှစ်ပတ်လောက်ကဖြစ်ပေမယ့် ဇန်နဝါရီလအတွက် ဖွင့်လှစ်လာချိန်မှာတော့ အခြေအနေ တစ်မျိုးတစ်ဖုံ ပြောင်းသွားပါတယ်။

တရုတ်စူပါလိဂ်ကလပ် တီယန်ကျင်းကွမ်ဂျင်းကနေ တစ်နှစ်လုပ်ခပေါင်သန်း ၃၀နဲ့ ကမ်းလှမ်းလာမှုနဲ့အတူ ကော်စတာရဲ့ စိတ်ထားလည်း ပြောင်းလဲသွားခဲ့ပါတယ်။ ကော်စတာက ချယ်လ်ဆီနဲ့ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ စာချုပ် ရှိသူဖြစ်ပေမယ့် ခြေစွမ်းထက်တဲ့ သူ့ကို ချယ်လ်ဆီက လက်ရှိ ပေးဆေးထားတဲ့ လစာနှုန်းထား တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၁၅၀၀၀၀ ထက် တန်ဖိုးတိုးမြှင့်ပြီး ကာလရှည် စာချုပ်တစ်ရပ် ချုပ်ဆိုဖို့ ကမ်းလှမ်းခဲ့ပါတယ်။ ကော်စတာက ချယ်လ်ဆီရဲ့ ဒီကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းပယ်ခဲ့သလို သူ့အနေနဲ့ နောက်ကျောဒဏ်ရာရှိနေတယ်လို့ အကြောင်းပြခဲ့တာ ကြောင့် နည်းပြ ကွန်တီက ဒီကိစ္စကို အတော်လေး အမှတ် ရှုခဲ့ တယ် လို့ သိ ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင်

အက်သလက်ဘက်က အခုလို ကြိုတင်အစီအမံချ ဆောင်ရွက် လာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘောလုံးဈေးကွက် လေ့လာ သုံးသပ်သူတွေရဲ့ အဆိုအရတော့ ကော်စတာဟာလာမယ့် နွေမှာ တီယန်ကျင်းကွမ်ဂျင်းကို အရင်ပြောင်းပြီး နှစ်ရာသီ လောက်အကြာမှ အက်သလက်ဘက်ဆီ ပြန်လာမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အပြောင်းအရွှေ့ကိစ္စ ပီပီပြင်ပြင် ဖြစ်မြောက် လာဖို့ ကော်စတာရဲ့ အေးဂျင့်ဖြစ်သူ ဂျော့ဂျီမန်းဒက်စ် ကိုယ်တိုင် တရုတ်ပြည်ကို ရောက်ရှိနေတာကြောင့် အခုလို သုံးသပ်ချက်တွေ ထွက်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ကော်စတာ ကိုယ်တိုင်ကလည်း ချယ်လ်ဆီရဲ့ သက်တမ်းတိုးစာချုပ်ကို လျစ်လျူရှုခဲ့ပေမယ့် နည်းပြ ကွန်တီနဲ့ ဆက်ဆံရေးပြေလည် အောင် ရာသီကုန်အထိ ဆက်ရှိနေဖို့တော့ ဆုံးဖြတ်ထား တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သေချာတာကတော့ ကော်စတာ လည်း အခြားချယ်လ်ဆီကစားသမားတွေလို တရုတ် ပြည်ကို ခြေချဦးမယ်ဆိုတဲ့အချက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။



ရပ်တန့်ဖို့ ခက်ခဲနေတဲ့

ပါယက် နဲ့ ကော်စတာတို့ရဲ့ ခြေလှမ်းများ



ထားပါတယ်။ သူ့ကို ဝက်စ်ဟမ်းကလည်း မာဆေးလ် အသင်းရဲ့ ပထမအကြိမ် ပေါင်သန်း ၂၀၊ ဒုတိယအကြိမ် ပေါင် ၂၂ သန်းနဲ့ ကမ်းလှမ်းမှုကို ငြင်းဆိုထားပြီး ပေါင်သန်း ၃၀ပေးရင် ပါယက်ကို ရဖို့မဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ အကြောင်း ပြန်ထားပါတယ်။ အသင်းပြောင်းခွင့်မရသေးတဲ့ ပါယက်က ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကြီးနဲ့ ပြန်လည်လေ့ကျင့် ခွင့်ရရေးကို လိုလားနေပေမယ့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်း ပိုင်ရှင် ဒေးဗစ်ဆာလီကတော့ ပရိသတ်တွေကို တောင်းပန်ခြင်းက သူ့အတွက် ပိုကောင်းတဲ့ အမြေ ထွက်လာမယ်လို့ တုံ့ပြန်ထားပါတယ်။

ဝက်စ်ဟမ်းနည်းပြဟောင်း ဟယ်ရီရက်ပ်နက် ကတော့ ပါယက်အနေနဲ့ ထွက်ခွာဖို့ ခြေလှမ်းပြင်ပြီး ပြီဆိုတော့ ကျောခိုင်းပြီး နေရာသစ်မှာ ပြန်စခိုင်း ခြင်းကသာ အကောင်းဆုံးအမြေဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ သူ့အယူအဆကို ပြောပါတယ်။ အခုလို ပြောကြားခဲ့တဲ့ ရက်ပ်နက်ကိုယ်တိုင်လည်း အလားတူ အခြေအနေမျိုး ထပ်တူကြုံဖူးပါ တယ်။ ဘယ်ကစားသမားနဲ့လဲဆိုရင် လက်ရှိ ဝက်စ်ဟမ်းနည်းပြ ဘီလ်ကလီယံ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဖြစ်စဉ်က လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ် ၂၀၊ ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှာ ဖြစ်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး အသက် (၂၈) နှစ်အရွယ် ဘီလ်က အဲဗာတန်ကို ပြောင်းရွှေ့ လိုခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ရက်ပ်နက်က “ကျွန်တော်တို့အသင်းက သူ့ကို ထူးချွန် တဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးအနေနဲ့ ကလပ်အသင်း စံချိန်တင် ပြောင်းရွှေ့ကြေးနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့ပေမယ့် သူကတော့ အဲဗာတန် အသင်းကိုသာ အသင်းကြီးလို့ယူဆတာကြောင့် ဝက်စ်ဟမ်း ကနေ ထွက်ခွာချင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော် တို့မျက်စိထဲမှာတော့ ဝက်စ်ဟမ်းကလည်း အသင်းကြီးပါ ပဲ” လို့ ပြောခဲ့တာပါ။ အဲဒီနောက် ဘီလ်က အဲဗာတန်အသင်း ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၄ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ပြောင်းရွှေ့ သွားခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဘီလ်က အနေနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ် ၂၀ က သူလုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့အတိုင်း ပါယက်က သူ့ကို ပြန်လည် လုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင်ပေါင်သန်း ၃၀ ပေးမယ့်အသင်း ပါယက်ကိုရမယ်ဆိုတာ သေချာနေတာ ကြောင့် ဝက်စ်ဟမ်းနဲ့ ပါယက်တို့ အနာဂတ်ဆက်ရှိဖို့တော့ မဖြစ်နိုင်တော့ဘဲ ပါယက်နဲ့ ဝက်စ်ဟမ်း လမ်းခွဲချိန် ဆုံမှတ် ရောက်လုရောက်ခင် ဖြစ်နေပြီလို့တော့ သုံးသပ်ရမှာ

ကော်စတာက သူ့အနေနဲ့ မိမိယာတွေရဲ့ မျက်စိ ဒေါက်ထောက် လိုက်ကြည့်ခံနေရတဲ့ အင်္ဂလန် ဘောလုံးလောကကို မုန်းတီးသလို မျှတမှုမရှိ တဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက် တွေချတတ်တဲ့ အင်္ဂလန် ဘောလုံး အဖွဲ့ချုပ် (အက်ဖ်အေ) ကိုလည်း ခါးသီးတယ်လို့ ဆိုခဲ့ပါသေးတယ်။ အင်္ဂလန်မိမိယာတွေက ကော်စတာရဲ့ အဲဒီလို လုပ်ရပ်တွေ ပြောကြားချက် တွေကို တောက်လျှောက် ဖော်ပြခဲ့ကြ တာ ကြောင့် ဘောလုံးပရိသတ်တွေရဲ့ အာရုံ က ကော်စတာဆီကို ပိုမိုကျရောက် လာခဲ့ တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့်လည်း ချယ်လ်ဆီအသင်းက ကစားသမားတစ်ဦးအပေါ်ပဲ ခိုတည်နေတဲ့ အသင်း မဟုတ်ဘူးဆိုတာကို သက်သေပြဖို့ လက်စတာနဲ့ ပွဲမှာ ကော်စတာကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ ချန်လှပ်ခဲ့ပေမယ့် သုံးဂိုးပြတ်နဲ့ သက်သေသက်သာ အနိုင် ရရှိခဲ့ပြန်ပါတယ်။ ဒီပွဲ အပြီးမှာ ကွန်တီက ကော်စတာ ကြိုခိုင်းမှု ဘယ်အချိန် ပြန်ပြည့်ဝမလဲဆိုတာ သူ့အနေနဲ့ တပ်အပ်မပြော နိုင်သေးဘူးလို့ ဆိုခဲ့သလို တစ်ဦးတည်းလည်း လေ့ကျင့်ခန်းဆင်းခိုင်းခဲ့တာကြောင့် ကော်စတာနဲ့ ချယ်လ်ဆီ အနာဂတ်ဆက်ရှိဖို့ ရာခိုင်နှုန်း တော်တော် နည်းသွားခဲ့ပြီလို့ ယေဘုယျသုံးသပ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဇန်နဝါရီလအတွက် ဖွင့်လှစ်ချိန်ဆို ထိပ်တန်းကစားသမားတွေကို ခေါ်ယူဖို့ မလွယ်တဲ့ အခြေအနေကြောင့် ဈေးကွက်ကြီးဖြစ်တဲ့ နွေရာသီကျမှ ကော်စတာနေရာအစားထိုးနိုင်ဖို့အခြေအနေရှိတဲ့အတွက် ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် ကော်စတာကို ရာသီကုန်အထိ ဆက်ထိန်းဖို့တော့ရှိနေပါတယ်။ လောလောဆယ်တော့ ကော်စတာနေရာ အစားထိုးဖို့ ရိုးယဲလဲတိုက်စစ်မှူး မိုရာ တာ၊ ဘိုင်ယန်တိုက်စစ်မှူး မူလာတို့ နာမည်ထွက်နေပြီး အခြားထိပ်တန်း တိုက်စစ်မှူးတွေကိုလည်း ခေါ်ယူဖို့ စောင့်ကြည့်လျက် ရှိနေပါတယ်။

ကော်စတာကို တီယန်ကျင်းကွမ်ဂျင်းအပြင် သူ့ရဲ့ အသင်းဟောင်း အက်သလက်ဘက်ကလည်း ဂရစ်ဖ်မန်း နေရာအစားထိုးဖို့ ချိတ်ဆက်နေပါတယ်။ ဂရစ်ဖ်မန်းက လာမယ့်နွေရာသီ မန်ယူကို ပြောင်းရွှေ့ဖို့ရှိနေတာကြောင့်



မေ့လို့ သင်း ရေး သား သည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဘိန်းအစားထိုးသီးနှံများစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစေလို

တောင်ကြီး ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး၊ ဗမာတိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး၊ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နေ့လယ် ၃ နာရီခွဲ က ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ် နောင်ထောင်အောင်ဆု ဗေဒနာဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်စံလွင်က ပအိုဝ်းဘာသာဖြင့် အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က အဖွဲ့အစည်းကား ပြောကြားရာတွင် အောင်ဆုဗေဒနာ ပါလောပါကယ်ရှိ ပြည်သူ များ၏ ဒေသလိုအပ်ချက်များကို ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် ရောက်ရှိ လာကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဗမာတိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

အောင်သန်းမောင်က မူးယစ်ဆေးဝါး ကိစ္စရပ်များ မူးယစ်ဆေးဝါးပြဿနာ များကို ရှင်းလင်းနိုင်ရန်အတွက် နည်းလမ်းမျိုးစုံ ရှာကြံပေးပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပတ်သက်၍ အပိုင်းနှစ်ပိုင်းရှိကြောင်း၊ ဆေးဖြတ် ခြင်း၊ ပြန်လည်ထုထောင်ခြင်းနှင့် လူငယ် များကို ဆေးဖြတ်၍ လူပတ်ဝန်းကျင် တွင် လူရာဝင်နိုင်ရန်အတွက် ဆောင် ရွက်ပေးကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဖြတ် ခြင်းတွင် ပြည်သူများပါဝင်မှသာ အောင် မြင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အောင်ဆုဗေဒ ပါလောပါ ကယ်နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ တက် ရောက်လာကြသော ဒေသခံပြည်သူများ က ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကျေးလက် လမ်းများကောင်းမွန်ရေး မူးယစ်ဆေးဝါး ပြဿနာများကြောင့် ဒေသခံပြည်သူ များ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ခရီးသွားလာခြင်း တွင် လုံခြုံမှုမရှိခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ကြောင့် ပြည်သူလူထုများ၊ ဒေသခံ ရပ်မိရပ်ဖများ စိတ်ဆင်းရဲမှုခံစားနေရ ပါကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးဆေးဖြတ် စခန်းများလိုပါကြောင်း၊ လျှပ်စစ်မီးလင်း ရေးတွင် ထရန်စဖော်မာတစ်လုံးသာ ရှိ၍ လျှပ်စစ်မီးအပြည့်အဝ ရရှိရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလိုကြောင်း၊ ပါ

လောပါကယ်ကျေးရွာတွင် သောက်သုံး ရေများရရှိနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် တွင်းရေများ ခန်းခြောက်နေပါသဖြင့် ရေသွယ်ယူရေးတွင် လွယ်ကူစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်၊ မူးယစ်ဆေးဝါး ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဘိန်းအစားထိုး သီးနှံများ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း၊ ဒေသခံ ပြည်သူများမှ တင်ပြကြောင်း သိရ သည်။

၎င်းနောက် ဒေသခံပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်စံလွင်က ပြန်လည်ဖြည့်စွက်ဖြေ ကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က မူးယစ်ဆေးဝါး ဆေးဖြတ်မည့်စခန်းနှင့် ပြန်လည်ထု ထောင်ရေးစခန်း တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြ သည်။ အောင်ဆုဗေဒစခန်းမှ ဆက်လက် ထွက်ခွာလာရာ တောင်ကြီးမြို့နယ် ကျောက်တလုံးကြီးမြို့ (၁၆)ခုတင်ဆံ ကျန်းမားရေးအဆောက်အအုံ တည် ဆောက်မည့်နေရာနှင့် မြို့နယ် အား ကစားကွင်း တည်ဆောက်နေမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြောင်း သိရ သည်။ **မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)**



လယ်မြေကေ ၅၀၀၀ ကျော် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုမဖြစ်စေရေး ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်

ဝက်လက် ဇန်နဝါရီ ၁၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် သမရိုး ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်သူများ၏ လယ်မြေ ကေ ၅၀၀၀ ကျော်အား ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုမှ ကာကွယ် ပေးနိုင်ရန်အတွက် သမရိုးစာသင်ကျောင်းဘေးရှိ ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်းကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ယင်းလုပ်ငန်းကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေ ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါလုပ်ငန်း ဆောင်

ရွက်ရာသို့ ရွှေဘိုခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်ထူး၊ ခရိုင်ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစောသက် ခိုင်ဝင်း၊ ခရိုင်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး၊ ဝက်လက်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မြင့်လှိုင်နှင့် မြို့နယ်မှ တာဝန် ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးရေး၊ စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီရေး၊ ရေလမ်း ကြောင်းဖြောင့်ဖြူးရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ် မြန်/ဆက်(ဝက်လက်)**

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ဒေသသုံးချင်းတိုင်းရင်းသားဘာသာစကား သင်တန်းပွင့်

ဟားခါး ဇန်နဝါရီ ၁၈

ဟားခါးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ချင်းပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး လက်အောက်ရှိ ပြည်နယ်ရဲအကူ တပ်ဖွဲ့ ခွဲ၊ ဟားခါးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် ဟားခါးမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့ရှိ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀ တို့အတွက် ဒေသသုံး ချင်း တိုင်းရင်းသားဘာသာစကား သင်တန်းပွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ချင်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲအနည်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ

အခမ်းအနားတွင် ချင်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး ဝင်းဇိန်က သင်တန်းဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းတွင် (CACC) ရုံးမှ ဒေါက်တာ လာလ်အုပ်၊ ဟားခါးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲတပ်ကြပ်ကြီး ထန်းသူ၊ ရဲတပ်ကြပ်ကြီးရွှေဘိုခွဲတို့က သင်ကြားပို့ချ သွားမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တ ခြောက်ပတ်ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **(ဟားခါးခရိုင် မြန်/ဆက်)**

ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း၌ အချိန်ရင်း၍ ပညာသင်ယူခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေလူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိ

မိတ္ထီလာ ဇန်နဝါရီ ၁၈

မိတ္ထီလာမြို့နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ရက်ကန်းနှင့် အသက်မွေး ပညာသင်တန်းကျောင်းတွင် အချိန်ရင်းနှီး ၍ ပညာသင်ယူခြင်းဖြင့် ကျေးလက်နေလူငယ် များ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ရက်ကန်းနဲ့ အသက်မွေးပညာသင်တန်း ကျောင်း တက်ရောက်ပြီး ရက်ကန်းပညာ လာ ရောက်သင်ယူသူ အများစုက ကျေးလက်နေ လူငယ်တွေဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့အတွက် အချိန် ခြောက်လ၊ တစ်နှစ် ရင်းနှီးပြီးတော့ ရက်ကန်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ လက်ရက်ကန်း၊ ချည်မျှင်နဲ့ အထည်အလိပ် ကျွမ်းကျင်ပညာ၊ စက်မောင်း

စက်ပြင် ပညာတွေကို သင်ယူပြီးရင် သူတို့ အတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတွေ ပိုမို ရရှိပါတယ်။ ဒီသင်တန်းမှာ တက်ရောက်ဆဲ ကာလအတွင်းမှာပဲ ဝမ်းတွင်း၊ မိတ္ထီလာ၊ အမရ ပူရ၊ မန္တလေးမြို့တွေမှာရှိတဲ့ ရက်ကန်းလုပ်ငန်း ရှင်တွေက သူတို့အလုပ်ရုံမှာ အလုပ်လာလုပ် ကြဖို့ ကြိုတင်ပြီးတော့ လူခေါ်ထားတာမျိုးတွေ ရှိတယ်။

ရက်ကန်းလုပ်သားကလည်း ဒီနေ့ခေတ်မှာ အရင်ကထက် ပိုပြီးရှားပါးလာတာကြောင့် လည်းပါတယ်။ ပြီးတော့ မိတ္ထီလာ ရက်ကန်း သင်တန်းကျောင်းဆင်းဆိုရင် ရက်ကန်း လုပ်ငန်းပိုင်ရှင်တွေကလည်း ပညာရပ်ပိုင်းမှာ စိတ်ချရတယ်ဆိုပြီးတော့ ဦးစားပေးခေါ်ချင်

ကြတယ်” ဟု ယင်းသင်တန်းကျောင်းမှ တာဝန်ခံ ကျောင်းအုပ် ဦးသာဝက ပြောသည်။

ယခုအခါ မိတ္ထီလာ ရက်ကန်းနှင့် အသက် မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းမှာ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအနေဖြင့်စက်မောင်းစက်ပြင် ၁၀ ဦး၊ လက်ရက်ကန်း ခြောက်လသင်တန်း ၁၀ ဦး၊ ချည်မျှင်နှင့် အထည်အလိပ်ကျွမ်းကျင် တစ်နှစ် သင်တန်းတို့ရှိသည်။ သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက်သင်ကြားလျက်ရှိပြီး ပညာသင် ကြားရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် နှင့် သင်ကြားပို့ချမှု အထောက်အကူပြုစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင်သစ် တစ်ဆောင်ကို ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **ရမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)**



အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ ပိုမိုသိရှိစေမည့် အခွင့်အရေးကောင်း မြင်းခြံမြို့တွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ကျင်းပမည်

မြင်းခြံ ဇန်နဝါရီ ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ပုပ္ဖားဆောင်၌ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ ဆွေးနွေးဖလှယ်မည့် Bar Camp Myingyan ကို ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ Bar Camp Myingyan 2017 တွင် မိမိတို့သိထားသော အသိပညာ၊ အတတ် ပညာများကို မျှဝေခြင်း၊ ဆွေးနွေးခြင်း၊ မေးမြန်းခြင်းတို့ကို တက်ရောက်လာသူများ က ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ နည်းပညာများကို ဦးစိုးသီဟ နောင် (Myanmar Link)၊ ဦးဥက္ကာကျော် (ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်း)၊ ဦးနေဝင်း အောင် (ကွန်ပျူတာပညာရှင်အသင်း)၊ ဦးတင်မောင်အေး (MyMe)၊ Mido အဖွဲ့၊ Pen Myanmar ၊ ဦးကိုကိုကြီး၊ ဦးဉာဏ်မြင့် မောင်၊ ဦးအဂ္ဂ၊ ဦးသန်းဇော်ဦး၊ ဦးမင်းဇော်ဦး၊

ဒေါ်သဉ္ဇာရွှန်းလဲ့ရည်နှင့် နန်းခင်ဇေယျာ တို့က ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး၊ ရသ စာပေ၊ နိုင်ငံရေး၊ လူငယ်ဘဝ သိကောင်းစရာ အစရှိသည့် အကြောင်းအရာများကို လာ ရောက်ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

တက်ရောက်လိုသူများအနေဖြင့် www. barcampmyingyan.org တွင် Online Reg- istration ပြုလုပ်နိုင်ပြီး မြင်းခြံမြို့နှင့်နီးသော အရပ်ဒေသများမှလည်း ကျင်းပမည့်နေ့တွင် မည်သူမဆိုတက်ရောက်နိုင်သည်။ အဆိုပါ နည်းပညာနီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် မိမိတို့သိရှိသမျှကို ဖြန့်ဝေအသိပေးခြင်း၊ သိလိုသည်တို့ကို မေးမြန်းဆွေးနွေးခြင်းတို့ ဖြင့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများ ပိုမိုသိရှိ မည့် အခွင့်အရေးကောင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခုပြုလုပ်သော Bar Camp သည် မြင်းခြံ မြို့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ်ကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ **ဇော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)**

မန်စီမြို့၌ စက်သုံးဆီဆိုင်များ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်ထားမှု ရှိ၊ မရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဗန်းမော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မန်စီမြို့ပေါ်ရှိ အသေးစား (DC)ပန်းသုံးဆီဆိုင်များ မီးဘေး အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် မီးဘေးကြို တင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု ရှိ၊ မရှိကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးပြည့်ဖြိုးအောင် ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင် နှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်ဝင်းဆန်းအောင်၊ မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်လင်းထွန်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင် အရာရှိ ဦးတင်ကိုလွင်၊ မြို့နယ်အထွေထွေ

အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးဌေး လင်းတို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် စက်သုံးဆီများ သိုလှောင်ထားမှု အခြေအနေ၊ မီးဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အသုံးအဆောင် ကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ထားမှု အခြေ အနေတို့ကို အဓိကစစ်ဆေးခဲ့ကြပြီး မြို့နယ် လျှပ်စစ်ဦးစီးဌာနက လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဗန်းမော်မြန်/ဆက်**

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြဝတီမြို့ အာဇာနည်ပန်းခြံ၌ ထားရှိမည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တု မြဝတီမြို့သို့ရောက်ရှိ

မြဝတီ ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင် မြဝတီမြို့ အာဇာနည် ပန်းခြံတွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုထားရှိမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုအား ရန်ကုန်မြို့ တောင်ဒဂုံ ယဉ်ကျေးမှုတက္ကသိုလ် အနီးရှိ ပညာရှင် ကိုအောင်ကျော်ထွန်း၏ အလုပ်ရုံတွင် သွန်းလုပ်ရာ ပြီးစီးခဲ့သည့်အတွက် သွားရောက်သယ်ဆောင်ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်က မြဝတီမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုကို ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းဇင်အောင်၊ မြဝတီ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းရွှေတို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့များက သယ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုအား သယ်ဆောင်ရာတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်တို့ အား ဖြတ်သန်းခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအသင်းများမှ ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ သယ်ဆောင်၍ လွှဲပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အလားတူ အဆိုပါဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တု ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့သို့ ရောက်ရှိစဉ် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစောချစ်ခင်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုအား လာရောက်ဂါရဝပြုပြီး အမွှေးနံ့သာရည်များဖြင့် ပတ်ဖျန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ဘားအံမြို့မှ တစ်ဆင့် မြဝတီမြို့သို့ သယ်ဆောင်ခဲ့ရာ ခရီးစဉ်



တစ်လျှောက်တွင် ပြည်သူလူထုများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက သောင်းသောင်းဖျူဖျူ ကြိုဆိုခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တုသည် ကြေးပိဿာချိန် ၂၈၀ ရှိပြီး ငွေကျပ်တန်ဖိုး သိန်း ၁၃၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်တု မြဝတီမြို့က တာဝန်ရှိသူတွေ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းတွေ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေက လွန်ခဲ့တဲ့ ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကတည်းက

စတင်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့တာ ဒီကနေ့မှာ အကောင်အထည်ပေါ်ခဲ့တာပါ။ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ် သယ်ဆောင် ရာလမ်းတစ်လျှောက်မှာ ပြည်သူတွေ သောင်းသောင်းဖျူဖျူကြိုဆိုတာ တွေ့ရတော့ ဗိုလ်ချုပ်ဆိုတာ ပြည်သူတွေရဲ့ရင်ထဲမှာရှိတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာမိပါတယ်”ဟု ပြည်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

လိုရာခရီးရောက်ရှိရေး ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် တောင်လုံးပြန်ရပ်ကွက် စာတိုက်မှတ်တိုင်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ခရီးသွားပြည်သူများ သွားလာမှုလွယ်ကူစေရေးအတွက် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးခင်မောင်ဦး၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရဲအုပ်ဝင်းထွန်းနှင့်အဖွဲ့၊ တောင်လုံးပြန်ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးသန်းနှင့်အဖွဲ့၊ လမ်းညွှန်ကူညီရေးအဖွဲ့များ ပူးပေါင်းကာ ခရီးသွားပြည်သူများ လိုရာခရီးရောက်ရှိစေရေး ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၁၈)

ရေးမြို့နယ်မှထွက်ရှိသော ကွမ်းသီးခွံကုန်ကြမ်းများ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တိုက်ရိုက်တင်ပို့ရောင်းချ

ရေး ဇန်နဝါရီ ၁၈

မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်ဒေသမှထွက်ရှိသော ကွမ်းသီးခွံကုန်ကြမ်းများကို လားရှိုး-မူဆယ် ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ အဓိကတင်ပို့ရပြီး ကုန်ကြမ်းကွမ်းသီးအခွံရည်များကို တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အဓိကအသုံးပြုရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရေးဒေသမှထွက်ရှိလာသော ကွမ်းသီးခွံကုန်ကြမ်းများကို ပိဿာချိန် ၁၀ သိန်းမှ ၁၅ သိန်းအကြား ဝယ်ယူတင်ပို့ရပြီး ကုန်ကြမ်းတစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၁၀၀ အထိပေးဝယ်ရကာ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲနှုန်း အပြောင်းအလဲပေါ်မှာမူတည်ပြီး ဈေးနှုန်း အပြောင်းအလဲဖြစ်နေသော်လည်း ကုန်ကြမ်းဝင်ရောက်မှုက လာမည့် ကွမ်းသီးရာသီမှာ ကုန်ကြမ်းကျဆင်းလာဖွယ်ရှိနေကြောင်း ရေးမြို့နယ် ဟံင်ကျေးရွာနေ ကွမ်းသီးခွံရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ကိုင်နေသူဦးဝင်းက ပြောသည်။

ရေးမြို့နယ်တွင် ကွမ်းသီးခွံကုန်ကြမ်းဝယ်ယူသူမှာ ဟံင်ဒူးယားကျေးရွာမှ အဓိကဝယ်ယူပြီး လွန်ခဲ့သော ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်လောက်မှစတင်ကာ ကွမ်းသီးခွံကို တရုတ်နိုင်ငံသို့ စတင် တင်ပို့ရောင်းချရာ ကွမ်းသီးခွံကို ခြံရှင်တောင်သူများမှာ ဈေးကွက်ဝင်မည့်အခြေနေကို မသိရှိနေစဉ်ချိန်ဖြစ်ပြီး ၂၀၀၆ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းတွင်မှ ကွမ်းသီးခွံဈေးကွက်အတွင်း ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ် ထွန်းပြီး ယနေ့အချိန်အခါတွင် ကွမ်းသီးခွံဈေးကွက်မှာ နေရာယူထားဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်း(ရေး)

သစ်တောဥပဒေစိုးမိုးမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပ သမဂ္ဂတို့ သစ်တောဥပဒေစိုးမိုးမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာမိတ်ဖက်အဖြစ် ဆန္ဒအလျောက် သဘောတူညီချက်ချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် FLEGT-VPA ဆောင်ရွက်မှု အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တော်ဝင်ရတနာဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကရင်ပြည်နယ် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ သစ်တော၊ သတ္တုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးစောပြည်သာက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် FLEGT-VPA လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်သွားရန် အသင့်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်နေသော အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍလုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊ CSO များအားလုံး အပြုသဘောဆောင်ပြီး တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပြီး FLEGT facilitator ဦးကျော်ထွန်းက နောက်ခံသမိုင်းနှင့် ကျင်းပရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များအား ရှင်းလင်းတင်ပြကာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

ယခုကျင်းပသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသည် သစ်တောနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များကို အဓိကထားဆွေးနွေးမည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သစ်တောဖွဲ့လွှမ်းမှုသည် ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ၆၁ ရာခိုင်နှုန်း ရှိရာမှ ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် ၄၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၄၂ ဒသမ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့နည်းလာရာ သစ်တောဖွဲ့လွှမ်းမှု ဖျမ်းမှုနှုန်းစဉ် သည် ဒသမ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း ဆုံးရှုံးနေကြောင်း၊ သစ်တောသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးများ အရသိရှိရပြီး FLEGT-VPA လုပ်ငန်းစဉ်သည် ဥရောပ သမဂ္ဂ၏ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံစိတ်ချရရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ညီညွတ်မျှတသော သစ်တောသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သစ်တောစီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်ခြင်း တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် FLEGT-VPA ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် လုပ်ဆောင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ပန်းလှိုင်-ပူတောင်း ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ပူတာအို ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ပူတာအိုမြို့ ပန်းလှိုင်ရပ်ကွက်မှ ပူတောင်းကျေးရွာနှင့် ပမ္မတီးအုပ်စုသို့ ဆက်သွယ်ထားသောလမ်းအား ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ကျောက်ချောလမ်း တစ်မိုင်လေးဖာလုံအား ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၇၂ သန်းဖြင့် မလိခညီအစ်ကိုများကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် လုပ်ငန်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပန်းလှိုင်-ပူတောင်း ကျောက်ချောလမ်းဆောင်ရွက်နေမှုအား ကချင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး

တက်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်နု၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (နည်းပညာ) ဦးသန်းထွန်းဝင်း၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးစောသိဟတို့က ကျောက်ချောလမ်းခင်းနေမှုအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လမ်းအရည်အသွေး ပြည့်မီစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အသေးစိတ်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၎င်းလမ်းပေါ်တွင် လမ်းသက်တမ်းကြာရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်အတွက် ကွန်ကရစ်ရေပြန် ၅ ပေ x ၆ ပေ ၂၀၊ Box Cutvert လေးစင်းအား ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၀ သန်းဖြင့် ပူတာအိုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်ပြန်/ဆက် (ပူတာအို)

မူခင်းပညာပေးယာဉ်ဖြင့် မူခင်းပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

သန်လျင် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ မူခင်းပညာပေးပြခန်း ယာဉ်နှင့်အတူ အမှတ် ၆ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနိမ့်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့စုမှ ရဲအုပ်သိန်းဌေး၊ အမှတ် ၄၂ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စုမှ ရဲအုပ်ဇော်မင်းအေး၊ အမှတ် ၆၀ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့စုမှ ဒုရဲမှူးစောမူရှေး၊ သန်လျင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးမြင့်ဦးနှင့် ရဲမတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သန်လျင်မြို့ မြို့ဟောင်းရပ်ကွက် အောင်သုခမီးပွိုင့်အနီးတွင် တစ်ကြိမ်၊ မြို့မြောက်ရပ်ကွက် သိမ်ကျောင်းလမ်း မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးရုံး

ရှေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ကျိုက်ခေါက်ဘုရားလမ်း အောင်ချမ်းသာကုန်းထိပ်တွင်တစ်ကြိမ် မော်တော်ယာဉ်အားရပ်တန့်၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြည်သူလူထုသို့ မူခင်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနိမ့်နင်းရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာတတ်စေရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုကို ရှေးရှုသော ရဲလုပ်ငန်းစနစ်ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ပြည်သူများ သိရှိနားလည်လာနိုင်စေရန် ဟောပြောဆွေးနွေး၍ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၆၈၉)

အသည်းရောင် (B) ပိုးရှိ-မရှိ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် (B) ပိုး ကာကွယ်ဆေးထိုး

တိုက်ကြီး ဇန်နဝါရီ ၁၈

မြန်မာနိုင်ငံအသည်းရောင်ရောဂါဖောင်ဒေးရှင်းမှ တိုက်ကြီးမြို့ အထွေထွေကုဆရာဝန်များ၊ နိဗ္ဗာန်ချမ်းသာနာရေးကူညီမှုနှင့် အုန်းကုန်းဘုရားကျောင်းဂေါပကအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပံ့ပိုးမှုဖြင့် အခမဲ့ ကုသိုလ်ပြစ် အသည်းရောင် (B) ပိုးရှိ-မရှိ စစ်ဆေးပေးခြင်းနှင့် အသည်းရောင် (B) ပိုး ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို တိုက်ကြီးမြို့ ဘူတာရပ်ကွက် အုန်ကုန်းခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစ၍ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။

အသည်းရောင် (B) ပိုးရှိ-မရှိ စစ်ဆေးခြင်းနှင့် အသည်းရောင် (B) ပိုးကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းကို ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာနိုင်ငံအသည်းရောင်ဒေသခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ပြုံးကြည်ဦးဆောင်သော ဆရာဝန်များနှင့် တိုက်ကြီးမြို့ အထွေထွေကုဆရာဝန်များပူးပေါင်း၍ ကာကွယ်ဆေးထိုးနိုင်ရန် (B) ပိုးရှိ-မရှိ စစ်ဆေးခြင်းအတွက် စာရင်းပေးသွင်းဆောင်ရွက်ပြီး (B) ပိုးမရှိသောသူများကို (B) ပိုးရောဂါကာကွယ်ဆေး ၁၂၀၀ ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေး ကော်မတီ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၇) ကျင်းပ

တပ်ကုန်း ဇန်နဝါရီ ၁၈

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယနှစ်စက်ဝန်းအတွင်း စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့်အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၇) အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်တင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းနိုင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာစီမံကိန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်တင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဟိန်းက လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယနှစ်စက်ဝန်းအတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးရွာအလိုက်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများနှင့် လျာထားငွေများ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများအား သိရှိလိုသည်များမေးမြန်းကြရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဟိန်းက မြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားပေးခဲ့ပြီးနောက် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယနှစ်စက်ဝန်းအတွင်း စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၁၇) အခမ်းအနား၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း ၃၃ ရွာတွင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၃၈ ခုကို မကြာမီအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တင်ဆန်း(မြန်/ဆက်)

နွေစပါးစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ဖြင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြပွဲနှင့် တောင်သူပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

မိုင်းဖြတ် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် တောင်သူများအား စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ တိုးပွားစေရန်၊ ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်လျော့နည်းပြီး အကျိုးအမြတ်အများဆုံးရရှိစေရန်နှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးလိုက်နာဆောင်ရွက်တတ်စေရန်အတွက် ပညာပေးလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နှစ်ကုန်းအုပ်စုဟောင်းဟင်ကျေးရွာ တောင်သူဦးသန်းလွင်၏ လယ်မြေ ၂ ဧကတွင် တောင်သူပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် နွေစပါးစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်လေးမျိုး စမ်းသပ်ကွင်းမှ SRI စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်အား လက်တွေ့စိုက်ပျိုးပြသမှုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးလှိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား၍ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ကျိုင်းတုံ) ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်ဦးက ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် နွေစပါး SRI စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်အကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် စမ်းသပ်ကွင်းတွင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းထွဋ်လွင်က



SRI စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ဖြင့် တစ်ဧကထုတ်လုပ်မှု စရိတ်လျော့နည်းပြီး တောင်သူအကျိုးအမြတ် အများဆုံးရရှိကြောင်းကို ရှင်းလင်းဟောပြော၍ လက်တွေ့စိုက်ပျိုးပြသခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ကျိုင်းတုံမှ ဒုတိယပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတော်ဝန်ခံ ဦးဝင်းမြတ်ဇော်က ဖျိုးကောင်းဖျိုးသန့် သုံးစွဲနည်းပညာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဦးစိုင်းနေကြာတစ်က သီးနှံများတွင်ကျရောက်တတ်

သည့် ပိုးမွှားရောဂါကာကွယ်နိုင်နည်းပညာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ကျိုင်းတုံ) ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်ဦး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးလှိုင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

ဖာပွန်မြို့နယ်၌ ဆောင်းသီနှံများ ယခင်နှစ်များထက် ပိုမိုအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း



ဖာပွန် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်မြို့နယ်မဲသလွတ်ကျေးရွာအုပ်စု ဝေဒေသကျေးရွာနှင့် တံခွန်တိုင်ကျေးရွာအုပ်စုတို့တွင် စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကအားထားစိုက်ပျိုးကြသည့်ဖြစ်ရာ ကိုင်းကျွန်းများတွင် ကျေးရွာဒေသဖွံ့ဖြိုးစေမည့် ဆောင်းသီးနှံများဖြစ်သော ဒေသစိုက် ပဲပုပ်၊ ဆောင်းမြေပဲ၊ နှမ်းနှင့် ဖူးစားပြောင်းများစိုက်ပျိုးရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး ရောဂါကျရောက်မှုမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်ရေး၊ ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖာပွန်ဒေသတွင် ဈေးကွက်အားဖြင့် ပေါက်ဈေးမှာ အခွဲပဲမြေပဲတောင်တစ်တင်းငွေကျပ် ၁၂၅၀၀၊

မြေပဲအဆန်တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၉၅၀ ကျပ်နှုန်း၊ နှမ်းတစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၁၈၀၀၀ နှုန်းရှိပြီး ဒေသတွင်းတွင် ဆီကြိတ်ခြင်းဖြင့် ဈေးကွက်ဖြန့်ဖြူးကြောင်း၊ ထွက်ရှိလာသောပဲပုပ်အား ပဲပြားထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုခြင်းဖြင့် ဈေးကွက်ရယူပါကြောင်း စိုက်ပျိုးဧကနှင့် ထွက်နှုန်းများလာပါက တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍလိုအပ်ချက်များနှင့် ဈေးကွက်ဝင်သည်အထိ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးကို လိုလားကြောင်း အဆိုပါဒေသတောင်သူများထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါဒေသတွင် ဒေသပဲပုပ်မျိုးစိုက်ဧက ၂၅၀ ရှိရာ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးသုတေသနမှ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားသော ပဲပုပ်သုံးမျိုးအား အထွက်နှုန်းကောင်းရေးအတွက် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ မြေပဲစိုက်ဧက စုစုပေါင်း ၁၄၅၂ ဧက၊ နှမ်းစိုက်ဧက

စုစုပေါင်း ၆၅၂ ဧကနှင့် ဖူးစားပြောင်းဧက ၂၄၆ ဧကရှိပြီးယခင်နှစ်များထက်စိုက်ပျိုးမှုတိုးတက်လာသဖြင့် ဈေးကွက်ဝင်ဆောင်းသီးနှံများဖြင့် ဒေသတွင်းစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဖာပွန်မြို့နယ်ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဦးစောထွန်းမြတ်အောင်နှင့်အတူ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးစောလှကြည်၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးထွန်းလှရွှေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများလိုက်ပါလျက် ဆောင်းသီးနှံစိုက်တောင်သူများအားတွေ့ဆုံကာ စိုက်ခင်းများတွင် ကျရောက်တတ်သော ပိုးရောဂါကျရောက်မှုကို စနစ်တကျကာကွယ်နိုင်ရေးနှင့် ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ပညာပေးပြီးတောင်သူများလိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နေမျိုးလှိုင်(ဘားဆံ)

ရေတာရှည်မြို့နယ် ပဲစိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူများ ဈေးကွက်ကောင်းမွန်ရန် မျှော်လင့်နေ

ရေတာရှည် ဇန်နဝါရီ ၁၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် စပါးပြီးနောက် အများဆုံးစိုက်ပျိုးလျက်ရှိသော ပဲစိုက်တောင်သူများအနေဖြင့် ဈေးကွက်အလားအလာကောင်းမွန်ရန် မျှော်လင့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်းကို စိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူများမှာ ယခုဆောင်းရာသီကာလ၌ နေရာအနှံ့အပြားတွင် ပိုးမျိုးစုံကျရောက်လျက်ရှိပြီး သွင်းအားစု

ကုန်ကျစရိတ်မြင့်မားသည့်အတွက်လည်း သီးနှံပေါ်ခိုက် ဈေးကွက်ကောင်းမွန်ရန် မျှော်လင့်နေကြခြင်းဖြစ်သည်။

“ပိုးတွေကတအားကျတော့ ပိုးသတ်ဆေး၊ အပင်အားဆေး၊ အသီးအားဆေး စုံနေတာပဲ။ တစ်ဧကကို ငွေကျပ် ၇၀၀၀၀ ဝန်းကျင်လောက်ကုန်တယ်” ဟု ပဲစိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ပဲဈေးနှုန်းကောင်းမွန်မှုသည် ပြည်ပဈေးကွက်ဝယ်လိုအားအပေါ်တွင် တည်မှီလျက်ရှိရာ ဓာတုပိုး

သတ်ဆေးများ အလွန်အကျွံသုံးစွဲပါက ပါဝင်သော ဓာတ်ကြွင်းပမာဏမြင့်မားပြီး ဈေးကွက်သို့တင်ပို့ရောင်းချရာ၌ အခက်အခဲများစွာရှိကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူအချို့က သုံးသပ်ပြောကြားသည်။ ယခင်နှစ်က မတ်ပဲတစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ကျော် ပေါက်ဈေးရှိခဲ့ပြီး တောင်သူများနေဖြင့် ယင်းဈေးအတိုင်းသာရောင်းချရပါက အဆင်ပြေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းခန့်မှန်းပြောကြားမှုများလည်းရှိနေသည်။

ကိုလွင်(ခရာ)

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားရေး သင်တန်းပွင့်

သာစည် ဇန်နဝါရီ ၁၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျွမ်းကျင်မှုရှိပြီး ဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထင်ကျော်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ သင်တန်းတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စာရင်းစစ်ရုံး၊ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ဥပဒေနှင့် ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနတို့မှ သင်တန်းနည်းပြများက မိမိတို့သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းပို့ချ ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ သင်တန်းနည်းပြများ၊ သင်တန်းသားများဖြစ်သော ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ၈၇ ဦးနှင့် စာရေးဝန်ထမ်း ၉၂ ဦး စုစုပေါင်း ၁၇၉ ဦးတက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်း(သာစည်)

နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲနှင့် အသိပညာပေးဟောပြော

သဲကုန်း ဇန်နဝါရီ ၁၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် သဲကုန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲနှင့် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက သဲကုန်းမြို့ သစ်နီတောအုပ်စု ပိဿပေး အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူး ဦးနိုင်လင်းက စာဖတ်ခြင်းဖြင့်ရရှိသော အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်နိုင်ရေးအကြောင်းအရာများ၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူးက FDA ထောက်ခံချက်မရှိသော အစားအစာများနှင့် ရက်လွန်အစားအစာများအကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဦးစီးမှူး ဦးအောင်သိန်းက အန္တရာယ်ရှိသော ဓာတ်ဆိုးဆေးများအကြောင်းကို ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ပြည်သူများအား အသိပညာပေးဟောပြောပွဲပြီးနောက် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ နံရံကပ်စာစောင်များနှင့် ဓာတ်ပုံပြပွဲခန်း ခင်းကျင်းပြသရာသို့ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများက ဖတ်ရှုမှတ်သားလေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူရအောင်(မြည်)

အနုပညာ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့အနုပညာကြယ်ပွင့် စုံတွဲတစ်တွဲဖြစ်တဲ့ အဆိုတော်နဲ့ သရုပ်ဆောင်တစ်ဦး ဖြစ်သူ ရိန်းနဲ့ ထိပ်တန်းမင်းသမီးတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ကမ်တေဟီး တို့ဟာ လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း မင်္ဂလာပွဲကျင်းပ သွားမှာဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ ကောလာဟလတွေဟာ တောင်ကိုရီးယားမီဒီယာအချို့အကြား ပျံ့နှံ့ခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါကောလာဟလဟာ မမှန်ကန်ကြောင်း သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီတွေက ငြင်းဆို ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အဆိုပါကောလာဟလနဲ့ ပတ်သက် ပြီး ရိန်းက လက်ရေးစာတစ်စောင်ကိုရေးသားကာ သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာတစ်ခုဖြစ်တဲ့ အင်စတာဂရမ်စာမျက် နှာကနေတစ်ဆင့်ဖော်ပြခဲ့ပြီး သူ့ရဲ့ မင်္ဂလာသတင်း နဲ့ပတ်သက်ကာ ဖွင့်ဟခဲ့ကြောင်း ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ရိန်းက သူ့အနေနဲ့ ကမ်တေဟီးကို အမှန်တကယ် လက်ထပ်ဖို့ရာ ရည်ရွယ်ထားပြီးဖြစ်ပေမယ့် လက်ထပ်ပွဲ ဆင်နွှဲကြမယ့် ရက်အတိအကျနဲ့ နေရာကိုတော့ ထုတ်ဖော် ပြောကြားနိုင်ခြင်းမရှိတာကို ပရိသတ်အနေနဲ့ နားလည် ပေးစေလိုကြောင်း ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်မှာ ရေးသား ခဲ့တဲ့ အဆိုပါစာမှာ ဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုပါစာမှာ ရိန်းက “ကျွန်တော့်ရဲ့ အနုပညာ သက်တမ်း ၁၆ နှစ်ကြာကာလအတွင်း အားပေးခဲ့ကြတဲ့ ပရိသတ်တွေကို ကျေးဇူးအထူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော် အနုပညာအလုပ်တွေကို စတင်စဉ်ကတည်းက အားပေး ခဲ့ကြတဲ့ ကျွန်တော့်ရဲ့ အမျိုးသမီးပရိသတ်အချို့ဟာ ယခု ဆိုရင်တကယ်ကို လှပပြီး ရင့်ကျက်တဲ့ အမျိုးသမီးတွေ ဖြစ်လာကြပါပြီ။ အချို့ကလည်း တကယ်ကို အံ့ဩစရာ ကောင်းလောက်တဲ့ မိခင်တွေဖြစ်နေကြပါပြီ။ ကျွန်တော် ကိုယ်တိုင်ကလည်း မိသားစုတစ်စုကို ဦးဆောင်နိုင်တဲ့ အမျိုးသားကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်အောင်၊ ခင်ပွန်း ကောင်းတစ်ယောက်ဖြစ်လာအောင် ကြိုးပမ်းနေပါတယ်” လို့ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီး ရိန်းက ကမ်တေဟီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး “ကမ်တေဟီးဟာလည်း ကျွန်တော်ရဲ့ နာကျင်ခက်ခဲတဲ့ အချိန်၊ ပျော်ရွှင်နေတဲ့အချိန်တွေမှာ အတူလက်တွဲပေးခဲ့

သူဖြစ်ပြီး ကျွန်တော်ကို အနုပညာခရီးအဆင့်ဆင့်ကို တက်လှမ်းနိုင်ဖို့ တွန်းအားပေးခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အချစ်တွေနဲ့ ယုံကြည်မှုတွေဟာလည်း တဖြည်းဖြည်းကြီးထွားလာခဲ့ပါပြီ။ သူကတော့ ကျွန်တော့် အတွက် အကောင်းဆုံးသောလက်ဆောင်ပါပဲ” လို့ ရင်ဖွင့် ထားပါတယ်။

သူ့ရဲ့ မင်္ဂလာသတင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီးလည်း ရိန်းက အခက်အခဲတွေရှိနေတဲ့အတွက် သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ မင်္ဂလာပွဲ ကျင်းပမယ့်ရက်အတိအကျနဲ့ နေရာကို ထုတ်ဖော်ပြော ကြားနိုင်ခြင်းမရှိတဲ့အတွက် ပရိသတ်တွေကိုနားလည်ပေး စေလိုကြောင်းနဲ့ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ မင်္ဂလာပွဲကို နှစ်ဖက် မိသားစုတွေနဲ့ ရင်းနှီးသူအချို့နဲ့သာ တိတိတဆိတ်ကျင်းပ သွားရန်စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း သူ့ရဲ့ စာမှာ ရေးသား ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အဆိုပါမင်္ဂလာသတင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကမ်တေဟီး က တစ်စုံတစ်ရာတို့ ပြန်ခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ပေမယ့် ရိန်းနဲ့ သူ့ရဲ့ ဆက်ဆံရေးကိုတော့ အင်တာဗျူးတစ်ခုမှာ ဖွင့်ဟခဲ့ဖူးပါ တယ်။ ကမ်က “ကျွန်မတို့နှစ်ဦးဟာလည်း သာမန်ချစ်သူ စုံတွဲတွေလိုပါပဲ။ အတူလျှောက်လည်ကြပြီး အတူ စားသောက်ဖြစ်ကြတယ်။ စကားတွေလည်းပြောဖြစ်ကြ တယ်။ ကျွန်မတို့နှစ်ဦးမှာ တူညီတဲ့အချက်တွေများပြီး အကြိုက်တူကြတော့ အရာရာအဆင်ပြေပါတယ်။ ကျွန်မ က စကားနည်းပြီး တိတိဆိတ်တတ်သူဆိုတော့ ရယ်စရာ တွေအမြဲပြောတတ်တဲ့သူနဲ့က သဟဇာတမျိုး စကားစ ပြတ်သွားတယ်လို့မရှိအောင်ပဲ ကျွန်မတို့အကြား ဆက်ဆံ ရေးပြေလည်ကြပါတယ်” လို့ ရင်ဖွင့်ခဲ့ပါတယ်။

ရိန်းနဲ့ ကမ်တေဟီးတို့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်း က ရိုက်ကွင်းတစ်ခုမှာစတင်တွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီး ချစ်သူတွေ ဖြစ်ခဲ့ကြတာပါ။ လတ်တလောမှာတော့ သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ချစ်သူသက်တမ်းဟာ လေးနှစ်ခန့်ကြာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ချစ်သူသက်တမ်းလေးနှစ်အတွင်း လက်ထပ်တော့မှာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေထွက်ခဲ့တာ ယခုအကြိမ်ဟာ ပထမဆုံးတော့မဟုတ်ပါဘူး။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင် ဘာလအတွင်းမှာလည်း သူတို့နှစ်ဦး ခရစ္စမတ်အကြိုနေ့ မှာ လက်ထပ်တော့မှာဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေ ထွက်ခဲ့ဖူးပါ

တယ်။ ဒါ့အပြင် ပြီးခဲ့တဲ့ မေလအတွင်းမှာလည်း သူတို့ နှစ်ဦး တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဂျယ်ဂျူကျွန်းကို အလည် အပတ်ထွက်ခဲ့ကြရာ အဆိုပါခရီးစဉ်အတွင်း ရိန်းက ကမ်တေဟီးကို လက်ထပ်ခွင့်တောင်းခံသွားမှာဖြစ် တယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ခဲ့ဖူးပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း တေးသီချင်း သစ်တွေ ဖန်တီးနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့တဲ့ ရိန်းဟာ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှာ ရိန်းရဲ့ တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ် ထွက်ရှိခဲ့ပြီး



အဆိုပါ တေးသီချင်း “The Best Present” ဟာ လည်း ကမ်တေဟီးအတွက် ရည်ရွယ်ရေးဖွဲ့ထား ခြင်း ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ အဆိုပါ တေးသီချင်းမှာ တောင်ကိုရီးယားရဲ့ နာမည်ကျော် တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ PSY ကလည်း အားဖြည့် သီဆိုပေးထားပြီး အဆိုပါတေးသီချင်းကို တောင်ကိုရီးယားဘာသာနဲ့သာမက တရုတ်ဘာသာ နဲ့သီဆိုထားတဲ့ ဟားရှင်းပါ ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။



ယခု သီတင်းပတ်အတွင်း ဝင်ငွေ အကောင်းဆုံးသော ရုပ်ရှင် Hidden Figures



အမေရိကန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရှိတင်ပြသခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်တွေအနက် ယခု သီတင်းပတ်အတွင်းပြသခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်တွေထဲမှာတော့ “Hidden Figures” ရုပ်ရှင်က ဝင်ငွေအများဆုံးရရှိခဲ့ကြောင်း အေဘီဇ်ဘစ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်ဟာ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်းဝင်ငွေ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၀ ဒသမ ၅ သန်းရရှိခဲ့ပြီး စတင်ပြသခဲ့ချိန်မှ လတ်တလော အချိန်အထိ ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၉ ဒသမ ၆ သန်းရရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။ “Hidden Figures” ဟာ နာဆာ အာကာသစခန်းအတွက် အရေးကြီးတဲ့ အချက်အလက်တွေကို ထောက်ပံ့ပေးခဲ့တဲ့ အမေရိကန်-အာဖရိကန်လူမျိုး သင်္ချာပညာရှင် တစ်ဦးရဲ့ အကြောင်းကို ပုံဖော်ရိုက်ကူးထားတဲ့ ရုပ်ရှင်ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုသီတင်းပတ်ရဲ့ ဒုတိယမြောက် ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင် ကတော့ ပြီးခဲ့တဲ့ ရွှေကမ္ဘာလုံးဆုပေးပွဲကြီးမှာ ဆုအများဆုံးသိမ်းပိုက် သွားခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင် “La La Land” ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မင်းသား ရွှင်ယန် ဂျေစလင်းနဲ့ မင်းသမီး အမ်မာစတုန်းတို့ခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားပြီး တေးဂီတရုပ်ရှင်အမျိုးအစားဖြစ်တဲ့ အဆိုပါရုပ်ရှင်ကတော့ တစ်ပတ် အတွင်းဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄ ဒသမ ၅ သန်း ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ရွှေကမ္ဘာလုံးဆုပေးပွဲမှာ အကောင်းဆုံးအမျိုးသား ဇာတ်ဆောင်ဆု

သာမက အကောင်းဆုံး အမျိုးသမီးဇာတ်ဆောင်ဆုကိုပါ ရယူသွားနိုင် ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင် “La La Land” ဟာ စတင်ပြသခဲ့ချိန်မှ လတ်တလော အချိန်အထိ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃၂ သန်းကို ရရှိထားကာ နောက်ထပ်ဝင်ငွေများစွာ ထပ်မံရရှိနိုင်မယ့် အလားအလာတွေလည်း ရှိနေသေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်းဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃ ဒသမ ၈၁ သန်းရရှိခဲ့တဲ့ ရုပ်သံဖန်တီးမှုရုပ်ရှင် “Sing” ကတော့ တတိယ မြောက် ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်အဖြစ် ရပ်တည်နေပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော် သရုပ်ဆောင်တွေ ဖြစ်ကြတဲ့ မက်သျူးဂျက်ဆွန်နစ်ပေး၊ ရီးစ်ဝစ်သာစပွန်းနဲ့ စကား လက်ဂျီဟာနစ်တို့က အဓိကဇာတ်ဆောင်တွေအဖြစ် ပါဝင်သရုပ် ဆောင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရုပ်ရှင် ၁၀ ကားစာရင်းမှာပါဝင်တဲ့ အခြား သောရုပ်ရှင်တွေကတော့ “Rogue One: A Star Wars Story”၊ “The Bye Bye Man”၊ “Patriots Day”၊ “Monster Trucks”၊ “Sleepless”၊ “Underworld: Blood Wars” နဲ့ “Passengers” တို့ ဖြစ်ကြကြောင်း သိရပါတယ်။

အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေကို ပြန်လည် စတင်လိုက်ပြီဖြစ်တဲ့ ဂျူဂါ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “BTS” မှ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ရက်ဟ်အဆိုတော် ဂျူဂါဟာ ကျန်းမာရေးပြဿနာကြောင့် ဆေးကုသမှုခံနေခဲ့ရာ က လတ်တလောမှာ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့အတွက် သူ့ရဲ့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေ ကို ပုံမှန်ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါ တယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ကုန်းပိုင်းက ရရှိခဲ့တဲ့ နားဒဏ်ရာကြောင့် ဂျူဂါဟာ ၂၀၁၆ နှစ်ကုန်မှာ ကျင်းပ ခဲ့တဲ့ အဖွဲ့ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲတွေမှာ ပါဝင်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ လတ်တလောမှာမှ အဖွဲ့နဲ့အတူ ဖျော်ဖြေ ပွဲတွေမှာ ပြန်လည်စတင်ဖျော်ဖြေနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဒီလိုအဖွဲ့မှာ ပြန်လည်လှုပ်ရှားရတဲ့သူအဖို့ စိတ်လှုပ်ရှားမှုတွေကို ခံစားနေရကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

၂၀၁၆ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ဂျူဂါဟာ နားမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့တဲ့အတွက် “BTS” ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲတွေမှာ ပါဝင်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပရိသတ်တွေနဲ့ သီတင်းပတ်အနည်းငယ် ကွဲကွာ နေခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပရိသတ်အများ စောင့်စားနေခဲ့ရတဲ့ ရက်ပတ်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျူဂါဟာ ဒဏ်ရာရပြီးတဲ့နောက်သူ့ရဲ့ ပထမဆုံးဖျော်ဖြေမှုအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်မှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ Golden Disc Awards ဆုပေးပွဲကြီးမှာတော့ အဖွဲ့နဲ့အတူ ပြန်လည်ဖျော်ဖြေခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဖျော်ဖြေရာမှာလည်း အနုပညာ လှုပ်ရှားမှုတွေနဲ့ ခေတ္တကင်းကွာခဲ့ ရတဲ့ ဂျူဂါဟာ သူ့ရဲ့စိတ်လှုပ်ရှား မှုကို ဖုံးကွယ်နိုင်ဖို့ တစ်ချိန် လုံးပြီးရယ်နေခဲ့တာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါပေမယ့် ယခု တစ်ကြိမ် ပျက်ကွက်မှုဟာ ဂျူဂါအတွက်တော့ ပထမဆုံး အကြိမ် မဟုတ်ခဲ့ပါဘူး။ သူဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်းမှာ လည်း အဖွဲ့ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲ အချို့မှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ ပျက်ကွက်ခဲ့ပေးတယ်။

အဲဒီအချိန်တုန်းက ဂျူဂါ ဟာ အရေးပေါ်ခွဲစိတ်မှုခံယူခဲ့ရ တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံမှာ ကျင်းပဖို့ စီစဉ်ထားခဲ့တဲ့ “BTS” ရဲ့ ဖျော်ဖြေပွဲကိုလည်း အဖွဲ့ဝင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ ဂျူဂါနဲ့ ဗွီတို့နှစ်ဦး အပြင်းအထန် ဖျားနာခဲ့ကြတဲ့ အတွက် ဖျက်သိမ်းခဲ့ကြဖူးကြောင်းလည်း သိရ ပါတယ်။



ပြည်တွင်းရေးရာ

နယ်လှည့်လှုပ်ရှားမှုအသိပညာပေးဟောပြော

ဘီးလင်း ဇန်နဝါရီ ၁၈
သထုံခရိုင် ဘီးလင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ကျေးရွာများသို့ နယ်လှည့်လှုပ်ရှားမှု အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ကဒိုင်စိန်ကျေးရွာနှင့် တောင်သူဌေးကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထူးနောင်(ဘီးလင်း)

ပုလောမြို့၌မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးဝတ် ဖျော်ဖြေပွဲကျင်းပ

ပုလော ဇန်နဝါရီ ၁၈
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြတ်ခရိုင် ပုလောမြို့နယ် မြန်မာ့ရိုးရာခြင်းလုံးဝတ်ပွဲကို ပုလောမြို့ ဘော်လီဘောကွင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်နှင့်၁၄ရက်တို့တွင် ၂၂ နာရီ မှ ၁၁ နာရီခွဲအထိ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ပထမဆုံးအကြိမ် နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုပြပွဲ(မြန်မာ) ကျင်းပမည်



09Feb/14mU Ektfjhc&Dh(ဂင်ဂါး)EStvma&mu.fye.fhixMaaonjynဂ်ၤအိၤဖ်ၤ xဂ်ၤမာေၤဂ်ၤမၤလၢပၤ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၈
မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားအဖွဲ့ချုပ် (MTF) ၏ တရားဝင် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော Travel Support ကုမ္ပဏီ လီမိတက်မှ မြန်မာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းများအရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုပြပွဲ (မြန်မာ) ၂၀၁၇ (International Tourism Expo, Myanmar 2017) ပွဲကြီးအား ရန်ကုန်မြို့ရှိ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်ထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် ပထမဆုံးအကြိမ်အနေဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီလို Expo ပြပွဲကို ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ပထမဦးဆုံး ကျင်းပလိုက်ခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကတော့ ဒီပြပွဲမှာ Tourism အောက်မှာ အကျုံးဝင်တဲ့ ဟိုတယ်များ၊ ခရီးသွားအေးဂျင့်များ၊ အဲလင်းများ၊ အာမခံအကြောင်းအရာများအပြင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနဲ့ဆက်စပ်တဲ့ အခြားအဖွဲ့အစည်းများရဲ့ ပြခန်းများကို ပါဝင်ခင်းကျင်းပြသသွားမှာပါ။ ပြည်တွင်းကလာရောက်ကြည့်ရှုကြမယ့် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိစေပါလိမ့်မယ်။ အပန်းဖြေကိစ္စအတွက် နေရာတစ်ခုကို သွားရောက်လည်ပတ်ဖို့ သတင်းအချက်အလက်မသိကြသူများအတွက် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့အကြောင်းအရာများကိုပါ ပြည်သူများအတွက်ရှင်းပြပေးသွားမှာပါ။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အေးဂျင့်များကလည်း ပြည်သူများအတွက်ကို ပရိုမိုးရှင်းများ၊ ကံစမ်းမဲအစီအစဉ်များပါ ထည့်သွင်းစီစဉ်လုပ်ဆောင်သွားပါလိမ့်မယ်” ဟု ငုင်းက ဆိုသည်။

ဘဏ်များ၊ ဟိုတယ်များ၊ ကားအငှားဝန်ဆောင်မှုများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်၍ ဆေးကုသခြင်းများ စသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် လုပ်ငန်းများအပါအဝင် ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုသင်တန်းကျောင်းများကိုပါ မိတ်ဆက်ပြသမည်ဖြစ်သည်။

နီဝင်း-MLA

စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းများသို့ ချေးငွေနှင့်လယ်ယာသုံးစက်များပေးအပ်

ကျောက်ပန်းတောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်းများသို့ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေနှင့်လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။
ယင်းသို့ လက်မှုလယ်ယာမှစက်မှုလယ်ယာသို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာမြေအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် သမဝါယမအသင်း ၂၀ အတွက် ပံ့ပိုးချေးငွေ ကျပ် ၂၅၀၀ ဒသမ ၄ သိန်းကို တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးခိုင်ကလည်းကောင်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရန်အတွက် ပံ့ပိုးချေးငွေကျပ် ၂၈၀၄ ဒသမ ၂၈ သိန်းကို မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဇော်ထက်ကလည်းကောင်း၊ အသေးစားအရင်းအနှီးချေးငွေကျပ် ၃၄၂၈၄ ဒသမ ၅၁ သိန်းကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိခေါ်ခင်မိုးကြည်က လည်းကောင်း ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ရွက်မည့် သမဝါယမအသင်း ၂၀ မှ အသင်းသား ၄၇၇ ဦးအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၅၄၀ ဒသမ ၄ သိန်း၊ အလယ်ရွက်စိုက်ပျိုးရေးသမဝါယမအသင်းသို့ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာဖြစ်သည့် ထွန်စက်ခုနစ်စီး ဝယ်ယူရန်အတွက် ငွေကျပ် ၂၈၀၄ ဒသမ ၂၈ သိန်းနှင့်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးသမဝါယမအသင်း ၂၄၃ သင်းမှ အသင်းသား ၂၀၇၁၂ အတွက် အသေးစားချေးငွေကျပ် ၃၄၂၈၄ ဒသမ ၅၁ သိန်းတို့ကို ပံ့ပိုးထုတ်ချေးပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုသင်တန်းဖွင့်

လှိုင်းဘွဲ့ ဇန်နဝါရီ ၁၈
ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာများအတွင်းရှိ မိခင်နှင့် ကလေးများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အပြည့်အဝကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးဌာနနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအကူအညီပေးရေးအဖွဲ့ (IRC) တို့ပေါင်းစည်းလုပ်သည့် ‘မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးသင်တန်း’ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ၁၄ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကြော်ငြာ



Congratulations OIAC



၂၀၀၂ ခုနှစ်မှ စတင်တည်ထောင်ခဲ့သော OIAC ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၏ ပြာသိုလပြည့် "အမေများနေ့"တွင် ကျရောက်သော (၁၅)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် လူ့ရည်ချွန်၊ လူ့ရည်မွန်များ ဖွေးထွက်ပေးနေသော ကျောင်းတော်ကြီးအဖြစ် တည်တံ့ပါစေကြောင်း ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

OIAC တွင် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ယုံကြည်စွာအပ်နှံခဲ့ကြသော အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ကျောင်းသားမိဘ၊ မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်များ၊ နှစ်စဉ်ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ကြသော ကျောင်းသား/သူများနှင့် နှစ်တက်ကျောင်းသား/သူများ၊ စေတနာပြုညှိဝစွာ လမ်းညွှန်သင်ကြား ပြသပေးပါသော ဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ၊ လေ့ကျင့်ရေးဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် လှုပ်ပတ်ကိုင်ပက်များအားလုံး နှစ်သစ်မင်္ဂလာ အခါသမယတွင် ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း၊ စီးပွားလာဘ်လာဘများတိုးတက်၍ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပြီး အနာဂတ်ခရီးကို အောင်မြင်စွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။



၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပါပြီ။ နေ့တက်ကျောင်းသားများအတွက် မြို့တွင်း၊ ဖယ်ရီစီစဉ်ပေးပါသည်။

MDIS (Singapore) NANYANG (Singapore) ကျောင်းများတွင် တက်ရောက်နိုင်ရန် ချိတ်ဆက်ပေးလျှက်ရှိပါသည်။

OIAC (ရန်ကုန်) [ပဉ္စမတန်းမှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ] အမှတ် (၃၂၃)၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ ၉ - ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။ ၀၁ ၈၅၆၀၅၅၇ ၊ ၀၉ ၄၃၀၇၀၁၉၀ ၊ ၀၉ ၄၃၀၇၀၁၉၁ ၊ ၀၉ ၇၃၀၃၆၈၉၀ Email Address : oiacygn@gmail.com Facebook Page : OIAC ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

OIAC 2 (နေပြည်တော်) [KG မှ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအထိ] အမှတ်(၂၈)၊ မြတ်လေးဖြူလမ်း၊ ဒက္ခိကသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်မြို့။ ၀၆၇ ၈၁၀၀၀၈၅ ၊ ၀၉ ၇၈၈၀၆၆၅၅၁ ၊ ၀၉ ၇၈၈၀၆၆၅၅၂ ၊ ၀၉ ၅၀၆၅၃၅၇ Email Address : oiacnpt@gmail.com Facebook Page : OIAC - 2 ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း

မိုးသောက်ပန်းအဆင့်မြင့်မြူကွီ (၁၉၉၄-ခုနှစ်တွင်တည်ထောင်သည်) "အယ်ဒေ့ဘ်တက်တက်၊ အယ်အိုနိုဘ် တက်တက်" ဆိုင်ရင်သွေးငယ်အတွက် မိုးသောက်ပန်း ရှိနေမယ်။ နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ(၃:၀၀)နာရီအထိ * စနေ၊ တနင်္ဂနွေ သီးသန့် တန်းခွဲအသစ်များလည်း စုံဝမ်းနိုင်ပါသည်။ ကျောင်းကားရှိသည်။ အခန်းတိုင်းလေအေးလေဖက်တပ်ဆင်ထားပါသည်။ (1) Junction စနေအိမ် Ph-01-571545, 09-5126882, 09-43122883 (2) ယုစနေပလာအလုံးချင်းအိမ်ယာ Ph-01-200917, 09-43122884 (3) ရန်ကင်း၊ ကျောက်ကုန်း Ph-01-566592, 09-421008133

မင်္ဂလာပါ အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း ဖြိုဖျက်/နယ်ထွေးအတွက် ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် Box ကားမျိုးစုံဖြင့် အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။ 09-450042704 09-250095116 09-420096296

Advertisement for Myanmar Music (Piano) Trading Co., Ltd. featuring a musician playing a guitar. Text includes: "အလင်္ကာကျော်စွာရွှေပြည်အေး ဝိတစာဆို စိန်မောင်မြင့် ရေးသားခဲ့သော မြန်မာ့ပြည် သိန်းတန် ရတနာပုံ အပါ အဝင် မူရင်းအကောင်းဆုံးတေးများ" and "Sponsored by MYANMAR MUSIC (PIANO) TRADING CO., LTD. 287, Walzayandar Rd., Thingangyun Tsp., Ygn. 09-254439567, 09-254439667".

လူ့ဘဝဆိုတာတိုတောင်းပါတယ်။ ရှင်သန်စဉ်နေရက်တိုင်းမှာ တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ တတ်စွမ်းသလောက်ဖြည့်စွက်ရန်ရည်ရွယ်၍... စာသင်ကောင်း၍ စေတနာပါသော ဆရာ၊ ဆရာမများစုစည်းမှုဖြင့် ဒေါက်တာဟိန်းထွင့်တည်ထောင်သော **ဝစ်လပ်မင်းပိုင်** ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီ။ ၉ တန်း၊ ၁၀ တန်း (အယောက် ၂၀ သီးသန့်) အထူးစာသင်ပိုင်းများ။ အမှတ်(၁၂၆/၁၂၈)၊ ဒုတိယထပ် (ဓာတ်လှေခါးတွင် နံပတ်-၂ ကိုမှီပိတ်)၊ ၁၀လမ်း၊ (အနော်ရထာလမ်းနှင့် မဟာဓမ္မလမ်းကြား)၊ လသာဗြူနယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်း၊ ၀၉၄၅၇၇၇၉၀၆၇၊ ၀၉၇၆၇၃၇၄၀၉

- * အထူးကြပ်မတ် စာကျက်ပိုင်းများ *
- ▶ မိမိရည်မှန်းထားသော အောင်မြင်မှုကို ရယူနိုင်ရန်အတွက် စနစ်ကျသော နည်းဗျူဟာလိုအပ်ပါသည်။ နည်းဗျူဟာနှင့် ချဉ်းကပ်ပုံ မမှန်ကန်ပါက မည်မျှပင် ကြိုးစားပါစေ မျှော်မှန်းသလောက် ရလဒ်မကောင်းနိုင်ပါ။
- ▶ ယခုစာကျက်ပိုင်းတွင် ဒေါက်တာဟိန်းထွင့်ကိုယ်တိုင်အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍စနစ် ကျသော မှတ်တမ်းမှတ်ရာများ၊ နည်းလမ်းများဖြင့်ပုံမှန်လမ်းရိုး၊ လမ်းဟောင်းမှ ခွဲထွက်ကာ ကလေးတစ်ဦးချင်းစီကို လက်တွဲခေါ်ပါမည်။
- ▶ အိမ်တွင် Guide ခေါ်ယူကြသောအခါ အချိန်မလုံလောက်မှုကြောင့် အခြေများ နေကြသော "လေ့ကျင့်ကျက်မှတ်သင်ယူမှုများတွင် ဟာကျတ်ပြစ်နေမှုများ" ကိုပါ အကောင်းဆုံးဖြည့်စွက် ထောက်ပံ့လေ့ကျင့် ကျက်မှတ်ပေးသွားပါမည်။
- ▶ လောကတွင်အရာရာကိုစိတ်ကဦးဆောင်ပါသည်။ အောင်မြင်ချင်စိတ်ကို ပိုင်ဆိုင် ထားသော ကလေးတစ်ယောက်အတွက် အောင်မြင်မှုက လက်တစ်ကမ်းအကွာ တွင်သာရှိပါသည်။ ယခုစာကျက်ပိုင်းတွင် ကလေးများကို အောင်မြင်ရေးဆိုင်ရာ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖြည့်သင်ကြားပေးမှု (Motivation) များပါ သင်ကြားလေ့ကျင့် ပေးပါမည်။ (သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးမည့်ပုံစံများ၊ စနစ်ကျသော မှတ်တမ်းမှတ်ရာ များကို ကျောင်းခန်းမတွင် လာရောက်စုံစမ်းဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။)

ကျောင်းခန်းမလိပ်စာ အမှတ်(၁၂၆/၁၂၈)၊ ဒုတိယထပ် (ဓာတ်လှေခါးတွင် နံပတ်-၂ ကိုမှီပိတ်)၊ ၁၀လမ်း၊ (အနော်ရထာလမ်းနှင့် မဟာဓမ္မလမ်းကြား)၊ လသာဗြူနယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်း၊ ၀၉၄၅၇၇၇၉၀၆၇၊ ၀၉၇၆၇၃၇၄၀၉

Advertisement for MDIS (Management Development Institute of Singapore). Text includes: "အင်္ဂလန်၊ အမေရိကန် တက္ကသိုလ်ကြီးများမှ ပေးအပ်မည့် ချွဲ့ဒီဂရီကြီးများကို စင်ကာပူနိုင်ငံတွင်တက်ရောက် ပညာဆည်းပူးလိသူများအတွက်...". It features a "FREE INFO SEMINAR" section with dates: "နေ့ရက် - ၂၁.၁.၂၀၁၇ (စနေနေ့) အချိန် - (၂) နာရီမှ (၄) နာရီထိ နေရာ - ပင်းယခန်း၊ (၃) ရွာ SULE SHANGRI-LA HOTEL". It also lists "Master Degrees" (Business Administration, Banking & Finance, International Business, Health Sciences, Project Management, Tourism & Hospitality) and "Undergraduate Degrees" (Business & Management, Engineering, Fashion Design, Health & Life Sciences, Information Technology, Mass Communication, Travel, Tourism & Hospitality). A "Rebates up to SGD 2,000" offer is also mentioned. Contact info: AT&S /eduGlobalVillage.

ရုံးချုပ် (ရန်ကုန်) - အဆောင် (၅)၊ အခန်း (၄)၊ အိမ်အိုင်စိတ်ပက်စ်၊ လိုင်၊ (ဖုန်း) ၀၁ ၅၂၁၁၂၅ ၊ ၀၉ ၇၉၉၅၉၅၉၄၉
ရုံးခွဲ (ရန်ကုန်) - အမှတ် (၆၇)၊ မြေညီထပ်(ယာ)၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်၊ (ဖုန်း) ၀၉ ၅၁၂၄၇၆၁ ၊ ၀၉ ၇၇၇၂၂၂၂၅
ရုံးခွဲ (မန္တလေး) - အမှတ် တ/၇၊ ၈ - ၃၄၊ သင်္ဃာတန်း၊ (၇၁ x ၇၂) ကြား၊ ချမ်းမြသာစည်၊ (ဖုန်း) ၀၉ ၅၀၆၂၀၆၁ ၊ ၀၉ ၇၇၇၂၂၂၂၁

MEGA PROMOTION

35% ငွေကျေရင်အခန်းအပ်

AFTER KEY **လစဉ် 10 သိန်း** ခန့်

အတိုးမယူ **လ 1000 ငွေချေစနစ်**

လှိုင်၊	တာပွေ၊
ကမာရွတ်၊	ရန်ကင်း၊
စမ်းချောင်း၊	ငွေဆောင်၊
ကြည့်မြင်တိုင်၊	သယံဇာတကျွန်း၊

စီမံကိန်း **19** ခုမှအခန်းပေါင်း **500** ကျော်ရောင်းမည်

နေ့ရက် ▪ 21,22-Jan-2017

နေရာ ▪ People Park

Myanmar Culture

ဦးဝိစာရလမ်း၊ ရွှေတိဂုံဘုရားအနောက်မုခ်ရှေ့

ဦးဆုံး (30) ခန်းလက်ဆောင်
ပါကေး & AIR-CON

DEVELOPER

i GREEN

မင်္ဂလာဆောင်ခွဲ ကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြိတ်လမ်း၊ အမှတ်(၈၉)နေ (ဦးသန်းမြင့်) ဒါရိုက်တာပြည်ဝ (မန်းတက္ကသိုလ်)-

ဒေါ်ခင်စန်း(SAWAYAKA MAX Co.,Ltd, SAWAYAKA MAX Money Changer)တို့၏သားလတ်

မောင်ဇော်ထက်

B.A (International Relationships) Dagon University
B.A (Business Administration) Asia University. (Japan)
Receptionists of NISHIO Rent All Co.,Ltd.(Japan)

နှင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အလုံမြို့နယ်၊ နံ့သာလမ်း၊ အမှတ်(၁၁)နေ (ဦးခင်မောင်ကြီး) (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ငွေစာရင်းစစ်မှန်- ဒေါ်တင်မြင့်(ခ) သဲသဲ၏သမီးကြီး၊ ဒေါ်ခင်မမ(ခ) ဒေါ်ရီစီ၏ တစ်ဦးတည်းသောတူမ

မဟန်သီအောင်(ခ)မဟန်လေး

B.Sc (Botany) Pathein University, CAD (Drafting College) (Japan)
Toprank Co.,Ltd, Overseas Business Division (Japan)

တို့၏ ၁-၁-၂၀၁၇ ရက် NOVOTEL YANGON MAX Hotel 'ပြည်ခန်းမ'တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော မင်္ဂလာဆောင်ခွဲအခမ်းအနားတွင် မင်္ဂလာအောင်စံပယ်ပန်းကုံးဆင်ခြန်းချိမ်းမြန်းပေးပါသော ဦးသက်လွင်-ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း(MD မြေစွဲစင် Co.,Ltd.) မင်္ဂလာလက်စွပ်ဆင်ခြန်းချိမ်းမြန်းပေးပါသော ဦးကိုကိုအောင်-ဒေါ်ရီရီသိန်း(Director-banner gate Co., Ltd.) မင်္ဂလာအခမ်းအနားအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးပါသော ဦးကျော်စိုးဦး၊ မင်္ဂလာသင်္ဘောအဖွဲ့ မောင်စောကျော်သူရ မင်းနှင့် မောင်ဇော်ဇော်ချမ်း၊ မင်္ဂလာသင်္ဘောအဖွဲ့ မလမုံဖူးနှင့် မငြိမ်းပြည့်ပြည့်နိုင်၊ မင်္ဂလာပန်းကြဲပေးပါသော မနှင်း၊ ဂျူလိုင်မိုး၊ မင်္ဂလာစံပယ်ပန်းကုံး ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မနှင်းပွင့်အောင်၊ မင်္ဂလာလက်စွပ်ပန်း ကိုင်ဆောင်ပေးပါသော မခင်ငြိမ်းငြိမ်းစံ၊ မင်္ဂလာဝတ်စုံဆင်ခြန်းပေးပါသော ကြယ်သင်္ဃန်းနှင့် အစ်မ ဒေါ်ခင်အိအိဆွေအားလည်းကောင်း၊ မိတ်ကပ် အလှဆင်ပေးပါသော မေဦးမောင်-မငယ်နှင့်အဖွဲ့အားလည်းကောင်း၊ အခါတော်ပေးပါသော ဒေါ်ရီရီသိန်းနှင့်အဖွဲ့၊ မင်္ဂလာတေးသံသာများနှင့် သီဆိုဖျော်ဖြေပေးပါသော ဒေါ်အိအိ၊ မေဆွိနှင့် စည်သူညီတော်အဖြစ် ကြွရောက်ချိမ်းမြန်းပေးပါသော ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် အကယ်ဒမီရဲအောင်နှင့် ဦးကျော်ဇေယျ-ဒေါ်ကြူကြူနိုင် (FUKUSHI UNIVERSITY)၊ Video နှင့် ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းတင်ပေးပါသော Exposureအဖွဲ့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာစိတ်စာ ရိုက်ခိုးပေးပါသော Shwe Padauk ပုံနှိပ်တိုက်အား လည်းကောင်း၊ NOVOTEL YANGON MAX Hotel မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား လည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပွဲသို့ တက်ရောက်ချိမ်းမြန်းပေးပါသော ဂုဏ်သရေရှိ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဘောအားလည်းကောင်း၊ ၂၈-၁၂-၂၀၁၆ ရက်၌ မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင် လက်မှတ်ရေးထိုးပေးပါသော တရားသူကြီး ဦးအောင်ခန့်(ဦးစီးအရာရှိ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်)နှင့် ၂၉-၁၂-၂၀၁၆ ရက် မင်္ဂလာဦးဆွမ်းအလှူတော်သို့ ကြွရောက်ချိမ်းမြန်း ပေးပါသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဘောအားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပွဲကြီးအဆင်ပြေစေရန် မေတ္တာအပြည့်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ပေးပါသော မမမြိုး၊ မမအိနှင့် ညီမ ထက်ထက်သီရိတို့အားလည်းကောင်း၊ မင်္ဂလာပွဲသို့ မတက်ရောက်နိုင်သော်လည်း အထူးမှ လက်ဖွဲ့များပေးပို့ကြသော မိတ်ဆွေသင်္ဘောအားလည်းကောင်း၊ အဘတ်ဘတ်မှ ပိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက် ပေးပါသော ချစ်မိတ်ဆွေနှင့် သူငယ်ချင်းများအားလုံးတို့အားလည်းကောင်း၊ ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူအားလုံးကို လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးပြုကာရတင်ရှိပါသည်။ တစ်စုံတစ်ရာ စဉ်းစားမကျေပွန်ပွန်များရှိပါက မေတ္တာရေထူး၍ နားလည် ခွင့်လွှတ် ပေးပါရန် အနူးအညွတ်တောင်းပန်အပ်ပါသည်။

နှစ်ဖက်မိဘများနှင့် မောင်ဇော်ထက်-မဟန်သီအောင်

မွေးနေ့မင်္ဂလာဆုတောင်းလွှာ

၁၉-၁-၂၀၁၇ ရက်တွင် ကျရောက်သော ချစ်ခင်ပွန်း ဦးသန်းတိုးအောင် (ညွှန်/မျိုး-လမ်းဦးစီးဌာန-ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)၏ မွေးနေ့ရက်မြတ်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် ချစ်သောမိသားစုနှင့်အတူ အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာ အကျိုးထမ်းဆောင်နိုင်ပြီး လိုအင်ဆန္ဒများပြီးပြည့်စုံ၍ အစဉ်ထာဝရ ကျန်းမာ ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဘဝခရီးလမ်းကို အေးချမ်းစွာလျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

- ချစ်ဇနီး - ဒေါ်မိမိဌေး
- ချစ်သားကြီး - ဒေါက်တာဟိန်းသူထွန်း
- ချစ်သမီးကြီး - ဒေါက်တာတိုးမိမိနှင့် (MO at health call center)
- ချစ်သမီးငယ်လေး - သန်းရတနာတိုး (Grade 10-A အထက- ၂၊ ကမာရွတ်)

သင့်ပညာရေးအထွက် အကောင်းမွန်ဆုံးသော ရွေးချယ်ရာ

မဟာမြန်မာ

နေ့တက်ကျောင်းချိန် နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ ညနေ ၃:၀၀ နာရီ

၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီး

အဆင့်မြင့်စခန်းသွင်းတက်ခါ နေ့တက်အထက်တန်းကျောင်း မူလတန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း ရန်ကုန်၊ မြင်းခြံ၊ လွင်လွင်၊ တားအံမြို့

တိုက် ၂-B၊ ၃-လွှာ၊ အနော်ရထာအိမ်ရာ၊ လှည်းတန်းလမ်းဆုံ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း - ၅၀၁၄၆၁၊ ၅၀၅၂၂၆၊ ၇၀၇၁၆၄၊ ၀၉-၈၆၂၈၆၃၈

ရောင်းမည် ဌာနမည်

1650 sqft, 4 Floor. Master (၂) ရုံးရုံး (၁)

(အဆင့်မြင့်ပြင်ဆင်ပြီး) Aircon (၃) လုံး Digital ဝန်း

ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းနှင့် ပိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်းထောင့်

ဆက်သွယ်ရန် - 0943165990

ဒဂုံမြို့နယ်

ဒဂုံပိုင်

သိပ်တန်းမြို့နယ်

ထောင်ပိုင်၊ မြောက်ပိုင်

များရှိ မြေကွက်များကို ရှေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။

09-6809893

09-5120620

AMERICAN COLLEGE PROGRAM
(Awarded by ACT, USA)

အပတ်စဉ် (၁၁) အတွက် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများပေါ်လှူခြင်း

၁။ အမေရိကန်တက္ကသိုလ်များ ပညာသင်ဆု နှင့် တိုက်ရိုက်တက်ရောက်ခွင့်အတွက် အများဆုံးမြေဆိုကြသော ACT (American College Test) နှင့် CROWN Education (မြန်မာ) တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်ကြာ သင်ကြားမည့် American College Program ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀၁၇ တွင် ဖွဲ့လှူသင်ကြားမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အဆိုပါ ပရိုဂရမ်အတွက် ဝင်ခွင့်စတင်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် ကျောင်းသား/သူများလိုအပ်မည့် Independent Learning Skills, Research Skills, Global Issues များအပြင် IELTS, SAT နှင့် တူညီသော ACT မြေဆိုနိုင်ရန် တစ်ချိန်တည်း ပြင်ဆင်ပေးပြီး ဤပရိုဂရမ်ပြီးဆုံးပါက အမေရိကန်တက္ကသိုလ်များနှင့် ကမ္ဘာတက္ကသိုလ်များ အသိအမှတ်ပြုသော အမေရိကန်(၁၂) တန်းနှင့် ညီမျှသည့် လက်မှတ်ရရှိပါမည်။

၃။ မိမိဝါသနာကို မသိရှိသေးသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ဤပရိုဂရမ်မှ အိုင်တီ၊ စီးပွားရေး၊ အင်ဂျင်နီယာဘာသာ ရပ်များ၏ အခြေခံကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဤပရိုဂရမ်ပြီးဆုံးပါက မိမိတို့နှင့်သင့်လျော်သည့် ဘာသာရပ် ကို ဆက်လက် လေ့လာသင်ယူနိုင်ပါမည်။ အင်္ဂလန်နှင့် ဩစတြေးလျ တက္ကသိုလ်များ၏ ပထမနှစ်သို့ တိုက်ရိုက်တက် ရောက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး၊ ၎င်းပရိုဂရမ်သည် GCE 'A' အဆင့်နှင့် ညီမျှပါသည်။ (လျှောက်ထားနိုင်သည့်တက္ကသိုလ် များစာရင်းကို တောင်းခံနိုင်ပါသည်။)

၄။ ကမ္ဘာတစ်လွှား တက္ကသိုလ်များနှင့် တရားဝင် ချိတ်ဆက်ထားပြီး အမေရိကန်တက္ကသိုလ် (၇၀)ခု၊ ဩစတြေးလျ တက္ကသိုလ် (၃၀) ခု၊ အင်္ဂလန်တက္ကသိုလ် (၄၀) ခု၊ စင်ကာပူတက္ကသိုလ် (၅) ခု၊ မလေးရှားတက္ကသိုလ် (၄) ခုနှင့် တိုင်း တက္ကသိုလ် (၄) ခု တို့တွင် ဖောင်ဒေးရှင်းတက်ရောက်ရန်မလိုဘဲ ဆက်လက် ပညာသင်ကြားနိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တစ်ခုတည်းသော ပရိုဂရမ် ဖြစ်ပါသည်။

လျှောက်ထားသူသည် -

- (၁) မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆယ်တန်းအောင်မြင်ထားပြီးသူများ (သို့) GCE 'O' မြေဆိုထားသူများ (သို့) Grade (10 / 11) ပညာရေး နှင့် ညီသော ပညာရေးလက်မှတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူများ
- (၂) လျှောက်ထားသည့်အချိန်တွင် အသက် (၁၆) နှစ်ပြည့်ပြီး (၂၀) နှစ်ထက်မကြီးသူများ
- (၃) ပတ်စပို့စ်ဆိုင်စီ ဓါတ်ပုံ (၃) ပုံ
- (၄) ဆယ်တန်းအောင်မြင်ကြောင်းထောက်ခံချက်နှင့် အမှတ်စာရင်း (သို့) သက်ဆိုင်ရာ ပညာရေးဆိုင်ရာအထောက်အထား များနှင့်အတူ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပြီး (ACT မှ ပြုလုပ်သည့် English Level Test) ကို မြေဆိုရပါမည်။ (သင်ကြားမှု ထိရောက်စေရန် လူဦးရေ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ လက်ခံနိုင်ပါသည်။ ဤပရိုဂရမ်ပြီးဆုံးပါက နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ် များသို့ ဆက်လက် လျှောက်ထားရန်နှင့် ထူးချွန်သူများအတွက် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး လျှောက်ထားနိုင်ရန် အခမဲ့ ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။

ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက - အမှတ် (၂၇၀)၊ ပထမထပ်(1B)၊ စမ်းချောင်း။ ဖုန်း - ၀၁ ၅၂၇ ၈၃၈၊ ၀၉ ၇၃၂ ၇၃၂ ၇၇၊ ၀၉ ၄၅၀၀ ၁၀၀ ၂၀ နှင့် ၀၉ ၇၃၂ ၅၆ ၉၆၅ သို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

TRADE MARK CAUTION

Notice is hereby given that, SHAMROCK SERVICES & CONSUL TANCY COMPANY LIMITED, having its registered office at No.(84), Pan Hlaing Street, Sanchaung Township, Yangon, Myanmar is the Owner and the Sole Proprietor of the following Trade Mark:-



Reg.No.16648/2016

In respect of-
int'l class 35: Advertising; business management; business administration; office functions.
int'l class 37: Building construction; repair; installation services.
int'l class 42: Scientific and technological services and research and design relating thereto; industrial analysis and research services; design and development of computer hardware and software.
int'l class 43: Services for providing food and drink, temporary accommodations.

Any fraudulent imitation or unauthorized use of the said trade mark or other infringements whatsoever will be dealt with according to the Law. Daw Hla Hla San(LL.B,DBL) Advocate (5481) 55, Mahabandoola Garden Street, Kyauktada Township, Yangon, Myanmar. Ph-09-5130767

ဝီဝါမျိုးစုံ မျိုးကွဲတွေ ကြွယ်စေဖို့ သဘာဝတောတွေ ထိန်းသိမ်းစို့

ဘယ်ကျောင်းမှာပင် သင်သင် ဘယ်ရိုင်းမှာပင် တက်တက် မြန်မာစာတိုက်ထူးအတွက်ဆိုရင်တော့...

ဂုဏ်ထူးဦးဆုံးနှင့် နွေ သင်တန်းကြီး

- ၂၀၁၅ နိုင်ငံတော်အဆင့် မြန်မာစာ ဝတ်တိုက် ထပ်မံပေးရန် တာပည့်ရင်း တာပည့်ရင်းများဖြစ်ကြသော...
 - ပထမ (၁၃) မှတ် သော်သော်ဟန်
 - ဒုတိယ (၁၂) မှတ် ထားစိအိလိုင်
 - တတိယ (၁၁) မှတ် မေသင်းနိုင်၊ အင်ကြင်းမွေး၊ စူးပွင့်ဝေ
- ၂၀၁၆ နိုင်ငံတော်အဆင့် မြန်မာစာ ဝတ်တိုက် ထပ်မံပေးရန် တာပည့်ရင်း တာပည့်ရင်းများဖြစ်ကြသော...
 - ပထမ (၁၅) မှတ် ထက်ယမင်းအောင်
 - ဒုတိယ (၁၄) မှတ် သည်မြတ်အောင် တိုက်
 - တတိယ (၁၃) မှတ် ဆွတ်လှမ်းနိုင်ခဲ့ကြပြီ။

မတ်လ(၉)ရက် ဝင်မည်။

ယနေ့ လက်ခံပြီး နောက်ကျသည့် နေ့မှာ မသေချာတော့ပါ။

ရက်ထူးမြန်မာစာ နည်းပြ ၁၀၈(၃)ထပ်၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(အလယ်)၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း ၀၁ ၃၇၅၅၀၉၊ ၀၁ ၃၇၂၂၃၇၊ ၀၉ ၅၀ ၁၂၆၁၁၊ ၀၉ ၉၇၀၀၂၅၂၁၇

GOLDEN STAR
ကျိုက်ထီးရိုး(ဖေ့) ချောင်းသာ (ဖေ့) ငွေဆောင် (ဖေ့)
Ph: 209200, 544383, 430480

FORWARD
ကျိုက်ထီးရိုး/ချောင်းသာ (ဖေ့) (ဖေ့)
09259259180
09259259181
09259259182

သစ္စာဗောဓိ Anitsar Boddhi Travels & Tours
အိန္ဒိယ-နိပေါ ပုဒ္ဂလိယာဘုရားပူးအဖွဲ့
ပြည်ပခရီးသွားရိုင်း(၀၁-၀၃၃၃)

သံဝေဇနိယလေးဌာန၊ ရာဇဂြိုဟ်၊ နာလန္ဒာ၊ ဝေသာလီ၊ ပတ္တနား (ဖွားပွင့်၊ ဟော၊ စံ) (၁) ရက်ခရီးစဉ်
သံဝေဇနိယလေးဌာန၊ အဝိဇယိတလေးဌာန၊ (၁၀) ရက်ခရီးစဉ် **၁၆ ဦး (၁) ဦးအဖွဲ့**
သံဝေဇနိယလေးဌာန၊ အဝိဇယိတလေးဌာန၊ တပ်ချိမဟာ၊ နယူးဒေလီ (၁၅) ရက်ခရီးစဉ်
နယ်ပုဘုရားပူးများကိုတည်းခိုနေထိုင်ရန်စီစဉ်ပေးပြီး - ခရီးစဉ်ရက်ပိုလိုများ (၁) လကြိုတင်စာရင်းပေးပေးနိုင်ပါသည်။
ကျော်အောင်ဦးစီးသော သစ္စာဗောဓိ ပုဒ္ဂလိယာဘုရားပူးအဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်များနှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်များ (၂၂-၂-၂၀၁၇) မှ (၁-၃-၂၀၁၇) ထိ၊ (၁-၃-၂၀၁၇) မှ (၁၅-၃-၂၀၁၇) ထိ၊ (၁၄-၄-၂၀၁၇) မှ (၂၄-၄-၂၀၁၇) ထိ
အမှတ်(၁၂) ပထမထပ် ၅၃ လမ်း (အလယ်)၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
ဖုန်း- ၀၁ ၃၉၇၆၉၈၊ ၀၉ ၄၅၅၀၁၄၀၄၀၊ ၀၉ ၄၃၀၂၀၈၅၇၊ ၀၉ ၇၃၀၄၉၈၉၉

ESCAPE FROM EVERYDAY LIFE **NEW MOTION** TRAVELS & TOURS **ရွှေလွှားသစ်လွင် အာသာကြံ့ခရီးစဉ်များ**

အပေရိုကားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၀ - ၂၈)	ပုဒ္ဂလိယာခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၂၀)	သီရိလင်္ကာခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၈)	မန္တလေးမှထွက်မည့် ခရီးစဉ်များ တရုတ်ပြည်ပကြီးခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉) ဂျပန် - ဧပြီ (၁၁ - ၂၀) ကိုရီးယား - ဧပြီ (၁၁ - ၂၀) စင်ကာပူခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၁၈) စင်ကာပူ-မလေးရှားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉) ပုဇွန်တောင်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၇) ပုဇွန်တောင်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၁၇) ပုဇွန်တောင်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၈)
ဥရောပခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၀ - ၂၃)	ကိုရီးယားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၁ - ၂၀)	ကက်ရိုမီးယားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉)	
ပြင်သစ်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၀ - ၂၀)	ဒူဘိုင်းခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၈)	ပူးခက်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၁၇)	
အင်္ဂလန်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၁ - ၂၄)	ဘူတန်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉)	ပုဇွန်တောင်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၇)	
စပိန်-ပေါ်တူဂီခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၀ - ၂၀)	ထိုင်ဝမ်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၄ - ၂၀)	ပုဇွန်တောင်-ပူးခက်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၈)	
ဂရိခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၁ - ၁၉)	စင်ကာပူခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၆)	မိယက်နမ်ခရီးစဉ် (ဟန့်ရှင်း) - ဧပြီ (၁၂ - ၁၆)	
တရုတ်ပြည်ပကြီးခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉)	စင်-မလေးခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၁ - ၁၈)	(ဒါန့်ရှင်း) - ဧပြီ (၁၃ - ၁၈)	
ဟောင်ကောင်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၇)	စင်-ဘာလီခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉)	(ဒါန့်ရှင်း) - ဧပြီ (၁၂ - ၁၇)	
ဟောင်ကောင်-တရုတ်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၄ - ၂၁)	ဘာလီခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၈)	မိယက်နမ်-ကမ္ဘောဒီးယားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၁၉)	
ဂျပန်ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၂ - ၂၁)		ပုဇွန်တောင်-ကမ္ဘောဒီးယားခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၁၈)	
ဂျပန်(ဟိုကိုင်းဒိုး)ခရီးစဉ် - ဧပြီ (၁၃ - ၂၁)			

YANGON OFFICE : No. 20, Ground Floor, Kyun Taw Road, Sanchaung Tsp, Yangon. Tel : 09-260792885-6-7, 09-73148944-55-66
MANDALAY OFFICE : No. 234, 33rd Street. Between 81st x 82nd Street. Tel : 09-91021122, 43147879, 259033443

VENUS STAR HOTEL



အမှတ်(၂၄၁ + ၂၄၂)၊ ဝိလ်မင်းရောင်လမ်း၊ (၂/၁)ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
(၈၈ရပ်လမ်းမကြီးကမ္ဘောဇထောက်ခံကုမ္ပဏီ) Millioncons ဆိုင်တင်လျက်
01 635096 , 09 452466663, 09452466665
Email : venusstarhotel@gmail.com

WiFi free
Breakfast free

သင့်အားပေးရမည့်အတွက် ကိုကွမ်းမရမနေ

ကမ္ဘောဇ TRUE

ဆန်နှင့် သံလွင်ဆီရောင်းဝယ်ရေး

အိမ်ရှင်၊ စံပယ်ရန်၊ ကောက်လှည်းထူးစွယ်၊ ကြက်ဆီထမ်းဆန်၊ ဖျာပုံပေါင်းစုံ၊ ရွှေဘိုပေါင်းစုံ၊ ရွှေဘိုပေါင်းစုံ၊ ရွှေဘိုပေါင်းစုံ

Ph: 01-680828, 0973080656, 0973040665.

Dbuzz အထည်ချုပ်နှင့်အဆင်ပြင်တံဆိပ်ရိုက်လုပ်ငန်း

၁၃၃၂ ခြင်္သေ့၊ ကမာရွတ်လမ်း၊ ရေတွင်းရွာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
09-254440756
09-73060258

မဟာသေးသုတ်အဖွဲ့ (H.H.H)

Unitex -100,150,220,250
Orient -200,250,300,350
Premier -250,350,400
ICI -350,450,700
Nippon -400,500,750
www.myanmarpaintgroup.com
09-799901512, 09-73174830, 09-5131799

မိဘများ ကျောင်းသား/သူများနှင့်ပညာရေးဝန်ထမ်းများ လေ့လာဖတ်ရှု သင့်သည့်စာအုပ် ချစ်ကိုကိုယု(နုလုံးလှလှစိုက်)စီစဉ်သည့် (အငြိမ်းစားကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး) **ဦးစန်းလွင်** မှတ်မှတ်ရရစာစုများ ပြန်ချိရေး-မျိုးဆက်သစ်စာပေ၊ အမှတ်-၃၄၊ ၄လွှာ-ယာ၊ ကျိုတော်လမ်း၊ ကျိုတော်ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း-၀၉၄၂၀၂၂၂၉၉၂၊ ၀၉၄၂၀၀၈၇၆၈၈

စိန်ငါးလုံး ဆီးကျောက်ကပ်အားဆေး

ဆီးကျောက်ရောင်ခြင်း၊ ဆီးသွားခြင်း၊ ဆီးမရခြင်း၊ ဆီးနည်း၊ ဆီးကျန်ခြင်း၊ ဆီးပူ၊ ဆီးနီ၊ ဆီးကျပ်ခြင်း၊ ကျောရင် ဓားစာခံခြင်း၊ ဓား၊ လက်၊ ဖျက် နှာစာခံခြင်း၊ နှိပ်လိက်လျှင် ချိန်စာခံကျန်ခြင်း တို့ဖြစ်လျှင် စိန်ငါးလုံး ဆီးကျောက်ကပ်အားဆေးတို့ စေတတ်ပါ။
၀၉-၄၃၃၅၅၄၅၄ ၀၆ရမ်း - ၈/(၀၀၁) ၀၆၀၀(၄) ထမ်း၊
၀၉-၄၂၀၀၄၀၀၀၅ ရတနာဆိပ်စေ့၊ ၀၆ထမ်း၊ ထမင်း (၈) စေ့၊
၀၉-၄၂၀၀၄၀၀၀၅ ခြောက်ညွှတ်စေ့၊ ၀၆ထမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊
အဖြို၊ မြိုဆေးဆိုင်တိုင်းတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

တာဝတိံသာ

ဘဏ်ပြင် အိမ်ပြောင်း အိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

အိမ်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဆိုင်ခန်း ပြောင်းရွှေ့လိုပါက ၁၀ ပေ၊ ၁၄ ပေ၊ ၁၅ ပေ၊ ၁၆ ပေ၊ ၁၇ ပေ၊ ၂၄ ပေ၊ ၃၀ ပေ၊ ၃၂ ပေ၊ ၃၅ ပေ၊ ၃၈ ပေ၊ ၄၀ ပေ၊ ၄၅ ပေ၊ ၅၀ ပေ၊ ၅၅ ပေ၊ ၆၀ ပေ၊ ၆၅ ပေ၊ ၇၀ ပေ၊ ၇၅ ပေ၊ ၈၀ ပေ၊ ၈၅ ပေ၊ ၉၀ ပေ၊ ၉၅ ပေ၊ ၁၀၀ ပေ၊ ၁၀၅ ပေ၊ ၁၁၀ ပေ၊ ၁၁၅ ပေ၊ ၁၂၀ ပေ၊ ၁၂၅ ပေ၊ ၁၃၀ ပေ၊ ၁၃၅ ပေ၊ ၁၄၀ ပေ၊ ၁၄၅ ပေ၊ ၁၅၀ ပေ၊ ၁၅၅ ပေ၊ ၁၆၀ ပေ၊ ၁၆၅ ပေ၊ ၁၇၀ ပေ၊ ၁၇၅ ပေ၊ ၁၈၀ ပေ၊ ၁၈၅ ပေ၊ ၁၉၀ ပေ၊ ၁၉၅ ပေ၊ ၂၀၀ ပေ၊ ၂၀၅ ပေ၊ ၂၁၀ ပေ၊ ၂၁၅ ပေ၊ ၂၂၀ ပေ၊ ၂၂၅ ပေ၊ ၂၃၀ ပေ၊ ၂၃၅ ပေ၊ ၂၄၀ ပေ၊ ၂၄၅ ပေ၊ ၂၅၀ ပေ၊ ၂၅၅ ပေ၊ ၂၆၀ ပေ၊ ၂၆၅ ပေ၊ ၂၇၀ ပေ၊ ၂၇၅ ပေ၊ ၂၈၀ ပေ၊ ၂၈၅ ပေ၊ ၂၉၀ ပေ၊ ၂၉၅ ပေ၊ ၃၀၀ ပေ၊ ၃၀၅ ပေ၊ ၃၁၀ ပေ၊ ၃၁၅ ပေ၊ ၃၂၀ ပေ၊ ၃၂၅ ပေ၊ ၃၃၀ ပေ၊ ၃၃၅ ပေ၊ ၃၄၀ ပေ၊ ၃၄၅ ပေ၊ ၃၅၀ ပေ၊ ၃၅၅ ပေ၊ ၃၆၀ ပေ၊ ၃၆၅ ပေ၊ ၃၇၀ ပေ၊ ၃၇၅ ပေ၊ ၃၈၀ ပေ၊ ၃၈၅ ပေ၊ ၃၉၀ ပေ၊ ၃၉၅ ပေ၊ ၄၀၀ ပေ၊ ၄၀၅ ပေ၊ ၄၁၀ ပေ၊ ၄၁၅ ပေ၊ ၄၂၀ ပေ၊ ၄၂၅ ပေ၊ ၄၃၀ ပေ၊ ၄၃၅ ပေ၊ ၄၄၀ ပေ၊ ၄၄၅ ပေ၊ ၄၅၀ ပေ၊ ၄၅၅ ပေ၊ ၄၆၀ ပေ၊ ၄၆၅ ပေ၊ ၄၇၀ ပေ၊ ၄၇၅ ပေ၊ ၄၈၀ ပေ၊ ၄၈၅ ပေ၊ ၄၉၀ ပေ၊ ၄၉၅ ပေ၊ ၅၀၀ ပေ၊ ၅၀၅ ပေ၊ ၅၁၀ ပေ၊ ၅၁၅ ပေ၊ ၅၂၀ ပေ၊ ၅၂၅ ပေ၊ ၅၃၀ ပေ၊ ၅၃၅ ပေ၊ ၅၄၀ ပေ၊ ၅၄၅ ပေ၊ ၅၅၀ ပေ၊ ၅၅၅ ပေ၊ ၅၆၀ ပေ၊ ၅၆၅ ပေ၊ ၅၇၀ ပေ၊ ၅၇၅ ပေ၊ ၅၈၀ ပေ၊ ၅၈၅ ပေ၊ ၅၉၀ ပေ၊ ၅၉၅ ပေ၊ ၆၀၀ ပေ၊ ၆၀၅ ပေ၊ ၆၁၀ ပေ၊ ၆၁၅ ပေ၊ ၆၂၀ ပေ၊ ၆၂၅ ပေ၊ ၆၃၀ ပေ၊ ၆၃၅ ပေ၊ ၆၄၀ ပေ၊ ၆၄၅ ပေ၊ ၆၅၀ ပေ၊ ၆၅၅ ပေ၊ ၆၆၀ ပေ၊ ၆၆၅ ပေ၊ ၆၇၀ ပေ၊ ၆၇၅ ပေ၊ ၆၈၀ ပေ၊ ၆၈၅ ပေ၊ ၆၉၀ ပေ၊ ၆၉၅ ပေ၊ ၇၀၀ ပေ၊ ၇၀၅ ပေ၊ ၇၁၀ ပေ၊ ၇၁၅ ပေ၊ ၇၂၀ ပေ၊ ၇၂၅ ပေ၊ ၇၃၀ ပေ၊ ၇၃၅ ပေ၊ ၇၄၀ ပေ၊ ၇၄၅ ပေ၊ ၇၅၀ ပေ၊ ၇၅၅ ပေ၊ ၇၆၀ ပေ၊ ၇၆၅ ပေ၊ ၇၇၀ ပေ၊ ၇၇၅ ပေ၊ ၇၈၀ ပေ၊ ၇၈၅ ပေ၊ ၇၉၀ ပေ၊ ၇၉၅ ပေ၊ ၈၀၀ ပေ၊ ၈၀၅ ပေ၊ ၈၁၀ ပေ၊ ၈၁၅ ပေ၊ ၈၂၀ ပေ၊ ၈၂၅ ပေ၊ ၈၃၀ ပေ၊ ၈၃၅ ပေ၊ ၈၄၀ ပေ၊ ၈၄၅ ပေ၊ ၈၅၀ ပေ၊ ၈၅၅ ပေ၊ ၈၆၀ ပေ၊ ၈၆၅ ပေ၊ ၈၇၀ ပေ၊ ၈၇၅ ပေ၊ ၈၈၀ ပေ၊ ၈၈၅ ပေ၊ ၈၉၀ ပေ၊ ၈၉၅ ပေ၊ ၉၀၀ ပေ၊ ၉၀၅ ပေ၊ ၉၁၀ ပေ၊ ၉၁၅ ပေ၊ ၉၂၀ ပေ၊ ၉၂၅ ပေ၊ ၉၃၀ ပေ၊ ၉၃၅ ပေ၊ ၉၄၀ ပေ၊ ၉၄၅ ပေ၊ ၉၅၀ ပေ၊ ၉၅၅ ပေ၊ ၉၆၀ ပေ၊ ၉၆၅ ပေ၊ ၉၇၀ ပေ၊ ၉၇၅ ပေ၊ ၉၈၀ ပေ၊ ၉၈၅ ပေ၊ ၉၉၀ ပေ၊ ၉၉၅ ပေ၊ ၁၀၀၀ ပေ၊ ၁၀၀၅ ပေ၊ ၁၀၁၀ ပေ၊ ၁၀၁၅ ပေ၊ ၁၀၂၀ ပေ၊ ၁၀၂၅ ပေ၊ ၁၀၃၀ ပေ၊ ၁၀၃၅ ပေ၊ ၁၀၄၀ ပေ၊ ၁၀၄၅ ပေ၊ ၁၀၅၀ ပေ၊ ၁၀၅၅ ပေ၊ ၁၀၆၀ ပေ၊ ၁၀၆၅ ပေ၊ ၁၀၇၀ ပေ၊ ၁၀၇၅ ပေ၊ ၁၀၈၀ ပေ၊ ၁၀၈၅ ပေ၊ ၁၀၉၀ ပေ၊ ၁၀၉၅ ပေ၊ ၁၁၀၀ ပေ၊ ၁၁၀၅ ပေ၊ ၁၁၁၀ ပေ၊ ၁၁၁၅ ပေ၊ ၁၁၂၀ ပေ၊ ၁၁၂၅ ပေ၊ ၁၁၃၀ ပေ၊ ၁၁၃၅ ပေ၊ ၁၁၄၀ ပေ၊ ၁၁၄၅ ပေ၊ ၁၁၅၀ ပေ၊ ၁၁၅၅ ပေ၊ ၁၁၆၀ ပေ၊ ၁၁၆၅ ပေ၊ ၁၁၇၀ ပေ၊ ၁၁၇၅ ပေ၊ ၁၁၈၀ ပေ၊ ၁၁၈၅ ပေ၊ ၁၁၉၀ ပေ၊ ၁၁၉၅ ပေ၊ ၁၂၀၀ ပေ၊ ၁၂၀၅ ပေ၊ ၁၂၁၀ ပေ၊ ၁၂၁၅ ပေ၊ ၁၂၂၀ ပေ၊ ၁၂၂၅ ပေ၊ ၁၂၃၀ ပေ၊ ၁၂၃၅ ပေ၊ ၁၂၄၀ ပေ၊ ၁၂၄၅ ပေ၊ ၁၂၅၀ ပေ၊ ၁၂၅၅ ပေ၊ ၁၂၆၀ ပေ၊ ၁၂၆၅ ပေ၊ ၁၂၇၀ ပေ၊ ၁၂၇၅ ပေ၊ ၁၂၈၀ ပေ၊ ၁၂၈၅ ပေ၊ ၁၂၉၀ ပေ၊ ၁၂၉၅ ပေ၊ ၁၃၀၀ ပေ၊ ၁၃၀၅ ပေ၊ ၁၃၁၀ ပေ၊ ၁၃၁၅ ပေ၊ ၁၃၂၀ ပေ၊ ၁၃၂၅ ပေ၊ ၁၃၃၀ ပေ၊ ၁၃၃၅ ပေ၊ ၁၃၄၀ ပေ၊ ၁၃၄၅ ပေ၊ ၁၃၅၀ ပေ၊ ၁၃၅၅ ပေ၊ ၁၃၆၀ ပေ၊ ၁၃၆၅ ပေ၊ ၁၃၇၀ ပေ၊ ၁၃၇၅ ပေ၊ ၁၃၈၀ ပေ၊ ၁၃၈၅ ပေ၊ ၁၃၉၀ ပေ၊ ၁၃၉၅ ပေ၊ ၁၄၀၀ ပေ၊ ၁၄၀၅ ပေ၊ ၁၄၁၀ ပေ၊ ၁၄၁၅ ပေ၊ ၁၄၂၀ ပေ၊ ၁၄၂၅ ပေ၊ ၁၄၃၀ ပေ၊ ၁၄၃၅ ပေ၊ ၁၄၄၀ ပေ၊ ၁၄၄၅ ပေ၊ ၁၄၅၀ ပေ၊ ၁၄၅၅ ပေ၊ ၁၄၆၀ ပေ၊ ၁၄၆၅ ပေ၊ ၁၄၇၀ ပေ၊ ၁၄၇၅ ပေ၊ ၁၄၈၀ ပေ၊ ၁၄၈၅ ပေ၊ ၁၄၉၀ ပေ၊ ၁၄၉၅ ပေ၊ ၁၅၀၀ ပေ၊ ၁၅၀၅ ပေ၊ ၁၅၁၀ ပေ၊ ၁၅၁၅ ပေ၊ ၁၅၂၀ ပေ၊ ၁၅၂၅ ပေ၊ ၁၅၃၀ ပေ၊ ၁၅၃၅ ပေ၊ ၁၅၄၀ ပေ၊ ၁၅၄၅ ပေ၊ ၁၅၅၀ ပေ၊ ၁၅၅၅ ပေ၊ ၁၅၆၀ ပေ၊ ၁၅၆၅ ပေ၊ ၁၅၇၀ ပေ၊ ၁၅၇၅ ပေ၊ ၁၅၈၀ ပေ၊ ၁၅၈၅ ပေ၊ ၁၅၉၀ ပေ၊ ၁၅၉၅ ပေ၊ ၁၆၀၀ ပေ၊ ၁၆၀၅ ပေ၊ ၁၆၁၀ ပေ၊ ၁၆၁၅ ပေ၊ ၁၆၂၀ ပေ၊ ၁၆၂၅ ပေ၊ ၁၆၃၀ ပေ၊ ၁၆၃၅ ပေ၊ ၁၆၄၀ ပေ၊ ၁၆၄၅ ပေ၊ ၁၆၅၀ ပေ၊ ၁၆၅၅ ပေ၊ ၁၆၆၀ ပေ၊ ၁၆၆၅ ပေ၊ ၁၆၇၀ ပေ၊ ၁၆၇၅ ပေ၊ ၁၆၈၀ ပေ၊ ၁၆၈၅ ပေ၊ ၁၆၉၀ ပေ၊ ၁၆၉၅ ပေ၊ ၁၇၀၀ ပေ၊ ၁၇၀၅ ပေ၊ ၁၇၁၀ ပေ၊ ၁၇၁၅ ပေ၊ ၁၇၂၀ ပေ၊ ၁၇၂၅ ပေ၊ ၁၇၃၀ ပေ၊ ၁၇၃၅ ပေ၊ ၁၇၄၀ ပေ၊ ၁၇၄၅ ပေ၊ ၁၇၅၀ ပေ၊ ၁၇၅၅ ပေ၊ ၁၇၆၀ ပေ၊ ၁၇၆၅ ပေ၊ ၁၇၇၀ ပေ၊ ၁၇၇၅ ပေ၊ ၁၇၈၀ ပေ၊ ၁၇၈၅ ပေ၊ ၁၇၉၀ ပေ၊ ၁၇၉၅ ပေ၊ ၁၈၀၀ ပေ၊ ၁၈၀၅ ပေ၊ ၁၈၁၀ ပေ၊ ၁၈၁၅ ပေ၊ ၁၈၂၀ ပေ၊ ၁၈၂၅ ပေ၊ ၁၈၃၀ ပေ၊ ၁၈၃၅ ပေ၊ ၁၈၄၀ ပေ၊ ၁၈၄၅ ပေ၊ ၁၈၅၀ ပေ၊ ၁၈၅၅ ပေ၊ ၁၈၆၀ ပေ၊ ၁၈၆၅ ပေ၊ ၁၈၇၀ ပေ၊ ၁၈၇၅ ပေ၊ ၁၈၈၀ ပေ၊ ၁၈၈၅ ပေ၊ ၁၈၉၀ ပေ၊ ၁၈၉၅ ပေ၊ ၁၉၀၀ ပေ၊ ၁၉၀၅ ပေ၊ ၁၉၁၀ ပေ၊ ၁၉၁၅ ပေ၊ ၁၉၂၀ ပေ၊ ၁၉၂၅ ပေ၊ ၁၉၃၀ ပေ၊ ၁၉၃၅ ပေ၊ ၁၉၄၀ ပေ၊ ၁၉၄၅ ပေ၊ ၁၉၅၀ ပေ၊ ၁၉၅၅ ပေ၊ ၁၉၆၀ ပေ၊ ၁၉၆၅ ပေ၊ ၁၉၇၀ ပေ၊ ၁၉၇၅ ပေ၊ ၁၉၈၀ ပေ၊ ၁၉၈၅ ပေ၊ ၁၉၉၀ ပေ၊ ၁၉၉၅ ပေ၊ ၂၀၀၀ ပေ၊ ၂၀၀၅ ပေ၊ ၂၀၁၀ ပေ၊ ၂၀၁၅ ပေ၊ ၂၀၂၀ ပေ၊ ၂၀၂၅ ပေ၊ ၂၀၃၀ ပေ၊ ၂၀၃၅ ပေ၊ ၂၀၄၀ ပေ၊ ၂၀၄၅ ပေ၊ ၂၀၅၀ ပေ၊ ၂၀၅၅ ပေ၊ ၂၀၆၀ ပေ၊ ၂၀၆၅ ပေ၊ ၂၀၇၀ ပေ၊ ၂၀၇၅ ပေ၊ ၂၀၈၀ ပေ၊ ၂၀၈၅ ပေ၊ ၂၀၉၀ ပေ၊ ၂၀၉၅ ပေ၊ ၂၁၀၀ ပေ၊ ၂၁၀၅ ပေ၊ ၂၁၁၀ ပေ၊ ၂၁၁၅ ပေ၊ ၂၁၂၀ ပေ၊ ၂၁၂၅ ပေ၊ ၂၁၃၀ ပေ၊ ၂၁၃၅ ပေ၊ ၂၁၄၀ ပေ၊ ၂၁၄၅ ပေ၊ ၂၁၅၀ ပေ၊ ၂၁၅၅ ပေ၊ ၂၁၆၀ ပေ၊ ၂၁၆၅ ပေ၊ ၂၁၇၀ ပေ၊ ၂၁၇၅ ပေ၊ ၂၁၈၀ ပေ၊ ၂၁၈၅ ပေ၊ ၂၁၉၀ ပေ၊ ၂၁၉၅ ပေ၊ ၂၂၀၀ ပေ၊ ၂၂၀၅ ပေ၊ ၂၂၁၀ ပေ၊ ၂၂၁၅ ပေ၊ ၂၂၂၀ ပေ၊ ၂၂၂၅ ပေ၊ ၂၂၃၀ ပေ၊ ၂၂၃၅ ပေ၊ ၂၂၄၀ ပေ၊ ၂၂၄၅ ပေ၊ ၂၂၅၀ ပေ၊ ၂၂၅၅ ပေ၊ ၂၂၆၀ ပေ၊ ၂၂၆၅ ပေ၊ ၂၂၇၀ ပေ၊ ၂၂၇၅ ပေ၊ ၂၂၈၀ ပေ၊ ၂၂၈၅ ပေ၊ ၂၂၉၀ ပေ၊ ၂၂၉၅ ပေ၊ ၂၃၀၀ ပေ၊ ၂၃၀၅ ပေ၊ ၂၃၁၀ ပေ၊ ၂၃၁၅ ပေ၊ ၂၃၂၀ ပေ၊ ၂၃၂၅ ပေ၊ ၂၃၃၀ ပေ၊ ၂၃၃၅ ပေ၊ ၂၃၄၀ ပေ၊ ၂၃၄၅ ပေ၊ ၂၃၅၀ ပေ၊ ၂၃၅၅ ပေ၊ ၂၃၆၀ ပေ၊ ၂၃၆၅ ပေ၊ ၂၃၇၀ ပေ၊ ၂၃၇၅ ပေ၊ ၂၃၈၀ ပေ၊ ၂၃၈၅ ပေ၊ ၂၃၉၀ ပေ၊ ၂၃၉၅ ပေ၊ ၂၄၀၀ ပေ၊ ၂၄၀၅ ပေ၊ ၂၄၁၀ ပေ၊ ၂၄၁၅ ပေ၊ ၂၄၂၀ ပေ၊ ၂၄၂၅ ပေ၊ ၂၄၃၀ ပေ၊ ၂၄၃၅ ပေ၊ ၂၄၄၀ ပေ၊ ၂၄၄၅ ပေ၊ ၂၄၅၀ ပေ၊ ၂၄၅၅ ပေ၊ ၂၄၆၀ ပေ၊ ၂၄၆၅ ပေ၊ ၂၄၇၀ ပေ၊ ၂၄၇၅ ပေ၊ ၂၄၈၀ ပေ၊ ၂၄၈၅ ပေ၊ ၂၄၉၀ ပေ၊ ၂၄၉၅ ပေ၊ ၂၅၀၀ ပေ၊ ၂၅၀၅ ပေ၊ ၂၅၁၀ ပေ၊ ၂၅၁၅ ပေ၊ ၂၅၂၀ ပေ၊ ၂၅၂၅ ပေ၊ ၂၅၃၀ ပေ၊ ၂၅၃၅ ပေ၊ ၂၅၄၀ ပေ၊ ၂၅၄၅ ပေ၊ ၂၅၅၀ ပေ၊ ၂၅၅၅ ပေ၊ ၂၅၆၀ ပေ၊ ၂၅၆၅ ပေ၊ ၂၅၇၀ ပေ၊ ၂၅၇၅ ပေ၊ ၂၅၈၀ ပေ၊ ၂၅၈၅ ပေ၊ ၂၅၉၀ ပေ၊ ၂၅၉၅ ပေ၊ ၂၆၀၀ ပေ၊ ၂၆၀၅ ပေ၊ ၂၆၁၀ ပေ၊ ၂၆၁၅ ပေ၊ ၂၆၂၀ ပေ၊ ၂၆၂၅ ပေ၊ ၂၆၃၀ ပေ၊ ၂၆၃၅ ပေ၊ ၂၆၄၀ ပေ၊ ၂၆၄၅ ပေ၊ ၂၆၅၀ ပေ၊ ၂၆၅၅ ပေ၊ ၂၆၆၀ ပေ၊ ၂၆၆၅ ပေ၊ ၂၆၇၀ ပေ၊ ၂၆၇၅ ပေ၊ ၂၆၈၀ ပေ၊ ၂၆၈၅ ပေ၊ ၂၆၉၀ ပေ၊ ၂၆၉၅ ပေ၊ ၂၇၀၀ ပေ၊ ၂၇၀၅ ပေ၊ ၂၇၁၀ ပေ၊ ၂၇၁၅ ပေ၊ ၂၇၂၀ ပေ၊ ၂၇၂၅ ပေ၊ ၂၇၃၀ ပေ၊ ၂၇၃၅ ပေ၊ ၂၇၄၀ ပေ၊ ၂၇၄၅ ပေ၊ ၂၇၅၀ ပေ၊ ၂၇၅၅ ပေ၊ ၂၇၆၀ ပေ၊ ၂၇၆၅ ပေ၊ ၂၇၇၀ ပေ၊ ၂၇၇၅ ပေ၊ ၂၇၈၀ ပေ၊ ၂၇၈၅ ပေ၊ ၂၇၉၀ ပေ၊ ၂၇၉၅ ပေ၊ ၂၈၀၀ ပေ၊ ၂၈၀၅ ပေ၊ ၂၈၁၀ ပေ၊ ၂၈၁၅ ပေ၊ ၂၈၂၀ ပေ၊ ၂၈၂၅ ပေ၊ ၂၈၃၀ ပေ၊ ၂၈၃၅ ပေ၊ ၂၈၄၀ ပေ၊ ၂၈၄၅ ပေ၊ ၂၈၅၀ ပေ၊ ၂၈၅၅ ပေ၊ ၂၈၆၀ ပေ၊ ၂၈၆၅ ပေ၊ ၂၈၇၀ ပေ၊ ၂၈၇၅ ပေ၊ ၂၈၈၀ ပေ၊ ၂၈၈၅ ပေ၊ ၂၈၉၀ ပေ၊ ၂၈၉၅ ပေ၊ ၂၉၀၀ ပေ၊ ၂၉၀၅ ပေ၊ ၂၉၁၀ ပေ၊ ၂၉၁၅ ပေ၊ ၂၉၂၀ ပေ၊ ၂၉၂၅ ပေ၊ ၂၉၃၀ ပေ၊ ၂၉၃၅ ပေ၊ ၂၉၄၀ ပေ၊ ၂၉၄၅ ပေ၊ ၂၉၅၀ ပေ၊ ၂၉၅၅ ပေ၊ ၂၉၆၀ ပေ၊ ၂၉၆၅ ပေ၊ ၂၉၇၀ ပေ၊ ၂၉၇၅ ပေ၊ ၂၉၈၀ ပေ၊ ၂၉၈၅ ပေ၊ ၂၉၉၀ ပေ၊ ၂၉၉၅ ပေ၊ ၃၀၀၀ ပေ၊ ၃၀၀၅ ပေ၊ ၃၀၁၀ ပေ၊ ၃၀၁၅ ပေ၊ ၃၀၂၀ ပေ၊ ၃၀၂၅ ပေ၊ ၃၀၃၀ ပေ၊ ၃၀၃၅ ပေ၊ ၃၀၄၀ ပေ၊ ၃၀၄၅ ပေ၊ ၃၀၅၀ ပေ၊ ၃၀၅၅ ပေ၊ ၃၀၆၀ ပေ၊ ၃၀၆၅ ပေ၊ ၃၀၇၀ ပေ၊ ၃၀၇၅ ပေ၊ ၃၀၈၀ ပေ၊ ၃၀၈၅ ပေ၊ ၃၀၉၀ ပေ၊ ၃၀၉၅ ပေ၊ ၃၁၀၀ ပေ၊ ၃၁၀၅ ပေ၊ ၃၁၁၀ ပေ၊ ၃၁၁၅ ပေ၊ ၃၁၂၀ ပေ၊ ၃၁၂၅ ပေ၊ ၃၁၃၀ ပေ၊ ၃၁၃၅ ပေ၊ ၃၁၄၀ ပေ၊ ၃၁၄၅ ပေ၊ ၃၁၅၀ ပေ၊ ၃၁၅၅ ပေ၊ ၃၁၆၀ ပေ၊ ၃၁၆၅ ပေ၊ ၃၁၇၀ ပေ၊ ၃၁၇၅ ပေ၊ ၃၁၈၀ ပေ၊ ၃၁၈၅ ပေ၊ ၃၁၉၀ ပေ၊ ၃၁၉၅ ပေ၊ ၃၂၀၀ ပေ၊ ၃၂၀၅ ပေ၊ ၃၂၁၀ ပေ၊ ၃၂၁၅ ပေ၊

ကြေးမုံ

စစ်မှန်သော ပရဆေး မှန်ကန်သော စေတနာ တိကျသောထုတ်လုပ်မှု အပြည့်အဝ မြန်မာ့ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေးဝမ်းကောင်းများ

စားသမျှအစားအကုန်များအဖို့...
နန်းစဉ် စစ်မှန်ဆေးသုံး

တစ်သုံးလုံး
အမှတ်အသား



အခြေကျော်ဆေး

ထုံကျွတ်ကိုက်စိလျှင် လိမ်းမှစေလျှင်ရှု
တောင်းသတင်းပေးကျော်

ဆင်ခြုံတော်
အမှတ်အသား



အကြောပြေဒဏ်ကြေလိမ်းဆေး

ပူးမောရင်တုန်ကင်းဝေးအောင်
မြန်မာတိုင်းရင်းဆေးဂုဏ်ဆောင်

ရွှေပျားတော်
အမှတ်အသား



နုလုံးသည်းခြေဆေး

သေဆက်ဝင်ပျားသေရက်ပျားအောင်အမှတ်အသား
တိမ်တိမ်သော သုံးလုံးအမှတ်အသား

ဂမုန်းရှင်
အမှတ်အသား



လေငန်းကာတွယ်လိမ်းဆေးရည်

ဗြူသလိပ်ကြောပြီး ရောင်ဆိုးရင်ကျပ်ကင်းစေတဲ့
ရသာဓါတ်မှာရှိချဉ်သက်

ဆောင်းရွှေစိုး
အမှတ်အသား



ဗြူသလိပ်ကြောမက်လင်ချဉ်လျက်ဆေး

တစ်သုံးလုံးအမှတ်အသား
ဆေးဝမ်းအာနိသင်ကို
ပေးစွမ်းစေပါသည်။

အမြဲမြို့ဆိုင်တိုင်းတွင် မေးဝယ်ပါ။

Organized by: MYANMAR INSTITUTE OF FINANCE 09 976 528 783

ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများလေ့လာနိုင်ရန်

MIOS 2017
MYANMAR INVESTMENT OUTLOOK SEMINAR

Date : 22 / 1 / 2017 (Sunday)
Time : 2:00 ~ 4:00 PM
Place : UMFCCI (Main Hall) မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ ရန်ကုန်

Sponsored by: WAVE MONEY, GRANT SHERMAN, AMRUB, RGK+Z&A Group, CB SECURITIES

ဝင်ကြေး အခမဲ့

ဦးအောင်နိုင်ဦး (MIC), စင်အောင်အောင် (SME Development Department), ဦးကျော်သန်းအောင် (WAVE Money)

ပါဏး အစားထိုး ကြမ်းသင်း
Special Promotion

Buy Flooring → Get Box
၄ ကျင်း ဝယ်လျှင် ၁ ခု လက်ခံဆောင်

Grade A,B,C,D စစ်မှန်မှုကိုစက်ဖြင့် အခမဲ့ လက်တွေ့ စစ်ဆေးပေးပါသည်။

- * Grade A,B,C,D အစစ်များသာရောင်းပါသည်
- * ငရုနန်း အဆိုမိသုံး အပြင်ဆုံး အထိရှိပါသည်
- * လက်ကား ဝယ်ယူလိုသူများအတွက် အထူးငရုနန်း

Hotline: 09-79 700 70 70, 09-79 700 70 80

အခမဲ့လက်ဆောင် မရယူလိုက်ရတဲ့ Customer များအတွက်ရက်တိုးပြီ

CLEAR VISION မျက်မှန်ဆိုင်တွင် စမ်းသပ်ခ (၄၀၀၀) ကျပ် ပေးရုံနဲ့ မျက်မှန်ကိုင်း လှလှလေးများကို သတ်မှတ်ထားသော မှန်နှင့်တကွ အခုပဲရယူ ပိုင်ဆိုင်လိုက်ပါ။ တစ်ခဲနက် အားပေးကြသော Customer များအားလုံးကိုလည်း အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

No. (196/198), Shwe Bon Thar Road (Middle Block), Pabedan Township, Yangon.
Ph : 01-253214, 09-445465430, 09-250640694

"အိမ်ငှားနေမည့်အစား အဆင်သင့်အိမ်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်နိုင်မည့်အထူးအခွင့်အရေး"

NAWADAY 4STOREY SHOP HOUSE

SHWE KANN THARYAR LUXURY HOUSE

SHWE KANN THARYAR SINGLE HOUSE

SHWE KANN THARYAR TWO STOREY SHOP HOUSE

နဝဒေးဥယျာဉ်အိမ်ရာနှင့်ရွှေကမ်းသာယာအိမ်ရာ

May Flower Trading နှင့်

ဧရာဝတီဘက်တို့ပူးပေါင်းပြီး (၁၀) နှစ်

အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေး

ဖုန်း-၆၅၀၅၅၅၆၆၆၁၁၊ ၆၅၀၄၃၆၆၆၅၅၅၅၊ ၀၉-၇၃၁၅၄၄၂၄၊ ၆၆၃၅၅၅၀ သို့ဆက်သွယ်ရုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

FASHION FAIR

BIG SALE

up to **50%** off

MEN'S AND LADIES WEAR (International Branded)

Date - 18.1.2017 to 22.1.2017
Venue - Capital Hypermarket Promotion Area (Daw Pone)

Only 5 days First come, first choice!

icon fashion complex Hot Line : 09 770 800 070
facebook.com/iconfashioncomplex

ရောင်းမည်

(5) Tons Truck Crane (Brand New)



Korea ဒိုင်လ်လုပ် Truck Crane HKTC Telescopic Boom type: 5 Tons Truck Daewoo Ta Ta Novus (Brand New) YGN(Licence) အတူရာ(6M) Kilo(672) ရောင်းမည်။

Address - Concordia Int'l Co.,Ltd Building(11), MICT Park, Hlaing Township.
Phone - 01-654951, 654952, 654953, 654954, 654955, 09-793816958

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနှင့် ဆေးပညာနယ်ပယ်တွင် ဓာတုကင်းလွတ်သည့် သဘာဝဆေးဝါးများ အလေးပေးဆောင်ရွက်လာ မြန်မာ့ရေပြေတောတောင်အတွင်းမှ အစွမ်းထက်ဆေးပင်များကို ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းပြီး တိုင်းရင်းဆေးကို အဆင့်မြင့်အောင်ထုတ်လုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်းထဲ ဝင်ရောက်ရန် ညှိနှိုင်းနေသည့် ကိစ္စရပ်များထဲတွင် တိုင်းရင်းဆေးသည် ကဏ္ဍတစ်ရပ်အနေဖြင့် ပါဝင်သည့် အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံအဆင့်တန်းမီအောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းပဟိုဌာန (၂) ၌ ကျင်းပသည့် (၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ ညီလာခံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ယခင်က အစွမ်းထက်ပြီးသားဆေးနည်းများ၊ ပညာရပ်များကို မပျောက်မပျက်အောင်နှင့် ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် အသုံးပြုနိုင်အောင် ကြိုးစား အားထုတ်ကြရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ မိမိတို့၏ အစွမ်းထက်တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ နှင့် တိုင်းရင်းဆေးကုထုံးများကို စနစ်တကျ သုတေသနပြုလုပ်ကြပြီး ခိုင်ခိုင် မာမာ သက်သေအထောက်အထားပြနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် ကြောင်း။

အချို့သော တိမ်မြုပ်ပျောက်ကွယ်နေသည့် တိုင်းရင်းဆေးပညာရပ်များ နှင့် ကုထုံးများ ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန်၊ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာ ရေရှည် တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်၊ မျိုးဆက်သစ်တိုင်းရင်းဆေးသမား တော်များအနေဖြင့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာကို ကျွမ်းကျွမ်းကျင်ကျင် နားလည်တတ်မြောက်ပြီး ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာဟု ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစွာ ချပြနိုင်ရန်နှင့် သုတေသနလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျ လုပ်ကိုင်ပြီး တိုင်းရင်းဆေးပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်ဆိုသည့် အချက်များသည် ပြည်သူ့လူထုကျန်းမာရေးကို တိုင်းရင်းဆေးနှင့် ပိုမိုစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် အတွက် အရေးပါသည့် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



(၁၇)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံဖွင့်ပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် တိုင်းရင်းဆေးဝါးပြခန်းများအား ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

စိုက်ပျိုးရေးနှင့်သက်ဆိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး



တပ်ကုန်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဧရိယာ ပြောင်းဖူးစိုက်ခင်းအား တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဦးဆောင်အဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၈

တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ဦးဆောင်အဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်စိုးနှင့် ဦးကျော်မျိုးတို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင် ရမည်းသင်း မြို့နယ် ရွာတန်းဒေသ ဆည်ထိပ်ကျေးရွာရှိ စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးရေးဧရိယာရှိသည့် စပျစ်စိုက်ခင်းများ အောင်မြင် ဖြစ်ထွန်းနေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ရတနာစပျစ် စိုက်ပျိုးရေးမြှင့် ရှင်းလင်းဆောင်တွင် တာဝန်ရှိသူများနှင့် စပျစ်ခြံပိုင်ရှင်တို့က ခြံအတွင်း စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည့် စပျစ် မျိုးများအခြေအနေ၊ စပျစ်စိုက်ပျိုးပုံ အဆင့်ဆင့်၊ မျိုး အလိုက် တစ်ဧက ပျမ်းမျှအထွက်နှုန်း၊ ကုန်ကျစရိတ်၊ ဝင်ငွေအချိုးနှင့် ဈေးကွက်ခိုင်မာမှုရှိရေး၊ အအေးခန်း သိုလှောင်ရုံတည်ဆောက်ပေးနိုင်ရေးတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။

ဒုတိယသမ္မတက နိုင်ငံတကာ၌ စပျစ်စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်း မှု၊ သွင်းကုန်အစားထိုးတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရန် ဆောင်ရွက်သင့် သည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ပြည်ပမှ စပျစ်စိုက်ပျိုးရေးကျွမ်းကျင် ပညာရှင်များနှင့် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ○

Oramin-G
 သန္ဓေသုံးစွဲမှုစိစစ်မှုလုပ်ငန်း 'ဒေါ်ဂျာမင် - ဂျီ' ကို ဆောင်ရွက်ပါ။...
 ဒေါ်ဂျာမင်-ဂျီ အဆင့်မြင့်ဂျင်ဆင်းအားပေး

Manufactured by DAEWON PHARM. CO., LTD. Seoul Korea
 MARKETED BY: AA MEDICAL PRODUCTS LTD. TEL.: (01) 249590, 2-3/ 391644-50

ဥပဒေကြမ်း

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းကုမ္ပဏီများဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူ့အများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ပါရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

မှတ်ပုံတင်အရာရှိကစုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်း

၂၆၉။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိက သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကိုတောင်းခံခြင်း

(က) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ၎င်းထံသို့ ကုမ္ပဏီတစ်ခုကတင်ပြရန် လိုအပ်သည့်စာရွက်စာတမ်းများကို စိစစ်ပြီးနောက် အဆိုပါ စာရွက်စာတမ်းများတွင် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် အချက်အလက်များ ပြည့်စုံမှုရှိစေရန် အလို့ငှာ သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များ လိုအပ်နေသည်ဟု ထင်မြင်ယူဆပါက မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည်စာဖြင့် ရေးသားထားသော အကြောင်းကြားစာတစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်၍ ထိုအကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ပေးထားသည့်အချိန်ကာလအတွင်း ဖော်ပြပါ သတင်းအချက်အလက် သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်ကို ကုမ္ပဏီက စာဖြင့် ရေးသား၍ တင်ပြစေရန် တောင်းဆိုနိုင်သည်။

(ခ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(က)အရ အကြောင်းကြားစာတစ်ရပ်ကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် အရာရှိများဖြစ်သည့် သို့မဟုတ် ဖြစ်ခဲ့သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များသည် အဆိုပါ သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို အကောင်းဆုံးပြု၍ ပေးပို့တင်ပြရန်တာဝန်ရှိသည်။

(ဂ) အဆိုပါ သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို လက်ခံရရှိသည့်အခါ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ၎င်းထံသို့ တင်ပြထားသော မူလစာရွက်စာတမ်းများတွင် ယင်းတို့အားပူးတွဲထားနိုင်သည်။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိက ပူးတွဲထားရှိသော နောက်ဆက်တွဲ စာရွက်စာတမ်းတစ်ရပ်ရပ်ကို စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မိတ္တူများကူးယူခြင်းတို့တွင် မူလစာရွက်စာတမ်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်များကဲ့သို့ပင် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) အဆိုပါ သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြုစုတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့လျှင် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်အရာရှိက အဆိုပါ သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို ဖတ်ရှုပြီးနောက် မေးမြန်းထားသည့် စာရွက်စာတမ်းတွင် သိလိုသော အကြောင်းအရာများကို ပြုစုတင်ပြမှုမှာ ကျေနပ်လက်ခံနိုင်ဖွယ် မရှိကြောင်း၊ သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်အပေါ် ပြည့်စုံမှုမရှိသည့် ဖော်ပြချက်များ မပါရှိကြောင်းတွေ့ရှိရလျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် အဆိုပါ အခြေအနေများကို စာဖြင့်ရေးသား၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

(င) ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူ သို့မဟုတ် မြီရှင်တစ်ဦးဦးက မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ တင်ပြထားသော ကိစ္စရပ်များ၌ ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို မြီရှင်များအပေါ် လိမ်လည်တင်ပြမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီနှင့်ဆက်သွယ်လုပ်ကိုင်နေသူများအပေါ် လိမ်လည်တင်ပြမှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့မဟုတ် လိမ်လည်လှည့်ဖြားလိုသော သဘောဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းတင်ပြလာလျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် စာဖြင့်ရေးသားထားသော အကြောင်းကြားစာဖြင့် ကုမ္ပဏီသို့ ကြားနာဆောင်ရွက်ရန် အခွင့်အရေးပေးပြီးနောက် အကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အချိန်ကာလအတွင်း အကြောင်းကြားစာတွင် သတ်မှတ်ပါရှိသည့် ကိစ္စရပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့်သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များအတွက် ကုမ္ပဏီအား ခေါ်ယူမေးမြန်းနိုင်သည်။ ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ (ဂ) နှင့် ပုဒ်မ ၂၇၀ တို့တွင်ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် အဆိုပါ အမိန့်နှင့်သက်ဆိုင်စေရမည်။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုပြီးနောက် ဤပုဒ်မခွဲအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် တင်ပြချက်တစ်ရပ်ရပ်သည် အရေးမယူလောက်သောကိစ္စဖြစ်သည် သို့မဟုတ် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသော ကိစ္စဖြစ်သည်ဟုတွေ့ရှိရလျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် အဆိုပါ သတင်းပေးတင်ပြသူ၏ အချက်အလက်များကို ကုမ္ပဏီသို့ အသိပေးရမည်။

(စ) ဤပုဒ်မတွင်ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ဤဥပဒေအရ တင်ပြရန်လိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့်လည်း အလားတူသက်ဆိုင်စေရမည်။

၂၇၀။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် ပုဒ်မ ၂၆၉ အရ တောင်းဆိုသည့်သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို ပြုစုပေးပို့ရန် ငြင်းဆိုလျှင် သို့မဟုတ် ဖျက်ကွက်လျှင် ပြစ်မှုတစ်ရပ်စီအတွက် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၁၀၀) ခုထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရမည့်အပြင် တရားရုံးသည် မှတ်ပုံတင်အရာရှိက တင်ပြလျှောက်ထားပါက ကုမ္ပဏီသို့ အကြောင်းကြားပြီးနောက် အဆိုပါ စာရွက်စာတမ်းများအား ပြုစုတင်ပြရန်အတွက် ကုမ္ပဏီအပေါ် အမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်နိုင်သည်။ မှတ်ပုံတင်အရာရှိက စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် လိုအပ်သည်ဟုတရားရုံးအနေဖြင့် ထင်မြင်ပါက လိုအပ်သည့်စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ မှတ်ပုံတင်အရာရှိအား စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းကိုခွင့်ပြုနိုင်သည်။

စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းများ

၂၇၁။ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများက ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းကိစ္စများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်း

(က) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(ခ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာပါက ကုမ္ပဏီ၏လုပ်ငန်းကိစ္စများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ညွှန်ကြားသည့်နည်းလမ်းများအတိုင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအား တင်ပြရန်အတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝသော စုံစမ်းစစ်ဆေးသူတစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော သူများကိုခန့်အပ်နိုင်သည်။

(ခ) အစုရှယ်ယာမတည်ငွေရင်းပါရှိသော ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ထုတ်ဝေထားသော အစုရှယ်ယာများ၏ တစ်ဆယ်ပုံတစ်ပုံထက်မနည်းသော အစုရှယ်ယာများကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက လျှောက်ထားခြင်း၊

(ဂ) အစုရှယ်ယာမတည်ငွေရင်း မပါရှိသော ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းတွင် ဖော်ပြပါရှိသူအရေအတွက်၏ ငါးပုံတစ်ပုံထက်မနည်းသောသူများက လျှောက်ထားခြင်း၊

(ဃ) မည်သည့်ကုမ္ပဏီတစ်ရပ်ရပ်နှင့်မဆို စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ပုဒ်မ ၂၆၉ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) အရမှတ်ပုံတင်အရာရှိက အစီရင်ခံတင်ပြခြင်း၊ သို့မဟုတ်

(င) မည်သည့်ကုမ္ပဏီတစ်ရပ်ရပ်နှင့်မဆို စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် အများပြည်သူ၏အကျိုးအလို့ငှာ ယင်းစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ပြုလုပ်ရန် မှတ်ပုံတင်အရာရှိက အကျိုးအကြောင်း ယုံကြည်စွာ တွေ့ရှိလျှင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိက တောင်းဆိုခြင်း။

(ခ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(က) အရ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူတစ်ဦးကို ခန့်အပ်ခြင်း မပြုမီ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အောက်ပါအကြောင်းအချက်များကို ယုံကြည်လက်ခံပြီးဖြစ်ရမည်-

(၁) ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် ယင်း၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦးဦးသည် ဤဥပဒေ သို့မဟုတ် အခြားသက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်နိုင်ဖွယ်ရှိခြင်းနှင့်

(၂) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ (က) အပိုဒ် (၁) သို့မဟုတ် (၂) တို့တွင် ဖော်ပြပါရှိသော လျှောက်ထားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို သဘောမမှန်ဖြင့် ပြုလုပ်ပြီး ကျိုးကြောင်းညီညွတ်မှုမရှိခြင်း။

၂၇၂။ စုံစမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်နိုင်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏အခွင့်အာဏာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အများပြည်သူအကျိုးငှာ ဤဥပဒေအရ ခန့်အပ်သော အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးသူတစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသောသူများဖြင့် ကုမ္ပဏီ၏လုပ်ငန်းကိစ္စများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၂၇၃။ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွက်လျှောက်ထားခြင်းတွင် သက်သေအထောက်အထားများ တင်ပြရခြင်း

ပုဒ်မ ၂၇၁ အရ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးက လျှောက်ထားတင်ပြမှုတွင် ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် ယင်း၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦးဦးသည် ဤဥပဒေ သို့မဟုတ် အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေအရ ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွက် လျှောက်ထားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ခိုင်မာသော အကျိုးအကြောင်းရှိကြောင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရာတွင် ထိခိုက်နစ်နာစေလိုသော အကြောင်းဖြင့် တိုက်တွန်းတင်ပြခြင်း မဟုတ်ကြောင်းတို့အား ဖော်ပြနိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်မည်ဟုယူဆသော သက်သေအထောက်အထားများကိုတင်ပြရမည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် စုံစမ်းစစ်ဆေးသူတစ်ဦးအား ခန့်အပ်ခြင်းမပြုမီ လျှောက်ထားတင်ပြသူက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုအတွက် ကုန်ကျမည့်စရိတ်များအား ပေးချေရန် အာမခံထားရှိစေနိုင်သည်။

၂၇၄။ စာရင်းစာအုပ်များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အရာရှိများအား စစ်ဆေးမေးမြန်းခြင်း

(က) ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် အရာရှိများဖြစ်သည့် သို့မဟုတ် ဖြစ်ခဲ့သည့်ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးသည် ကုမ္ပဏီတွင် ထိန်းသိမ်းထားရှိသော စာရင်းစာအုပ်များနှင့် စာရွက်စာတမ်းများအားလုံး သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်အခွင့်အာဏာများအားလုံးကို စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများထံသို့ ပေးအပ်ရန်တာဝန်ရှိသည်။

(ခ) စုံစမ်းစစ်ဆေးသူသည်ကုမ္ပဏီ၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သောသူများကို စစ်ဆေးမေးမြန်းနိုင်သည်။

၂၇၅။ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် ပုဒ်မ ၂၇၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်ရှိသည်နှင့်အညီ စာရင်းစာအုပ် သို့မဟုတ် စာရွက်စာတမ်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ပေးအပ်ရန် သို့မဟုတ် မေးခွန်းများကို ဖြေဆိုရန်အတွက် ငြင်းဆိုလျှင် ပြစ်မှုတစ်ရပ်စီအတွက် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၁၀၀) ခုထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရမည်။

၂၇၆။ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု၏စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုနှင့်အစီရင်ခံတင်ပြမှု

(က) စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုပြီးစီးသည့်အခါ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများသည် ၎င်းတို့၏ လေ့လာသုံးသပ်ချက်များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့

တင်ပြအစီရင်ခံရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံသို့ တင်ပြသည့် အစီရင်ခံစာမိတ္တူတစ်စုံကို မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ ပေးပို့ရမည်အပြင် အခြားမိတ္တူတစ်စုံကိုကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်ထားသောရုံးခန်းသို့ပေးပို့ရမည်။ ထို့အပြင် အခြားမိတ္တူတစ်စုံကိုလည်း စုံစမ်းစစ်ဆေးပေးရန် တင်ပြလျှောက်ထားသူက တောင်းခံလာလျှင် ၎င်းထံသို့ပေးအပ်ရမည်။

(ခ) စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များအားလုံးကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကုမ္ပဏီမှ ကျခံစေရန်ညွှန်ကြားနိုင်ပြီး ထိုသို့ညွှန်ကြားမှုမရှိလျှင် လျှောက်ထားတင်ပြသူများက ပေးချေရမည်။ သို့ရာတွင် ပုဒ်မ ၂၇၁ ပုဒ်မခွဲ (က) အပိုဒ်(၃) သို့မဟုတ် (၄)နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု တစ်ရပ်ရပ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များကိုကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများမှ ထုတ်နုတ်ကျခံရမည်ဖြစ်ပြီး အခွန်ကြေးကျန်တစ်ရပ်ကဲ့သို့ ပြန်လည်တောင်းခံရမည်။

(ဂ) မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ၎င်းက ထိန်းသိမ်းထားသည့်ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်တမ်းများနှင့်အတူ ၎င်းထံပေးပို့လာသော အစီရင်ခံစာမိတ္တူများကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။

၂၇၇။ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ခြင်း

(က) ပုဒ်မ ၂၇၁ သို့မဟုတ် ၂၇၂ အရ ပြုစုတင်ပြလာသော အစီရင်ခံစာတွင် ဤဥပဒေ သို့မဟုတ် အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေအရ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် ကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်အတွက် အပြစ်ရှိကြောင်း ကျိုးကြောင်းညီညွတ်မှုရှိသည်ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကတွေ့ရှိလျှင် ဝန်ကြီးဌာနသည် ထိုကိစ္စရပ်အား ပြည်ထောင်စုရုံးနေချုပ် သို့မဟုတ် အမှုလိုက်ဥပဒေအရာရှိထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးရမည်။

(ခ) အဆိုပါ ကိစ္စရပ်အား လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိသူသည် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့်ကိစ္စဖြစ်သည်ဟု ယူဆပါက ထိုသူသည် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ခြင်းကို ပြုလုပ်ရမည်။ တရားစွဲဆိုမှုတွင် စွပ်စွဲခံရသူမှအပ ယခင်ကဖြစ်စေ၊ ယခုလက်ရှိတွင်ဖြစ်စေ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာများ၊ အရာရှိများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးသည် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သော လိုအပ်သည့်အကူအညီများအားလုံးကို လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိသူသည် ဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိသည်။

(ဂ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါကိစ္စရပ်များအတွက် ကုမ္ပဏီနှင့် စပ်လျဉ်း၍ “ကိုယ်စားလှယ်များ” ဟူသောစကားရပ်တွင် ဘဏ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်ကုမ္ပဏီ၏ ဥပဒေအကြံပေးများ၊ စာရင်းစစ်များအဖြစ် ကုမ္ပဏီမှခန့်အပ်ထားသူများ ပါဝင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့မှာ ကုမ္ပဏီ၏ အရာရှိများဖြစ်သည်ဖြစ်စေ၊ မဖြစ်သည်ဖြစ်စေပါဝင်သည်။

(ဃ) ဤပုဒ်မအရ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရသော ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦးဦးအား တရားရုံး၏ခွင့်ပြုချက်မပါရှိဘဲ ထိုသို့ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရသည့်နေ့မှ (၅)နှစ်ကာလအတွင်း မည်သည့်ကုမ္ပဏီ၏စီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုတွင် ဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း မည်သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ပါဝင်ခြင်း သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာတစ်ဦးအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းမပြုရ။

၂၇၈။ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများ၏အစီရင်ခံစာကိုသက်သေခံအဖြစ်မှတ်ယူရခြင်း

ဤဥပဒေအရ ခန့်အပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးသူတစ်ဦးဦး၏ အစီရင်ခံစာမိတ္တူတစ်စုံကို စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းခံရသည့် ကုမ္ပဏီ၏ ရုံးတံဆိပ်ခတ်နှိပ်၍ ဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကဖြစ်စေ အစစ်အမှန်ဖြစ်ကြောင်းအတည်ပြုထားလျှင် အစီရင်ခံစာတွင် ပါဝင်သောကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးသူများ၏ ထင်မြင်ချက်များကို သက်သေခံအဖြစ် မည်သည့်တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မှုများတွင်မဆို လက်ခံရမည်။

စာရင်းစစ်များ

၂၇၉။ စာရင်းစစ်များ၏ အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ၎င်းတို့အား ခန့်အပ်ခြင်း

(က) သက်ဆိုင်ရာဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်က ပေးအပ်သောကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းစစ်တစ်ဦးအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုသည့်လုပ်ကိုင်ခွင့်လက်မှတ်ကိုကိုင်ဆောင်ထားခြင်း မရှိလျှင် မည်သည့်ကိစ္စရပ်တွင်မဆို လက်မှတ်ကိုကိုင်ဆောင်ထားသည့် ကုမ္ပဏီ၊ အများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ လက်အောက်ခံ ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုတွင် စာရင်းစစ်တစ်ဦးအဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရ။ သို့ရာတွင် အဆိုပါလုပ်ကိုင်ခွင့်လက်မှတ်များကို ကိုင်ဆောင်ထားပြီး နိုင်ငံတော်အတွင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသော ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်သူများ ပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းစုတစ်ရပ်အား ယင်းလုပ်ငန်းစုအမည်ဖြင့် ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ စာရင်းစစ်အဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ပြီး ယင်းလုပ်ငန်းစုအမည်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

(ခ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီအားလုံးသည် နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်စီ၌ နောက်တစ်ကြိမ်ကျင်းပမည့် အထွေထွေအစည်းအဝေးပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအထံ စာရင်းစစ်တစ်ဦး သို့မဟုတ် စာရင်းစစ်များကိုခန့်အပ်ရမည်။

(ဂ) စာရင်းစစ်တစ်ဦးအားခန့်အပ်ရန် လိုအပ်ပြီး ထိုသို့ခန့်အပ်မှုကို နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေး၌ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းမရှိလျှင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦး၏ လျှောက်ထားမှုအရ

စာမျက်နှာ ၁ မှ

လက်ရှိခန့်အတွက် ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းစစ် တစ်ဦးကိုခန့်ထားနိုင်ပြီး အဆိုပါစာရင်းစစ်၏ လုပ်အားအတွက် ကုမ္ပဏီကပေးချေရမည့် အခကြေးငွေကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

- (ဃ) အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များအား ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းစစ်များအဖြစ်ခန့်အပ်ခြင်းမပြုရ-
 - (၁) ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာသို့မဟုတ်အရာရှိတစ်ဦးဦး၊
 - (၂) အဆိုပါ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ်အရာရှိ၏ ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်သူ တစ်ဦးဦး၊
 - (၃) အများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီ အများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏လက်အောက်ခံကုမ္ပဏီ တစ်ခုခုတွင် အဆိုပါ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိက ခန့်အပ်ထားသူတစ်ဦးဦးနှင့်
 - (၄) ကုမ္ပဏီသို့အကြေးတင်ရှိနေသူတစ်ဦးဦး။
- ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးသည် စာရင်းစစ်အဖြစ် ခန့်အပ်ပြီးနောက် ကုမ္ပဏီတွင် အကြေးတင်ရှိလာပါက ယင်း၏ခန့်အပ်မှုကို ထို အချိန်မှစ၍ ရပ်စဲရမည်။
- (င) နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေးအတွက် အကြောင်းကြားစာများကို ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများထံသို့ ပေးပို့သည့်နေ့မတိုင်မီ (၁၄) ရက်ထက် နောက်မကျစေဘဲ စာရင်းစစ်ရာထူးနေရာတွင် အငြိမ်းစားယူထားသော စာရင်းစစ်မှအပ အခြားသူတစ်ဦးဦးကို ခန့်ထားရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာကိုကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးက ကုမ္ပဏီသို့ ပေးပို့ထားခြင်း မရှိလျှင်၊ ထိုသူကို နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေး၌ စာရင်းစစ်အဖြစ် ခန့်ထားခွင့်မရှိစေရ။ ကုမ္ပဏီသည် အငြိမ်းစားယူထားသော စာရင်းစစ်ထံသို့ အဆိုပါ အကြောင်းကြားစာ မိတ္တူတစ်စောင်အား ပေးပို့ရမည့်အပြင် အဆိုပါအကြောင်းကြားစာကို ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများထံသို့ အစည်းအဝေးအကြောင်းကြားစာနှင့်အတူ ပေးပို့ရမည်။ ထို့အပြင်အကြောင်းကြားစာအား ကြေညာချက်တွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြ၍ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများနှင့် က ခွင့်ပြုသည့်နည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင် သည်။ သို့ရာတွင် စာရင်းစစ်တစ်ဦးအား ခန့်ထားရန် ရည်ရွယ် ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာကို ကုမ္ပဏီသို့ပေးပို့ပြီးနောက် နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေးအတွက် အကြောင်းကြားစာကို အဆိုပါ အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ပြီးနောက် (၁၄)ရက် သို့မဟုတ် ထိုကာလထက်နည်းသည်ကာလအတွင်း ပေးပို့ခဲ့လျှင် စာရင်းစစ် တစ်ဦးအား ခန့်ထားရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း အကြောင်းကြား စာအတွက် အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ချက်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဤ ပုဒ်မပါသတ်မှတ်ချက်များကို လိုက်နာသည်ဟုမှတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါအကြောင်းကြားစာကို နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်းအဝေး အတွက်အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့သည့်အချိန်ကာလအတိုင်း ပေးပို့ရမည်။
- (စ) ဥပဒေအရ လိုက်နာကျင့်ပရသည့် ကုမ္ပဏီအစည်းအဝေးမတိုင်မီ ကုမ္ပဏီ၏ ပထမဆုံးစာရင်းစစ်များကို ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာများ က ခန့်အပ်နိုင်သည်။ ထိုသို့ခန့်အပ်ရာတွင် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများ က အထွေထွေအစည်းအဝေး၌ ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ချမှတ်၍ ဖယ်ရှားခြင်း မပြုခဲ့လျှင် ပထမအကြိမ်နှစ်စဉ်အထွေထွေအစည်း အဝေးအထိ စာရင်းစစ်ရာထူးနေရာတွင် ခန့်အပ်ထား၍ ၎င်း အစည်းအဝေးမတိုင်မီ ဖယ်ရှားခဲ့လျှင် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက စာရင်းစစ်များကိုခန့်အပ်နိုင်သည်။
- (ဆ) ဒါရိုက်တာများသည် ရုတ်တရက်လစ်လပ်သွားသော စာရင်းစစ် ရာထူးနေရာတွင်ဖြည့်စွက်ခန့်ထားနိုင်သည်။ သို့သော် အဆိုပါ လစ်လပ်မှုသည် ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေခဲ့လျှင် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်နေသော စာရင်းစစ် သို့မဟုတ် စာရင်းစစ်များရှိခဲ့လျှင် ၎င်း တို့က လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ဇ) ကုမ္ပဏီစာရင်းစစ်များ၏ အခကြေးငွေကို အထွေထွေအစည်းအဝေး တွင် ကုမ္ပဏီက သတ်မှတ်ပေးရမည်။ သို့သော်ဥပဒေအရ လိုက်နာကျင့်ပရသည့် ကုမ္ပဏီအစည်းအဝေး မတိုင်မီကခန့် အပ်ထားသော စာရင်းစစ်များ၏ အခကြေးငွေ သို့မဟုတ် ရုတ်တရက်လစ်လပ်သွားသော နေရာတစ်ခုခုတွင် ဖြည့်စွက်ခန့် ထားသည့် စာရင်းစစ်များ၏ အခကြေးငွေကို ဒါရိုက်တာများ က သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဈ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေတစ်ရပ် ရပ်တွင် ပါရှိသောသတ်မှတ်ချက်များကိုကန့်သတ်တားမြစ်ခြင်း မရှိစေဘဲ လိုက်နာကျင့်သုံးရမည်။

၂၈၀။ စာရင်းစစ်များ၏တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- (က) ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ စာရင်းစစ်အားလုံးသည် ကုမ္ပဏီ၏ ဘဏ္ဍာရေး ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများ၊ စာရင်းစာအုပ်များ၊ ငွေစာရင်းများ၊ ပြေစာ များကို မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ရယူနိုင်ခွင့်ရှိပြီး ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာများနှင့်အရာရှိများထံမှ စာရင်းစစ်တာဝန်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အလို့ငှာ လိုအပ်သော သတင်းအချက်အလက် များနှင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကိုရယူခွင့်ရှိသည်။
- (ခ) စာရင်းစစ်များသည် ၎င်းတို့စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စာရင်းများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့၏ ရာထူးသက်တမ်းကာလ အတွင်း အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကုမ္ပဏီထံသို့ တင်ပြလာ သည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ရှင်းတမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်း ကောင်း ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများထံသို့ အစီရင်ခံစာတင်ပြရမည်။ ထိုအစီရင်ခံစာတွင်အောက်ပါတို့ကိုဖော်ပြပါရှိရမည် -
 - (၁) လိုအပ်သော သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ရှင်းလင်းဖော် ပြချက်များရှိခြင်းရှိ၊ မရှိ၊

- (၂) ၎င်းတို့၏ ထင်မြင်ချက်တွင် အစီရင်ခံစာ၌ဖော်ပြပါရှိသော ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ရှင်းတမ်းများကို သက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့် အညီပြုစုထားခြင်းရှိ၊ မရှိ၊
 - (၃) ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းစာအုပ်များတွင် ဖော်ပြပါရှိပြီး စာရင်းစစ်များ ထံ ပေးအပ်သော ပြည့်စုံသည့်သတင်းအချက်အလက်များ၊ ရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီ၏လုပ်ငန်းကိစ္စ များကို ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာရှင်းတမ်းတွင်မှန်ကန်ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြထားခြင်းရှိ၊ မရှိနှင့်
 - (၄) ၎င်းတို့၏ ထင်မြင်ချက်တွင် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများ ကို ဤအခန်းတွင်ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီက ထိန်းသိမ်းထားရှိခြင်းရှိ၊ မရှိ။
 - (ဂ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင်ဖော်ပြပါရှိသော ကိစ္စရပ်တစ်ရပ်ရပ်ကို ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ထားခြင်း မရှိကြောင်း သို့မဟုတ် အပြည့်အဝ မပြုလုပ်ထားကြောင်းဖြေဆိုလျှင် အစီရင်ခံစာ၌ဖြေဆိုချက်များ အတွက် အကြောင်းပြချက်များကိုဖော်ပြရမည်။
 - (ဃ) စာရင်းစစ်များသည် စစ်ဆေးအစီရင်ခံစာထားသော စာရင်းစစ်ရပ်ရပ် ကို ကုမ္ပဏီထံတင်ပြရန်အတွက် ကုမ္ပဏီ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေး ကျင်းပရန် အကြောင်းကြားစာကို လက်ခံရရှိခွင့်ရှိသည့်အပြင် ထိုအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရှိသည်။ ထို့အပြင်စာရင်းများ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရေးသားဖော်ပြချက် သို့မဟုတ် ရှင်းလင်းချက်တစ်စုံ တစ်ရာပြုလုပ်နိုင်သည်။
 - (င) ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ စာရင်းစစ်တစ်ဦးနုတ်ထွက် လျှင် သို့မဟုတ် အစားထိုးခန့်အပ်ခံရလျှင် နုတ်ထွက်သည့် သို့မဟုတ် အစားထိုးခန့်အပ်ခံရသည့်စာရင်းစစ်သည် ၎င်း၏တာဝန်များ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရပ်၏ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် ညီညွတ်စွာသဘော ရှိဖြင့် သင့်လျော်စွာ ဆောင်ရွက်၍ ကုမ္ပဏီ၏ ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းများနှင့်သက်ဆိုင်သောရေးသားဖော်ပြချက် သို့မဟုတ် အစီရင်ခံစာကို လိုအပ်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆပြုလုပ်နိုင်သည်။ ဒါရိုက်တာများသည် အဆိုပါ အစီရင်ခံစာကို လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှ (၂၈) ရက်အတွင်း ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများထံသို့ ပေးပို့ရမည့်အပြင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့တင်ပြရမည်။ ဒါရိုက်တာများသည် လိုအပ် သည့်ဟု ထင်မြင်ပါက စာရင်းစစ်က တင်ပြလာသည့်အစီရင်ခံစာ အပေါ်တွင် သဘောထားမှတ်ချက်ရေးသားဖော်ပြနိုင်သည်။
 - (စ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ဤဥပဒေပါ အခြားသော ပြဋ္ဌာန်း ချက် တစ်ရပ်ရပ် သို့မဟုတ် အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ် တွင် ပါရှိသော သတ်မှတ်ချက်များကို ကန့်သတ်တားမြစ်ခြင်းမရှိစေ ဘဲ လိုက်နာကျင့်သုံးရမည်။
- ၂၈၁။ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်ရပ်အား ပုဒ်မ ၂၈၀ ပါသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်ခြင်းမရှိဘဲ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် ထိုသို့ပျက်ကွက်မှုတွင် သိလျက်ဖြင့် တမင်ပါဝင်သော စာရင်းစစ်တစ်ဦးဦးစီသည် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၁၀၀) ခု ထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရမည်။
- ၂၈၂။ အစိုးရကပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာများ ပါဝင်သော ကုမ္ပဏီများနှင့် သက်ဆိုင်ခြင်း
- (က) အစိုးရကပိုင်ဆိုင်သည့်အစုရှယ်ယာ တစ်ရပ်ရပ်ပါဝင်သော ကုမ္ပဏီ နှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ ကို ပုဒ်မ ၂၆၀၊ ၂၇၉နှင့် ၂၈၀တို့တွင် ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ် ရပ်ရပ်နှင့်သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေဘဲ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
 - (ခ) အစိုးရက ပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ် ပါဝင်သောကုမ္ပဏီ ၏ စာရင်းစစ်အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ အကြံပြုချက်အရ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က ခန့်အပ်နိုင်သည်။ သို့မဟုတ် ပြန်လည် ခန့်အပ်နိုင်သည်။
 - (ဂ) ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တွင် အောက်ပါလုပ်ပိုင်ခွင့်များရှိ သည် -
 - (၁) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(ခ)နှင့်အညီ ခန့်အပ်ထားသော စာရင်းစစ် က ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းများကို စစ်ဆေးရမည့် နည်းလမ်းများ အား ညွှန်ကြားရန်နှင့် စာရင်းစစ်၏ အဆိုပါ လုပ်ငန်းတာဝန် များကို ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သောကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါ စာရင်းစစ်ထံသို့ ညွှန်ကြားချက်များပေးရန်၊
 - (၂) ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းများကို ထပ်မံစစ်ဆေးခြင်း သို့မဟုတ် စစ်ဆေးမှုအတွက် မည်သူ့ကိုမဆို မည်သည့်ပုံစံဖြင့် အခွင့် အာဏာအပ်နှင်းခြင်း ခံရသူထံသို့ အဆိုပါ ကိစ္စရပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ် အခြား အချက်အလက်များကို ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က အထွေထွေ သို့မဟုတ် အထူးအမိန့်တစ်ရပ်ဖြင့်ညွှန်ကြား သည့်အတိုင်းပေးအပ်စေရန်နှင့်
 - (၃) ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန် ကာလအတွင်း ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းများကို စစ်ဆေးရန် သို့မဟုတ် ထပ်မံစစ်ဆေးရန် သို့မဟုတ် စစ်ဆေးစစ်ဆေးရန် အတွက် ကုမ္ပဏီ၏လက်ဝယ်ရှိ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏ စီမံမှုအောက်ရှိမှတ်တမ်းများ သို့မဟုတ် စာရွက်စာတမ်းများ ကို ကုမ္ပဏီက ၎င်းထံသို့ တင်ပြရန်၊
 - (ဃ) ကုမ္ပဏီကသတင်းအချက်အလက်များ၊ မှတ်တမ်းများ သို့မဟုတ် စာရွက်စာတမ်းများကို ပေးအပ်ရန် သို့မဟုတ် ပြုစုပေးရန်ချမှတ် သည့်အမိန့်တစ်ရပ်ကို ယခင်က ဖြစ်စေ၊ ယခု ဖြစ်စေ ကုမ္ပဏီတွင် အရာရှိ သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးဦးအဖြစ် တာဝန်ရှိသူထံသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်သည်။ ဤပုဒ်မတွင်ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များ အားလုံးသည် ကုမ္ပဏီနှင့်သက်ဆိုင်သကဲ့သို့ အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်

- လည်းသက်ဆိုင်စေရမည်။
 - (င) အထက်ဖော်ပြပါ စာရင်းစစ်သည် ၎င်း၏ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာ မိတ္တူတစ်စုံကို ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ထံသို့ တင်ပြရမည်ဖြစ် ပြီး ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က သင့်သည်ထင်မြင်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် မှတ်ချက်ပေးနိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်ခွင့် ရှိရမည်။
- ၂၈၃။ လွှဲအပ်ခြင်း
- ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်က ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သော ပုဒ်မ ၂၈၂ ပါ ကိစ္စရပ်များကို အထွေထွေအားဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ အထူး အားဖြင့် သော်လည်းကောင်း ယင်း၏အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းခြင်းခံရသူ တစ်ဦးဦးက ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- ၂၈၄။ ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်
- အစိုးရကပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာတစ်ရပ်ရပ်ပါဝင်သော ကုမ္ပဏီ တစ်ခုသည် ပုဒ်မ ၂၈၂ အရ ပြုလုပ်သော အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်လျှင် ကုမ္ပဏီနှင့် ပျက်ကွက်မှုတွင် ပါဝင်သည့် ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာ၊ အခြားအရာရှိများ သို့မဟုတ် ဝန်ထမ်းများ အားလုံးသည် (၂)နှစ်အထိ ထောင်ဒဏ် သို့မဟုတ် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၁၀၀) ခုထက်မပိုသော ငွေဒဏ်တို့ကိုကျခံစေရမည်။
- ၂၈၅။ မှတ်တမ်းများကို ရရှိခွင့်နှင့် စစ်ဆေးကြည့်ရှုခွင့်စသည်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း သည့် ဦးစားပေး အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်များ၏အခွင့်အရေးများ
- ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ ဦးစားပေးအစုရှယ်ယာများနှင့် ဒီဘင်ချာများကို ပိုင်ဆိုင်သူများသည် ကုမ္ပဏီ၏ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာရှင်းတမ်းများ၊ စာရင်း စစ်များ၏ အစီရင်ခံစာများနှင့် ကုမ္ပဏီ၏ သာမန်အစုရှယ်ယာပိုင်ရှင်များ က ရရှိသည့်အခြားအစီရင်ခံစာများကို ရရှိခွင့်နှင့်စစ်ဆေးကြည့်ရှုခွင့် ရှိသည်။
- အခန်း (၂၅) အနုညာတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့်၊ မြီရှင်များနှင့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများအကြား ညှိနှိုင်းသဘောတူခြင်းနှင့် အစုရှယ်ယာများ ဝယ်ယူ နိုင်သည့်အခွင့်အရေး
- ၂၈၆။ အငြင်းပွားမှု ကိစ္စရပ်များကို ခုံသမာဓိဖြင့် စီရင်ဆုံးဖြတ်ရန်အတွက် တင်ပြနိုင်သည့်ကုမ္ပဏီ၏အခွင့်အာဏာ
- အငြင်းပွားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို မြီရှင်များရန်အတွက် ကုမ္ပဏီကဆောင်ရွက် နိုင်သည့်အခြားနည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ကန့်သတ်တားမြစ်ထားခြင်း မရှိစေဘဲ ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် စာဖြင့် ရေးသားထားသောသဘောတူညီ ချက်ဖြင့် ကုမ္ပဏီနှင့်အခြားကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် အခြားပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးတို့ အကြား ယခုသော်လည်းကောင်း၊ နောင်တွင်သော်လည်းကောင်း ဖြစ်ပေါ်လာမည့် အငြင်းပွားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို အနုညာတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် ဥပဒေ သို့မဟုတ် အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ ခုံသမာဓိဖြင့် စီရင်ဆုံးဖြတ်ရန်အတွက် တင်ပြနိုင်သည်။
- ၂၈၇။ မြီရှင်များနှင့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများအကြား စေ့စပ်ပြေငြိမ်းနိုင် သည့်အခွင့်အာဏာ
- (က) ကုမ္ပဏီတစ်ခုနှင့် ယင်း၏ မြီရှင်များ သို့မဟုတ် အမျိုးအစားတစ်ရပ် တွင် ပါရှိသော မြီရှင်များအကြားတွင်ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီနှင့် ယင်းတွင် ပါဝင်သူများ သို့မဟုတ် အမျိုးအစားတစ်ရပ်တွင် ပါရှိသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများအကြားတွင်ဖြစ်စေ စေ့စပ်ပြေငြိမ်းမှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ်ရပ်အား အဆိုပြုတင်ပြ သည့်အခါ တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ၏မြီရှင် သို့မဟုတ်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းရေးအရာရှိကဖြစ်စေ အကျဉ်းချုပ်ဖော်ပြချက်ဖြင့် လျှောက်ထားတင်ပြလာလျှင် တရားရုံးက ညွှန်ကြားသည့် နည်းလမ်းအတိုင်း မြီရှင်များ သို့မဟုတ် အမျိုးအစား တစ်ရပ်တွင် ပါရှိသော မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများ သို့မဟုတ် အမျိုးအစားတစ်ရပ်တွင်ပါရှိသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ၏ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ခေါ်ယူကျင်းပဆောင်ရွက်စေရန် အမိန့် ချမှတ်နိုင်သည်။
 - (ခ) အစည်းအဝေး၌ ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့် ဖြစ်စေ တက်ရောက်သော မြီရှင်များ သို့မဟုတ် အမျိုးအစား တစ်ရပ်တွင်ပါရှိသော မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူ များ သို့မဟုတ် အမျိုးအစားတစ်ရပ်တွင်ပါရှိသော ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများတွင် တန်ဖိုးလေးပုံသုံးပုံရှိသည့်အပြင် အရေအတွက် အများစုဖြင့် စေ့စပ်ပြေငြိမ်းမှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု တစ် ရပ်ရပ်အား သဘောတူညီခဲ့လျှင် ထိုစေ့စပ်ပြေငြိမ်းမှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု တစ်ရပ်ရပ်သည် တရားရုံးက ခွင့်ပြုခဲ့လျှင် မြီရှင်များ သို့မဟုတ် အမျိုးအစားတစ်ရပ်တွင်ပါရှိသော မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများ သို့မဟုတ် အမျိုးအစား တစ်ရပ်တွင်ပါရှိသော ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူများအားလုံးနှင့် ကုမ္ပဏီအပေါ်တွင် လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရန် ဆောင်ရွက်နေလျှင် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း ရေး အရာရှိနှင့် ကုမ္ပဏီ၏ ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးအပေါ်တွင် တရားဝင်စည်းနှောင်မှုရှိစေရမည်။
 - (ဂ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(ခ) အရ ချမှတ်သည့်အမိန့်သည် ယင်းအမိန့် ၏ တရားဝင်အတည်ပြုထားသည့် မိတ္တူမှန်တစ်စောင်ကို မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ တင်ပြခြင်းမရှိလျှင် အကျိုးသက်ရောက်မှု မရှိစေရ။ အဆိုပါ အမိန့်အားလုံး၏ မိတ္တူတစ်စုံကို ထိုအမိန့်အား ချမှတ်ပြီးနောက်တွင် ထုတ်ဝေသော ကုမ္ပဏီ၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ စည်းမျဉ်းမိတ္တူတွင် ပူးတွဲထားရမည်။
 - (ဃ) တရားရုံးသည် ဤပုဒ်မအရလျှောက်ထားမှုတစ်ခုခုကို လက်ခံရရှိ ပြီးနောက် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို လျှောက်ထားမှုအား အပြီးသတ် စီရင်ဆုံးဖြတ်ခြင်းမပြုမီအထိ

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၂ မှ

တရားရုံးမှ သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်စည်းကမ်းချက်များ ဖြင့် ကုမ္ပဏီအပေါ် တရားစွဲဆိုမှုတစ်ရပ်ရပ် စတင်ဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် တရားစီရင်ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ်ရပ်အား ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဆိုင်းငံ့ထားနိုင်သည်။

(င) ဤပုဒ်မတွင်ဖော်ပြပါရှိသော “ကုမ္ပဏီ” ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းနိုင်သော ကုမ္ပဏီတစ်ရပ်ရပ်ကိုဆိုလို သည်။ ဤပုဒ်မပါ ကိစ္စရပ်များအတွက် တရားစွဲဆိုထားသော သို့မဟုတ် အမိန့်ဒီဂရီတစ်ရပ်ရပ် လက်ခံရရှိထားသော အာမခံ အကျိုးခံစားခွင့်မရရှိသောမြီရှင်များ (unsecured creditors) ကို အခြားသော အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်မရရှိသော မြီရှင်များကဲ့သို့ အမျိုးအစားတစ်ရပ်တည်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

(စ) တရားရုံး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် အယူခံမှုများအား ကြားနာရန် အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းထားသော အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းသို့ ဤပုဒ်မအရ မူလစီရင်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံးခွင့်ရှိသောတရားရုံးက ချမှတ်သည့်အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်အပေါ် အယူခံတင်ပြနိုင်သည်။

၂၈၈။ ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် ပုဒ်မ ၂၈၇ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်အား လိုက်နာ ရန် ပျက်ကွက်လျှင် ကုမ္ပဏီနှင့်ပျက်ကွက်မှုကို သိလျက်ဖြင့် တမင်ပြုလုပ် ခဲ့သည့်ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် အခြားအရာရှိများ တစ်ဦး ဦးစီသည် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၃) ခုထက် မပိုသောဒဏ်ငွေကို ပေးဆောင် ရမည်။

၂၈၉။ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှုများအား လွယ်ကူစွာဆောင် ရွက်နိုင်စေရန်အတွက် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ

(က) ပုဒ်မ ၂၈၇ တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်အတိုင်း ကုမ္ပဏီနှင့် ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးအကြား အဆိုပြုထားသော စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု တစ်ရပ်ရပ်ကို ခွင့်ပြုနိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါ ပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားမှု တစ်ရပ်အား တင်ပြလာသည့်အခါ စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအား ကုမ္ပဏီတစ်ခု သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီများကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရန် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီနှစ်ခု သို့မဟုတ် နှစ်ခုထက် ပိုသော ကုမ္ပဏီများကို ပေါင်းစည်းရန်ရည်ရွယ်သည့်စီမံချက် တစ်ရပ်အတွက် သို့မဟုတ် ယင်းစီမံချက်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပြု ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ စီမံချက်အရ ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်း ပေးသည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ရည်ညွှန်းမည့် စီမံချက်နှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှု သို့မဟုတ် ပစ္စည်း အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ရည်ညွှန်းမည့် အခြားကုမ္ပဏီ သို့ လွှဲပြောင်းပေးကြောင်းတရားရုံးက တွေ့ရှိလျှင် တရားရုံးသည် စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအား ခွင့်ပြုသည့် အမိန့်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ နောက်ဆက်တွဲအမိန့်တစ်ရပ်ဖြင့် သော်လည်းကောင်း အောက်ပါကိစ္စရပ် အားလုံးအတွက်ဖြစ်စေ၊ ကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်အတွက်ဖြစ်စေ စည်းကမ်းချက်များ ပြုလုပ် သတ်မှတ်နိုင်သည်။

(ခ) လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီ၏ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပစ္စည်း သို့မဟုတ် တာဝန်ရှိမှုအားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ် တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊

(ဂ) လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီက အခြားသူတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အခြားသူတစ်ဦးဦးအတွက် ခွဲဝေသတ်မှတ်သည့် သို့မဟုတ် လျာထားဆောင်ရွက်သည့်စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအား ပြုလုပ်မည့်အဆိုပါ ကုမ္ပဏီရှိအစုရှယ်ယာများ သို့မဟုတ် ဒီဘင်ချာများ သို့မဟုတ် အခြားငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ သို့မဟုတ် အခြားအလားတူ အကျိုးခံစားခွင့်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီက ခွဲဝေသတ် မှတ်ခြင်း သို့မဟုတ် လျာထားဆောင်ရွက်ခြင်း၊

(ဃ) လွှဲပြောင်းပေးသည့် ကုမ္ပဏီက သော်လည်းကောင်း၊ လွှဲပြောင်းပေးသည့် ကုမ္ပဏီအပေါ်တွင် လည်းကောင်း ဆိုင်းငံ့ထားသော တရားစွဲဆိုမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို လွှဲပြောင်း လက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီက သော်လည်းကောင်း၊ လွှဲပြောင်း လက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီအပေါ်တွင်လည်းကောင်း ဆက်လက် စွဲဆိုဆောင်ရွက်ခြင်း၊

(င) လွှဲပြောင်းပေးသည့် ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း ခြင်း မပြုတ်ဖျက်သိမ်းခြင်း၊

(စ) တရားရုံးက သတ်မှတ်သည့်အချိန်အတွင်း ထိုသို့ သတ်မှတ် ပေးသည့်နည်းလမ်းအတိုင်း စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအား သဘောတူညီခြင်းမရှိသော ပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးဦးအတွက် ပြဋ္ဌာန်းချက်များပြုလုပ်ခြင်း၊

(ဆ) ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခြင်း သို့မဟုတ် ပေါင်းစည်းခြင်း အား ပြည့်စုံထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သော နောက်ဆက်တွဲ သို့မဟုတ် ဆက်စပ်သည့် ကိစ္စရပ်များချမှတ်ခြင်း။

(ဇ) ဤပုဒ်မအရ ချမှတ်သည့်အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ပစ္စည်း သို့မဟုတ် တာဝန်ရှိမှုများကို လွှဲပြောင်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်လျှင် အဆိုပါ အမိန့်အရ ထိုပစ္စည်းကို လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့် ကုမ္ပဏီသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ယင်း၏ပစ္စည်းများဖြစ်လာစေရ မည်။ အလားတူ အဆိုပါ အမိန့်အရ ထိုတာဝန်ရှိမှုများကို လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသို့ လွှဲပြောင်းပေးရမည်ဖြစ်ပြီး လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ၏ တာဝန်ရှိမှုများ ဖြစ်လာစေရ

မည်။ ပစ္စည်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်တွင် အမိန့်တွင် ညွှန်ကြားချက်တစ်စုံတစ်ရာပါရှိခဲ့လျှင် စေ့စပ်ပြင်ဆင်မှု သို့မဟုတ် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုအရ အကျိုးသက်ရောက်မှု ရပ်စဲစေရန် ကြွေးမြီ တာဝန်တင်ရှိခြင်း တစ်ရပ်ရပ်မှ ကင်းလွတ်စေရမည်။

(ဂ) ဤပုဒ်မအရ အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်အား ချမှတ်သည့်အခါ အဆိုပါ အမိန့် နှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီအားလုံးသည် အဆိုပါ အမိန့်၏မူရင်း မိတ္တူမှန်တစ်စောင်အား အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း မှတ်ပုံတင်နိုင်ရန်အတွက် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ပေးပို့ရမည်။

(ဃ) ဤပုဒ်မတွင်ပါရှိသော “ပစ္စည်း” ဟူသော စကားရပ်တွင်ပစ္စည်း၊ အခွင့်အရေးနှင့်အခွင့်အာဏာအားလုံးပါဝင်ပြီး “တာဝန်ရှိမှု” ဟူသော စကားရပ်တွင် တာဝန်များလည်း ပါဝင်သည်။

(င) ပုဒ်မ ၂၈၇ ၏ ပုဒ်မခွဲ(င) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်သက်ဆိုင်ခြင်း မရှိစေဘဲ ဤပုဒ်မပါ “ကုမ္ပဏီ” ဟူသောစကားရပ်တွင် ဤဥပဒေ ၏ အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်တွင် ပါရှိသော ကုမ္ပဏီမှအပ အခြား ကုမ္ပဏီတစ်ခုပါဝင်ခြင်းမရှိ။

၂၉၀။ ပုဒ်မ ၂၈၉ (ဂ)အား လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါက ကုမ္ပဏီနှင့် ထို ပျက်ကွက်မှုကို သိလျက်ဖြင့် တမင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အခြားအရာရှိတစ်ဦးဦးစီသည် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၃)ခု ထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရမည်။

၂၉၁။ အများစုဖြင့် အတည်ပြုထားသော ပဋိညာဉ်စာချုပ်တစ်ရပ်နှင့် သဘော ကွဲလွဲသော အစုရှယ်ယာရှင်များက အများနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကုမ္ပဏီ တစ်ခုတွင် အစုရှယ်ယာရှင်များဝယ်ယူနိုင်သည့်အခွင့်အရေး

(က) အခြားဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်တွင် ပါရှိသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိစေဘဲ ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်း ပေးသည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ရည်ညွှန်းမည့် အများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုရှိ အစုရှယ်ယာများ သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာအမျိုး အစားတစ်ရပ်ရပ်ကို ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ရည်ညွှန်းမည့် အခြားကုမ္ပဏီသို့ ပဋိညာဉ်စာချုပ်အရ လွှဲပြောင်း ခြင်းကို လက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီက အဆိုပါ ကိစ္စရပ်အတွက်ကမ်းလှမ်းမှု ကို ပြုလုပ်ပြီးနောက် (၄)လအတွင်း သက်ဆိုင်သောအစုရှယ်ယာ များ၏ တန်ဖိုးလေးပုံသုံးပုံထက်မနည်းသော ပိုင်ရှင်များက အတည်ပြုသည့်အခါ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသည် အဆိုပါ (၄)လ ကုန်ဆုံးပြီးနောက် (၂)လအတွင်းမည်သည့် အချိန်တွင်မဆို သတ်မှတ်ထားသည့်နည်းလမ်းဖြင့် သဘောကွဲလွဲသောအစုရှယ်ယာ ရှင်တစ်ဦးဦးထံသို့ အကြောင်းကြားစာပေးပို့၍ လွှဲပြောင်းလက်ခံ သည့် ကုမ္ပဏီက ၎င်း၏ အစုရှယ်ယာများကိုရယူလိုကြောင်း ဖော်ပြ အကြောင်းကြားနိုင်သည်။ ထိုအကြောင်းကြားစာပေးပို့ပြီး သည့် နေ့ရက်မှ ၂၈ရက်အတွင်း သဘောကွဲလွဲသည့် အစု ရှယ်ယာရှင်က တရားရုံးသို့ တင်ပြလျှောက်ထားလာသည့် အပေါ်တရားရုံးက အခြားနည်းတစ်စုံတစ်ရာကို အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်း မရှိလျှင် လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသည် ၎င်းထံသို့ လွှဲပြောင်း ပေးရန်အတည်ပြုထားသော အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ အစုရှယ်ယာ များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စီမံချက် သို့မဟုတ် ပဋိညာဉ် စာချုပ်အရ စည်းကမ်းချက်များ ဖြင့် အဆိုပါအစုရှယ်ယာများကို ရရှိပိုင်ခွင့်ရှိပြီး ရယူရမည်ဖြစ် သည်။

(ခ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ က အကြောင်းကြားစာတစ်စောင်အား ပေးပို့ခဲ့ပြီး တရားရုံးက သဘောကွဲလွဲသည့်အစုရှယ်ယာရှင်၏ တင်ပြလျှောက်ထားချက် အပေါ် ဆန့်ကျင်ကွဲလွဲသည့်အမိန့် တစ်ရပ်ရပ်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းမရှိ လျှင် အကြောင်းကြားစာပေးပို့သည့်နေ့မှစ၍ ၂၈ ရက်ကုန်ဆုံးသည့် အခါ သို့မဟုတ် သဘောကွဲလွဲသည့်အစုရှယ်ယာရှင်ကတရားရုံး သို့ တင်ပြလျှောက်ထားပြီး ထိုသို့တင်ပြလျှောက်ထားမှုအား ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းခံရသည့်အခါ အခြားသက်ဆိုင်ရာဥပဒေတစ်ရပ်ရပ် ကို လိုက်နာလျက် လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသည် အကြောင်း ကြားစာမိတ္တူတစ်စောင်ကို လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီသို့ ပေးပို့ရ မည်ဖြစ်ပြီး လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီက ရရှိထိုက်ခွင့်ရှိသည့် အစုရှယ်ယာများအတွက် လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့် ကုမ္ပဏီမှပေး ချေရမည့်တန်ဖိုးပမာဏ သို့မဟုတ် ယင်းအတွက် အဖိုးစားနား တစ်ရပ်ရပ်ကို လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီသို့ ပေးချေရမည် သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းပေးရမည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီသည် လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီအား အဆိုပါ အစုရှယ်ယာများ၏ ပိုင်ရှင်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်စာရင်း ရေးသွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဂ) ဤပုဒ်မအရ လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီက လက်ခံရရှိသောငွေကြေး များကို သီးခြားဘဏ်ငွေစာရင်းတစ်ခုသို့ ပေးသွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့လက်ခံရရှိသော ငွေပမာဏနှင့် အခြားအဖိုးစားနားများကို ၎င်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့်အစုရှယ်ယာရှင်အသီးသီးအတွက် ယုံကြည်အပ်နှံမှုအဖြစ် အဆိုပါ လွှဲပြောင်းပေးသည့်ကုမ္ပဏီက ထိန်းသိမ်းထားရမည်။

(ဃ) ဤပုဒ်မတွင်ဖော်ပြပါရှိသော “သဘောကွဲလွဲသည့်အစုရှယ်ယာရှင်” ဆိုသည်တွင် ပဋိညာဉ်စာချုပ်အား သဘောတူညီခြင်းမရှိသည့် အစုရှယ်ယာရှင်နှင့် စီမံချက် သို့မဟုတ် ပဋိညာဉ်စာချုပ်နှင့်အညီ လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီသို့ ၎င်း၏အစုရှယ်ယာများကို လွှဲပြောင်းပေးရန် ပျက်ကွက်သော သို့မဟုတ် ငြင်းဆန်သော အစုရှယ်ယာရှင်တစ်ဦးဦးတို့ပါဝင်သည်။

အပိုင်း (၅) ဖျက်သိမ်းခြင်း အခန်း (၂၆) ကုမ္ပဏီတစ်ခုအားဖျက်သိမ်းခြင်း နိဒါန်း ၂၉၂။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းဆိုင်ရာနည်းလမ်းများ

(က) ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား အောက်ပါ နည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် ဖျက်သိမ်း နိုင်သည်။ -

- (၁) တရားရုံးကဖြစ်စေ၊
- (၂) ဆန္ဒအလျောက်ဖြစ်စေ၊
- (၃) တရားရုံး၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ။

(ခ) ဆန့်ကျင်ကွဲလွဲမှု တစ်စုံတစ်ရာမရှိခဲ့လျှင် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်း နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ဖော်ပြပါ နည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်အရ ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်စေရမည်။

ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ (Contributories)

၂၉၃။ လက်ရှိသော်လည်းကောင်း၊ ယခင်ကသော်လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ၏ ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများအဖြစ်တာဝန်ရှိမှု

(က) ကုမ္ပဏီအားစာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် လက်ရှိ သော်လည်းကောင်း၊ ယခင်ကသော်လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများအားလုံးသည် ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီ၏ ကြွေးမြီများနှင့်တာဝန်ရှိမှုများ၊ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းခြင်းနှင့် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများအကြား အခွင့်အရေးများ ကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များ ကို လိုက်နာစေလျက် ကျသင့်သည့် ကုန်ကျစရိတ်များ၊ အခကြေး ငွေများနှင့် အသုံးစရိတ်များအား ပေးချေရာတွင် ငွေကြေး လုံလောက်မှုရှိစေရေးအတွက် ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းစာရင်းသို့ ထည့်ဝင်ပေးဆပ်ရန်တာဝန်ရှိစေရမည်။

(၁) ကုမ္ပဏီတွင် ယခင်ကပါဝင်ခဲ့သူတစ်ဦးသည် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းမှု စတင်ခြင်းမပြုမီ လွန်ခဲ့သော တစ်နှစ် သို့မဟုတ် ထိုထက်ပိုသောကာလကတည်းကပင် ကုမ္ပဏီ တွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးအဖြစ်မှ ရပ်စဲခဲ့ခြင်းဖြစ်လျှင် ကြွေးမြီ ပေးဆပ်ရေးအတွက် တာဝန်မရှိစေရ။

(၂) ကုမ္ပဏီတွင် ယခင်ကပါဝင်ခဲ့သူတစ်ဦးသည် ၎င်းအနေဖြင့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးအဖြစ်မှ ရပ်စဲခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း၌ ကုမ္ပဏီကချုပ်ဆိုထားသော ပဋိညာဉ်စာချုပ်အရ ဖြစ်ပေါ် လာသည့်ကြွေးမြီ သို့မဟုတ် တာဝန်ရှိမှုတစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ် လျဉ်း၍ ကြွေးမြီပေးဆပ်ရာတွင် တာဝန်မရှိစေရ။

(၃) ဤဥပဒေအရကုမ္ပဏီတွင် လက်ရှိပါဝင်သူများက ၎င်းတို့ ပေးဆပ်ရန်ဖြစ်သော ကြွေးမြီတာဝန်ကို ပေးဆပ်နိုင်ဖွယ်မရှိ ကြောင်းတရားရုံးက တွေ့ရှိခဲ့လျှင်မူပမာ ကုမ္ပဏီတွင် ယခင် က ပါဝင်ခဲ့သူတစ်ဦးသည် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရာတွင် တာဝန် မရှိစေရ။

(၄) အစုအားဖြင့် တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့်ကုမ္ပဏီတွင် လက်ရှိပါဝင်နေသူ သို့မဟုတ် ယခင်ကပါဝင်ခဲ့သူတစ်ဦး အဖြစ် တာဝန်ရှိသည့်အစုရှယ်ယာများအတွက် ပေးချေရ ခြင်း မရှိသေးသော ငွေပမာဏ (ရှိခဲ့လျှင်) ထက်ပိုမိုသော ငွေပမာဏကို ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးထံမှ ကြွေးမြီ ပေးဆပ်ရန်အတွက် ရယူခြင်းမရှိစေရ။

(၅) ခံဝန်ချက်အားဖြင့် တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့် ကုမ္ပဏီတွင် ယင်းကုမ္ပဏီကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသည့်အခါ ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများသို့ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ တစ်ဦးဦးက ထည့်ဝင်ရန် တာဝန်ယူထားသည့်ပမာဏထက် ပိုမို၍ ၎င်းထံမှကြွေးမြီပေးဆပ်ရန်အတွက် ရယူခြင်းမရှိ စေရ။

(၆) ဤဥပဒေတွင် ဖော်ပြပါရှိသော မည်သည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်ကမျှ အာမခံပေါ်လစီ (policy of insurance) သို့မဟုတ် ပဋိညာဉ်စာချုပ် တစ်ရပ်ရပ်အရ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ တစ်ဦးချင်းစီ၏ တာဝန်ရှိမှုကို ကန့်သတ်ထားသည့်စည်းကမ်း ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ၏အာဏာငွေများဖြင့် သာလျှင် အဆိုပါ ပေါ်လစီ သို့မဟုတ် ပဋိညာဉ်စာချုပ် တစ်ရပ်ရပ်အရ တာဝန်ရှိမှုများကိုဖြစ်စေ တရားမဝင်ခြင်း မဖြစ်စေရ။

(၇) အမြတ်ဝေစုများ၊ အကျိုးအမြတ်များ သို့မဟုတ် အခြားနည်း တစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးကို ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအဖြစ် ပေးရန်ရှိသည့်ငွေပမာဏတစ်ရပ်ကို ၎င်းနှင့် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦး မဟုတ်သော မြီရှင်တို့အကြား မည်သူထံသို့ ပေးချေရမည်ဟု ဖြစ်ပေါ်လာသည့်ကိစ္စရပ်၌ အဆိုပါ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူထံသို့ ကုမ္ပဏီကပေးချေရမည့် ကြွေးမြီတစ်ရပ်အဖြစ် မှတ်ယူခြင်းမရှိစေရ။ သို့သော် အဆိုပါ ငွေပမာဏကို ယင်းတို့အကြား ကြွေးမြီပေးဆပ်ရ သူများ၏အခွင့်အရေးအား အပြီးသတ်ညှိနှိုင်းသတ်မှတ် ရာတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်သည်။

(ခ) အစုရှယ်ယာမတည်ငွေရင်းပါရှိသော ခံဝန်ချက်အားဖြင့် တာဝန် ကန့်သတ်ထားသည့်ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသည့် အခါတွင် ထိုကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူအားလုံးသည် ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းသဖြင့် ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်းစာရင်း သို့ ၎င်းကထည့်ဝင်ရန် တာဝန်ယူထားသော ပမာဏအတွက် တာဝန်ရှိသည့်အပြင် ၎င်းပိုင်ဆိုင်ထားသော အစုရှယ်ယာ တစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေးချေခြင်းမရှိသေးသော ငွေပမာဏ တစ်ရပ်ရပ်အတွက်လည်း ထည့်ဝင်ရန်တာဝန်ရှိသည်။

၂၉၄။ တာဝန်ကန့်သတ်မထားသည့် ဒါရိုက်တာများ၏တာဝန် တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း သည့်အခါတွင် ဤဥပဒေအရ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ စည်းမျဉ်းအရ တာဝန်ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိသော စာမျက်နှာ ၄ သို့

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ယခင်ကသော်လည်းကောင်း၊ ယခုသော်လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီ တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြသည့် ဒါရိုက်တာတစ်ဦးသည် ကုမ္ပဏီ၏ သာမန်ပါဝင်သူတစ်ဦးအဖြစ် ငွေကြေးထည့်ဝင်ရန် တာဝန်ရှိခဲ့လျှင် ၎င်းတာဝန်အပြင် ကုမ္ပဏီအားစာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းမှု စတင်ဆောင်ရွက်သည့်အချိန်တွင် တာဝန်ကန့်သတ် မထားသည့်ကုမ္ပဏီတစ်ခုတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဖြစ်သကဲ့သို့ ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများကို ထပ်မံပြုလုပ်ရန်တာဝန်ရှိသည်။

သို့ရာတွင် -

- (က) ဒါရိုက်တာအဖြစ်ယခင်က ဆောင်ရွက်ခဲ့သူတစ်ဦးသည် ကုမ္ပဏီ အား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း စတင်သည့်နေ့မှစ၍ တစ်နှစ် သို့မဟုတ် ထိုထက်ပိုသောကာလကပင် တာဝန်မှရပ်စဲ ခဲ့ပြီးဖြစ်လျှင် ၎င်းအနေဖြင့် ဖော်ပြပါငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများကို ထပ်မံပြုလုပ်ရန်တာဝန်မရှိစေရ။
- (ခ) ဒါရိုက်တာအဖြစ်ယခင်က ဆောင်ရွက်ခဲ့သူတစ်ဦးသည် ၎င်း အနေဖြင့် အဆိုပါ တာဝန်မှရပ်စဲခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း၌ ကုမ္ပဏီက ပဋိညာဉ်ပြုလုပ်ထားသည့်ကြေးမြို့ သို့မဟုတ် တာဝန်ရှိမှုတစ်ရပ်ရပ် နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများကို ထပ်မံပြုလုပ်ရန် တာဝန်မရှိစေရ။
- (ဂ) ကုမ္ပဏီ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီ၏ ကြေးမြို့များနှင့် တာဝန်ရှိမှုများ၊ ကုမ္ပဏီအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းသည့်ကိစ္စရပ်အတွက် ကုန်ကျစရိတ်များ၊ အခကြေးငွေများ နှင့် အသုံးစရိတ်များအတွက် ကျခံနိုင်ရန် အလို့ငှာ အဆိုပါငွေကြေး ထည့်ဝင်မှုပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း တရားရုံးကယူဆခြင်း မရှိ လျှင် ဒါရိုက်တာတစ်ဦးသည် အဆိုပါ ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများကို ထပ်မံပြုလုပ်ရန် တာဝန်မရှိစေရ။

၂၉၅။ ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူ၏တာဝန်များ

ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦး၏ တာဝန်ရှိမှုသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းရေးအရာရှိက ၎င်းအပေါ်သတ်မှတ်သည့် ငွေကြေးထည့်ဝင်ရန် တောင်းခေါ်မှုများတွင် သတ်မှတ်ပါရှိသော အချိန်ကာလ၌ ပေးချေရမည့် ကြေးမြို့တစ်ရပ်ကို အကြွေးအဖြစ်သတ်မှတ်ရမည်။

၂၉၆။ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးသေဆုံးသည့်ကိစ္စရပ်

(က) ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးသည် ၎င်းအားကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများ စာရင်း၌ ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်းမပြုမီတွင်ဖြစ်စေ၊ ထည့်သွင်းဖော် ပြပြီးနောက်တွင်ဖြစ်စေ သေဆုံးသွားခဲ့လျှင် ၎င်း၏ တရားဝင် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အမွေဆက်ခံသူများသည် ၎င်း၏တာဝန် များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကုမ္ပဏီ၏အခြေ ပစ္စည်းစာရင်းသို့ နည်းလမ်းတကျထည့်ဝင်ရန်တာဝန်ရှိပြီး ၎င်း တို့သည် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများဖြစ်လာစေရမည်။

(ခ) တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အမွေဆက်ခံသူများသည် ၎င်းတို့ က ပေးသွင်းရမည့်ငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်ကို ပေးသွင်းရန် ပျက်ကွက် ခဲ့လျှင် ပေးချေရန်တာဝန်ရှိသည့်ငွေကြေးများကို အတင်းအကျပ်ပြု ပေးချေစေရန် အလို့ငှာ သေဆုံးသွားသောကြေးမြို့ပေးဆပ်သူ ၏ ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းကိုဖြစ်စေ စီမံခန့်ခွဲမှုပြုနိုင်ရန်အတွက် တရားရုံးဆိုင်ဆောင် ရွက်မှုများကိုပြုလုပ်နိုင်သည်။

၂၉၇။ ကုမ္ပဏီတွင်ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးလွှဲပြောင်းသည့်ကိစ္စရပ်

ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးသည် ၎င်းအား ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများ စာရင်း၌ ထည့်သွင်းဖော်ပြခြင်းမပြုမီတွင်ဖြစ်စေ၊ ထည့်သွင်းဖော်ပြပြီး နောက်တွင်ဖြစ်စေ လွှဲပြောင်းကြောင်းသတ်မှတ်ခံရလျှင် -

- (က) ၎င်း၏လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူများသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းခြင်း ကိစ္စရပ်များအားလုံးတွင် ၎င်း၏ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့သည် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများဖြစ်လာစေရမည်။ ၎င်းတို့ အား လွှဲအပ်ခြင်းခံယူသူ၏ ပစ္စည်းဥစ္စာများအပေါ် အထောက် အထားများ တင်ပြစေနိုင်သည်။ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်း စာရင်းသို့ ထည့်ဝင်ရမည့်ငွေကြေးတာဝန်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှဲအပ်ခြင်း ခံယူသူကပေးချေရန်တာဝန်ရှိသည့် ငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်ကိုဥပဒေ နှင့်အညီ ၎င်း၏ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းများမှ ပေးချေစေရန်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ၎င်းအပြင်
- (ခ) လွှဲအပ်ခြင်းခံယူသူ၏ ပစ္စည်းဥစ္စာများအပေါ် နောင်တွင်တောင်းဆို မည့် သို့မဟုတ် တောင်းဆိုပြီးဖြစ်သည့်ငွေကြေးအနေဖြင့် တာဝန်ရှိ မည့်ခန့်မှန်းချေ ငွေပမာဏအား သတ်မှတ်နိုင်သည်။

တရားရုံး၏ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့်ဖျက်သိမ်းခြင်း

၂၉၈။ တရားရုံး၏ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့်ကုမ္ပဏီကိုဖျက်သိမ်းနိုင်သည့်အခြေအနေ များ

တရားရုံးသည်အောက်ပါအခြေအနေတစ်ခုခုဖြစ်ပေါ်လာလျှင် ကုမ္ပဏီ တစ်ခုကိုဖျက်သိမ်းနိုင်သည်-

- (က) ကုမ္ပဏီကိုတရားရုံး၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ဖျက်သိမ်းနိုင်သည်ဟု ကုမ္ပဏီက အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်၍ ဆောင်ရွက်လျှင်၊
- (ခ) ဥပဒေအရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစီရင်ခံစာများတင်ပြရာ တွင်ဖြစ်စေ၊ ဥပဒေအရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစည်း အဝေးများကို ကျင်းပရာတွင်ဖြစ်စေ ပျက်ကွက်မှုရှိခဲ့လျှင်၊
- (ဂ) ကုမ္ပဏီကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်သည့်အချိန်မှစ၍ တစ်နှစ်အတွင်း ယင်း၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိလျှင်၊ သို့မဟုတ် ထိုကာလတစ်နှစ်လုံးအတွက် ယင်း၏စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများကိုဆိုင်ငံထားလျှင်၊
- (ဃ) ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ၏ အရေအတွက်ကို တစ်ဦးအောက်အထိ လျှော့ချခဲ့လျှင်၊
- (င) ကုမ္ပဏီသည်ယင်း၏ ကြေးမြို့များကို ပေးချေခြင်း မပြုနိုင်ခဲ့လျှင်၊

(စ) ကုမ္ပဏီကို ဖျက်သိမ်းခြင်းမှာ သင့်လျော်မှန်ကန်၍ တရားမျှတသည် ဟု တရားရုံးမှထင်မြင်လျှင်။

၂၉၉။ ကုမ္ပဏီသည်ယင်း၏ ကြေးမြို့များကို ပေးချေခြင်း မပြုနိုင်ဟုယူဆရန် အကြောင်းများ

- (က) ဤအခန်းပါ ကိစ္စရပ်များအတွက် အောက်ပါကိစ္စရပ်တစ်ခုခုပေါ် ပေါက်ခဲ့လျှင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည်ယင်း၏ ကြေးမြို့များကိုပေးချေခြင်း မပြုနိုင်ဟုမှတ်ယူရမည် -
 - (၁) လွှဲအပ်ခြင်းဖြင့် သော်လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းတစ်ရပ်ရပ် ဖြင့် သော်လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီက ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၅) ခု ထက်ပိုမိုသော ငွေပမာဏအားကြေးမြို့ပေးချေရန် တင်ရှိ နေသော မြီရှင်တစ်ဦးသည် ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်ထား သော ရုံးခန်းသို့ မှတ်ပုံတင်စာဖြင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အကြောင်းကြားစာပေးပို့၍ ကုမ္ပဏီကပေးရန်ရှိ သည့်ငွေပမာဏကို ၎င်းထံပေးချေစေရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီး ကုမ္ပဏီသည် ထိုသို့တောင်းဆိုငွေကို ပေးချေရန် သို့မဟုတ် ကြေးမြို့အတွက် မြီရှင်က ကျေနပ်လက်ခံနိုင်လောက်သော အာမခံမှတစ်ရပ်ရပ်ပြုလုပ်ရန် ထိုသို့အကြောင်းကြားသည့် နေ့မှ (၃) ပတ်အထိ ပျက်ကွက်နေခဲ့လျှင်၊ သို့မဟုတ်
 - (၂) ကုမ္ပဏီ၏မြီရှင်ကို အနိုင်ပေးသည့် တရားရုံးတစ်ရုံးရုံး၏ ဒီကရီ သို့မဟုတ် အမိန့်တစ်ရပ်အား အတည်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်မှု အားလုံးဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မရှိခဲ့လျှင်၊ သို့မဟုတ်
 - (၃) ကုမ္ပဏီသည်ယင်း၏ ကြေးမြို့များအား ပေးဆပ်နိုင်ခြင်းမရှိ ကြောင်း တရားရုံးမှ ကျေနပ်လက်ခံနိုင်လျှင်ကုမ္ပဏီမှာ ယင်း၏ ကြေးမြို့များကိုပေးဆပ်နိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ ဟူသည့်ကိစ္စရပ် ကို ဆုံးဖြတ်သည့်အခါတွင် တရားရုံးသည်ကုမ္ပဏီ၏ ဖြစ်ပေါ် လာဖွယ်ရှိသည့်တာဝန်ရှိမှုများကို ထည့်သွင်းသုံးသပ်ရမည်။
- (ခ) ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(က)အပိုဒ်(၁)တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်တောင်းဆိုချက် ကို မြီရှင်၏ကိုယ်စား တရားဝင်အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းခြင်းခံရ သောကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် ဥပဒေအကြံပေးတစ်ဦးက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့လျှင်၊ သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းစုတစ်ရပ်ဖြစ်သည့်အခါ တွင် ထိုလုပ်ငန်းစု၏ကိုယ်စားအဖြစ် ကိုယ်စားလှယ် သို့မဟုတ် ဥပဒေအကြံပေး သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းစု၏အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့လျှင် မြီရှင်ကိုယ်တိုင် တရားဝင်ပေးအပ်ဆောင် ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟုမှတ်ယူရမည်။

၃၀၀။ လက်အောက်ခံတရားရုံးသို့ လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်း ခြင်းများအကြောင်း

တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် ဤဥပဒေအ ရအမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်သည့်အခါ ယင်းကသင့်သည်ထင်မြင်သည့်အတိုင်း လက်အောက်ခံတရားရုံး တစ်ခုခုတွင် ဆက်လက်စစ်ဆေးကြားနာစေ ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။ ထိုသို့လက်ခံဆောင်ရွက်ရသည့် လက်အောက်ခံ တရားရုံးကို ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန် ကိစ္စရပ်အတွက် ဤဥပဒေတွင်ဖော်ပြ ထားသော “တရားရုံး” ဖြစ်သည်ဟုမှတ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီဖျက် သိမ်းရန် ကိစ္စရပ်အတွက် တရားရုံး၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်နှင့်အခွင့်အာဏာ များ ရရှိစေရမည်။

၃၀၁။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်ကိစ္စရပ်ကိုတရားရုံးတစ်ခုခုအခြားတရားရုံးတစ်ခု သို့လွှဲပြောင်းခြင်း

တရားရုံးတစ်ခုခုတွင် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်ကိစ္စရပ်တစ်ခုကို ဆောင်ရွက် နေသည့်ကာလအတွင်း ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန် ကိစ္စရပ်ကို စစ်ဆေးစီရင် ခွင့်ရှိသော အခြားတရားရုံးတစ်ခုခုတွင် တရားရုံးစွဲစစ်ဆေးခြင်းသည်ပိုမို ၍ အဆင်ပြေလွယ်ကူစေမည်ဖြစ်ကြောင်းတရားရုံးက တွေ့ရှိလျှင် ယင်း သည် အခြားတရားရုံးတစ်ခုခုသို့ လွှဲပြောင်းပေးနိုင်ပြီး ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန် ကိစ္စရပ်ကို အဆိုပါ လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိသည့်တရားရုံး၌ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၀၂။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်ထားခြင်းများနှင့် သက်ဆိုင် သည့်ပြဌာန်းချက်များ

ကုမ္ပဏီတစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားမှု တစ်ရပ်ကို ဤပုဒ်မပါ ပြဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ကုမ္ပဏီကဖြစ်စေ၊ ဖြစ် ပေါ်လာမည့် သို့မဟုတ် အလားအလာရှိသည့်မြီရှင် သို့မဟုတ် မြီရှင်များ အပါအဝင် မြီရှင်တစ်ဦး သို့မဟုတ် မြီရှင်များကဖြစ်စေ၊ ကြေးမြို့ပေး ဆပ်ရသူ သို့မဟုတ် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများက ဖြစ်စေ၊ ယင်းတို့အားလုံး သို့မဟုတ် တစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ စုပေါင်း၍ သော်လည်းကောင်း၊ သီးခြားစီ ဖြင့်သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင်အရာရှိကဖြစ်စေ လျှောက်လွှာဖြင့်တင်ပြဆောင်ရွက်ရမည်။

သို့ရာတွင် -

- (က) ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးသည် ၎င်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အစု ရှယ်ယာများ သို့မဟုတ် အစုရှယ်ယာအချို့ကို ကုမ္ပဏီအား ဖျက်သိမ်းမှု စတင်ခြင်းမပြုမီ (၁၈)လအတွင်းအနည်းဆုံး (၆)လ အထိ ၎င်းထံသို့ မူလကပင်ထုတ်ဝေထားပြီးဖြစ်ခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းကပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်ခြင်း၊ ၎င်းအမည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ဖြစ်ခြင်း သို့မဟုတ် ယခင်ပိုင်ရှင်သေဆုံးခဲ့သဖြင့် ၎င်းထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း မရှိခဲ့လျှင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းရန် အတွက်လျှောက်လွှာတင်ပြခွင့်မရှိစေရ။
- (ခ) အောက်ပါအကြောင်းအရာများ ပေါ်ပေါက်ခြင်း မရှိလျှင် မှတ်ပုံတင် အရာရှိသည် ကုမ္ပဏီတစ်ခုကိုဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်လွှာ တင်ပြခွင့်မရှိစေရ -
 - (၁) ကုမ္ပဏီ၏ လက်ကျန်ရှင်းတမ်း (balance sheet)တွင် သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၇၁အရခန့်အပ်ထားသည့်စစ်ဆေးသူ

တစ်ဦးဦး၏ အစီရင်ခံစာတွင် ထုတ်ဖော်တင်ပြထားသည့် ကုမ္ပဏီ ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာအခြေအနေအရင်းနှီးငွေကြေးမြို့များကို ပေးဆပ်နိုင်ခြင်းမရှိဟုပေါ်ပေါက်လျှင်၊ ၎င်းပြင်

(၂) လျှောက်လွှာတင်ပြရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်ကိုရယူထားလျှင်၊ သို့ရာတွင် ကုမ္ပဏီ သည်ကြားနာသည့်အခွင့်အရေးကို ဦးစွာမရရှိခဲ့လျှင် အဆိုပါ ခွင့်ပြုချက်ကို ပေးအပ်ခြင်းမပြုရ။

(ဂ) ဥပဒေအရလိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစီရင်ခံစာများတင်ပြရာ တွင်ဖြစ်စေ၊ ဥပဒေအရလိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစည်းအဝေး များကို ကျင်းပရာတွင်ဖြစ်စေ ပျက်ကွက်မှုရှိခဲ့သည့်အကြောင်း ကြောင့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်လွှာ တင်ပြခြင်းကို အစည်းအဝေးကျင်းပရမည့်နောက်ဆုံး နေ့ရက်မှ (၁၄)ရက် ထက်ကျော်လွန်ပြီး အစုရှယ်ယာရှင်ကတင်ပြခြင်းမှ တစ်ပါး အခြားသူတစ်ဦးကတင်ပြခြင်းမပြုရ။

(ဃ) တရားရုံးသည် ယင်းကသင့်သည်ထင်မြင်သည့်အတိုင်း အမှု အတွက် ကုန်ကျစရိတ်အပေါ် အာမခံတင်သွင်းသည့်ကာလ အထိ၊ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်အတွက် စွဲချက်တင်နိုင် လောက်အောင်မြင်သာသော အထောက်အထားရှိသည့်အမှု ဖြစ်ကြောင်းတရားရုံးအနေဖြင့် လက်ခံနိုင်သည့်ကာလအထိဖြစ် ပေါ်လာမည့် သို့မဟုတ် အလားအလာရှိသည့်မြီရှင်က တင်ပြ သော ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်ထားမှုကို ကြားနာ ခြင်း မပြုရ။

၃၀၃။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်အမိန့်၏အကျိုးသက်ရောက်မှု

ကုမ္ပဏီတစ်ခုကိုဖျက်သိမ်းရန်အတွက် အမိန့်တစ်ရပ်သည် မြီရှင် တစ်ဦးဦးနှင့် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးတို့က ပူးတွဲတင်ပြသည့် လျှောက်လွှာအပေါ်တွင် ချမှတ်သည့်အမိန့်တစ်ရပ်အဖြစ် မြီရှင်များ အားလုံးနှင့် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူများအားလုံးတို့အတွက် အကျိုးသက် ရောက်စေရမည်။

၃၀၄။ တရားရုံးကကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းစတင်သည့်အချိန်

တရားရုံးကကုမ္ပဏီတစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းခြင်းသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန် အတွက် လျှောက်လွှာတင်ပြသည့်အချိန်မှစတင်သည်ဟုမှတ်ယူရမည်။

၃၀၅။ တရားရုံးကတားမြစ်သည့်အမိန့်များထုတ်ဆိုနိုင်ခြင်း

ဤဥပဒေအရ ကုမ္ပဏီတစ်ခုကိုဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်လွှာ တင်ပြပြီးနောက် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းရန်အတွက် အမိန့်တစ်ရပ် ကို ချမှတ်ခြင်းမပြုမီ မည်သည့်အချိန်တွင်မဆိုကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ ၏ မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြို့ပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးက လျှောက်ထား တင်ပြလာလျှင် တရားရုံးသည် သင့်သည်ထင်မြင်သည့်စည်းကမ်းချက် များဖြင့် ကုမ္ပဏီအပေါ် တရားစွဲဆိုမှု သို့မဟုတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှု တစ်ရပ်ရပ်တွင် ထပ်မံစစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းထားနိုင် သည်။

၃၀၆။ လျှောက်ထားမှုကို ကြားနာခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်တရားရုံး၏ အခွင့် အာဏာ

(က) လျှောက်ထားမှုကို ကြားနာသည့်အခါ တရားရုံးသည်သင့်သည် ထင်မြင်လျှင်စရိတ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ စရိတ်မပါဘဲဖြစ်စေ အဆိုပါ လျှောက်လွှာအားပယ်နိုင်သည်။ သို့မဟုတ် ခြွင်းချက်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ခြွင်းချက်မပါရှိဘဲလျက်ဖြင့်ဖြစ်စေ ကြားနာခြင်းကိုရွှေ့ဆိုင်းနိုင် သည်။ သို့မဟုတ် ကြားဖြတ်အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် သို့မဟုတ် အခြား အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို တရားရုံးက သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့် အတိုင်းချမှတ်နိုင်သည်။ သို့သော်ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများနှင့် ညီမျှသော သို့မဟုတ် ပိုမိုသောပမာဏအထိ ထိုအခြေပစ္စည်းများ ကို ပေါင်နှံထားသည် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီတွင်အခြေပစ္စည်းများမရှိ ဟူသောအကြောင်းမူဖြင့် တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်ရန်အတွက် ငြင်းပယ်ခြင်းမပြုရ။

(ခ) ဥပဒေအရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစီရင်ခံစာများတင်ပြရာ တွင်ဖြစ်စေ၊ ဥပဒေအရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရသော အစည်း အဝေးများကို ကျင်းပရာတွင်ဖြစ်စေ ပျက်ကွက်မှုရှိခဲ့သည့် အကြောင်းကြောင့် ကုမ္ပဏီတစ်ခုကို ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လျှောက်လွှာတင်ပြလာခြင်းဖြစ်လျှင် တရားရုံးသည်သင့်သည် ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ပျက်ကွက်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သော တာဝန်ရှိ သူများက ပေးချေရမည့် ကုန်ကျစရိတ်များအတွက် အမိန့် တစ်ရပ် ချမှတ်နိုင်သည်။

(ဂ) တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီတစ်ခုကိုဖျက်သိမ်းရန်အတွက် အမိန့် တစ်ရပ် ချမှတ်သည့်အခါ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိ တစ်ဦးအား တစ်ပြိုင်တည်းခန့်အပ်ခြင်းမှအပ အဆိုပါ အမိန့်ကို တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်ပစ္စည်း လက်ခံထိန်းသိမ်းသူထံသို့ ပေးပို့ရမည်။

၃၀၇။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆိုင်းငံ့ထားသည့်အမှုများ

ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကိုချမှတ်ပြီးသည့်အခါတွင် သို့မဟုတ် ယာယီစာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦးကို ခန့်အပ်ပြီးသည့်အခါတွင် တရားရုံးကသတ်မှတ်သည့်စည်းကမ်းချက် များနှင့်အညီ တရားရုံး၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းမှတစ်ပါး ကုမ္ပဏီအပေါ် တရားစွဲဆိုမှု သို့မဟုတ် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် စတင်စွဲဆိုခြင်းမပြုလုပ်ရ။

၃၀၈။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိလစ်လပ်ခြင်း

(က) ဤဥပဒေတွင် ဖော်ပြပါရှိသည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် တရားရုံးက ကုမ္ပဏီများကို ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့်အခါ “တရားဝင် ခန့်အပ်ထားသည့်ပစ္စည်း လက်ခံထိန်းသိမ်းသူ” ဆိုသည်မှာ တရားရုံးတွင် တွဲဖက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် တရားဝင်ခန့်အပ် ထားသည့်

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူကို ဆိုလိုသည်။ သို့မဟုတ် အဆိုပါ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူမရှိခဲ့လျှင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဤကိစ္စရပ်အတွက်နိုင်ငံတော် ပြန်တမ်းတွင် အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် ထည့်သွင်းဖော်ပြ၍ ခန့်အပ်ထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကိုဆိုလိုသည်။

(ခ) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်တစ်ရပ်ကိုချမှတ်သည့်အခါတွင် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူသည် ကုမ္ပဏီ၏ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိဖြစ်စေရမည်အပြင် တရားရုံး၏အမိန့်တစ်ရပ် ရပ်ဖြင့် ရပ်စဲခြင်းမပြုသည်အထိ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိအဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဂ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူသည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိတစ်ဦးအဖြစ် ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းစာအုပ်များ၊ စာရွက်စာတမ်း များနှင့် အခြေပစ္စည်းများအားလုံးကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့်ပစ္စည်းများအားလုံးကို ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

(ဃ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူသည် တရားရုံးကသတ်မှတ်ပေးသည့် အခကြေးငွေကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၃၀၉။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်၏မိတ္တူကိုမှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့တင်ပြ ရခြင်း

(က) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကိုချမှတ်သည့်အခါတွင် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းပေးရန် တရားစွဲဆိုသည့်အမှုမှ လျှောက်ထား သူနှင့် ကုမ္ပဏီတို့သည် အဆိုပါအမိန့်အားချမှတ်သည့်နေ့ရက် မှ (၁)လအတွင်း ထိုအမိန့်၏ မိတ္တူတစ်စောင်ကို မှတ်ပုံတင်အရာရှိ ထံသို့ တင်ပြရန်တာဝန်ရှိသည်။

(ခ) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်၏ မိတ္တူတစ်စောင်ကို တင်ပြသည့် အခါတွင် မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ကုမ္ပဏီနှင့်သက်ဆိုင်သည့် စာရင်းစာအုပ်တွင် အဆိုပါအချက်အလက်အား မှတ်တမ်းတင် ထားရှိရမည်အပြင် အဆိုပါအမိန့်အား ချမှတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဂ) ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည့် အခါမှတစ်ပါး အဆိုပါအမိန့်သည်ကုမ္ပဏီ၏ ဝန်ထမ်းများသို့ ပေးပို့သည့်အကြောင်းကြားစာအဖြစ် မှတ်ယူရမည်။

၃၀၀။ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းကိုဆိုင်ခံထားနိုင်သည့်တရားရုံး၏အခွင့်အာဏာ

ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုများ အားလုံးကို ဆိုင်းငံ့ထားသင့်ကြောင်း မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ် ရသူတစ်ဦးဦးက လျှောက်ထားတင်ပြလာလျှင် သို့မဟုတ် ထိုသို့ဆိုင်းငံ့ ထားသင့်ကြောင်း တရားရုံးက ကျေနပ်လက်ခံနိုင်သည့်အထောက် အထားများရှိလျှင် တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်တစ်ရပ် ကို ချမှတ်ပြီးနောက် မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို တရားရုံးကသင့်သည် ထင်မြင်သည့်စည်းကမ်းချက်များဖြင့် အားလုံးကိုဖြစ်စေ သို့မဟုတ် သတ်မှတ်ကာလတစ်ရပ်ရပ်အတွက်ဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မှုများ ကို ဆိုင်းငံ့ထားရန် အမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်နိုင်သည်။

၃၀၁။ မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ သဘောဆန္ဒကို တရားရုံးက လက်ခံပေးနိုင်ခြင်း

တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်အားလုံး တွင် လုံလောက်သည့်အထောက်အထားတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့် ၎င်းထံတင်ပြ စေနိုင်သကဲ့သို့ မြီရှင်များနှင့် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ သဘောဆန္ဒ များကိုထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်သည်။

တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများ ၃၀၂။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအား ခန့်အပ်ခြင်း

(က) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မှု များကို ပြုလုပ်ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ တရားရုံးက ချမှတ်မည့် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ တရားရုံး သည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူမှ အပ အခြားသူတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အခြားသူများကိုတရားဝင် ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦး သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်သည်။

(ခ) တရားရုံးသည် တင်ပြလျှောက်ထားမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို လက်ခံရရှိပြီး နောက် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်ခြင်းမပြု ရသေးမီ မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အဆိုပါခန့်အပ်မှုကိုယာယီ အားဖြင့် သတ်မှတ်နိုင်သည်။ သို့သော် တရားရုံးသည် အကြောင်းကြားစာပေးပို့သင့်ကြောင်းမှတ်တမ်းတင်ထားနိုင် သည့်အကြောင်းအချက်များမရှိမှသာ အဆိုပါ ခန့်အပ်မှုအား မပြုလုပ်မီ ကုမ္ပဏီသို့အကြောင်းကြားစာပေးပို့ရမည်။

(ဂ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိအား တစ်ဦးထက်ပိုမို၍ခန့်ထားခဲ့လျှင် တရားဝင်ခန့်အပ် ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဤဥပဒေ အရ ဆောင်ရွက်မှုတစ်စုံတစ်ရာကို ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြုလုပ်ရန် အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းထားခြင်းတို့ကို အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်အားလုံးကဖြစ်စေ၊ တစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ၊ အချို့က ဖြစ်စေမည်သူကပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း တရားရုံးကကြေညာ ရမည်။

(ဃ) တရားရုံးသည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦးဦးက ၎င်းအား ခန့်အပ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍

အာမခံချက်တစ်ရပ်ရပ်ထားရှိရန် လို၊ မလိုနှင့် မည်သည့်အာမခံ ချက်ကိုထားရှိရမည်တို့ကို ဆုံးဖြတ်နိုင်သည်။

(င) စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦးအား ခန့်အပ်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ထိုသို့ခန့်အပ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ချို့ယွင်းချက် တစ်ရပ်ရပ်အား တွေ့ရှိစေကာမူ ၎င်း၏ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ချက်များ သည် တရားဝင်စေရမည်။ သို့ရာတွင် ဤပုဒ်မခွဲတွင် ဖော်ပြပါရှိ သော မည်သည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်ကမျှ ၎င်းအား ခန့်အပ်မှုသည် တရား ဝင်ခြင်း မရှိကြောင်းဖော်ပြပြီးနောက်ပိုင်း၌ အဆိုပါစာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ချက်များသည် တရားဝင်သည်ဟု မှတ်ယူခြင်းမရှိစေရ။

(စ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ၏ လက်ဝယ်ရှိအခြေပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပစ္စည်းလက်ခံ ထိန်းသိမ်းသူတစ်ဦးကိုခန့်အပ်ခြင်းမပြုရ။

၃၀၃။ နုတ်ထွက်ခြင်း၊ ထုတ်ပယ်ခြင်း၊ လစ်လပ်နေရာများအား ပြည့်စွက်ခန့်ထား ခြင်းနှင့်လျော်ကြေးပေးခြင်း

(က) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိတစ်ဦးဦးသည် နုတ်ထွက်ခွင့်ရှိသည်။ သို့မဟုတ် ခိုင်လုံသည့် အကြောင်းအချက်များ တင်ပြနိုင်လျှင် တရားရုံးက၎င်းကိုထုတ်ပယ် နိုင်သည်။

(ခ) တရားရုံးကတရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း ရေးအရာရှိတစ်ဦးဦး လစ်လပ်သွားသည့်နေရာတွင် ပြည့်စွက်ခန့် ထားနိုင်သည်။ လစ်လပ်သည့်နေရာတွင် ထိုသို့ ပြည့်စွက်ခန့်ထား သည့်ကာလအထိ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံ ထိန်းသိမ်းသူသည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအဖြစ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဂ) တရားရုံးကသင့်သည် ထင်မြင်သည့်အတိုင်း ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်း ကောင်း၊ အခြားနည်းလမ်းတစ်ရပ်ရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း တရားဝင် ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသို့ လစာ သို့မဟုတ် အခကြေးငွေပေးရန် ညွှန်ကြားရမည်။ စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦးထက် ပိုမိုခန့်ထားခဲ့လျှင် တရားရုံးက ညွှန်ကြားသည့်အချိုးအစားပမာဏအတိုင်း အဆိုပါ စာရင်း ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိများထံသို့ အခကြေးငွေကိုခွဲဝေ ပေးရမည်။

၃၀၄။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ

တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိကို ၎င်းအားခန့်အပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းရှင်းလင်းဖျက် သိမ်းရေးအရာရှိအဖြစ်သာ ဖော်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင်အမည်ဖြင့် ဖော်ပြခြင်းမပြုရ။

၃၀၅။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များ ကို တင်ပြရခြင်း

(က) တရားရုံးက ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်ပြီး သည့်အခါ၊ သို့မဟုတ် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်း လင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိကို ယာယီအားဖြင့်ခန့်အပ်ပြီးသည့်အခါ တရားရုံးက အခြားအမိန့်တစ်စုံတစ်ရာကို ချမှတ်ရန်လိုအပ်သည်ဟု မယူဆလျှင် အောက်ပါအချက်အလက်များပါဝင်ပြီး ကျမ်းကျိန်ချက် ဖြင့် အတည်ပြုထားသော ကုမ္ပဏီ၏ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ရေးသားဖော်ပြချက်တစ်စောင်ကို တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ပြုစုတင်ပြရမည်-

(၁) လက်ဝယ်ရှိ ငွေသားလက်ကျန်ရှင်းတမ်းနှင့် ဘဏ်ရှိငွေသား စာရင်းများရှိခဲ့လျှင် ၎င်းငွေသားစာရင်းများကို သီးခြားစီ ဖော်ပြလျက်ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်းများ၊

(၂) ကြေးမြီများနှင့်တာဝန်ရှိမှုများ၊

(၃) အာမခံထားရှိသောကြေးမြီများနှင့် အာမခံထားရှိခြင်းမရှိ သော ကြေးမြီများ၏ပမာဏကို သီးခြားစီဖော်ပြလျက်မြီရှင်များ ၏ အမည်များ၊ နေရပ်လိပ်စာများနှင့် အလုပ်အကိုင်များ၊ အာမခံထားရှိသော ကြေးမြီများဖြစ်လျှင် ငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များ၏ အချက်အလက်များ ယင်းတို့၏တန်ဖိုးနှင့် ယင်းတို့အား ထုတ်ဝေခဲ့သည့်နေ့စွဲများနှင့်

(၄) ကုမ္ပဏီသို့ ကြေးမြီပေးဆပ်ရန်တာဝန်ရှိသူများ၏ အမည်များ၊ နေရပ်လိပ်စာများနှင့် အလုပ်အကိုင်များ၊ ထိုသို့ပေးဆပ်နိုင် မည့်ပမာဏ။

(ခ) ထိုရေးသားဖော်ပြချက်အား သက်ဆိုင်သည့်နေ့ရက်၌ တာဝန်ထမ်း ဆောင်လျက်ရှိသူဒါရိုက်တာတစ်ဦး သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာများက သော်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏အတွင်းရေးမှူးက သော်လည်း ကောင်း၊ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်း ရေးအရာရှိအဖြစ် အောက်ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များတွင် ဖော်ပြပါရှိသူများ ကသော်လည်းကောင်းတရားရုံး၏ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ မှန်ကန် ကြောင်းအတည်ပြု၍ တင်ပြရမည်အပြင် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များကို လည်းရေးသားဖော်ပြချက်အား မှန်ကန်ကြောင်းအတည်ပြု၍ တင်ပြ စေနိုင်သည် -

(၁) ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် အရာရှိများအဖြစ် ဆောင်ရွက်သူများ သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သူများ၊ သို့မဟုတ်

(၂) သက်ဆိုင်သည့်နေ့ရက်မှ (၁) နှစ်ကာလအတွင်း မည်သည့် အချိန်တွင်မဆို ကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းတည်ထောင်မှုတွင် ပါဝင်ခဲ့သူ များ၊ သို့မဟုတ်

(၃) အဆိုပါနှစ်ကာလအတွင်း ကုမ္ပဏီတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင် နေသော ဝန်ထမ်းများ သို့မဟုတ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်း

ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက လိုအပ်သည့်သတင်းအချက် အလက်များကို ပေးနိုင်သူဟု ယူဆသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ။

(ဂ) ထိုရေးသားဖော်ပြချက်ကို သက်ဆိုင်သည့်နေ့ရက်မှ (၂၀) ရက် အတွင်း သို့မဟုတ် အထူးအကြောင်းရှိခဲ့လျှင် တရားဝင်ခန့်အပ် ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဖြစ်စေ၊ တရားရုံးကဖြစ်စေ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးသည့်ကာလအတွင်း တင်ပြရမည်။

(ဃ) ဤပုဒ်မပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ လိုအပ်သောရေးသားဖော်ပြချက် နှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာတို့ကိုပြုလုပ်သည့် သို့မဟုတ် ပြုလုပ်ရန်သဘော တူညီသည့်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကို တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်း ရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ သို့မဟုတ် ယာယီခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်း များမှ ပြင်ဆင်ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကုန်ကျသည့်စရိတ်များ ကိုသင့်လျော်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များဖြစ်သည်ဟု သတ်မှတ်ခွင့်ပြု ၍ ပေးချေနိုင်သည်။ ထိုကိစ္စရပ်တွင် တရားရုံးသို့အယူခံဝင်ရောက် နိုင်သည်။

(င) ကုမ္ပဏီ၏မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူ တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း ကိုယ်တိုင်စာဖြင့် ရေးသားဖော်ပြသူတစ်ဦးဦးသည် ၎င်းကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ၊ ၎င်း၏ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ သင့်လျော်သည့်အချိန် တိုင်းတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အခကြေးငွေကို ပေးသွင်း လျက် ဤပုဒ်မအရတင်ပြသည့်ရေးသားဖော်ပြချက်ကို စစ်ဆေး ကြည့်ရှုခြင်းနှင့် အဆိုပါရေးသားဖော်ပြချက်၏ မိတ္တူကိုဖြစ်စေ၊ ကောက်နုတ်ချက်ကိုဖြစ်စေ ရယူခွင့်ရှိသည်။

(စ) ဤပုဒ်မပါ “သက်ဆိုင်သည့်နေ့ရက်” ဆိုသည်မှာ စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိကို ယာယီ ခန့်အပ်ထားသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ထိုသို့ ခန့်အပ်သည့်နေ့ရက်နှင့် ထိုသို့ ခန့်အပ်ခြင်းမပြုသည့် ကိစ္စရပ်တွင် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်ကို ချမှတ်သည့်နေ့ရက် တို့ကိုဆိုသည်။

၃၀၆။ မည်သူမဆိုသင့်လျော်သည့်အကြောင်းအချက်မရှိဘဲပုဒ်မ၃၀၅ပါသတ် မှတ်ချက်များကိုလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်လိုလျက်ဖြင့် တမင်ပျက်ကွက် လျှင် ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၂၀)ခုထုတ်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရ မည်။

၃၀၇။ မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း မမှန်မကန် ကိုယ်တိုင်စာဖြင့် ရေးသားဖော်ပြသူတစ်ဦးဦးသည် ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၂ အရ ပြစ်မှုမြောက်ပြီး စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိကဖြစ်စေ၊ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူ ကဖြစ်စေ လျှောက်ထားတင်ပြလာလျှင် အဆိုပါပြစ်မှုဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ထိုက် သင့်စေရမည်။

၃၀၈။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ရေးသားဖော်ပြချက်

(က) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်ကိုချမှတ်သည့်အခါ တရားဝင်ခန့်အပ် ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ပုဒ်မ ၃၀၅ အရတင်ပြသည့် ရေးသားဖော်ပြချက်အား လက်ခံရရှိပြီး နောက် အဆိုပါအမိန့်ကို ချမှတ်သည့်နေ့မှ (၄)လထက် နောက်မကျစေဘဲ သို့မဟုတ် တရားရုံးကခွင့်ပြုလျှင် (၆)လ ထက်နောက်မကျစေဘဲ သို့မဟုတ် ရေးသားဖော်ပြချက်တင်ပြ ရန်လိုအပ်ခြင်းမရှိကြောင်း တရားရုံးက အမိန့်ချမှတ်သည့်ကိစ္စရပ် တွင် အမိန့်ချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှ အောက်ပါအချက်အလက်များ ပါဝင်သော ကနဦးအစီရင်ခံစာတစ်စောင်ကို တရားရုံးသို့ ဆောင်လျှင်စွာတင်ပြရမည် -

(၁) အောက်ပါခေါင်းစဉ်များအလိုက်သီးခြားစီဖော်ပြပါရှိသော ထုတ်ဝေထားသည့် မတည်ငွေရင်းပမာဏ၊ ထည့်ဝင်ထား သည့် မတည်ငွေရင်းပမာဏ၊ ထည့်ဝင်ပြီးမတည်ငွေရင်း ပမာဏ၊ အခြေပစ္စည်းများနှင့် တာဝန်ရှိမှုများအတွက် ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုပမာဏ၊

(ကက) ငွေသားနှင့်လွှဲပြောင်းနိုင်သောငွေချေးသက်သေ ခံလက်မှတ်များ၊

(ခခ) ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများထံမှ ရရှိမည့်ကြေးမြီများ၊

(ဂဂ) ကုမ္ပဏီက ရရှိမည့်ကြေးမြီများနှင့် ကြေးမြီပေးချေ ရန် အာမခံချက်များရှိခဲ့လျှင်၊

(ဃဃ) ကုမ္ပဏီပိုင်ဆိုင်သည့် ရွှေ၊ ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်း များနှင့် မရွှေမပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများနှင့်

(ငင) ငွေပေးချေခြင်း မပြုရသေးသော ထည့်ဝင်ရမည့် မတည်ငွေရင်း၊

(၂) ကုမ္ပဏီက လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုမရှိခဲ့လျှင် ထိုသို့ဖြစ်ရ သည့်အကြောင်းများနှင့်

(၃) ကုမ္ပဏီကို တည်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းပြုလုပ်ခြင်း၊ ဖွဲ့စည်းခြင်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုမရှိခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များအပေါ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ ၏ ထင်မြင်ချက်အရ ထပ်မံစစ်စစ်ရန်လိုအပ်ခြင်းရှိ၊ မရှိ။

(ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ သည် ၎င်းအနေဖြင့်သင့်သည်ထင်မြင်လျှင် ကုမ္ပဏီအားဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ခဲ့သည့်အခြေအနေ၊ ကုမ္ပဏီကိုတည်ထောင်ခြင်း လုပ်ငန်းပြုလုပ်ခြင်း၊ သို့မဟုတ် ဖွဲ့စည်းခြင်းတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦး၊ ကုမ္ပဏီအား ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ပြီးနောက် ကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦးဦးက လိမ်လည်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ထားသည်ဟု ထင်မြင်ချက်နှင့် တရားရုံးကသိရှိရန် လိုအပ်သည်ဟု ထင်မြင်သောအခြားအကြောင်း အရာများကို ဖော်ပြထားသည့်

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၅ မှ

အခြားအစီရင်ခံစာတစ်စောင် သို့မဟုတ် အစီရင်ခံစာများကိုလည်း တင်ပြနိုင်သည်။

၃၁၉။ ကုမ္ပဏီ၏ပစ္စည်းများကိုထိန်းသိမ်းထားရှိခြင်း

- (က) ယာယီအားဖြင့်ခန့်အပ်ထားခြင်းရှိသည်ဖြစ်စေ၊ မရှိသည်ဖြစ်စေ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိသည် ကုမ္ပဏီကပိုင်ဆိုင်သည့် သို့မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသည့် ပစ္စည်းများ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုများနှင့် တောင်းခံခွင့်ရှိသည့်အားလုံးကို ၎င်း၏ထိန်းသိမ်းမှု သို့မဟုတ် ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ထားရှိရမည်။
- (ခ) ကုမ္ပဏီ၏ ပစ္စည်းများနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုများအားလုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အခါအခါအား ချမှတ်သည့် နေ့ရက်မှစတင်၍ တရားရုံး၏ ထိန်းသိမ်းမှုအောက်တွင် ထားရှိသည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၃၂၀။ စည်းမျဉ်းအရကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သောစစ်ဆေးရေးကော်မတီ

- (က) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိနှင့်အတူ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စစ်ဆေးရေးကော်မတီတစ်ရပ်ကို ခန့်အပ်မည်။ မခန့်အပ်မည်ကိုလည်းကောင်း၊ ခန့်အပ်ခဲ့ပါက မည်သူများကို ကော်မတီ၏အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ခန့်အပ်မည်ကို သော်လည်းကောင်း ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အလို့ငှာ ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းစာအုပ်များနှင့် စာရွက်စာတမ်းများတွင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် အတိုင်း ကုမ္ပဏီ၏ မြီရှင်များအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အခါအခါအား ချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှ (၁)လအတွင်း ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။
- (ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် မြီရှင်များ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို စဉ်းစားသုံးသပ်ရန်နှင့် အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်များကို ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် လက်ခံရန် သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ချက်မပြုလုပ်ဘဲ လက်ခံရန်တို့အတွက် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို မြီရှင်များ၏အစည်းအဝေးအားကျင်းပသည့်နေ့ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။
- (ဂ) ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများသည် မြီရှင်များ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုအပြည့်အဝလက်ခံနိုင်ခြင်းမရှိပါက တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် စစ်ဆေးရေးကော်မတီတစ်ရပ်ကိုခန့်အပ်ရန် လိုအပ်ခြင်းရှိ မရှိ၊ လိုအပ်ခြင်းရှိပါက ထိုကော်မတီကို မည်သို့ဖွဲ့စည်းမည်နှင့် ထိုကော်မတီတွင် မည်သူများက အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်ပါဝင်ကြမည်တို့အပေါ် လမ်းညွှန်မှုပြုနိုင်ရန်အတွက် တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားရန်တာဝန်ရှိသည်။
- (ဃ) ဤပုဒ်မအရ ခန့်အပ်သည့်စစ်ဆေးရေးကော်မတီတွင် ကုမ္ပဏီ၏ မြီရှင်များနှင့် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၊ သို့မဟုတ် မြီရှင်များနှင့် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများထံမှ အထွေထွေ သို့မဟုတ် အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာများကိုဆောင်ထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များပါဝင်သော အဖွဲ့ဝင် (၁၂) ဦးထက် မပိုသောသူများဖြင့် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းရမည်။ ယင်းအဖွဲ့ဝင်ဦးရေတွင် မြီရှင်များနှင့် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏အစည်းအဝေးများ၌ သဘောတူညီထားသော အချိုးအစားဖြင့်ပါဝင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ပြီး ထိုသို့သဘောတူညီထားခြင်းမရှိပါက တရားရုံးက ဆုံးဖြတ်နိုင်သည်။
- (င) စစ်ဆေးရေးကော်မတီသည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏စာရင်းများကိုသင့်လျော်သည့် အချိန်တိုင်းတွင် စစ်ဆေးခွင့်ရှိသည်။
- (စ) ကော်မတီသည် အခါအားလျော်စွာ သတ်မှတ်ထားသည့်အချိန်များတွင် တွေ့ဆုံကျင်းပရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်ကာလမရှိပါက တစ်လလျှင် အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ်တွေ့ဆုံကျင်းပရမည်။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ သို့မဟုတ် ကော်မတီ၏ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးကလည်း လိုအပ်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်အခါ ကော်မတီအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ခေါ်ယူကျင်းပပေးရန် တင်ပြတောင်းဆိုနိုင်သည်။
- (ဆ) ကော်မတီသည်အစည်းအဝေးတက်ရောက်သောအဖွဲ့ဝင်အများစုဖြင့် ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ကော်မတီ၏အဖွဲ့ဝင်အများစုမတက်ရောက်ခဲ့ပါက ထိုသို့ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ခြင်း မပြုရ။
- (ဇ) ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် ၎င်းကိုယ်တိုင် စာဖြင့်ရေးသားလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့်အကြောင်းကြားစာကိုစာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ပေးပို့၍ နှုတ်ထွက်နိုင်သည်။
- (ဈ) ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် လူမွဲအဖြစ်ခံယူရခြင်း၊ သို့မဟုတ် ၎င်း၏မြီရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရခြင်း သို့မဟုတ် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ပြုလုပ်ရခြင်း၊ သို့မဟုတ် ၎င်းနှင့်အတူမြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများအား ကိုယ်စားပြုသည့်ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ကော်မတီအစည်းအဝေးများကို တက်ရောက်ရန် (၅) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပျက်ကွက်ခြင်းတို့ရှိခဲ့လျှင် ထိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်သည် လုပ်ငန်းခွင်မှ ပျက်ကွက်သည်ဟုသတ်မှတ်ရမည်။
- (ည) ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသည် မြီရှင်များအားကိုယ်စားပြုလျှင်မြီရှင်များ၏ အစည်းအဝေး၌လည်းကောင်း၊ ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများအား ကိုယ်စားပြုလျှင် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ အစည်းအဝေး၌လည်းကောင်း သာမန်ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ချမှတ်၍ ၎င်းကို ထုတ်ပယ်နိုင်သည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးအတွက် ကျင်းပရ

- (၄) သည့် ရည်ရွယ်ချက်အား ဖော်ပြပါရှိသည့်အကြောင်းကြားစာကို အနည်းဆုံး (၇) ရက် ကြိုတင်ပေးပို့၍ ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (၅) ကော်မတီတွင် လစ်လပ်နေရာ ဖြစ်ပေါ်ပါက စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် အဆိုပါ လစ်လပ်နေရာတွင် ဖြည့်စွက်ခန့်ထားနိုင်ရေးအတွက် မြီရှင်များ၏ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ အစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ခေါ်ယူကျင်းပရမည်ဖြစ်ပြီး အစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်၍ လစ်လပ်နေရာအား ဖြည့်စွက်ရန်အတွက် မူလကော်မတီအဖွဲ့ဝင်ကို ပြန်လည်ခန့်အပ်နိုင်သည်။ သို့မဟုတ် အခြားမြီရှင် သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးကိုခန့်အပ်နိုင်သည်။
- (၆) ကော်မတီတွင် လစ်လပ်နေရာတစ်ခုခုရှိနေစေကာမူ ကော်မတီ၏ အဖွဲ့ဝင်များက နှစ်ဦးထက်မနည်းရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၂၁။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- (က) တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် အောက်ပါတို့ကိုဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည် -
- (က) ကုမ္ပဏီ၏ အမည်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏ ကိုယ်စားသော် လည်းကောင်း တရားမမှု သို့မဟုတ် ပြစ်မှုဆိုင်ရာအမှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်တရားစွဲဆိုမှု သို့မဟုတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုများတွင် စွဲဆိုဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် ခုခံချေပခြင်း၊
- (ခ) ကုမ္ပဏီကို အကျိုးရှိသည့်နည်းလမ်းဖြင့် ဖျက်သိမ်းရန်လိုအပ်သည့် အတိုင်းအတာအထိ ကုမ္ပဏီ၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) လေလံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ သီးခြားပဋိညာဉ်စာချုပ်တစ်ရပ်ရပ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ကုမ္ပဏီ၏ မရွေ့မပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကိုရောင်းချခြင်း၊ ထိုပစ္စည်းများကို ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ သို့မဟုတ် ထိုပစ္စည်းများကို ပိုင်းခြား၍ ရောင်းချခြင်း၊
- (ဃ) စာချုပ်စာတမ်းများ၊ လက်ခံပြေစာများနှင့် အခြားစာရွက်စာတမ်းများတွင် ကုမ္ပဏီ၏ အမည်နှင့်ကုမ္ပဏီ၏ကိုယ်စား ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးချုပ်ဆိုခြင်း၊ ထိုကိစ္စရပ်များအတွက်လိုအပ်ပါက ကုမ္ပဏီ၏ရုံးတံဆိပ်ကိုအသုံးပြုခြင်း၊
- (င) ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူ တစ်ဦးဦးက လူမွဲခံယူသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ထိုသူ၏ ပစ္စည်းများအပေါ် စာရင်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အတည်ပြုခြင်း၊ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့်တောင်းဆိုခြင်း၊ အမြတ်ဝေစုများခွဲဝေခြင်း ကို လက်ခံခြင်း၊ အဆိုပါ စာရင်းရှင်းလင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လူမွဲခံယူသူထံမှ ရရန်ရှိသည့်သီးခြားကြွေးမြီများအဖြစ် အခြားမြီရှင်များနှင့် အချိုးကျရယူဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) ကုမ္ပဏီ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ငွေလွှဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ငွေပေးချေရန် ကတိစာချုပ်ကို ကုမ္ပဏီအနေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီ၏ ကိုယ်စားအနေဖြင့်ဖြစ်စေ ထုတ်ယူခြင်း၊ လက်ခံခြင်း၊ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အတည်ပြုထောက်ခံခြင်းတို့ကို ကုမ္ပဏီ၏တာဝန်ရှိသူများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အလားတူအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိ၍ ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ ငွေလွှဲလက်မှတ် သို့မဟုတ် ငွေပေးချေရန်ကတိစာချုပ်တစ်ရပ်ရပ်ကို ကုမ္ပဏီ၏အမည်ဖြင့် သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏ကိုယ်စားထုတ်ယူခြင်းလက်ခံခြင်း၊ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်အတည်ပြုထောက်ခံခြင်း၊
- (ဆ) ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများအပေါ် အာမခံထားရှိ၍ ငွေကြေးလိုအပ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြည့်တင်ခြင်း၊
- (ဇ) ကွယ်လွန်သွားသော ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးအပေါ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိက ၎င်း၏အမည်ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာ စာကိုထုတ်ယူခြင်း၊ ယင်း၏အမည်ဖြင့် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ၎င်း၏အမွေဆက်ခံသူထံမှရရန်ရှိသည့် ငွေကြေးများပေးချေမှုကိုရယူခြင်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏အမည်ဖြင့် အဆင်ပြေစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမရှိသော ပစ္စည်းများကိုရယူခြင်းများအတွက် လိုအပ်သောဆောင်ရွက်မှုများကိုပြုလုပ်ခြင်း၊ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာ စာကိုထုတ်ယူရာတွင်လည်းကောင်း၊ ဖယ်ရှားဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်းကောင်း၊ ငွေကြေးများကို ပြန်လည်ရယူရာတွင်လည်းကောင်း၊ အဆိုပါ ကိစ္စရပ်များတွင် ပေးချေရမည့်ငွေကြေးကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ပေးချေရမည်ဟုမှတ်ယူရမည်။ သို့ရာတွင် ဤပုဒ်မတွင် ပါရှိသည့်မည်သည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်ကမျှ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၏ အခွင့်အရေးများ၊ တာဝန်များနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်များကို မထိခိုက်စေရ။
- (ဈ) ကုမ္ပဏီကိုဖျက်သိမ်းရန်အတွက် လိုအပ်သောကုမ္ပဏီ၏ကိစ္စရပ်များ၊ ယင်း၏အခြေပစ္စည်းများကို ခွဲဝေပေးခြင်းများအတွက် အခြားလိုအပ်သည့် ကိစ္စရပ်များအားလုံးကို ဆောင်ရွက်ခြင်း။

၃၂၂။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုနှင့် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသို့ ဥပဒေဆိုင်ရာအကူအညီပေးပေးရေးအတွက် ပြဋ္ဌာန်းချက်

- (က) တရားရုံးသည်အမိန့်တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်၍ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအား တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုချက် သို့မဟုတ် ကြားဝင်ဆောင်ရွက်မှု မပါရှိဘဲ အထက်ဖော်ပြပါလုပ်ပိုင်ခွင့်များ တစ်ရပ်ရပ်ကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိကို ယာယီခန့်အပ်ထားသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ၎င်းအားခန့်အပ်သည့်အမိန့်ဖြင့် ၎င်း၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကန့်သတ်ထားခြင်းမရှိနိုင်သည်။
- (ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေး အရာရှိ

သည် ၎င်း၏တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် အကူအညီရရှိရန် အတွက်တရားရုံးများတွင် လိုက်ပါဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသော ရှေ့နေတစ်ဦးကို တရားရုံး၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ခန့်ထားနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ရှေ့နေတစ်ဦးဖြစ်ပါက ယင်း၏တွဲဖက်လုပ်ကိုင်သူက အခကြေးငွေ မယူဘဲဆောင်ရွက်ပေးရန် သဘောတူညီခြင်း မရှိလျှင် အဆိုပါတွဲဖက်လုပ်ကိုင်သူကိုခန့်အပ်ခြင်းမပြုရ။

၃၂၃။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် အစည်းအဝေးဆောင်ရွက်မှုများပါရှိသော စာရင်းစာအုပ်များကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရခြင်းနှင့် ၎င်း၏ လက်ခံရရှိထားသောစာရင်းများကို တရားရုံးသို့တင်ပြခြင်း

- (က) တရားရုံးက ဖျက်သိမ်းမည့်ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့်နည်းလမ်းများနှင့်အညီ အစည်းအဝေးဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာစာရင်းရေးသွင်းမှုများ သို့မဟုတ် အစည်းအဝေး မှတ်တမ်းများနှင့်အခြားသတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့်ကိစ္စရပ်များကို ပြုစုထားရှိရန်သင့်လျော်သည့် စာရင်းစာအုပ်များကို ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်ဖြစ်သည်။ မြီရှင်သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးသည် တရားရုံး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့်ကိုယ်တိုင်သော် လည်းကောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးဖြင့်သော်လည်းကောင်း အဆိုပါ စာရင်းစာအုပ်များကို စစ်ဆေးကြည့်ရှုနိုင်သည်။
- (ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအားလုံးသည် ၎င်းတို့၏ သက်တမ်းကာလအတွင်း နှစ်စဉ်နှစ်ကြိမ်ထက်မနည်းသော သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့်အချိန်ကာလများ၌ ၎င်းတို့အနေဖြင့် လက်ခံရရှိထားသော စာရင်းနှင့်ငွေပေးချေမှုများကို တရားရုံးသို့တင်ပြရမည်။
- (ဂ) စာရင်းကိုသတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် ပုံစံဖြင့်ပြုစု၍ မူရင်းကွဲများ ထားရှိရမည့်အပြင် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် နည်းလမ်းနှင့်အညီ ကြေညာချက်တစ်စောင်ဖြင့် အတည်ပြုရမည်။
- (ဃ) တရားရုံးသည်သင့်သည်ထင်မြင်သည့်နည်းလမ်းဖြင့်စာရင်းအား စစ်ဆေးပြုစုရမည်။ စာရင်းစစ်ဆေးရန်အတွက် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် တရားရုံးကလိုအပ်မည်ဖြစ်သည့် ဘောက်ချာများနှင့် သတင်းအချက်အလက်များကို တရားရုံးသို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး တရားရုံးသည်မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့် စာရင်းစာအုပ်များနှင့် စာရင်းများကိုပြုစုတင်ပြစေနိုင်သည့် အပြင် စစ်ဆေးကြည့်ရှုနိုင်သည်။
- (င) စာရင်းအားစစ်ဆေးပြီးသည့်အခါ ယင်း၏မိတ္တူတစ်စောင်ကို တရားရုံးတွင် မှတ်တမ်းပြုစုထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်ဖြစ်ပြီး အခြားမိတ္တူတစ်စောင်ကို မှတ်တမ်းပြုစုထားရှိရန်အတွက် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ ပေးပို့ရမည်။ ထိုမိတ္တူတစ်စောင်စီကိုမြီရှင်များ သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များက စစ်ဆေးကြည့်ရှုနိုင်စေရန် ထားရှိရမည်။

၃၂၄။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်း

- (က) ဤဥပဒေတွင် ပါရှိသည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ တရားရုံးကဖျက်သိမ်းမည့် ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်းများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် ယင်းပစ္စည်းများကို မြီရှင်များထံသို့ ပေးအပ်ခြင်းတို့တွင် အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ရပ်၌ သို့မဟုတ် စစ်ဆေးရေးကော်မတီက မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများက ချမှတ်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်တစ်ရပ်ရပ်သည် စစ်ဆေးရေးကော်မတီက ချမှတ်သည့် ညွှန်ကြားချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့်ဆန့်ကျင်နေလျှင် စစ်ဆေးရေးကော်မတီ၏ ညွှန်ကြားချက်အပေါ် လွှမ်းမိုးသည်ဟုမှတ်ယူရမည်။
- (ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ သဘောဆန္ဒကိုရယူရန်အတွက် မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးများကို ခေါ်ယူနိုင်သည်။ မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများက ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်၍ ညွှန်ကြားလာလျှင်လည်းကောင်း၊ မြီရှင်များ သို့မဟုတ် ကြွေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ ဆယ်ပုံတစ်ပုံရှိသူများက စာဖြင့်ရေးသား၍ တောင်းဆိုလာလျှင်လည်းကောင်း စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည်အစည်းအဝေးများကို ခေါ်ယူပေးရန်တာဝန်ရှိသည်။
- (ဂ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်ကိစ္စရပ်တွင် ပေါ်ပေါက်လာသည့်အကြောင်းအရာတစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လမ်းညွှန်မှုများ ရယူနိုင်ရန်အတွက် သတ်မှတ်ဖော်ပြထားသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် တရားရုံးသို့လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- (ဃ) ဤဥပဒေတွင် ပါရှိသည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်းများကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းနှင့် ယင်းပစ္စည်းများကို မြီရှင်များထံသို့ ပေးအပ်ခြင်းတို့တွင် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုတို့ကိုအသုံးပြုရမည်။
- (င) တစ်ဦးတစ်ယောက်သည် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်မှု ကြောင့်ထိခိုက်နစ်နာခဲ့လျှင်

ဥပဒေကြမ်း

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထိုသို့သည်တရားရုံးသို့ တင်ပြလျှောက်ထားနိုင်ပြီး တရားရုံးသည် တင်ပြတိုင်တန်းလာသည့် ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုနိုင်သည်။ ပယ်ဖျက်နိုင်သည့် သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်နိုင်သည့် အပြင် အဆိုပါ အခြေအနေများနှင့် သင့်လျော်မည့်အမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ကို ချမှတ်နိုင်သည်။

တရားရုံး၏သာမန်အခွင့်အာဏာများ

၃၂၅။ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏စာရင်းနှင့်အခြေပစ္စည်းဆိုင်ရာတင်ပြချက်များကိုဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ခြင်း

- (က) ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့် အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်ပြီးသည့်အခါ တရားရုံးသည် ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ မှားယွင်းမှုများကိုပြင်ဆင်ရန် လိုအပ်သောကိစ္စရပ်များအားလုံးတွင် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းတွင် ပြင်ဆင်နိုင်သည့် အခွင့်အာဏာဖြင့် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ စာရင်းကို ဆောလျင်စွာ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရမည်။ ထို့အပြင်ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများကို လက်ခံရယူခြင်းနှင့် ကုမ္ပဏီ၏တာဝန်ရှိမှုများကို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကို ဆောလျင်စွာ ပြုလုပ်ရမည်။
- (ခ) ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ စာရင်းကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တရားရုံးသည် ကိုယ်တိုင်အခွင့်အရေးရှိကြသည့် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများနှင့် အခြားသူများ၏ ကြေးမြီအတွက်ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်သော သို့မဟုတ် တာဝန်ရှိသော ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများအကြား ခွဲခြားသတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၂၆။ ပစ္စည်းများကိုပေးအပ်စေနိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့် အမိန့်တစ်ရပ်အားချမှတ်ပြီးနောက်မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို သို့မဟုတ် တရားရုံးက ညွှန်ကြားသည့် အချိန်ကာလအတွင်း ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ စာရင်းရှိကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၊ ကုမ္ပဏီ၏ ဘဏ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ၊ ယုံကြည်အပ်နှံခြင်းခံရသူများ၊ ပစ္စည်းလက်ခံထိန်းသိမ်းသူများ၊ ကိုယ်စားလှယ်များ သို့မဟုတ် အရာရှိများကို တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ကုမ္ပဏီကရရှိခွင့်ရှိကြောင်း သေချာပြီးဖြစ်သည့် ယင်းလက်ဝယ်ရှိငွေကြေးများ၊ ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် စာရွက်စာတမ်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ချက်ချင်းပေးချေစေနိုင်သည်။ ပေးအပ်စေနိုင်သည်၊ လက်လွှတ်စေနိုင်သည် သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းပေးစေနိုင်သည်။

၃၂၇။ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများက ကြေးမြီပေးပေးချေစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

- (က) တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့် အမိန့်တစ်ရပ်အား ချမှတ်ပြီးနောက်မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ စာရင်းရှိ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးအား အမိန့်တွင် သတ်မှတ်ပါရှိသည့်နည်းလမ်းနှင့်အညီ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူထံမှဖြစ်စေ၊ ကြေးမြီပေးဆပ်ရန် ကိုယ်စားလှယ်ကို ခန့်အပ်ထားသည့်သူ၏ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းများမှဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီသို့ပေးချေရမည့်ငွေကြေးများကို ပေးချေစေရန် အမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ဤဥပဒေနှင့်အညီ တောင်းခေါ်ထားသည့်ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုများ မပါဝင်စေရ။
- (ခ) တရားရုံးသည်အဆိုပါ အမိန့်ကိုချမှတ်ရာတွင်တာဝန်ကန့်သတ်မထားသည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပါက ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူသို့ ပေးချေရမည့် ငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်ကို ခန့်မိခြင်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီနှင့် သီးခြားဆောင်ရွက်ထားရှိမှု သို့မဟုတ် ပဋိညာဉ်စာချုပ်တစ်ရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူက ကိုယ်စားပြုသည့်ကုမ္ပဏီမှ ပစ္စည်းများအတွက် ပေးချေရမည့်ငွေကြေးမှ ခန့်မိခြင်းဖြင့်ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့သော်အမြတ်ဝေစု သို့မဟုတ် အကျိုးအမြတ်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးအဖြစ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူသို့ပေးချေရမည့် ငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်မဖြစ်စေရမည်အပြင် တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်ပါက တာဝန်ကန့်သတ်မထားသည့် ဒါရိုက်တာတစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာ၏ပစ္စည်းများအတွက် အလားတူ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ သို့ရာတွင် တာဝန်ကန့်သတ်ထားသည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်စေ၊ တာဝန်ကန့်သတ်မထားသည့်ကုမ္ပဏီဖြစ်စေ မြီရှင်များအားလုံးထံသို့ ငွေအပြည့်အဝပေးချေပြီးဖြစ်လျှင် ကုမ္ပဏီမှ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူ တစ်ဦးဦးနှင့်သက်ဆိုင်သည့်စာရင်းအရ ပေးချေရမည့်ငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်ကိုနောင်တွင် တောင်းခေါ်မည့် ငွေကြေးထည့်ဝင်မှုတစ်ရပ်ရပ်ထံမှ ခန့်မိခြင်းဖြင့်ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူထံ ပေးချေဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၂၈။ ငွေကြေးထည့်ဝင်စေရန် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်တရားရုံး၏ အခွင့်အာဏာ

- (က) တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့် အမိန့်တစ်ရပ်အား ချမှတ်ပြီးနောက်မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ကုမ္ပဏီ၏အခြေပစ္စည်းများ ပြည့်စုံလုံလောက်မှုကိုသေချာစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီဖြစ်စေ၊ ဆောင်ရွက်ပြီးနောက်တွင်ဖြစ်စေ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ စာရင်းရှိကြေးမြီပေးဆပ်ရသူအားလုံး သို့မဟုတ် တစ်ဦးဦးက ၎င်းတို့တာဝန်ရှိကြသည့်အထိ ကုမ္ပဏီ၏ ကြေးမြီများနှင့်တာဝန်ရှိမှုများအတွက် တရားရုံးက သတ်မှတ်သည့်ငွေပမာဏ တစ်ရပ်ရပ်ကို လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းအတွက် ကျသင့်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များ၊ အခကြေးငွေများနှင့် အသုံးစရိတ်များကိုလည်းကောင်း၊ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများအကြား အခွင့်အရေးများကိုစာရင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကျသင့်သည့်ငွေကြေးများကိုလည်းကောင်း ပေးချေရန်အတွက် ငွေကြေးထည့်ဝင်စေနိုင်သည့် အပြင်၎င်းတို့ကို ပေးချေစေရန်အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။
- (ခ) ငွေကြေးထည့်ဝင်စေရန် ဆောင်ရွက်ရာ၌ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူအချို့မှာ ထိုသို့ငွေကြေးထည့်ဝင်စေရာတွင် တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်

စေ၊ အားလုံးကိုဖြစ်စေထည့်ဝင်ပေးချေရန် ပျက်ကွက်နိုင်သည့် အခြေအနေရှိနိုင်သည်ကို တရားရုံးက ထည့်သွင်းသုံးသပ်နိုင်သည်။

၃၂၉။ ဘဏ်သို့ငွေများပေးသွင်းစေရန်အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

တရားရုံးသည်ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူ၊ ကုမ္ပဏီသို့ငွေပေးချေရမည့်သူ သို့မဟုတ် ငွေပေးချေရမည့်အခြားသူတစ်ဦးဦးကို ၎င်းတို့ပေးချေရမည့် ငွေများအား တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ပေးသွင်းရမည့်အစား သတ်မှတ်စီစဉ်ထားသည့်ဘဏ်တစ်ခုခုရှိ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ ငွေစာရင်းသို့ပေးသွင်းစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အပြင် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ ငွေပေးချေရန် ညွှန်ကြားသည့်နည်းလမ်းများအတိုင်း အဆိုပါ အမိန့်ကိုအတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၃၀။ ငွေစာရင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံးနှင့်သက်ဆိုင်သည့်စည်းကမ်းချက်

ကုမ္ပဏီကို တရားရုံးဖြင့် ဖျက်သိမ်းမည့်ကိစ္စရပ်တွင် ကုမ္ပဏီ၏စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဖွင့်လှစ်ထားသော ငွေစာရင်းရှိသည့် ဘဏ်သို့ပေးသွင်း၊ လွှဲပြောင်းသည့်ငွေကြေးများ၊ ကျသင့်ငွေများ၊ ငွေလွှဲမှုများ၊ ငွေပေးချေရန်ကတ်များနှင့် အခြားငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များအားလုံးကို တရားရုံး၏အမိန့်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၃၁။ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ချမှတ်သည့် အမိန့်သည်ပြည့်စုံခိုင်လုံသည့်သက်သေခံချက်ဖြစ်ခြင်း

- (က) ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးအပေါ် တရားရုံးကချမှတ်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်သည်ငွေကြေးနှင့် သက်ဆိုင်ပါကကြေးမြီပေးဆပ်ရသူ၏ အယူခံဝင်နိုင်သည့်အခွင့်အရေးကို မထိခိုက်စေဘဲငွေကြေးပေးချေရန် ပေါ်ပေါက်ကြောင်း၊ သို့မဟုတ် အမိန့်ချမှတ်၍ ပေးချေရမည့်အကြောင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေးချေရမည်ဟု ယင်းအမိန့်က ပြည့်စုံခိုင်လုံသည့်သက်သေခံချက်ဖြစ်စေရမည်။
- (ခ) တရားရုံးအမိန့်တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်အခြားသော သက်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အားလုံးသည် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေသည့် မှုခင်းများနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးအပေါ်တွင်မှန်ကန်စွာစေ့ရေးသား ဖော်ပြထားသည့်ဟု သတ်မှတ်ရမည်။

၃၃၂။ အချိန်မီသက်သေထင်ရှား မတင်ပြနိုင်သည့်ပြိုင်ပွဲများကို နုတ်ပယ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

တရားရုံးသည်မြီရှင်များက၎င်းတို့၏ ကြေးမြီများ သို့မဟုတ် တောင်းဆိုမှုများအတွက် သက်သေထင်ရှားတင်ပြစေရန်၊ သို့မဟုတ် ထိုကြေးမြီအတွက် သက်သေထင်ရှားတင်ပြခြင်းမပြုမီက ပြုလုပ်ခဲ့သော အကျိုးအမြတ်ခွဲဝေမှုတစ်စုံတစ်ရပ်ကိုရယူခြင်းမှ နုတ်ပယ်ရန်အချိန်ကာလ တစ်ရပ်သို့မဟုတ် အချိန်ကာလများသတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

၃၃၃။ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ အခွင့်အရေးများကို စာရင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း

တရားရုံးသည်ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများအကြား၎င်းတို့၏အခွင့်အရေးများကို စာရင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး အပိုအလျှံရှိပါက ထပ်မံအကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများကို ခွဲဝေပေးရမည်။

၃၃၄။ ကုန်ကျစရိတ်များအတွက်အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

အခြေပစ္စည်းများသည်တာဝန်ရှိမှုများအတွက် ကျေနပ်နိုင်ဖွယ်ဖြစ်အောင် ပြည့်စုံလုံလောက်ခြင်းမရှိသည့်ကိစ္စရပ်တွင် တရားရုံးသည်သင့်သည်ထင်မြင်သည့် ဦးစားပေးအစီအစဉ်ဖြင့် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့်ကိစ္စရပ်တွင် ကျသင့်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များ၊ အခကြေးငွေများနှင့် အသုံးစရိတ်များကို အခြေပစ္စည်းများမှ ပေးချေစေရန်အမိန့်တစ်ရပ်ချမှတ်နိုင်သည်။

၃၃၅။ ကုမ္ပဏီအားတရားဝင်ဖျက်သိမ်းခြင်း

- (က) ကုမ္ပဏီတစ်ခု၏ကိစ္စရပ်များကို အပြည့်အဝစာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပြီးသည့်အခါ တရားရုံးသည်အမိန့်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်၍ အဆိုပါ အမိန့်အားချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှစ၍ ကုမ္ပဏီကိုတရားဝင်ဖျက်သိမ်းပြီးဖြစ်သည်ဟု သတ်မှတ်ရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုကုမ္ပဏီကိုအဆိုပါ အမိန့်အရ တရားဝင်ဖျက်သိမ်းပြီးဖြစ်စေရမည်။
- (ခ) အဆိုပါအမိန့်ကိုချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှ (၁၅) ရက်အတွင်းတရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ အဆိုပါ အမိန့်ကိုပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပြီး မှတ်ပုံတင်အရာရှိသည် ၎င်း၏ စာရင်းစာအုပ်များတွင် ကုမ္ပဏီကို တရားဝင်ဖျက်သိမ်းပြီးဖြစ်ကြောင်း မှတ်တမ်းပြုစုထားရမည်။

၃၃၆။ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ပုဒ်မ ၃၃၅ ပါ သတ်မှတ်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင်ပြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၈)ခုထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကိုပေးဆောင်ရမည်။

တရားရုံး၏အထူးအာဏာများ

၃၃၇။ ကုမ္ပဏီ၏ပစ္စည်းများကိုရယူထားသည့်ဟုယူဆရသူများကိုဆင့်ခေါ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

- (က) တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့်အမိန့်တစ်ရပ်အား ချမှတ်ပြီးနောက် ကုမ္ပဏီ၏ပစ္စည်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီကရရန်ရှိသည့်ဟု ယူဆရသည့်ပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို လက်ဝယ်ထားရှိသည့် သို့မဟုတ် လက်ဝယ်ထားရှိသည်ဟုယူဆရသည့် ကုမ္ပဏီ၏အရာရှိ သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီနှင့်ကုန်သွယ်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏ကိစ္စရပ်များ၊ သို့မဟုတ် ပစ္စည်းများနှင့် သက်ဆိုင်သည့်သတင်းအချက်အလက်များကို တင်ပြနိုင်သည်ဟု တရားရုံးကမှတ်ယူနိုင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကိုဖြစ်စေ တရားရုံးသို့ လာရောက်စေရန် ဆင့်ခေါ်နိုင်သည်။
- (ခ) တရားရုံးသည် ၎င်းကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်များကို ကျွမ်းကျင်စေ၍ နှုတ်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ စာဖြင့်ရေးသား၍ဖြစ်စေ စစ်မေးနိုင်သည်။ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ဖြေဆိုချက်များကိုစာဖြင့်

ရေးသား၍ ၎င်းတို့အားလက်မှတ်ရေးထိုးစေနိုင်သည်။

- (ဂ) တရားရုံးသည် အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ထိန်းသိမ်းမှု သို့မဟုတ် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အောက်တွင်ရှိသော ကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စာရွက်စာတမ်းများကို ပေးအပ်စေရန်တောင်းဆိုနိုင်သည်။ သို့သော် ၎င်းတို့ပေးအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်ရှိခဲ့လျှင်ထိုသို့ ပေးအပ်ခြင်းသည် အဆိုပါ လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်ကိုထိခိုက်စေခြင်း မရှိစေရ။ ထို့အပြင် တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီကိုစာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်တွင် အဆိုပါ လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်းသော ကိစ္စရပ်များ အားလုံးကိုဆုံးဖြတ်နိုင်သည့် အခွင့်အာဏာရှိစေရမည်။

- (ဃ) တရားရုံး၏ ဆင့်ခေါ်ခြင်းခံရသူတစ်ဦးဦးသည်၎င်းတို့၏ ထိုက်သင့်သော ကုန်ကျစရိတ်များကို ပေးချေရန် အဆိုပြုပြီးနောက် ချိန်းဆိုထားသည့်အချိန်၌ ဥပဒေအရ လက်ခံနိုင်သည့်အကြောင်းအချက်ကို ကြိုတင်အကြောင်းကြားထားသည့်အပူပူ တရားရုံးသို့ လာရောက်ရန် ပျက်ကွက်လျှင် တရားရုံးသည်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှု ပြုရန်အတွက် ထိုသူကိုဖမ်းဆီး၍ တရားရုံးသို့ခေါ်ဆောင်စေနိုင်သည်။

၃၃၈။ ကမကထပြုသူများ၊ ဒါရိုက်တာများစသည်တို့ကို အများပြည်သူရှေ့၌ စစ်ဆေးရန်အတွက် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

- (က) တရားရုံးကကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းမည့်အမိန့်တစ်ရပ်အားချမှတ်ပြီးသည့်အခါ တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ကုမ္ပဏီကိုကမကထပြုသူ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခြင်းတို့တွင် ပါဝင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးက ဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီကိုဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ပြီးသည့် အချိန်မှစ၍ ကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စရပ်များတွင် ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိတစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ၊ လိမ်လည်မှုတစ်ရပ်ကိုကျူးလွန်ခဲ့သည်ဟုယူဆ၍ တရားရုံးသို့လျှောက်ထား တင်ပြလာလျှင် တရားရုံးသည်လျှောက်ထားမှုအား လက်ခံသုံးသပ်ပြီးနောက် ၎င်းတို့အား အဆိုပါကိစ္စရပ်အတွက် တရားရုံးကချိန်းဆိုထားသည့်နေ့ရက်၌ တရားရုံးသို့ လာရောက်စေရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။ ထို့အပြင် ကုမ္ပဏီကို ကမကထပြုလုပ်ခြင်း၊ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခြင်း သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီ၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အရာရှိအဖြစ်ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး၏ အပြုအမူ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အများပြည်သူရှေ့၌ စစ်ဆေးရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

- (ခ) တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည်စစ်ဆေးမေးမြန်းရာတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး အဆိုပါ ကိစ္စရပ်အတွက် တရားရုံးကိုယ်စားဆောင်ရွက်ရန် တရားရုံးက အခွင့်အာဏာအပ်နှင်းထားလျှင် တရားရုံးကခွင့်ပြုနိုင်သည့်ဥပဒေဆိုင်ရာ အကူအညီပေးသူများကို ခန့်ထားနိုင်သည်။
- (ဂ) မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးသည်လည်း တရားရုံးတွင် စစ်ဆေးမေးမြန်းရာတွင် ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားရုံးသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရှိသူဖြင့်ဖြစ်စေ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။
- (ဃ) တရားရုံးသည်၎င်းအနေဖြင့်သင့်သည်ထင်မြင်သည့်မေးခွန်းများကို စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူအပေါ် မေးမြန်းနိုင်သည်။
- (င) စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူသည် ကျွမ်းကျင်၍ စစ်ဆေးခံရမည်ဖြစ်ပြီး တရားရုံးက မေးမြန်းသည့် သို့မဟုတ် မေးမြန်းရန်ခွင့်ပြုသည့် မေးခွန်းများအားလုံးကို ဖြေဆိုရမည်။

- (စ) ဤပုဒ်မအရ စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုခံယူရန် အမိန့်ချမှတ်ခြင်းခံရသူတစ်ဦးသည် တရားရုံးသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရှိသူတစ်ဦးဦးကို မိမိ၏စရိတ်ဖြင့် ခန့်အပ်နိုင်သည်။ တရားရုံးသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရှိသူသည်စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူ၏ ဖြေကြားမှုများအား ရှင်းလင်းရန် သို့မဟုတ် ထင်ရှားစေရန်အတွက် တရားရုံးကလျှောက်ကန်သည်ဟု ထင်မြင်သည့်မေးခွန်းများကို လွတ်လပ်စွာမေးမြန်းခွင့်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူသည် ၎င်းအပေါ် စွဲဆိုသည့်ပြစ်မှုများအတွက် အပြစ်မရှိကြောင်းထင်ရှားပေါ်ပေါက်သည်ဟု တရားရုံးကတွေ့ရှိလျှင် တရားရုံးသည် ၎င်းအား သင့်သည်ထင်မြင်သည့်ကုန်ကျစရိတ်များကို ခံစားခွင့်ပြုနိုင်သည်။

- (ဆ) စစ်ဆေးမှုမှတ်တမ်းများကိုစာဖြင့် ရေးသားမှတ်တမ်းတင်ထားရမည်အပြင် အဆိုပါ စစ်ဆေးမှုမှတ်တမ်းများကို စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူသို့သော်လည်းကောင်း၊ စစ်ဆေးမေးမြန်းခံရသူကသော်လည်းကောင်းဖတ်ကြား၍ လက်မှတ်ရေးထိုးစေရမည်။ အဆိုပါ စစ်ဆေးမှုမှတ်တမ်းအား တရားမမှုစွဲဆိုဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိုပုဂ္ဂိုလ်အပေါ် သက်သေခံအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ပြီး မည်သည့် အချိန်တွင်မဆို မြီရှင် သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူများ၏ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုများအတွက်လည်းလက်ခံရမည်။

- (ဇ) တရားရုံးသည်သင့်သည်ဟုထင်မြင်ပါက စစ်ဆေးမေးမြန်းခြင်းအား အခါအားလျော်စွာရှေ့ဆွဲနိုင်သည်။

- (ဈ) ဤပုဒ်မအရပြုလုပ်သည့် စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုတစ်ရပ်ရပ်ကို တရားရုံးက ညွှန်ကြားခွင့်လျှင် တရားဝင်ခန့်အပ်ထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီး၊ အကြီးအမှူး၊ မှတ်ပုံတင်အရာရှိ သို့မဟုတ် ဒုတိယမှတ်ပုံတင်အရာရှိတစ်ဦးဦးအဖြစ်ဆောင်ရွက်သော တရားရုံး၏တရားသူကြီးတစ်ဦးဦးရှေ့တွင်ဖြစ်စေ၊ အရာရှိတစ်ဦးဦးရှေ့တွင်ဖြစ်စေ ဤကိစ္စရပ်အလို့ငှာ ပြဋ္ဌာန်းထားသောစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဤပုဒ်မအရတရားရုံး၏

စာမျက်နှာ ၇ မှ

အခွင့်အာဏာများကို ကုန်ကျစရိတ်များနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စမှ တစ်ပါး စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုအား ပြုလုပ်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်က ကျင့်သုံး ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၃၉။ တိမ်းရှောင်နေသောကြေးမြီပေးဆပ်ရသူအား ဖမ်းဆီးနိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

တရားရုံးသည် ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းသည့်အမိန့်တစ်ရပ်အား ချမှတ်ခြင်းမပြုမီ တွင်ဖြစ်စေ၊ ချမှတ်ပြီးနောက်တွင်ဖြစ်စေ မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးသည် နိုင်ငံတော်မှထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ရန် ရှိကြောင်း၊ သို့မဟုတ် တစ်နည်းနည်းဖြင့် တိမ်းရှောင်ရန်ရှိကြောင်း၊ သို့မဟုတ် ကုမ္ပဏီကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တောင်းခေါ်ထားသည့်ငွေပေးချေမှုများမှ ရှောင်လွှဲရန် သို့မဟုတ် စစ်ဆေးမေးမြန်းမှုများမှ ရှောင်ရှားရန် ရည်ရွယ်၍ ၎င်း၏ပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဖယ်ရှားရန် သို့မဟုတ် ကွယ်ဝှက်ရန်ရှိကြောင်း ယုံကြည်လောက်သော အကြောင်းများပေါ်ပေါက်ခဲ့လျှင် ထိုကြေးမြီပေးဆပ်ရသူကို ဖမ်းဆီးနိုင်သည့်အပြင် ၎င်း၏ စာရင်းစာအုပ်များ၊ စာရွက်စာတမ်းများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို သိမ်းဆည်းနိုင်သည်။ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူနှင့် အဆိုပါ စာရွက်စာတမ်း၊ ပစ္စည်းများကို တရားရုံးက အမိန့်ချမှတ်ထားသည့်ကာလအထိ ထိန်းသိမ်းထားနိုင်သည်။

၃၄၀။ အခြားစွဲဆိုဆောင်ရွက်သည့်ပစ္စည်းများကို မထိခိုက်စေခြင်း

ဤဥပဒေအရ တရားရုံးသို့အပ်နှင်းထားသည့် အခွင့်အာဏာတစ်ရပ်ရပ်သည် ငွေကြေးထည့်ဝင်ရန် တောင်းခေါ်မှု သို့မဟုတ် အခြားငွေကြေးတစ်ရပ်ရပ်အတွက် ကုမ္ပဏီ၏ ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူ သို့မဟုတ် မြီစားတစ်ဦးဦးအပေါ်တွင်ဖြစ်စေ၊ ယင်းတို့၏ ပစ္စည်းတစ်ရပ်ရပ်အပေါ်တွင်ဖြစ်စေ စွဲဆိုဆောင်ရွက်သည့်ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပ်နှင်းထားသည့် တည်ဆဲအခွင့်အာဏာတစ်ရပ်ရပ်ကို ကန့်သတ်ခြင်းမရှိစေဘဲ ထပ်ဆင့်၍ ကျင့်သုံးခွင့်ရှိသည့်အခွင့်အာဏာများဖြစ်စေရမည်။

အမိန့်များကို အတည်ပြုခြင်းနှင့် အယူခံခြင်း

၃၄၀။ အမိန့်များကို အတည်ပြုနိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

ဤဥပဒေအရ တရားရုံးတစ်ရုံးရုံးက ချမှတ်နိုင်သည့်အမိန့်အားလုံးကို အဆိုပါတရားရုံးတွင် ပြုလုပ်သော တရားစွဲဆိုမှုတစ်ရပ်ရပ်၌ အမိန့်ဒီကရီများကို အတည်ပြုနိုင်သည့်နည်းလမ်းများအတိုင်း အတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၃၄၂။ တရားရုံးတစ်ရပ်ရပ်တွင် ချမှတ်သည့်အမိန့်ကို အခြားတရားရုံးများတွင် အတည်ပြုခြင်း

ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံးတစ်ခုက ချမှတ်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်ရပ်ကို နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိမည်သည့်နေရာတွင်မဆို အတည်ပြုနိုင်သည်။ ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်ထားသော ရုံးခန်းတည်နေရာသည် အခြားနေရာတစ်ခုတွင်ရှိခဲ့လျှင် အမိန့်ချမှတ်သည့်တရားရုံးတည်ရှိသည့် နေရာမှအပ အဆိုပါကုမ္ပဏီနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာရှိသည့် တရားရုံးက မိမိရုံးတွင်ချမှတ်သည့် အမိန့်တစ်ရပ်အား အတည်ပြုဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ သက်ဆိုင်သည့်နည်းလမ်းများနှင့်အညီ အတည်ပြုဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၄၃။ အခြားတရားရုံးများက အမိန့်ကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုက်နာရမည့်အချက်များ

တရားရုံးတစ်ရုံးက ချမှတ်သည့်အမိန့်တစ်ရပ်ကို အခြားတရားရုံးတစ်ရုံး၌ အတည်ပြုရန်ဆောင်ရွက်သည့်အခါ အဆိုပါတရားရုံးအမိန့်၏ မူရင်းမိတ္တူမှန်တစ်စောင်ကို ထိုအမိန့်အား အတည်ပြုဆောင်ရွက်မည့် တရားရုံးရှိသက်ဆိုင်ရာအရာရှိထံသို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့အမိန့်မူရင်းမိတ္တူမှန်အား တင်ပြခြင်းသည် ထိုအမိန့်ကို ချမှတ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း လုံလောက်သည့်သက်သေခံချက်ဖြစ်စေရမည်။ ထိုတင်ပြချက်အပေါ်တွင် အတည်ပြုဆောင်ရွက်ရမည့်တရားရုံးသည် အမိန့်အား အတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို မိမိရုံး၏အမိန့်အား အတည်ပြုဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ အလားတူနည်းလမ်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၃၄၄။ အမိန့်များအပေါ် အယူခံဝင်ရောက်ခြင်း

ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဖျက်သိမ်းသည့်ကိစ္စရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံးက ချမှတ်သည့်အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်အပေါ် ပြန်လည်ကြားနာစေရန် သို့မဟုတ် အယူခံဝင်ရောက်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်မှုများကို အဆိုပါ တရားရုံး၏ သာမန်စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာအတွင်းရှိ မှုခင်းများတွင် ချမှတ်သည့်အမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်များအပေါ် အယူခံဝင်ရောက်နိုင်သည့် နည်းလမ်းများ၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အညီပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း

၃၄၅။ ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် မည်သည့်အခြေအနေများ

အောက်ပါအခြေအနေများတွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဆန္ဒအလျောက် ဖျက်သိမ်းနိုင်သည် -

- (က) ကုမ္ပဏီ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းအရ ကုမ္ပဏီ၏ သက်တမ်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့်ကာလကုန်ဆုံးလျှင်၊ သို့မဟုတ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် ကုမ္ပဏီကိုဖျက်သိမ်းနိုင်သည့် ဟုဖော်ပြထားသည့်အခြေအနေများဖြစ်ပေါ်ခဲ့လျှင်၊ ထို့အပြင် ကုမ္ပဏီ၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ခဲ့လျှင်၊ သို့မဟုတ်
- (ခ) ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုမ္ပဏီက အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့်ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျှင်၊ သို့မဟုတ်
- (ဂ) ကုမ္ပဏီ၏ တာဝန်ရှိမှုများကြောင့် ယင်း၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု မပြုနိုင်ခြင်းနှင့် ကုမ္ပဏီကိုဖျက်သိမ်းရန် တင်ပြခြင်းများကြောင့် ကုမ္ပဏီက အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့်

ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျှင်။
ဤအပိုင်းတွင်သုံးစွဲဖော်ပြထားသည့် “ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက် ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်” ဆိုသည်မှာ ဤပုဒ်မ၏အပိုဒ် (က) သို့မဟုတ် အပိုဒ် (ခ) သို့မဟုတ် အပိုဒ် (ဂ) တို့အရ ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ကို ဆိုလိုသည်။

၃၄၆။ ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းမှုစတင်ခြင်း

ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းမှုသည် ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက် ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်အား ချမှတ်သည့်အချိန်မှ စတင်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

၃၄၇။ ကုမ္ပဏီ၏ ရပ်တည်မှုအပေါ်တွင် ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှု

ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းသည့်အခါ ကုမ္ပဏီအား ဖျက်သိမ်းသည့်နေ့ရက်မှစတင်၍ ကုမ္ပဏီ၏အကျိုးအတွက် ဖျက်သိမ်းရာတွင် လိုအပ်သည့်ကိစ္စရပ်မှအပ ယင်း၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခြင်းမရပ်စဲစေရမည်။ သို့ရာတွင် ကုမ္ပဏီ၏ကုမ္ပဏီဆိုင်ရာရပ်တည်မှုနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များသည် ယင်း၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းတွင် ကန့်သတ်ချက် တစ်စုံတစ်ရာရှိစေကာမူ ယင်းအား ဖျက်သိမ်းသည်အထိ ဆက်လက်တည်ရှိစေရမည်။

၃၄၈။ ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အကြောင်းကြားခြင်း

ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် အထူးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်၏ အကြောင်းကြားစာကို ထိုဆုံးဖြတ်ချက်အား ချမှတ်သည့်နေ့ရက်မှ (၁၀) ရက်အတွင်း နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းနှင့် နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်း ထုတ်ဝေဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိသော နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာတစ်ခုခုတွင် ကုမ္ပဏီက ထည့်သွင်းကြေညာ၍ အကြောင်းကြားရမည်။

၃၄၉။ ကုမ္ပဏီသည် ပုဒ်မ ၃၄၈ ပါ သတ်မှတ်ချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်လျှင် ဖြစ်ဒဏ်ပမာဏ (၅) ခုထက်မပိုသော ဒဏ်ငွေကို ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုပျက်ကွက်မှုကို သိလျက်ဖြင့် တမင်ခွင့်ပြုခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာ သို့မဟုတ် အခြားအရာရှိတစ်ဦးစီသည်လည်း အလားတူဖြစ်ဒဏ်ထိုက်သင့်စေရမည်။

၃၅၀။ ကြေးမြီပေးချေနိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

(က) ကုမ္ပဏီတစ်ခုအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင် ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာများ သို့မဟုတ် ဒါရိုက်တာနှစ်ဦးထက်ပိုမိုပါရှိသော ကုမ္ပဏီဖြစ်လျှင် ဒါရိုက်တာအများစုသည်လည်းကောင်း၊ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးတည်းရှိသည့်ကုမ္ပဏီတွင် အဆိုပါ ဒါရိုက်တာသည် လည်းကောင်း ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်မည့် အစည်းအဝေးအတွက် အကြောင်းကြားစာများ ပေးပို့သည့်နေ့ရက်မတိုင်မီ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဒါရိုက်တာများ အစည်းအဝေး၌ ကုမ္ပဏီ၏ကိစ္စရပ်များကို အပြည့်အဝ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုပြုလုပ်ပြီးကြောင်း၊ ထိုသို့ပြုလုပ်ပြီးနောက် ကုမ္ပဏီအား ဖျက်သိမ်းရန် စတင်သည့်နေ့ရက်မှ (၃) နှစ်ထက်မပိုသော ကာလတစ်ရပ်အတွင်း ကုမ္ပဏီသည် ကြေးမြီများကို အပြည့်အဝပေးချေနိုင်မည်ဟု ယူဆကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာတစ်ရပ်ဖြင့် အတည်ပြုထားသည့် ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

(ခ) အဆိုပါကြေညာချက်ကို ကုမ္ပဏီကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကုမ္ပဏီစာရင်းစစ်များ၏ အစီရင်ခံစာတစ်စောင်ဖြင့် ထောက်ခံတင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး ဤပုဒ်မ၏ ပုဒ်မခွဲ(က) တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့်နေ့ရက်မတိုင်မီ မှတ်ပုံတင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ ပေးပို့တင်ပြခြင်းမပြုခဲ့လျှင် အဆိုပါကြေညာချက်သည် ဤဥပဒေပါ ကိစ္စရပ်များအတွက် အကျိုးတစ်စုံတစ်ရာ သက်ရောက်ခြင်းမရှိစေရ။

(ဂ) ဤပုဒ်မပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြုလုပ်ပေးပို့သည့် ကြေညာချက်တစ်ရပ်ပါရှိသော ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်း ကိစ္စရပ်သည် ဤဥပဒေတွင် “မြီရှင်များက ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း” ဟု ဖြစ်သည်။ အထက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ပြုလုပ်ပေးပို့သည့် ကြေညာချက်တစ်ရပ်ပါရှိခြင်း မရှိသော ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်း ကိစ္စရပ်သည် ဤဥပဒေတွင် “မြီရှင်များက ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း” ဟု ဖြစ်သည်။

ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်း

၃၅၁။ ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ

ပုဒ်မ ၃၅၂ မှ ၃၅၇ အထိ ယင်းပုဒ်မများအပါအဝင် တို့တွင် ပါရှိသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက ကုမ္ပဏီကို ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်စေရမည်။

၃၅၂။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများအား ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် ယင်းတို့၏ အခကြေးငွေများကို သတ်မှတ်ခြင်းတို့အတွက် ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်

(က) အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကုမ္ပဏီသည် ယင်း၏ကိစ္စရပ်များအား စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန်နှင့် ကုမ္ပဏီ၏ အခြေပစ္စည်းများအား ခွဲဝေပေးရန်အတွက် စာရင်းရှင်းလင်း ဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသောသူများကို ခန့်အပ်ရမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများ သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများ သို့မဟုတ် အခကြေးငွေများကို သတ်မှတ်နိုင်သည်။

(ခ) စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိအား ခန့်အပ်ပြီးသည့်အခါ ဒါရိုက်တာများ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များအားလုံးသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကုမ္ပဏီ သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသည့် ကိစ္စရပ်မှတစ်ပါး ရပ်စဲသွားမည်ဖြစ်သည်။

၃၅၃။ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိ၏ လုပ်လပ်နေရာကို ဖြည့်စွက်ခန့်ထားနိုင်သည့်အခွင့်အာဏာ

(က) ကုမ္ပဏီမှခန့်အပ်ထားသည့်စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် သေဆုံးခြင်း၊ နုတ်ထွက်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားအကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ၎င်း၏နေရာလပ်လပ်သွားလျှင် ကုမ္ပဏီသည် အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် မြီရှင်များ၏ စီမံဆောင်ရွက်ချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့်အညီ ထိုလပ်လပ်နေရာကို ဖြည့်စွက်ခန့်ထားနိုင်သည်။

(ခ) အဆိုပါကိစ္စရပ်အတွက် အထွေထွေအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးက ဖြစ်စေ၊ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိတစ်ဦးထက် ပိုမိုပါရှိသည့်ကိစ္စရပ်ဖြစ်လျှင် ဆက်လက်တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများက ဖြစ်စေ ခေါ်ယူကျင်းပနိုင်သည်။

(ဂ) အစည်းအဝေးကို ဤဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံစည်းမျဉ်းအရဖြစ်စေ သတ်မှတ်ထားသည့်နည်းလမ်း၊ သို့မဟုတ် ကြေးမြီပေးဆပ်ရသူတစ်ဦးဦးက သော်လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများက သော်လည်းကောင်း လျှောက်ထားသဖြင့် တရားရုံးက သတ်မှတ်ပေးသည့်နည်းလမ်းဖြင့် ကျင်းပရမည်။

၃၅၄။ ကုမ္ပဏီ၏ ပစ္စည်းများကို ရောင်းချခြင်းအတွက် အဖိုးစားနား အပြစ်အစုရှယ်ယာစသည်များကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက လက်ခံနိုင်သည့်လုပ်ပိုင်ခွင့်

(က) ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန်ရည်ရွယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယင်း၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် ပစ္စည်းအားလုံး သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ဤဥပဒေအရ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည့် ကုမ္ပဏီဖြစ်စေ၊ မဟုတ်သည်ဖြစ်စေ ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ခေါ်တွင်မည့် အခြားကုမ္ပဏီတစ်ခုခုသို့ လွှဲပြောင်းပေးရန် သို့မဟုတ် ရောင်းချရန်ရည်ရွယ်လျက်ဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင် ဤပုဒ်မတွင် “လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်ကုမ္ပဏီ” ဟု ခေါ်တွင်မည့် လွှဲပြောင်းရောင်းချမည့်ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သာမန်လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုဖြစ်စေ၊ သီးခြားစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့်လုပ်ပိုင်ခွင့်တစ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ အပ်နှင်းသည့် အဆိုပါ ကုမ္ပဏီ၏ အထူးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်အရခွင့်ပြုချက်ဖြင့်လွှဲပြောင်းခြင်း သို့မဟုတ်ရောင်းချခြင်း၊ အစုရှယ်ယာများ၊ အာမခံပေါ်လစီများ၊ သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီရှိ အခြားအလားတူ အကျိုးခံစားခွင့်များအတွက် လည်းကောင်း၊ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများ သို့မဟုတ် ခွဲဝေပေးရန်အတွက်လည်းကောင်း လျော်ကြေး သို့မဟုတ် လျော်ကြေးတစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုလက်ခံနိုင်သည်။ သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများက ငွေကြေး၊ အစုရှယ်ယာ၊ အာမခံပေါ်လစီ၊ သို့မဟုတ် အခြားအလားတူအကျိုးခံစားခွင့်၊ သို့မဟုတ် အခြားအရာများကိုလက်ခံခြင်းအစား လွှဲပြောင်းလက်ခံသည့်ကုမ္ပဏီ၏ အကျိုးခံစားခွင့်များကို ရယူဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးခံစားခွင့်များကိုလက်ခံခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်သည့် အခြားစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုတစ်ရပ်ရပ်အား သဘောတူလက်ခံနိုင်သည်။

(ခ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သည့်ရောင်းချမှု သို့မဟုတ်စီစဉ်မှုတစ်ရပ်ရပ်သည် လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူများအပေါ် တရားဝင်ဖြစ်စေရမည်။

(ဂ) အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ရာတွင် ထောက်ခံမဲပေးခြင်းမပြုခဲ့သော လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူတစ်ဦးဦးသည် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိထံသို့ လိပ်မူ၍ ၎င်း၏ သဘောထားကွဲလွဲမှုကို စာဖြင့်ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပြီး အဆိုပါ အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ပြီးနောက် (၇) ရက်အတွင်း ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်ထားသော ရုံးခန်းမှပေးပို့ခဲ့လျှင် ၎င်းအနေဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက်အား အတည်ဖြစ်စေရန် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုစေရန်၊ သို့မဟုတ် ၎င်း၏အကျိုးခံစားခွင့်များကို သဘောတူညီသည့် တန်ဖိုးဖြင့် သို့မဟုတ် အနုညာတစ်ရပ်ဆုံးဖြတ်သည့်တန်ဖိုးဖြင့် ဝယ်ယူဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

(ခ) စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိသည် ကုမ္ပဏီတွင် ပါဝင်သူ၏ အကျိုးခံစားခွင့်များကို ဝယ်ယူရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဝယ်ယူပေးချေမည့်ငွေအား ကုမ္ပဏီဖျက်သိမ်းခြင်းမပြုမီ ပေးချေရမည်ဖြစ်ပြီး အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများအတိုင်း စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိက ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဂ) အထူးဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ရပ်ရပ်သည် ကုမ္ပဏီအား ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် သို့မဟုတ် စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရေးအရာရှိများအား ခန့်အပ်ရန်အတွက် ချမှတ်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်မတိုင်မီကာလတွင် သို့မဟုတ် တစ်ပြိုင်တည်းအချိန်တွင် ချမှတ်သည့် အကြောင်းကြောင့် ဤပုဒ်မပါကိစ္စရပ်များအတွက် တရားမဝင်ဖြစ်ခြင်းမရှိစေရ။ သို့သော် ကုမ္ပဏီအား ဖျက်သိမ်းရန်အတွက် အမိန့်တစ်ရပ်ကို (၁) နှစ်အတွင်း ချမှတ်ခဲ့လျှင်ဖြစ်စေ၊ တရားရုံး၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဖျက်သိမ်းရန်ပြုလုပ်ခဲ့လျှင်ဖြစ်စေ အဆိုပါ အထူးဆုံးဖြတ်ချက်သည် တရားရုံး၏ အတည်ပြုချက်မရှိလျှင် တရားဝင်ခြင်း မရှိစေရ။

(စ) အနုညာတစ်ရပ်ဆုံးဖြတ်ခြင်း ကိစ္စရပ်များအတွက် အနုညာတစ်ရပ်ဆုံးဖြတ်ခြင်း ဥပဒေတွင် ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ကြေးမုံ

၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

ADVERTISEMENT

ဟိန်း
095160048
09-782470755
09-450016709
ခရီးစဉ်အပူချိန်နှင့်
လေအေး/အပူပေးစနစ်များ
ယာဉ်အသုံးပြုမှုအတွက်
www.heincarrental.com

GOLDEN CITY
ဈေးဝယ် (နေ့စဉ်)
(စားနပ်ရိက္ခာ-အိမ်) - ၃၀၀၀/-
ဝတ်၊ နှစ်သစ်ဦး၊ ဝတ် (Feb - 3)
စတင်စတင်ဝတ် (Jan 30/31)
09-454466958, 09-450765726

ဝန်းရာဝေ ဓမ္မဒါန
မန္တလေး၊ ပေပြုံး၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊
(အလုပ်အကိုင်အတွက်) အသုံးပြု
တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်တယ်၊ ထပ်ကွေ့၊
မိုး၊ မြို့၊ မဟာမိတ် (၄)၊ ထပ်ကွေ့ (၄)၊
အစောင့်၊ Full Aircon အိမ်၊
တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်တယ်၊
* 420144148, * 421153799

ခေါက်ရွှေဆောင်
၀၉ ၇၃၀၇၃၃၇၊ ၀၉ ၇၃၀၅၁၁၇
၀၉ ၄၂၀၅၆၆၃၃၊ ၀၉ ၄၂၃၇၂၇၀
Jan-31, Feb-17, 24
March - 3 / 17,
April - 11, 28

ကွိုသန်ဇင်
CAR RENTAL
ကားငှားရမ်းရန်အတွက်
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ။
09-43117680, 09-5059821

ကားမိုဗို
Alphard, Hiace ၉/၁၃ယောက်စီ
အနီးကပ်၊ ၂၄/၃၃/၄၇/၄၇/၄၇
အများဆုံးခရီးစဉ်အတွက် ယာဉ်
ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ။
၀၉-၇၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၇၅၅၅၅၅၅၅
Ph: 09795549249, 095418126

အခြေခံယာဉ်မောင်းသင်တန်း
ကုန်းလမ်းပိုဆောင်ရေး၊ အခြေခံကားအလုပ်ရုံအမှတ်(၁)
မဟာပန္နလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မှ ဖွင့်လှစ်သော အခြေခံ ယာဉ်
မောင်းသင်တန်းများကို လစဉ် လဆန်းရက်တိုင်း ပုံမှန်ဖွင့်လှစ်
လျက်ရှိပါသည်။
ဖေဖော်ဝါရီလ ပုံမှန်သင်တန်း(၃၁-၁-၂၀၁၇)ဖွင့်မည်။
ဖေဖော်ဝါရီလ အထူးသင်တန်း(၄-၂-၂၀၁၇)ဖွင့်မည်။
လူဦးရေနည်းသတ်ထားပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်- ၀၁-၂၉၁၃၁၃၊ ၀၁-၂၉၁၃၁၄၊
၀၉-၃၁၅၆၆၇၂၅၊ ၀၉-၇၉၅၆၆၇၂၅
Ocean Super Market မဟာပန္နလမ်းတားအနီး

MAY INTERNATIONAL
From Age 3 to 15
Mon ~ Fri, 8:00 ~ 12:00, March ~ May 2016
Summer School
91 (A) Banyadafa Road, Bahan Township, Yangon. Tel: (01) 544 224, (01) 545 375, (09) 420 25 8795, (09) 260 383 940. www.mayeducation.com

အာရှမြေ အိမ်၊ မြေ၊ မြေပု ရောင်းမည်
Website: www.asialand.com.mm

၁။ ရွှေလင်တန်းစက်မုန့် (2.2 ဧက) မြေ ဇန့်	1 ဧက 4500 သိန်း
၂။ ရွှေလင်တန်းစက်မုန့် (8 ဧက) မြေ တောင်ကွက် 1 ဧက	4500 သိန်း
၃။ သာဓကတန်းစက်မုန့် (3 ဧက) မြေ တွတ်ခတ် 1 ဧက	3700 သိန်း
၄။ မြစ်စိမ်းရောင်စက်မုန့် (2.5 ဧက) မြေ တွတ်ခတ် 1 ဧက	3200 သိန်း
၅။ သီလဝါစက်မုန့် (1.8 ဧက) မြေ ပါမစ်	1 ဧက 2600 သိန်း
၆။ မြောင်းတကာစက်မုန့် (12.6 ဧက) မြေ ပါမစ်	1 ဧက 800 သိန်း
၇။ ရွှေလင်တန်းစက်မုန့် (2 ဧက) နီ (SARAWAK)	16000 သိန်း
၈။ အာရှဒဂုံစက်မုန့် (2 ဧက) မြေ တွတ်ခတ်	4000 သိန်း
၉။ ရွှေလင်တန်းစက်မုန့် (90' x 110') မြေ ဇန့်	1 Sqt 3 သိန်း
၁၀။ လှိုင်ရတနာမုန့်စက်မုန့် (80' x 75') RC2 ဇန့်	16000 သိန်း
၁၁။ မရတနာမုန့်စက်မုန့် (90' x 80') RC2 ဇန့်	14000 သိန်း
၁၂။ (၁၀) မိုင်ပြည်လမ်းမအနီး (80' x 140') RC2 ဇန့်	12500 သိန်း
၁၃။ လှိုင်အေးရိပ်မုန့်စက်မုန့် (80' x 80') RC2 ဇန့်	12000 သိန်း
၁၄။ ဗဟိုရွှေတောင်ကြား (60' x 85') မြေ ဘိုးဘွား	8200 သိန်း
၁၅။ စခမာ Sakura အနီး (148' x 38') မြေ ဇန့်	7500 သိန်း
၁၆။ မရတနာမုန့်စက်မုန့် (45' x 89') RC1	5800 သိန်း
၁၇။ မ/ဒဂုံလှိုင်လမ်းမ (40' x 60') မြေ	3500 သိန်း
၁၈။ လှိုင်အေးရိပ်မုန့်စက်မုန့် (50' x 90') RC1 ဇန့်	3800 သိန်း
၁၉။ မရတနာမုန့်စက်မုန့် (40' x 60') မြေ ဇန့်	2000 သိန်း
၂၀။ အောင်အောင်လမ်း (40' x 80') မြေ တောင်ကွက်	330 သိန်း

ရန်ကင်းမြို့တွင်းရှိ စက်မှုဇုန်အိမ်ရာ၊ ကုန်ပစ္စည်းတိုက်ခန်း၊ လှိုင်အေးရိပ်မုန့်စက်မုန့်၊ ရောင်းဝယ်၊ ငှားရမ်းခြင်းကို ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်စစ်နိုင်ပါသည်။
09-5041674, 09-5506735, 09-420095089

STRATEGY FIRST



ကြော်ငြာစာ
(အမွေဆက်ခံခြင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ - ၂၈၃)
မိုးမိတ်ခရိုင်တရားရုံးတော်
၂၀၁၇ခုနှစ်၊ တရားမအထွေထွေအမှတ် - ၁

ကွယ်လွန်သူဦးသိန်းနိုင်၏ ကျန်ရစ်သောပစ္စည်းများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်အမှု။
ရုံးပြည်နယ်၊ မတိမ်မြောက်၊ ငါးအေးကော့ရွာ၌နေထိုင်ခဲ့သော ကွယ်လွန်သူ
ဦးသိန်းနိုင်၏ ကျန်ရစ်သောပစ္စည်းများအပေါ်၌ အမွေထိန်းလက်မှတ် ထုတ်ပေး
ပါမည့်အကြောင်းနှင့် ဦးညွန့်နိုင်က အမွေဆက်ခံခြင်း အက်ဥပဒေအရ လျှောက်
ထားသဖြင့် ဤအမှုကို ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ရက် (၁၃၇၈ခုနှစ်၊
တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၀ရက်)တွင် ဆိုင်ကြားနာရန် ချိန်းဆိုထားသည်ဖြစ်
သောကြောင့် ကွယ်လွန်သူဦးသိန်းနိုင်၏ ကျန်ရစ်သော ပစ္စည်းများတွင် အကျိုး
စီးပွားသက်ဆိုင်သည့် အဆိုရှိသူတို့အား အဆိုပါအမှုတွင် ၎င်းတို့ (လာရောက်
ဆိုင်ဆိုရန် သင့်လျော်မည်ဟုထင်မြင်လျှင်) ဆိုခဲ့သော ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ
၂၁ရက်(၁၃၇၈ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၀ရက်)၌ မိမိတို့တို့ယ်တိုင်
သော်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးဦးအားဖြင့်သော်လည်းကောင်း
လာရောက်ဆိုင်ဆိုရန်နှင့် အမွေထိန်းလက်မှတ်ထုတ်ပေးမိ မှတ်တမ်းများကို
ကြည့်ရှုရန်အမွေဆက်ခံခြင်း အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၈၃နှင့်အညီ ဆင်ဆိုလိုက်သည်။
လာရောက်ခြင်းမရှိပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် ရုံးတော်က ဦးညွန့်နိုင်၏လျှောက်လွှာ
အပေါ်၌ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ပြီးလျှင် ၎င်းအမှုအကြောင်းအရာတွင် စီရင်ချက်
ချမှတ်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။
၂၀၁၇ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၃ရက် ဤရုံးတော်ဆိုင်ရုံးခွဲ၌ ကျွန်ုပ်
လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(စောမျိုးမျိုး)
ခရိုင်တရားသူကြီး
မိုးမိတ်ခရိုင်တရားရုံး

ICM Single Subject Diploma in Business Management & Administration

ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နေသူများ၊ ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေး စတင်တည်ထောင်ရန် စီစဉ်နေသူများနှင့်၊ MBA သင်တန်းများ တက်ရန် ပြင်ဆင်နေသူများ၊ စိတ်ဝင်စားသူများအတွက်၊ စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှု အခြေခံများကို ခြုံငုံသင်ကြားပေးသည့်သင်တန်း

Course Contents:

- The Organisational Background to Business Administration
- The Management Framework to Business Administration
- Characteristic Features of Organisations
- The Structure of Business Enterprises
- Functions within Organisations - The Production Function
- The Purchasing Function | The Research & Development Function
- The Marketing Function | Personnel Development
- The Administrative Officer's Role | Office Administration
- Other Responsibilities of the Administrative Officer

Session - 10
Lecturer : Daw Khin Nwe Ohn, M. Com, B. Com (Hons, YIE)

Schedule :
Every Saturday
12:30 pm to 3:00 pm
Starting Date
21 January 2017

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာခြင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောခရိုင်၊ မောင်တောမြို့နယ် မြို့မအရှေ့ရပ်ကွက်၊
ညောင်ပင်လှရပ်၊ ဦးဥတ္တမလမ်း၊ ကွင်းအမှတ်(၂-ခ)မြို့မတောင်ကွင်း၊ ဦးပိုင်
အမှတ်(၅၉/၄)အရ မြေချိန်စရိယာ(၀.၀၁၀)ဧကနှင့် ၎င်းမြေပေါ်တွင်ဆောက်လုပ်
ထားသော သုံးထပ်အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို
တရားဝင်လက်ရှိခိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူဟုဆိုသူ ဒေါ်သန္တာညို (ဘ)ဦးမြလှမြို့
[၁၂/ဗဟန(နိုင်)]၀၆၂၈၃၃၂၀၂၅ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူမှ ဝယ်ယူရန်ကမ်း
လှမ်းထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အထက်ပါမြေနှင့် အိမ်အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ကန့်ကွက်
လိုပါက တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့်
ဤကြော်ငြာစာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်
လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက
ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ကိုပြီးမြောက်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်
မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးကျော်ညွန့်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
စဉ်-၃၂၄၃/၁၉၈၅
မြို့မအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မောင်တောမြို့

Program Fees - 420,000 kyats + 105 USD for exam & reg | Text Book Fees - 15000 Kyats

CALL NOW: (09) 250 7171 66 ~ 68

သတိပြုရန် - ဆေးလိပ်၊ အရက်၊ သို့မဟုတ်လုပ်ငန်းများ၊
အမျိုးမျိုး လုပ်ငန်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ ဝန်ထမ်းများကို ဝန်ဆောင်မှုမပေးပါ။

8, Panchan Tower, Myaynigone, Sanchaung Township, Yangon.
239, Pyay Road, Near Myaynigone City Mart, Sanchaung Township, Yangon.

“အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစွာ ကြည်ညိုဂုဏ်ပြုခြင်း”

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့၊ ပစ္စိမာရုံ စာသင်တိုက် ပရိယတ္တိသာသနာလင်္ကာရ (သာမဏေကျော်) အသင်းကြီး၏ ဦးစီးပဏာန နာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ၊ နိုင်ငံစွမ်းဆောင်ရည်ဆုရှင် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဝိန္တိတာလင်္ကာရ (နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက) ၏ တပည့်-အသင်းတာဝန်ခံ ဒုတိယနာယက ဆရာတော် “အရှင်ရေဝတာလင်္ကာရ” (သာမဏေကျော်၊ သာသနဇေယျာစရိယ၊ ဝိနယဝိဒ္ဓ၊ အင်္ဂုတ္တရနိကာယဝိဒ္ဓ၊ ဒီဃနိကာယဝိဒ္ဓ) သည် (၄-၁-၂၀၁၇) ရက်နေ့ (၆၉) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ၁/၂၀၁၇ အရ “သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇောတိကဇေ” ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း ခံရသည့်အတွက် ပရိယတ္တိ သာသနာလင်္ကာရအသင်းကြီးက လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ အထူးပင် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစွာ ကြည်ညိုဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

ပရိယတ္တိသာသနာလင်္ကာရအသင်းကြီး
ပစ္စိမာရုံစာသင်တိုက်၊ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

အထူးလှိုက်လှဲစွာဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ပြုခြင်း

၂၀၁၇ခုနှစ်၊ (၆၉)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ်(၁/၂၀၁၇)ဖြင့် ဒေါ်ဝင်းစိန်(ကျိုက်လတ်မြို့၊ သုခစာကြည့်တိုက် နာယကကြီးနှင့် ကျိုက်လတ်မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ အငြိမ်းစားဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးများ ပူဇော်ကန်တော့ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဝင်)အား သုခမ္မသီရိဘွဲ့ကို ထိုက်တန်စွာချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းခံရသည့်အတွက် အထူး လှိုက်လှဲစွာဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူချီးကျူးပါကြောင်းနှင့် နောင်တွင်လည်း သက်ရှည်ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ သာသနာတော်၏ အကျိုးတို့ကို ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းများ တောင်းအပ်ပါသည်။

နာယကကြီးများနှင့်အမှုဆောင်အဖွဲ့
ကျိုက်လတ်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

" ဝါရွှေစင် " ဦးထည်
ဆိုင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း(၈)နှစ်ပြည့်အထူးဈေးရောင်းပွဲတော်ကြီး
(Big Sales 20% to 50% Off)
" ဝါရွှေစင် ဦးထည် " ၏ ဆိုင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း (၈)နှစ်ပြည့် အထူးဈေးရောင်း ပွဲတော်ကြီးကို ဝါရွှေစင် ချစ် Customer များအား ကျေးဇူးတုံ့ပြန်သောအနေ ဖြင့် (၂၀-၁-၂၀၁၇ မှ ၂၄-၁-၂၀၁၇) အထိ ၅ ရက်တိုင်တိုင် အထူးဈေးနှုန်းများ ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း " ဝါရွှေစင် " ချစ်မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ် Customer များကို သတင်းကောင်း ပါးအပ်ပါသည်။ အထူးကံစမ်းမဲအစီအစဉ် များလည်းပါရှိပါသည်။ အားပေးမှုကို ကျေးဇူးအထူး တင်ရှိပါသည်။

နေရာ။ ။ အမှတ်(၁၇၁)၊ သစ္စာလမ်းမကြီး၊ မိုးကောင်းမှတ်တိုင်အနီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်။
ဖုန်း - ၀၉ ၅၁၁ ၂၅၀၆၊ ၀၉ ၄၀၀၀ ၂၈၈၇၇၊ ၀၉ ၄၂၀၀၀၆၅၂၅၊ ၀၉ ၄၉၃၄၄၅၅၃

မိတ်ဆွေများအတွက်သတင်းကောင်း
“ရွှေမြင့်စံ & မင်းသုကျော် အကျိုးဆောင်နှင့်ဆောက် လုပ်ရေး Co;” မှ “သန်လျင် Star City အိမ်ရာ” ရှိ အခန်းများကို ခေတ်မီလှပသော Design များဖြင့် ပြင်ဆင်၍ “ရောင်း/ဝယ်/ငှား” ခြင်းဖြင့် ကူညီပေးပါမည်။
ပြင်ဆင်ခနှုန်း (၁x x / ၂x x / ၃x x) သိန်း (ပစ္စည်းစုံ)
“ရွှေမြင့်စံ & မင်းသုကျော် အကျိုးဆောင်နှင့် ဆောက်လုပ်ရေး Co;”
အမှတ်(၇၀/၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ရွှေဂုံတိုင်မီးပျံင့်ထောင့်၊ ပဟန်း။
01-548-993, 09-509-9696, 09-79-509-9696, 09-7319-9696
ကျွန်မတို့၏ Co; သို့ယုံကြည်စိတ်ချစွာ လုပ်ငန်းအပ်နှံပေးသော အခန်းပိုင်ရှင် မိတ်ဆွေများကို ကျေးဇူးတင်ပါသည်။
(အားလုံးစိတ်ချမ်းသာမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်)

မင်္ဂလာအေး(ခ)ဖရိုဒါဘီ(MME-၆၅၃၇၉၄)အား အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်းနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ဦးစိုးမြင့်(ခ) ဟာမိလ်အမွေခွင့်ရရှိခဲ့သည့် မင်္ဂလာအေး(ခ) ဖရိုဒါဘီသည် အစ္စလာမ်တရားဥပဒေနှင့်အညီ ၁၃-၁၁-၂၀၁၅ ရက်က မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ဇင်ယော်လမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၃၁)ရှိ မိဘနေအိမ်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူနှုတ်ထိမ်းမြားမင်္ဂလာပြုလုပ်၍ မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ သီရိမြိုင်(၁)လမ်း၊ ရွှေခန်းမတွင် မင်္ဂလာဧည့်ခံပွဲပြုလုပ်ပြီး မောင်ကျော်မင်းထွန်း(ခ) HJ မိဟာမ္မဒ်အိဗရာဟီးမီးနှင့် တရားဝင်လင်မယားအဖြစ် ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၅၆) ၅-ထပ်၊ ၂၇-လမ်း၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်တွင် အတူ ပေါင်းသင်းနေထိုင်လျက်ရှိရာမှ အစ္စလာမ်တရားဥပဒေနှင့်အညီ ၁၂-၄-၂၀၁၆ ရက်က ၎င်း၏သဘောအလျောက် ထွက်ခွာသွားသည်မှာ အိမ်ထောင်ရေး အဆင်မပြေမှုဖြစ်စေရန် ပြုမူဆောင်ရွက်ရာရောက်သဖြင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူထံ လင်မယားအဖြစ် ပြန်လည်ပေါင်းသင်းရန်အတွက် အမြန်ဆုံးပြန်လာပါရန် အသိပေးအကြောင်း ကြားအပ်ပါသည်။
မင်္ဂလာအေး(ခ)ဖရိုဒါဘီအား သွေးဆောင်ဖြားယောင်းလိမ့်လည်အလွဲ ပြော မတရားပြောသုံး ခြိမ်းခြောက် အနိုင်အထက်ပြု လက်ခံခေါ်ယူထားသူ အား မောင်ကျော်မင်းထွန်း(ခ) HJ မိဟာမ္မဒ်အိဗရာဟီးမီးမှ ဥပဒေအရအရေး ယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
မောင်ကျော်မင်းထွန်း(ခ) HJ မိဟာမ္မဒ်အိဗရာဟီးမီး
[၁၂/၅၀၀(နိုင်)၀၀၃၆၂၆]၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ဖြူဖြူညွန့်
B.A.H.G.P.D.B.L.D.M.L အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၃၉၁)
အမှတ်-၅၈/၂ အဝေရာလမ်း၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၀၆၅၂၅၊ ၀၉-၄၉၃၄၄၅၅၃

မြေညီထပ်တိုက်ခန်းရောင်းမည်
သိန်း(၃၄၀)
(၁၂၂'x၅၀')ပြင်ဆင်ပြီး
အလင်းရောင်လမ်း၊ ဒေါ်ပုံ။
ဖုန်း-၀၉ ၄၂၀၇၆၇၅၅၇

“ရွှေစည်”
အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေနှင့်
ကုန်တည်ဝန်ဆောင်မှု
လုပ်သားပါ ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့်
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။
09-73122029, 09-253065979

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ အနော်ရထာလမ်း၊ အမှတ်(၁၄၁)ဟုခေါ်တွင်သော (၂)ခန်းတွဲ၊ (၈)ထပ်တိုက်အနက် တိုက်ကို မျက်နှာမူ၍ကြည့်လျှင် (၈)လွှာ(ဘယ်ဘက်)တိုက်ခန်းအား ပိုင်ရှင်ဖြစ်သည့် ဦးဇော်ထွန်းကို [၁၂/၂၀၁၇(နိုင်)၀၆၄၅၉၀]မှ ၎င်းတစ်ဦးတည်းပိုင်ဆိုင်ရေးအချို့ ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံလျက် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းခဲ့ရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဖြစ်သူမှ ဝယ်ယူရန် တိုက်ခန်းတစ်ခုငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းတိုက်ခန်း၏ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက် လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ယခုကြော်ငြာပါသည့်နေ့ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးတင်ကျော်(LLB) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၃၀၉၁၄)
ဖုန်း-၀၉-၉၇၂၈၀၇၇၇၄၊ ၀၉-၄၄၉၆၀၁၀၄

POWER 7 COMPANY
လူကြီးမင်းတို့၏ ရောင်းမည့်/ငှားမည့် (မြေကွက်၊ လုံးချင်း၊ ဝိုဒေါင်၊ ကွန်ဒို၊ တိုက်ခန်း)များကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာအပ်နှံ အပ်နှံနိုင်ပါသည်။
အထိရောက်ဆုံးနှင့် အမြန်ဆုံး ဝန်ဆောင်မှုကို ပေးနေပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၁၇၇၁၀၅၊
၀၉-၄၂၀၁၁၄၇၄၉
မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

လှိုက်လှဲစွာအထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သမ္မတရုံး အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁/၂၀၁၇)ဖြင့် ဦးစိုးနိုင်(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော်)၏ဇနီး ဒေါ်ဌေးဌေးရီ(Managing Director, Golden Hours Co., Ltd နှင့် ရွှေရီဆောက်လုပ်ရေး)အား “သုဓမ္မသီရိ” ဘွဲ့တံဆိပ်ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်း အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် ကိုယ်ကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာစွာဖြင့် သာသနာ့အကျိုး ဒီထက်ပို၍ ထမ်းဆောင်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ချိုချိုလွင်
မြေသာယာတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး(မြေသာယာဆေးဆိုင်)
တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်

Marketing Strategies and Execution အမည်ကျော်
Myanmar Academic Emperor College တွင်
Marketing Strategies and Execution
ခေါင်းစဉ်ဖြင့် Local and international အတွေ့အကြုံ
ရှိ ဦးစီးစက်မှုပုံစံဟောပြောသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပညာသင်
ရာ နေ့ဖြင့် အစီအစဉ်များလည်းရှိပြီး တက်ရောက်လိုသူများ
သည် ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း၊ လိုအပ်ပါသည်။
မူရင်း - 22.1.2017 (Sunday)
အချိန် - 10:00 am - 12:00 pm
ခေါင်းစဉ် - Marketing Strategies and Execution
နေရာ - Myanmar Academic Emperor College (သစ်တောမြို့နယ်)
ဟောပြောမည့်သူ - ဦးစိုးနိုင် (Founder & Director of Umbrella Marketing Service)
ဖုန်း - 09-444436001, 09-444436002, 09-444436003

MYANMAR ACADEMIC EMPEROR COLLEGE
စီမံခန့်ခွဲမှုတိုင်းတာ စီမံခန့်ခွဲမှု အထူးအထွေထွေ
လေ့လာလိုသူများအတွက် အထူးအထွေထွေ Certificate
in Business Management Course Batch (1) တွင်
MYANMAR ACADEMIC EMPEROR COLLEGE တွင်
January လ (28) ရက်တွင် စတင်ပို့ချမည်ဖြစ်ပါသည်။
(ပိတ်တံဆိပ်ခွန် အပါအဝင်)
(၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၂၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၃၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၄၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၅၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၆၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၇၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၈၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၁) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၂) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၃) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၄) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၅) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၆) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၇) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၈) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၉၉) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ
(၁၀၀) အထူးအထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ အထွေထွေ

ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်း(ရန်ကင်း) နှစ်ပတ်လည်သန်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး
ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်း(ရန်ကင်း) နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး သက်ကြီးပုဇွန်နှင့် ပညာရည်ချွန်ချွန်မြှင့်ပွဲကို
အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းသူ၊ အသင်းသားများ တက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြား
အပ်ပါသည်။
ကျင်းပမည့်နေ့ရက်နှင့်အချိန် - ၂၆-၂-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၀၀နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ကြား၊ ကြားတောရလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။
အသက်(၈၀)ပြည့်နှင့်အထက် အသင်းဝင် အဘိုး၊ အဘွားများနှင့် (၂၀၁၅-၂၀၁၆)ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို
ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် အသင်းဝင်သား/သမီးများသည် အမှတ်စာရင်းမိတ္တူပူးတွဲလျက် ၁၅-၂-၂၀၁၇ရက်
နေ့ကဆုံးထား၍ နီးစပ်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးပါရန်နှင့်
သက်ကြီး ကံစမ်းမဲ အလှူငွေနှင့် ပညာရည်ချွန်ချွန် ပါဝင်လှူဒါန်းကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စွာ ၀၉- ၄၂၀၂၄၄၈၃၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်စွာ ၀၉- ၇၉၅၉၂၉၄၂၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းဝင်း ၀၉-
၄၃၀၃၀၈၈၃၊ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမြင့် ၀၉- ၅၅၀၄၀၄၈၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးမြင့်သိန်း ၀၉- ၅၅၀၆၇၆၄၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး
ဦးဇော်ဝင်း ၀၉- ၅၅၀၇၂၄၀၊ (လက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးခြင်းနှင့် ကံစမ်းမဲဖောက်ခြင်း အစီအစဉ်များ ပါရှိပါသည်။)
နံနက်စာမုန့်တန်းခါးဖြင့် စည်းပေးပါမည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

“ မြန်မာ့အားကစားသမားလက်ရွေးစင်ဟောင်းများအသင်း ”
“ ဖိတ်ကြားလွှာ ”
“ မြန်မာ့အားကစားသမားလက်ရွေးစင်ဟောင်းများအသင်း ” ၏ အသင်းဝင်များ
ဒုတိယအကြိမ် “ စုညီတွေဆွဲပွဲ ” ကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်းကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။
အသင်းဝင် များအားလုံးမပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
အားကစားနည်းပေါင်းစုံမှ အသင်းမဝင်ရသေးသော မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဟောင်း
များလည်းတက်ရောက်ချီးမြှင့်ကြပါရန်နှိုးဆော်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
နေ့ရက် ။ ၂၈. ၁. ၂၀၁၇ (စနေနေ့)
အချိန် ။ နံနက် (၀၉ : ၀၀)နာရီ
နေရာ ။ အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ(၁) NIS (1) သုဝဏ္ဏ
သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
အလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း
၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တံတားဦးစီး
ဌာန၊ တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၂)မှ ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တိုင်းဒေသကြီး
ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် ခန္တီး-ဆင်သေ-လဟယ်လမ်းပေါ်ရှိ
ချင်းတွင်းတံတား(ခန္တီး)တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သော အိတ်ဖွင့်
(တန် ၁၀၀၀)အား သတ်မှတ်ထားသောပုံစံအရ အရောက် မြန်မာငွေ(ကျပ်)ဖြင့်
ဝယ်ယူလိုပါသည်။
တင်ဒါလျှောက်လွှာပို့မည့်ရက် - ၃၁-၁-၂၀၁၇ရက်
တင်ဒါဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့်ရက် - ၁-၂-၂၀၁၇ရက်၊ မွန်းလွဲ ၁နာရီ
တင်ဒါဖွင့်ပွဲမည့်နေရာ - ချင်းတွင်းတံတား(ခန္တီး)
တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ရုံး။
၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို တံတားဦးစီးဌာန၊
တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့(၂) ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ တောင်ဥက္ကလာပ(မြင်သာ)
ရန်ကင်းမြို့နှင့် ချင်းတွင်းတံတား(ခန္တီး)တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ရုံးတို့တွင်
၂၃-၁-၂၀၁၇ရက်မှစ၍ နှစ်ရက်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါတင်သွင်းမည့်
အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၁-၈၅၀၇၅၈၊ ၀၉-၄၄၈၅၉၉၅၁၊
၀၉-၄၀၀၅၅၆၂၃၃ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ

YGN Real Estate Service
မင်္ဂလာပါ
NGO နှင့် Embassy မှ နိုင်ငံခြားသားဝန်ထမ်းများအတွက်
1) ရေကူးကန်ပါ အဆင့်မြင့်ပြင်ဆင်ပြီး Condo များ
2) ရွှေတောင်ကြားနှင့် စဟန်းမြို့နယ်ရှိ လုံးချင်းများ
တရားဝင် နေထိုင်ခွင့်ရ နိုင်ငံခြားသားများ နေထိုင်ရန်
Penthouse အကြမ်းထည် များနှင့်ရည်ရွယ်ချက်ရှိပါသည်။
Euproean နှင့် North American အိမ်ငှားအများစုအား
အိမ်ကထား ဝန်ဆောင်မှုပေးနေပါသည်။
09 4500 39220 09 4200 33959

ရန်ကင်းတိုင်း အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း
မှတ်ပုံတင်အမှတ် ၁၁၂/၂၀၁၅-၂၀၁၆
အမှတ်(၁၂၃)သစ္စာလမ်းနှင့်သုမင်္ဂလာလမ်းထောင့် (ပထမထပ်)
(၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်
အသင်းဝင်များနှင့် အိမ်ခြံမြေအကျိုးစေ့ဆောင်များ
သိရှိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကင်းတိုင်း အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ကြီးမား၍ အိမ်ခြံမြေအသိပညာပေးသင်တန်း
အမှတ်စဉ်(၁)အား (20-1-2016) မှ (22-1-2016)ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံကျန်ရှိသည့်အဖွဲ့အစည်းနှင့် စက်မှုလက်မှု
လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI)တွင် နေ့စဉ် (၁၂၀၀)နာရီ မှ (၀၄၀၀)နာရီအထိ သင်ကြားပို့ချသွားမည်
ဖြစ်ပါသည်။ သင်တန်းသားဦးရေ ကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် အချိန်မီ စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
မှတ်ချက် ။ ။ ♦ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁)မမီသူများ အမှတ်စဉ်(၂)တွင် တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။
♦ အသင်းသားဟောင်းများ နှစ်စဉ်ကြေးပေးသွင်း၍ အသင်းဝင်ကတ်အသစ်လဲလှယ်
ကြပါရန်။
ရန်ကင်းတိုင်းအိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း
09-250444829, 09-5195485, 09-5037488

အမြန်ငှားလိုသည် (GLGD Agency)
၁။ ငွေအုန်းပင်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်ဖွန်ကုန်အိမ်နှင့် လှည်းတန်းနဲ့
သမိုင်းကြားနိုင်ခြားသားနေနိုင်သောတိုက်ခန်းသန့်သန့်
အမြန်ငှားလိုပါသည်။ ပိုင်ရှင်များတိုက်ရိုက် ဆက်သွယ်
ပေးပါရန်။ (5L~15L)
၂။ GEMS(3bed room)၊ Lamin condo နှင့်ပြည်လမ်းမ
သားရိက္ခန်အိမ်များတွင်အမြန်ငှားလိုသည်။ နိုင်ငံခြား
သားစည်းသည်များရှိနေပါသဖြင့် ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်
နိုင်ပါသည်။ Ph:09799541265/09263202240

Lady Light
အမျိုးသမီးသီးသန့် အလှပြင်သင်တန်း
Eye Brow Tattoo သင်တန်း- ၂သိန်း
(3D+6D+Slide)
Lip Tattoo+Eye Liner ထိုးနည်း
သင်တန်းများဖွင့်ပြီ
သင်တန်းများဖွင့်ပြီ
ရန်ကင်း -No.20, လှည်းတန်းလမ်းမ၊ ၀၉-၅၁၅၉၀၄၀
မန္တလေး -No.67, 67လမ်း၊ (၄၀x၄၀)ကြား၊
၀၉-၉၇၀၀၀၇၅၅

အများသိစေရန်
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးတင်ထွန်း၊ ဒေါ်မေရင်တို့အား ဦးဘုန်းမြင့်ထွန်း(၁၂/ပတတ(နိုင်)၀၂၈၅၈၅)တို့
ဆောင်သူ အမှတ်(၁၅၅/၁၅၅) စက်ရုံလမ်း၊ ရေတွင်းကုန်းရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်နှင့် ဦးမြအေး၊
ဒေါ်နန်းသန်းတင်တို့၏သမီး ဒေါ်သီတာအေး(၁၂/ပတတ(နိုင်)၀၂၈၅၅)တို့ဆောင်သူ အမှတ်(၉၇) ၃၉လမ်း၊
အောက်လမ်း (၅)လွှာ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်နေသူတို့သည် ၃၁-၁၀-၂၀၀၈ရက်တွင် အစ္စလာမ်လေ့ထုံးတမ်းနှင့်အညီ
ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခဲ့ပြီးနောက် ယခုအခါတွင် စိတ်သဘောထားချင်းမတိုက်ဆိုင်၍ ဆက်လက်မပေါင်းသင်းလိုပါသဖြင့်
၂၁-၁၂-၂၀၁၆ရက်က အစ္စလာမ် တရားတော်နှင့်အညီ အသိသက်သေများရှေ့တွင် တစ်ဖက်သတ် “သွယ်လပ်” ပေး
ကွာရှင်းပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
သို့ပါ၍ ဦးဘုန်းမြင့်ထွန်းအား ဆက်သွယ်ဝေဖန်၍ ပြောဆိုခြင်း၊ အခွင့်အရေးတောင်းဆိုခြင်းများ မပြုလုပ်ရန်နှင့်
ပြုလုပ်လာပါက ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးဘုန်းမြင့်ထွန်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးမြင့်သိန်း(စဉ်-၃၂၀၃/၈၅)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ B.A(Law),LL.B.,DBL.,D.M.L.D.I.L
အမှတ်(၈၂) စက်မှု(၂)လမ်း၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၅၅၁၃

လိပ်ခေါင်း၊ ကရင်ဂျီနာ
09-73121554
မန္တလေး၊ မနောမကျင် အမြစ်ပြတ်ကုသပေးသည်။
(ဖီဝီက ဝေဒနာ) ၃၄၆ ခြေ၊ ခြေညှိသောအထက်လမ်း၊ ဝေဒနာဝေဒနာရုံ၊ ဝေဒနာ
ရန်ကင်းမြို့၊ 09-73038158, 09-43088215

tqifirji qiljrlalkeforpft cefxamni xeflrf
- ရေကျော်(ပုဇွန်တောင်) ဒေါ်ခင်လမ်းတွင် ရွှေတိဂုံဘုရား View ရှိသည့်
ပေ(၃၀x၆၅) အကျယ်အဝန်းရှိ (၂) ခန်းတွဲ (၈)ထပ်ခွဲတိုက်တွင် ၇လွှာ
နှင့် ၈လွှာ တိုက်ခန်းသစ်များ ရောင်းရန်။
- Master Bedroom (၁)ခန်း၊ Single Bedroom (၁)ခန်း၊ ဧည့်ခန်း
(ပါတေး)၊ ထမင်းစားခန်း(ကြေပြား)၊ ရေပူရေအေးစက်၊ Video
Intercom Satellite System အဆင့်မြင့်ပြင်ဆင်ပြီး အသင့်နေထိုင်
နိုင်ရန် အခန်းများ။
- ရောဝတီဘက်နှင့်ချိတ်ဆက်၍ (၅)နှစ်အရပ်ကျ စနစ်ဖြင့်လည်း
ငွေပေးချေနိုင်ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၈၃၀၂၀၀၊ ၀၉-၈၃၀၂၈၈

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေသမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၅
ရာသေကြန့်ရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ်-၈၄၊ ဧရိယာ ပေ(၄၀x၆၀)
ရှိ ပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင်
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ကိစ္စ
အထက်ပါ မြေကွက်ပါမစ်အမည်ပေါက် ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း(Q/RGN-
၀၀၆၄၇၃)၊ ၁၂/ဒေသ(နိုင်)၀၁၄၇၅၇၂က မိမိတရားဝင်အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင်
ဖြစ်ကြောင်း ပါမစ်မူရင်းနှင့်တကွ မြေနှင့်အိမ်လက်ဝယ်ရှိကြောင်း၊ ရောင်းချ
ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုကမ်းလှမ်းပြောဆိုသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက စရန်ငွေ
ပေးချေဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုသူများ
သည် ကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်
စာတမ်းမူရင်းဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လာရောက်
ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်
ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးအောင်ဇော်မြတ်(LL.B) ဒေါ်စုသန္တာဝင်း(LL.B.,LL.M)
(စဉ်-၈၅၀၉) (စဉ်-၃၅၂၉၇)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ
ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၅၄၄၃၉၊ ၀၉-၅၄၀၂၇၂၅၊ ၀၉-၄၃၀၃၀၃၀၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ Star City၊ တိုက်-B5/514နေ
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်မြနန်းဦး(၁၂/ပတတ(နိုင်)၀၇၇၆၉၇)မှ ရန်ကင်းမြို့
(ဒဂုံမြို့သစ်)အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ်-
(၄၀၊ ၄၀၁) ပေ(၄၀x၆၀) အကျယ်အဝန်းရှိ ပါမစ်မြေ(၂)ကွက်အား
ဝယ်ယူရန်စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါ၍ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်
လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ကျွန်ုပ်တို့ထံ (၇)ရက်အတွင်း
ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားများနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ပါက မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်
ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ
အပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်သင်းသိရီ(LL.B)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၉၄၃၀)
အမှတ်(၈၃၇)၊ ကျော်သူ(၂)လမ်း၊ ၉ရပ်ကွက်၊
တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊
ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၈၈၆၀၊ ၀၉-၉၆၅၅၅၅၉၅၈

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကင်းမြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ လမ်း(၄၀) အမှတ်(၁၉၀)၊ ဒုတိယထပ်နေ ခေါက်တာ ဒေါ်ဝေဝေလွင်
(၁၂/ပတတ(နိုင်)၀၀၁၀၆၆)၏ ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဒေါက်တာ ဒေါ်ဝေဝေလွင်သည် ဒေါ်ဟေမာအောင်(၁၀/ပမန(နိုင်)၁၇၇၈၁၀)ထံမှ
ရန်ကင်းမြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်၊ ၃၉-လမ်း(အောက်)၊ အမှတ်(၁၁၅)၊ ဒုတိယထပ်(ဘယ်)
အကျယ်အဝန်း ပေ(၁၂၂x၄၀)ရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တကွ ယင်းတိုက်ခန်းတွင် တပ်ဆင်ထားသော ရေမော်တာမီတာအပါ
အဝင် အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့ကို ၁၃-၁-၂၀၁၇ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူ တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကတ်စာချုပ်
ဖြင့် ငွေအပြေအကျေးပေးချေဝယ်ယူပြီး လက်ရောက်ရရှိပိုင်ဆိုင်သော တိုက်ခန်းဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ
အပ်ပါသည်။
ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးထင်အောင်(စဉ်-၃၀၇၈)
ဒေါ်သန်းသန်းစိန်(စဉ်-၇၈၀၀)
ဒေါ်ထူးထူးရင်(စဉ်-၈၀၂၄)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ
နံ- အမှတ်(၈၃) အခန်း-၁၀(ဒုတိယထပ်)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
ဖုန်း-၀၉ ၅၄၀၆၄၀၆၊ ၀၉ ၇၃၀၅၅၈၁၇

